

ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ဟားခါးမြို့ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများအား ကြည့်ရှု သားဖွားသင်တန်းကျောင်း(ဟားခါး) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြား



နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

ချင်းပြည်နယ် ထန်တလန်မြို့တွင်ရောက်ရှိနေသည့် ဒုတိယ
သမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူသည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး
ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးနှင့် ဦးအုန်းမောင်၊ ချင်းပြည်နယ်
ဝန်ကြီးချုပ် ဆလင်းလျန်လွယ်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ
ဦးစိုးဘွဲ့၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်သန်းထွဋ်၊ ဦးကျော်မျိုးနှင့်
ဦးမြင့်ကြိုင်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ
ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းက ထန်တလန်မြို့မှ မော်တော်ယာဉ်များဖြင့်
ထွက်ခွာခဲ့ကြပြီး ဟားခါးမြို့သို့ရောက်ရှိရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊
ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ဒေသခံယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့မှ
တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူများ၊ ဒေသခံပြည်သူများက ကြိုဆို
နှုတ်ဆက်ကြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့သည် ဟားခါးတက္ကသိုလ်
ဘွဲ့နှင့်သဘာဝခန်းမ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းခွင်သို့ ရောက်ရှိရာ
ရှင်းလင်းဆောင်၌ အဆောက်အဦဦးစီးဌာနမှ အင်ဂျင်နီယာချုပ်

အမှာစကားပြောကြား

ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ သားဖွား
သင်တန်းကျောင်း(ဟားခါး)ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာ
စကားပြောကြားစဉ်။

ဒေါ်အေးအေးမော်က ချင်းပြည်နယ်အတွင်း အဆောက်အဦဦးစီး
ဌာနမှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေသည့် အဆောက်အဦများနှင့်
စပ်လျဉ်းသည့်အချက်အလက်များ၊ ဟားခါးတက္ကသိုလ် ဘွဲ့နှင့်
သဘာဝခန်းမ တည်ဆောက်ရေးအတွက် နှစ်အလိုက် ဘဏ္ဍာငွေ
ရရှိမှု၊ လက်ရှိတည်ဆောက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေ၊ တက္ကသိုလ်မှခွဲ
တည်ဆောက်မည့်နေရာ၊ မင်းတပ်တက္ကသိုလ်ပေါင်းစု
တည်ဆောက်နေမှုနှင့် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအခြေအနေ၊ တက္ကသိုလ်
ရေးနှင့် လျှပ်စစ်စီးရရှိရေးဆောင်ရွက်နေမှုတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍
လည်းကောင်း၊ ဟားခါးကောလိပ်ကျောင်းအုပ်ကြီး ဒေါက်တာ
လျန်ဇာခုပ်က ဟားခါးတက္ကသိုလ်အတွက် ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်
ပေးနိုင်ရန် လိုအပ်ချက်များကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြ
ကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး
က ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည့်အစီအစဉ်များကို ဖြည့်စွက်ရှင်းလင်း
တင်ပြသည်။

ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်

တင်ပြချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယသမ္မတက ဟားခါး
တက္ကသိုလ်နယ်မြေကို တက္ကသိုလ်/ကောလိပ်ပေါင်းစုံ
တစ်နေရာတည်းစုစည်းသင်ကြားပေးနိုင်သည့် နယ်မြေတစ်ခု
ဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်သွားစေလိုကြောင်း၊ တက္ကသိုလ်နယ်မြေရှိ
မြေလွတ်နေရာများတွင် ဒေသချယ်ရီပင်များကို စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး
စီမံဆောင်ရွက်ရန်နှင့်

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

မြောက် ယနေ့ဖတ်စရာ

ဂူဟန်မြို့မှ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ့သော
ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား
ရောဂါဖြစ်ပွားမှု ရှိ၊ မရှိ စောင့်ကြည့်ကာလ
ပြည့်မြောက်ပြီး ကျန်းမာရေးအခြေအနေ
ကောင်းမွန်၍ နေအိမ်ပြန်ခွင့်ပြု

စာမျက်နှာ ၁၁၆

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုကို ထိန်းချုပ်ရန်
အမေရိကန်၊ ဂျပန်နှင့် တောင်ကိုရီးယားတို့
ကူညီထောက်ပံ့မည်

စာမျက်နှာ ၁၃၃



BEST BANK IN MYANMAR

Awarded by
World Finance

Awarded by
Euromoney

Awarded by
The FinanceAsia

မြောက်

အတ္တ ပရ မျှတအောင် တွေးကြံလုပ်ကိုင်

လူဟူသည် အတ္တနှင့်အတူယှဉ်၍ မွေးဖွားလာသူဖြစ်သည်။ မွေးဖွားခါစ ဆာလောင်မှတ်သိပ်မှုလိုအင်အတွက် တစာစာငိုကြွေးတောင်းဆိုလာခဲ့ရာမှ အစ အချိန်တန်အရွယ်ရောက် လူလားမြောက်သောအခါ၌ ငါ့အတွက်၊ ငါ့မိသားစုအတွက် ဦးစားပေးလာတတ်ကြသည်ကို မြင်တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ လူသည် အတ္တနှင့်မကင်းသည့် သဘာဝဖြစ်သော်လည်း တာဝန်သိသောလူ၊ တန်ဖိုးရှိသောလူပီသစေရန်အတွက်ပင် အတ္တနှင့်ပရမ္မာတစွာ အားထုတ်ဖို့လိုအပ်သည်။

အတ္တနှင့်ပရကို မျှတစွာအားထုတ်နိုင်ရန်အတွက် တန်ဖိုးရှိသောလူ ဖြစ်စေရန် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ရမည် ဖြစ်သည်။ တန်ဖိုးရှိသောလူဟူသည်မှာ ထွေထွေထူးထူးမဟုတ်။ မိမိကိုယ်မိမိ ယုံကြည်မှုရှိသောသူ ဖြစ်သည်။ ယုံကြည်မှုရှိသောလူတွင် စိတ်ဓာတ်ခွန်အားအပြည့်အဝရှိ၍ စွမ်းဆောင်နိုင် သော အရည်အချင်းများ များစွာပိုင်ဆိုင်နိုင်သည်။ အရည်အချင်းရှိသောသူ သည် အရာရာတွင် အစဉ်အမြဲစွမ်းဆောင်နိုင်သောကြောင့် အခြားသူများအား ဝေမျှနိုင်ရန်လည်း ဝန်လေးမည်မဟုတ်ပေ။ မိမိတွင် မပြည့်စုံသဖြင့် မမျှဝေနိုင်၊ မပေးဆပ်နိုင်ခြင်းသည် ယုံကြည်မှုနည်းရာရောက်သည်။ သို့ဖြစ်၍ အများအကျိုးအတွက် ပေးဆပ်ခြင်းဖြင့် ယုံကြည်မှု၊ တန်ဖိုးရှိမှု၊ မွန်မြတ်မှုကို တည်ဆောက်ရမည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၂ ရက်နေ့က ပင်လုံမြို့တွင် ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် "ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်ယုံကြည်မှုရှိအောင် တည်ဆောက်ပါ။ လူတိုင်း လူတိုင်းဟာ တန်ဖိုးရှိတယ်ဆိုတာကို ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ယုံကြည်ပါ။ ဒီတန်ဖိုးကို ဖြတ်ဖို့ဆိုတာ ငွေရေးကြေးရေးနဲ့လည်း ဖြတ်လို့မရပါဘူး။ တက္ကသိုလ်တွေ၊ ကျောင်းတွေကနေရထားတဲ့ လက်မှတ်အရည်အချင်းတွေနဲ့ တန်ဖိုးဖြတ်လို့မရပါဘူး။ ကိုယ်ဟာ အများအကျိုးအတွက် ဘယ်လောက် သယ်ပိုးနိုင်တဲ့ အရည်အချင်းရှိတယ်ဆိုတဲ့ တန်ဖိုးနဲ့ဖြတ်လို့ရတယ်ဆိုတာကို သတိပေးချင်ပါတယ်" ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က လူတွင်ရှိအပ်သည့် အရည်အချင်း နှင့်တန်ဖိုးကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ လူတွင်ရှိအပ်သည့် အရည်အချင်း သည် ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်ယုံကြည်မှုရှိခြင်းဖြစ်ပြီး လူတွင်ရှိအပ်သည့်တန်ဖိုး သည် အများအကျိုးအတွက် မည်မျှသယ်ပိုးနိုင်သည်ဟူသော စွမ်းဆောင်နိုင်မှု ဖြစ်သည်။ လူ၏တန်ဖိုးဆိုသည်မှာ ရာထူး၊ ဂုဏ်ဒြပ်၊ ချမ်းသာကြွယ်ဝမှုတို့ကို ဆိုလိုခြင်းမဟုတ်ဘဲ အများအကျိုးအတွက် သယ်ပိုးထမ်းဆောင်နိုင်သော၊ အများအတွက် ပေးဆပ်နိုင်သော မွန်မြတ်သော စိတ်ဓာတ်သာ ဖြစ်သည်။

ဒီမိုကရေစီခရီးလမ်းကို လျှောက်လှမ်းနေသောကာလတွင် ပြည်သူ များ၏လိုအပ်ဆန္ဒများကို ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းထုတ်ဖော်လာနိုင်သည့် အခွင့် အရေးရရှိလာကြရာ၌ မိမိတို့၏ကိုယ်ကျိုးစီးပွားနှင့်အတူ အများပြည်သူ အကျိုးစီးပွား၊ အများပြည်သူအခွင့်အရေးများကို ရှေးရှုဆောင်ရွက်ကြရမည်ကို သတိချပ်မည်ဖြစ်သည်။ လွတ်လပ်မှုကိုအလွဲသုံးစားပြုလုပ်၍ မိမိအကျိုး စီးပွား မိမိအတွက် ရှေ့တန်းမတင်မီဖို့ လိုအပ်မည်ဖြစ်သည်။ အများပြည်သူ အကျိုးကိုရှေးရှု၍ စည်းကမ်းလိုက်နာရမည်ဖြစ်သလို မိမိလိုအပ်ဆန္ဒမပြည့်ဝ သဖြင့် ရန်လိုမုန်းဖက်လုပ်ရပ်များ မလုပ်မိဖို့လိုသည်။ မိမိအတ္တအတွက် အခွင့်အရေးတစ်ခုတည်းကို မကြည့်အပ်ဘဲ အများအကျိုးအတွက် မိမိ တွင်လည်း တာဝန်ရှိသည်ကို သိအပ်ပေသည်။

ဒီမိုကရေစီစနစ်တွင် နိုင်ငံသားများဘက်မှ တာဝန်ကျေသလို နိုင်ငံသား အခွင့်အရေးများလည်း ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံသားများဆောင်ရွက်ရမည့် တာဝန်များမကျေပွန်ဘဲ နိုင်ငံသားများရရှိခွင့် အခွင့်အရေးသက်သက်သာ တောင်းဆိုနေ၍ပြီးမည်မဟုတ်ပေ။ မိမိတို့သည် အများပြည်သူအကျိုးအတွက် တာဝန်ကျေပါမှ တန်ဖိုးရှိသောနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ ဖြစ်ပေလိမ့်မည်။ ဒီမိုကရေစီခေတ်ကာလတွင် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ တာဝန်ကျေရေးဆိုရာ၌ ထွေထွေထူးထူးမဟုတ်ဘဲ အများပြည်သူအကျိုးအတွက် မိမိမည်မျှပေးဆပ် ခဲ့သည်၊ မိမိမည်မျှပေးခဲ့၊ စည်းကမ်းများကိုလိုက်နာခဲ့သည်ကို ပြန်လည် ဆန်းစစ်ကြည့်ရမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ မိမိကိုယ်ကို ယုံကြည်မှုရှိစွာဖြင့် အတ္တနှင့်ပရကို မျှတစွာအားထုတ်နိုင်သည်ဆိုလျှင် တန်ဖိုးရှိသောနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ ဖြစ်လာကြပြီး စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတွင် ဂုဏ်ယူ ဝင့်ကြားစွာ၊ တင့်တယ်စွာရပ်တည်နေထိုင်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးစေတီတော် ရင်ပြင်တော်စကျင်တာရာစိုခင်းခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် ကုသိုလ်ယူပါဝင်လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်း နှိုးဆော်ခြင်း

ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာဝင်တို့၏ ရည်မှန်းတောင့်တရာဖြစ်သော ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်သည့် မြတ်နိဗ္ဗာန်ကို မျက်မှောက်ပြုနိုင်ရေးနှင့် ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးတို့ကိုရည်သန်၍ ရွှေပါရမီတောရဆရာတော် အရှင်ဆန္ဒာမိက အမှူးပြုသော ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများနှင့် (၇) ရက်သားသမီး အလှူရှင်များ၏ ပေါင်းစုကောင်းမှုဖြင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် ရာဇသင်္ဂဟလမ်း ကံကော်ပန်းအဝိုင်းအနီးတွင် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးစေတီတော်ကို အနန္တရာယိက မြေသန့်မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားမှအစပြု၍ အထက်ဌာပနာ တော်သွင်း၊ ရွှေထီးတော်တင်၊ မြသပိတ်၊ ရွှေကြာသင်္ကန်းတော်ကပ်နှင့် ဗုဒ္ဓါဘိသေက အနောက်ဇာတင် မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားအထိ မဟာမင်္ဂလာ အခမ်းအနား ကိုးမျိုးဖြင့် တည်ထားကိုးကွယ်လျက်ရှိပါသည်။

အသိပေးနှိုးဆော်

ယခုအခါ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ ဘုရား၊ စေတီများတွင် လှူဒါန်း ခင်းကျင်းထားခြင်းမရှိသေးသည့် စကျင်တာရာစိုခင်း ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး စေတီတော်ရင်ပြင်တော်၌ ခင်းကျင်းလှူဒါန်းသွားမည်ဖြစ်ရာ ၁၀ ပေ ပတ်လည်တစ်ကွက်လျှင် ငွေကျပ် ၈၀၀၀၀/- နှုန်းဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါ နေရာများသို့ ကုသိုလ်ယူဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်း နိဗ္ဗာန်အကျိုး မျှော်၍ အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်-

စဉ်	အမည်/ရာထူး	နေရာ	ဖုန်းနံပါတ်
(၁)	ဦးသောင်းဝင်း ညွှန်ကြားရေးမှူး	သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန (ဝန်ကြီးရုံး)၊ ရုံးအမှတ်(၃၁)၊ နေပြည်တော်	၀၆၇-၃၄၀၆၂၇၆ ၀၉-၄၂၀၇၀၀၄၆၃
(၂)	ဦးဆန်းထွန်းအောင် ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ နေပြည်တော်	ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး စေတီတော်ပရိဝုဏ်၊ နေပြည်တော်	၀၆၇-၃၅၅၀၁၈၃ ၀၉-၇၆၅၁၀၆၂၇၂
(၃)	ဦးကြင်ခိုင် ညွှန်ကြားရေးမှူး	နိုင်ငံတော်ပရိယတ္တိ သာသနာ့တက္ကသိုလ်၊ ကမ္ဘာ့အေးဘုရားဝင်း၊ ရန်ကုန်မြို့	၀၁-၆၆၁၂၇၅ ၀၉-၈၆၀၀၀၁၃ ၀၉-၅၁၈၃၄၇၁
(၄)	ဦးကျော်လှိုင် ညွှန်ကြားရေးမှူး	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သာသနာရေးမှူးရုံး	၀၂-၄၀၃၆၃၂၁ ၀၉-၂၆၃၉၉၉၀၀၁
(၅)	ဦးစိန်မော် ညွှန်ကြားရေးမှူး	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သာသနာရေးမှူးရုံး	၀၁-၆၆၅၅၂၉ ၀၉-၈၆၀၂၁၆၃

ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးစေတီတော် တည်ဆောက်ရေးဦးစီးကော်မတီ

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာလုံးပေါင်းသတ်ပုံ၊ အရေးအသားကျွမ်းကျင်စေရန် အခြေခံဆောင်းပါးရေးနည်း သင်တန်းဖွင့်

ပွင့်ဖြူ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာပေ ရေးသားရာတွင် သတ်ပုံမှန်ကန့်စွာ ရေးသားတတ်စေရန်နှင့် စာပေအရေး အသား ကျွမ်းကျင်မှုရစေရန် ရည်ရွယ် ဖွင့်လှစ်သည့် အခြေခံဆောင်းပါး ရေးသားနည်းသင်တန်းကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲက မကွေးတိုင်းဒေသ ကြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနရုံး လူထု အခြေပြုဗဟိုဌာနခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်ဝါဝါလှိုင်က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး ပွင့်သောမြေ စာအုပ်စာစောင် ချစ်မြတ်နိုးသူများ အသင်း နာယကဆရာကြီးဦးစိန်လွင် (ပညာရေးမှူးငြိမ်း)က သင်တန်း ဖွင့်လှစ်ခြင်း ရည်ရွယ်ချက်နှင့် သင်ကြားပို့ချမည့် ဆောင်းပါး ရေးနည်းဆိုင်ရာ သင်ခန်းစာများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေး ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ဆောင်းပါးရေးသားနည်း သင်တန်းကို မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနနှင့်



ပွင့်သောမြေစာအုပ်စာစောင် ချစ်မြတ်နိုး သူများအသင်းတို့ ပူးပေါင်းပြီး စီစဉ် ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးခြင်း ဖြစ်သည်။ သင်တန်းတွင် အခြေခံဆောင်းပါး ရေးသားနည်းစနစ်များနှင့် ဆောင်းပါး များရေးသားရာတွင် ရှောင်ကြဉ်ရ မည့်အချက်များကို အသင်း နာယကဆရာကြီး ဦးစိန်လွင် (ပညာရေးမှူးငြိမ်း)နှင့် တွဲဖက် စိတ်ဝင်စားသည့် ကျောင်းသား အတွင်းရေးမှူးဆရာကြီး ဦးကျော်စိုး ကျောင်းသူ သင်တန်းသား ၂၆ ဦး (အောင်မြင်ခိုင် - ပွင့်ဖြူ) တို့က တက်ရောက်သင်ကြားခဲ့ပြီး သင်တန်း ကို နံနက် ၉ နာရီခွဲမှ ညနေ ၄ နာရီခွဲ အထိ ပို့ချသင်ကြားပေးကြောင်း သိရ သည်။

ရဲဝင်းနိုင် (ညောင်ဦး)

MYANMAR Digital News
Presented by NPE
www.mdn.gov.mm

သင့်စီးပွားရေး အောင်မြင်ဖို့ ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ကြော်ငြာဖို့

	စာတည်းများချုပ် - ဦးဝင်းရွှေ စာတည်းများ - ဦးဝင်းနိုင် စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း	သတင်းထောက်များ ဘာသာပြန်စာတည်းများ အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဦးမြင့်စိုး - ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော် - ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဦးသက်ထွေး၊ ဦးကိုမင်း၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ဥ	အယ်ဒီတာချုပ် - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်၊ ဦးအေးမင်းသူ၊ ဒေါ်မာမာစိုး ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - ဦးခင်မောင်ဝင်း	
	ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်းအမှတ် (၈၀၆၄၀) ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခွင့်အမှတ် (၀၈၇၇၁)ဖြင့် ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်က ထုတ်ဝေသည်။	www.facebook.com/themirrordaily	နေပြည်တော် - စာတည်းများ ၀၆၇-၃၆၁၂၆၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၂၈၊ ၀၆၇-၃၆၁၃၀၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၃၁ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ - အမှတ် ၇၇၊ ၅၂ လမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတည်းဌာန ၀၁-၂၉၂၈၃၂ မန်နေဂျာ - ၀၁-၈၆၀၀၆၈၅ စီမံ/ငွေစာရင်း ၀၁-၂၉၁၄၅၄ ဖြန့်ချိရေး ၀၁-၂၉၂၈၃၀ ကြော်ငြာ ၀၁-၃၉၇၃၃၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၂၉၃၅၁	



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးနှင့် ဦးအုန်းမောင်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဆလင်းလျန်လွယ်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုဘွဲ့နှင့် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်းတို့က သားဖွားသင်တန်းကျောင်း (ဟားခါး) ဆိုင်းဘုတ်ကို စက်ခလုတ်နှိပ် ဖွင့်လှစ်ပေးကြစဉ်။

◆ ရှေ့ဖို့မှ
ကျောင်းသား ကျောင်းသူတစ်ဦးချင်းစီ အနေဖြင့်လည်း ၎င်းတို့ကိုယ်တိုင် အမှတ်တရသစ်ပင် စိုက်ပျိုးစေသည့် အစီအစဉ်များ ဆောင်ရွက်ပေးသွားရန် မှာကြားပြီး လိုအပ်ချက်များကို တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတသည် ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမ တည်ဆောက် နေမှုကို လိုက်လံကြည့်ရှုသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတသည် ဟားခါးမြို့ နယ်ချောင်းရေလှောင်တံမံ တည်ဆောက်မည့် မြေနေရာကို

ဝန်ကြီးဌာန၏ စရိတ်ကျခံမှု၊ ကမ္ဘောဇ အလင်းတန်းဖောင်ဒေးရှင်းက စက် ပစ္စည်း ကူညီပံ့ပိုးမှုတို့ဖြင့် ဒေသခံ ပြည်သူများအတွက် စက်ရေတွင်း တူးဖော်နေမှုကို ကြည့်ရှုသည်။

တက်ရောက်

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတသည် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီး ဌာန ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်း အမြစ်ဦးစီးဌာန သားဖွားသင်တန်း ကျောင်း(ဟားခါး) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား သို့ တက်ရောက်သည်။

အခမ်းအနားတွင် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ချုပ် ဆလင်းလျန်လွယ်၊ ပြည်နယ်

ဦးအုန်းမောင်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဆလင်းလျန်လွယ်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုဘွဲ့နှင့် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်းတို့က သားဖွားသင်တန်းကျောင်း (ဟားခါး) ဆိုင်းဘုတ်ကို စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ် ပေးပြီး ကမ္ဘည်းမော်ကွန်းကို အမွှေး နံ့သာရည်ဖြင့် ပက်ဖျန်းပေး ကြသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတနှင့် အဖွဲ့သည် ဟားခါးမြို့ ယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့မှ တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူများ နှင့်လည်းကောင်း၊ သင်တန်းကျောင်းမှ ဆရာမများ၊ သင်တန်းသူများနှင့်လည်း ကောင်း မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်

ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ချင်း ပြည်နယ်သို့ ယခုကဲ့သို့ သားဖွားသင်တန်း ကျောင်းသစ်ကြီးကို ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည့် အတွက် ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ် လေ့ကျင့်မွေးထုတ်ရေး တွင် သမိုင်းမှတ်တိုင်တစ်ခု စိုက်ထူနိုင် ပြီဖြစ်ကြောင်း။

လွန်စွာအရေးပါ

ချင်းပြည်နယ်တွင် နေထိုင်ကြသည့် ပြည်သူလူထုအား အခြေခံကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု ပေးနိုင်ရန်အတွက် ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် များ လေ့ကျင့်မွေးထုတ်ရေးသည် လွန်စွာအရေးပါကြောင်း၊ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုလွှမ်းမိုးမှု ကျယ်ကျယ်

(ရန်ကုန်)တွင် လက်ခံသင်ကြားပေး ခဲ့ရပါကြောင်း၊ ယခုအခါတွင် ဟားခါး မြို့၌ သားဖွားသင်တန်းကျောင်း ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည့်အတွက် ချင်း ပြည်နယ်မှ သားဖွားသင်တန်းသူများ အနေဖြင့် မိမိတို့၏ဒေသသို့သာ ပညာ ဆည်းပူးနိုင်ပြီး ဒေသ၏လေ့ထုံးစံများ၊ အဖြစ်များသည်ရောဂါများကို ပိုမိုသိရှိ သဘောပေါက်လာ၍ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုကို ပိုမိုကောင်းမွန်စွာ ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးကို အရည်အသွေးပြည့်ဝသော ကျန်းမာ ရေးစောင့်ရှောက်မှု ပေးနိုင်ရေးနှင့် ပြည်သူတိုင်းကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု

နေထိုင် နေထိုင် စားသောက်မှုပုံစံများဖြင့် ကျန်းမာ သောသူများ ဖြစ်လာစေရန် အရေးပါသော အခန်းကဏ္ဍကလည်း ပါဝင်သူများဖြစ်ပါကြောင်း။

အောင်မြင်စွာ ဖွင့်လှစ်နိုင်

သားဖွားဆရာမများကို လေ့ကျင့် သင်ကြားပေးရန် ဟားခါးပြည်သူ့ဆေးရုံ ကြီးရိုးမြို့ သားဖွားဆရာမများ လေ့ကျင့် မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရန်အတွက် သားဖွား သင်တန်းကျောင်းတစ်ကျောင်း ဖွင့်လှစ် နိုင်ရန် ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့နှင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြပြီးစားရာမှ ယခုကဲ့သို့ သားဖွားသင်တန်းကျောင်း သစ်ကြီးကို အောင်မြင်စွာ ဖွင့်လှစ်နိုင် ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

ယခုကဲ့သို့ ဟားခါးမြို့တွင် သားဖွား သင်တန်းကျောင်း ဖွင့်လှစ်နိုင်သည့် အတွက် မိခင်နှင့် ကလေး ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုပေးရန် လိုအပ်သည့် သားဖွားဆရာမများ တိုးမြှင့်လေ့ကျင့် မွေးထုတ်ပေးနိုင်ခြင်း၊ ချင်းပြည်နယ် အတွင်းရှိ အမျိုးသမီးလူငယ်များ မိမိဒေသအတွင်းမှာပင် သားဖွား သင်တန်း တက်ရောက်ခွင့်ရရှိခြင်း၊ ချင်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ လူငယ်များ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိ ခြင်း၊ မိခင်နှင့် ကလေးကျန်းမာရေးကို ပြုစောင့်ရှောက်မှု ပေးနိုင်ခြင်းဖြင့် မိခင်နှင့် ကလေး သေဆုံးမှုများကို လျှော့ချနိုင်ခြင်း စသည့်အကျိုးကျေးဇူး များရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ဟားခါးတက္ကသိုလ် ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမတည်ဆောက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

ကြည့်ရှုရာ ချင်းပြည်နယ် ဆည်မြောင်း နှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးဦးအောင်ကျော် မြင့်က စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ရန် မြေပြင် တိုင်းတာစမ်းသပ်ခြင်း လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် စီမံကိန်း ဆိုင်ရာအချက်အလက်များကို ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတသည် စီမံကိန်းဆောင်ရွက်မည့် နေရာနှင့် ဘူမိဗေဒ လေ့လာဆန်းစစ်မှုများ ဆောင်ရွက်ထားသည့် မြေသားများ ကို ကြည့်ရှုသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတသည် ဟားခါးမြို့ အမှတ်(၂)ရပ်ကွက် ၆ လမ်းဆုံ၌ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ် ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုဘွဲ့၊ ပြည်နယ် လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးပေါင်လွန်းမင့်ထန်၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း၊ ကျန်းမာရေး လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ တင်တင်လေးနှင့် သားဖွားသင်တန်း ကျောင်း(ဟားခါး) ကျောင်းအုပ် ဒေါ်အိအိမြင့်တို့က သားဖွားသင်တန်း ကျောင်း(ဟားခါး) အဆောက်အအုံကို ဖဲကြိုးဖြတ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးကြ သည်။

စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီ ဗန်ထီးယူ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးသိမ်းကြီးနှင့်

ကြပြီး သင်တန်းကျောင်းအတွင်း လိုက်လံကြည့်ရှုသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတက အမှာ စကားပြောကြားရာတွင် ချင်းပြည်နယ် အတွက် ဂုဏ်ယူဖွယ်ရာ သားဖွား သင်တန်းကျောင်းသစ်ကြီးကို မြို့တော် ဟားခါးတွင် ဖွင့်လှစ်နိုင်သည့်အတွက် ချင်းပြည်နယ် ပြည်သူလူထုနှင့်အတူ ဂုဏ်ယူ ဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ကြီးကို အေးချမ်းသာယာပြီး ခေတ်မီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံ တော်တည်ဆောက်နေသည့် ယနေ့ အချိန်အခါတွင် တိုင်းရင်းသားပြည်သူ တစ်ရပ်လုံး၏ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည် မြင့်မားရေးတို့အတွက် အမျိုးသားရေးတာဝန်တစ်ရပ်အနေဖြင့်

ပြန်ပြန်ရရှိရေးအတွက် ကျန်းမာရေး လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များကို မွေး ထုတ်ရန် ယခင်က ချင်းပြည်နယ်တွင် ဖလမ်းမြို့ သူနာပြု-သားဖွားသင်တန်း ကျောင်း တစ်ကျောင်းရှိပါကြောင်း၊ ယင်းသင်တန်းကျောင်းတွင် ချင်းပြည် နယ်မှ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲကို အောင်မြင်ပြီး သူနာပြု-သားဖွား ဒီပလိုမာတက်ရောက်လိုသူ သင်တန်း သား သင်တန်းသူ ၈၀ ခန့်ကို နှစ်စဉ် လက်ခံသင်ကြားပေးနေသည်ဟု သိရှိ ရပါကြောင်း။

ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီ

သားဖွားသင်တန်းသူများကိုလည်း နှစ်စဉ် ၂၅ ဦးခန့်လက်ခံပြီး ချင်းပြည် နယ်တွင် သင်တန်းကျောင်းမရှိသည့် အတွက် ဗဟိုသားဖွားသင်တန်းကျောင်း

လက်လှမ်းမီ ရရှိစေရေးတို့အတွက် အခြေခံကျန်းမာရေး လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်ဖြစ်သည့် ဘက်စုံသားဖွား ဆရာမများ၏ အခန်းကဏ္ဍသည် လွန်စွာအရေးပါပါကြောင်း၊ သားဖွား ဆရာမများသည် ကျေးရွာအထိ သွားရောက်ပြီး ရပ်ရွာလူထုကို အခြေခံ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်း၊ မိခင်နှင့် ကလေးကျန်းမာရေးစောင့် ရှောက်မှုပေးခြင်း၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံ ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ကျန်းမာရေး အသိပညာပေးခြင်း၊ ဖွားသေစာရင်းများ စနစ်တကျထားရှိ ခြင်းတို့ဖြင့် ဒေသ၏ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများကို ဆောင် ရွက်ပေးနေခြင်းဖြစ်၍ ပြည်သူများ ကျန်းမာရေးအသိပညာရရှိပြီး ကျန်းမာ

ကျောင်းမှ နိုင်ငံတော်အတွက် အထူးသဖြင့် ချင်းပြည်နယ်၏ ကျန်းမာရေးစောင့် ရှောက်မှုလိုအပ်ချက်နှင့်အညီ ကျန်းမာ ရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးနိုင်ရန် ကျင့်ဝတ် များစောင့်ထိန်းပြီး အရည်အသွေး ပြည့်ဝသည့် သားဖွားဆရာမကောင်း များ မွေးထုတ်နိုင်ပါစေကြောင်းနှင့် ပြည်သူလူထုမှ အားကိုးယုံကြည်ပြီး မွန်မြတ်သောလုပ်ငန်းအဖြစ် ရေရှည် အောင်မြင်စေရန် ကြိုးစားဆောင်ရွက် နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်း တောင်းရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါကြောင်း ဖြင့် ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် က ဟားခါးမြို့တွင် သားဖွားသင်တန်း ကျောင်း ဖွင့်လှစ်နိုင်ခြင်းအားဖြင့် ချင်းပြည်နယ်၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် မှုကို အထောက်အကူဖြစ်စေပြီး

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ ☸

ပြည်တွင်းရေးရာ



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ဟားခါးမြို့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစဉ်။

စာမျက်နှာ ၃ မှ အရည်အသွေးပြည့်မီသော ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု အဆင့်အတန်းမြှင့်တင်ပေးရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် အားဖြည့်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည့်အတွက် ယခု သင်တန်းကျောင်းကို ရေရှည်တည်တံ့အောင်မြင်အောင် ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်း

ကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေး များချုပ် ဒေါက်တာတင်တင်လေးက သားဖွားသင်တန်းကျောင်းဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ၊ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းများ၊

သားဖွားသူနာပြု မွေးထုတ်ပေးနိုင်မည့် အခြေအနေနှင့် သင်တန်းကျောင်း အတွက် လိုအပ်ချက်များကို ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။ ယင်းနောက် သားဖွားသင်တန်း ကျောင်း(ဟားခါး) ဖွင့်လှစ်ပေးသည့် အတွက် ဒေသခံရပ်မိရပ်ဖတစ်ဦးက

ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတအား အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်းက သားဖွားသင်တန်း ကျောင်း(ဟားခါး) ဖွင့်ပွဲအထိမ်းအမှတ် အဖြစ် အမှတ်တရလက်ဆောင် ပေးအပ်သည်။

အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ (ဟားခါး) သို့ ရောက်ရှိရာ ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ်ဦးမျိုးလှိုင်က ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း တည်ဆောက် ပြီးစီးခဲ့သည့် ကျောင်းအုပ်ချုပ်မှုရုံး၊ နှစ်ထပ်စာသင်ဆောင်၊ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ နှစ်ထပ်အိပ်ဆောင်၊ ကျောင်းအုပ်ကြီး နေအိမ်၊ စတိုး ရေလှောင်ကန်၊ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာ နှစ်အတွင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက် မည့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ၊ လှေကူငှားရုံး၊ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး နေအိမ်၊ ထမင်းစားဆောင်၊ မီးဖိုဆောင်၊ ဒုတိယ ကျောင်းအုပ်ကြီး နေအိမ်၊ ဆေးခန်း၊ ကားဂိုဒေါင်၊ အားကစားရုံ၊ အပျို ဆောင်၊ လူပျိုဆောင်၊ လျှပ်စစ်မီး သွယ်တန်းခြင်း လုပ်ငန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြရာ

လမ်းအရှည် တစ်မိုင်ခွဲအား ကွန်ကရစ် လမ်းအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက် သွားရန် မှာကြားသည်။ ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတသည် အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ (ဟားခါး) ဧရိယာအတွင်း တည်ဆောက် ပြီးစီးသည့် အဆောက်အအုံများနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် စီမံကိန်း လုပ်ငန်းများအား လိုက်လံကြည့်ရှု သည်။ ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတသည် ဟားခါးမြို့ တီမစ်ရေထွက်မှ ရေကို စုဆောင်းပြီး မြို့ရေပေးဝေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် ရေထွက်ရှိမှုကို ကြည့်ရှုသည်။ ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတသည် ဟားခါးမြို့ View Point သို့ ရောက်ရှိပြီး မြို့ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အခြေအနေများ ကို ကြည့်ရှုသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့ သည် ဟားခါးမြို့မှ ရဟတ်ယာဉ်များ ဖြင့် ပြန်လည်ထွက်ခွာကြရာ ကလေး မြို့သို့ရောက်ရှိပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် လေကြောင်းခရီးဖြင့် ဆက်လက် ထွက်ခွာကြရာ ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော်သို့ ရောက်ရှိကြသည်။ သတင်းစဉ်



အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ(ဟားခါး) ဧရိယာအတွင်းရှိ အဆောက်အအုံများကို တွေ့ရစဉ်။

ယခု ဖွင့်လှစ်သည့် သားဖွား သင်တန်းကျောင်း (ဟားခါး)သည် ဟားခါး-ဖလမ်း ကားလမ်းအနီး ဟားခါးထာရ်ရပ်ကွက်ရှိ မြေ ၂၀ ဒသမ ၂၆ ဧကပေါ်တွင် တည်ဆောက် ထားကြောင်း၊ အဆောက်အအုံမှာ RC ကွန်ကရစ် နှစ်ထပ်အမျိုးအစားဖြစ်ပြီး သင်တန်းသူအိပ်ဆောင်များပါ ထည့် သွင်း တည်ဆောက်ထားကြောင်း၊ အဆိုပါသင်တန်းကျောင်းတွင် တစ်နှစ် လျှင် သင်တန်းသူ ၅၀ ကို လက်ခံ သင်ကြားပေးနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတသည် ချင်းပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်ရုံး RC ကွန်ကရစ် သုံးထပ်တည်ဆောက် နေမှုကို ကြည့်ရှုရာ တာဝန်ရှိသူများက အဆောက်အအုံပြီးစီးမှုအခြေအနေနှင့် ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ ရရှိမှုအခြေအနေတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတသည်

အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ(ဟားခါး) ဧရိယာ အတွင်း မြေလွတ်နေရာများ၌ ရာသီ သီးပင်စားပင်များကို စနစ်တကျစိုက် ပျိုးသွားရန်၊ သောက်သုံးရေဖူလုံစွာရရှိ နိုင်ရေးအတွက် အဝီစိတွင်းတူးဖော် သွားရန်၊ အားကစားနှင့် ကာယ ပညာသိပ္ပံ(ဟားခါး) အဝင်မြေသား

ပညာသိပ္ပံ(ဟားခါး) အဝင်မြေသား

ပညာသိပ္ပံ(ဟားခါး) အဝင်မြေသား

ခန္တီး၊ ပင်လည်ဘူး၊ လေရိုးနှင့် နန်းယွန်းမြို့နယ်များတွင် ငွေကျပ် ၁၈၃၃၇ သန်းကျော်ဖြင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မည်

ပညာသင်ထောက်ပံ့ငွေများ ဂန့်ဂေါ်၌ ပေးအပ်

ဗုံရွာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ခန္တီး၊ ပင်လည်ဘူး၊ လေရိုးနှင့် နန်းယွန်းမြို့နယ်များတွင် လမ်း၊ တံတားနှင့် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ရေရရှိရေး၊ အိမ်ရာတည်ဆောက်ရေး၊ သာသနာရေးလုပ်ငန်းများကို ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် အတွင်း ငွေကျပ် ၁၈၃၃၇ ဒသမ ၇၂၂ သန်းဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးမည့် နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေး အတွက် ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေမှ ငွေကျပ် ၆၇၅၂ ဒသမ ၉၉၇ သန်း၊ တိုင်းဒေသကြီးရန်ပုံငွေမှ ငွေကျပ် ၈၂၆၃ ဒသမ ၆၃၃ သန်းနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ အထောက်အပံ့ငွေကျပ် ၃၃၂၃ ဒသမ ၀၉၂ သန်းတို့ဖြင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကိုဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း လက်ထောက်ညွှန်ကြား ရေးမှူး ဦးညီဆွေက ပြောသည်။

ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေဖြင့် မြေလမ်း ၁၆၄ မိုင်၊ ကျောက်လမ်း ၁၁/၃ မိုင်၊ ကျောက်ရောမြေ-ချောင်းသဲကျောက် ၁၈/၃ မိုင်၊ ကွန်ကရစ်လမ်း ပေ ၈၂၃၀၊ သံကွန်ကရစ်လမ်း ၁၃ လမ်း၊ Pipe Culvert တစ်ခု၊ Box Culvert ၈၂ ခု၊ ဘေလီတံတား ငါးစင်း၊ စာသင်ကျောင်း တစ်ကျောင်း၊ ဝန်ထမ်းများနေထိုင်ရန်အတွက် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ ငါးလုံး၊ ရေရရှိရေးလုပ်ငန်း နှစ်ခု၊ မြေထိန်းနံရံ ၁၅၅ ပေနှင့် ခြံစည်း ရိုးကာရံခြင်း သုံးခု စသဖြင့် ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ထို့အတူ တိုင်းဒေသကြီးရန်ပုံငွေဖြင့် လမ်း၊ တံတား များ တည်ဆောက်ရာတွင် မြေလမ်း ၈၁/၁ မိုင်၊ ကျောက်လမ်း ၉/၅ မိုင်၊ ကျောက်ရောမြေ - ချောင်းသဲ ကျောက် ၉/၁ မိုင်၊ ကွန်ကရစ်လမ်း ၅/၇ မိုင်၊ ကတ္တရာလမ်း နှစ်မိုင်၊ ဆိုင်ကယ်လမ်း ၂၂ မိုင်၊ သံကွန်ကရစ်လမ်း ၁၄ လမ်း၊ သစ်သားတံတား ရှစ်စင်း၊ Pipe Culvert ၁၀ ခု၊ Box

Culvert ၁၃၉ ခု၊ ဘေလီတံတား တစ်စင်း၊ ဝန်ထမ်း အိမ်ရာ ၁၁ လုံး၊ စာကြည့်တိုက် တစ်ခု၊ ဘုန်းကြီးကျောင်း တစ်ကျောင်း၊ ဆိုလာလျှပ်စစ်မီးအစုံ ၆၈၁ စုံ၊ ရေစီး ရေလာကောင်းမွန်ရေးအတွက် ရေဆိုးထုတ်မြောင်းပေ ၁၂၀၀၊ မိုးတွင်းကာလတွင် မြေပြိုမှုများ ကာကွယ်ရန် အတွက် မြေထိန်းနံရံ ပေ ၄၂၀၊ သီးနှံစိုက်ပျိုးနိုင်ရန်အတွက် လယ်ယာမြေ ရေသွယ်မြောင်း ၂/၃ မိုင်နှင့် စိုက်ပျိုးရေးမြောင်း တစ်မိုင် စသည်တို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ဆောင်ရွက်မည့် အလားတူ အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ အထောက်အပံ့ဖြင့် မြေလမ်း မိုင် ၂၀၊ ကျောက်လမ်း ခြောက်မိုင်၊ Box Culvert ၅၂ ခု၊ ဘေလီတံတား လေးစင်းနှင့် စာသင်ကျောင်း သုံးကျောင်း စသည်တို့ကို ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ခန္တီး၊ ပင်လည်ဘူး၊ လေရိုးနှင့် နန်းယွန်းမြို့နယ်များတွင် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မွေးကြူဇင် စိန်ကျော်

ဂန့်ဂေါ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို ထူးချွန်စွာအောင်မြင်၍ ဆက်လက်ပညာသင်ယူရန် ခက်ခဲသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ခုနစ်ဦးတို့ကို ဂန့်ဂေါ်မြို့ ကရုဏာ ပညာတော်သင် ထောက်ပံ့ရေးအသင်းက ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်က ပညာသင်ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်သည်။ အဆိုပါအသင်းကို ၂၀၁၂ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၉ ရက်က စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ပညာသင်ထောက်ပံ့ခြင်းကို စတင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ပညာသင်ထောက်ပံ့ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ "ပညာသင်နှစ် တစ်နှစ်အတွက် နှစ်ကြိမ် ထောက်ပံ့ပေးပါမည်။ အခုချိန်ထိတော့ နှစ်စဉ် ခုနစ်ဦးကို ထောက်ပံ့ပေးပါမည်။ လာမယ့်အကြိမ်ကစပြီး ၁၀ ဦးကို ထောက်ပံ့သွားမှာ ဖြစ်ပါ တယ်" ဟု အသင်း၏ ပြန်ကြားရေးတာဝန်ခံ ဦးအောင်စိုးမင်း က ပြောသည်။ အဆိုပါ ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ပွဲတွင် မြို့နယ် သံဃာ့ဌာနအဖွဲ့ဝင် ဦးအောင်စိုးမင်းက ဆရာတော်ဘုရားဦးလှိုင်မှ ဩဝါဒကထာကို နာယူ၍ အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အံ့နှင့် အဖွဲ့ဝင်များက ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ခုနစ်ဦးတို့ထံ စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၃၉၅၅၀၀ ကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေး နှီးနှောဖလှယ်ပွဲ ဆင့်ပွားဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအကောင်အထည်ဖော်ရေး နှီးနှောဖလှယ်ပွဲဆင့်ပွားဆွေးနွေးပွဲ(အခြေခံပညာကဏ္ဍ)အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး (အရှေ့) တောင်ငူခရိုင်တောင်ငူပညာရေးကောလိပ်မြတ်ပညာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ကျွမ်းကျင်မှုများရှိရန်လိုအပ်

ရှေးဦးစွာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမင်းဦးက အခမ်းအနားကျင်းပခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးက ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များကို ပြုစုပျိုးထောင်လျက်ရှိပြီး ပညာရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း၊ မွေးဖွားလာသည့်အချိန်မှစ၍ သင်ယူမှုများကို ဘဝတစ်လျှောက်လုံး စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သဖြင့် ဘဝရပ်တည်မှုအတွက် လိုအပ်သော ကျွမ်းကျင်မှုများရှိရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ဘဝတစ်လျှောက်လုံး သင်ယူမှုအခွင့်အလမ်းများရှိရန် အထူးပြုတာဝာသရပ်နည်းနည်းကို နက်နက်နဲနဲ သင်ယူနိုင်ရန်နှင့် ကျွမ်းကျင်မှုရှိရန် သင်တန်းများဖွင့်လှစ်ပေးပြီး များများလေ့ကျင့် ပေးရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပညာရေးသင်ယူမှု အခွင့်အလမ်းပိုမိုမြှင့်တင်ပေးအတွက် ယနေ့ခေတ်တွင် Industrial Revolution-IR 4.0 နှင့် လိုက်လျောညီထွေဖြစ်သော ပညာရေးသည် Education 4.0 ဖြစ်ပါကြောင်း၊ Industrial Revolution-IR 4.0 နှင့် လိုက်လျောညီထွေဖြစ်သော ပညာရေးဖြစ်အောင် ပြုပြင်ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ Education 4.0 တွင် သင်ယူသူတစ်ဦးချင်းသည် ဗဟိုဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ သင်ယူခြင်းသည် အရေးအကြီးဆုံးဖြစ်ပါကြောင်း၊ အရည်အသွေးရှိသည့် ပညာရေးစနစ်တွင် သင်ယူပြီးရင်း သင်ယူနေရပြီး ဘဝတစ်သက်တာသင်ယူ ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သင်ယူသူတစ်ဦးချင်းစီကို ဗဟိုပြုပြီး သင်ယူတတ်မြောက် မှု အရည်အသွေးကောင်းမွန်အောင်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်လိုအပ်ပါကြောင်း။

ပညာရေးစနစ်ကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲရာတွင် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများ ပြုပြင် ပြောင်းလဲခြင်း၊ လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ပြီး အရည် အသွေးရှိသော ပညာရေးကိုအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများ ပြုပြင်ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်ရာတွင် ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် (KG+12) သူငယ်တန်း+ တစ်ဆယ့်နှစ်တန်းပညာရေးအတွက် ဘာသာစုံသင်ရိုး ညွှန်းတမ်းစာအုပ်များအားလုံး ပြီးစီးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုနှစ်နေရာသီတွင် မူလတန်းပြဆရာ ဆရာမအားလုံး (Grade-4) စတုတ္ထတန်းသင်တန်း၊ အလယ်



တန်းပြ ဆရာ ဆရာမများအားလုံး (Grade-7) သတ္တမတန်းသင်တန်းနှင့် အထက်တန်းပြ ဆရာ ဆရာမများအားလုံးကို (Grade-10)ဒသမတန်းသင်တန်း များ ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြောကြားသည့် အရည်အသွေးရှိသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ပြုစု ပျိုးထောင်ရာတွင် ဆရာ ဆရာမများအနေဖြင့် သင်ယူရာတွင် တော်ကြသည်ကို သိရှိပါကြောင်း၊ သင်ယူရာတွင် တော်သကဲ့သို့ သင်ကြားရာတွင်လည်း တော်ကြ ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆရာ ဆရာမများအနေဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာသင်ချိန်နှင့် ကျောင်းတွင် ပျော်ရွှင်အောင် မည်သို့ဆောင်ရွက်ရမည်ကို စဉ်းစားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကလေးများ ကျောင်းသွားရသည်ကို ပျော်မှသာ ပညာတတ်များဖြစ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် လိုအပ် လျက်ရှိပြီး အဓိကအနေဖြင့် ပညာရေးစနစ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပညာရေးစနစ်မှန်ကန် လျှင် အခြားနိုင်ငံများအား ရင်ပေါင်တန်းပြီး အချိန်တိုအတွင်း အမီလိုက်နိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အခြားနိုင်ငံများမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများထက် တစ်မူထူးပြီး တော်စေချင်ပါကြောင်း၊ ကျောင်းစာသာမက စာရိတ္တပိုင်းနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုအပိုင်းတွင်လည်း တော်စေချင်ပါကြောင်း၊ ဆရာ ဆရာမများ အနေဖြင့် မိမိတို့လူမှုအသိုင်းအဝိုင်း ပျော်ရွှင်ရန်၊ တိုးတက်ရန် ဖော်ဆောင်ပေး

နိုင်သည့် ကလေးငယ်များကို မွေးထုတ်ပေးကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းဆွေးနွေး

ထို့နောက် အခြေခံပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကိုလေးဝင်းက ပညာရေးကဏ္ဍဆိုင်ရာများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် အခြေခံပညာဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(ပညာ) ဒေါက်တာတင်မောင်ဝင်းနှင့် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(စီမံ) ဦးရဲလင်းမြင့် တို့က စာတမ်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အနှစ်ချုပ်တင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများက သိရှိလိုသည် များကို မေးမြန်းတင်ပြကြရာ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကိုလေးဝင်းနှင့် တာဝန် ရှိသူများက ပြန်လည်ဖြေကြားသည်။

ယင်းနောက် ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေး နှီးနှော ဖလှယ်ပွဲ ဆင့်ပွားဆွေးနွေးပွဲဖြစ်မြောက်ရေး ဦးဆောင်ပေးခဲ့သည့် ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီး အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးခင်မောင်သန်းတို့အား တောင်ငူခရိုင် ပညာရေးဗိသားစုက ဂုဏ်ပြုမြတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးခင်မောင်သန်းက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ယူဇနာမွေး လုံးချင်းဝတ္ထုစာအုပ် မိတ်ဆက်ပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
စာရေးဆရာမ မလှမွန်(ရေနံ့သာ)၏ ယူဇနာမွေး လုံးချင်းဝတ္ထုစာအုပ်မိတ်ဆက် ပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ သိမ်ဖြူလမ်းရှိ သတင်းနှင့် စာနယ်ဇင်း လုပ်ငန်း ရွှေဥဒေါင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

စာအုပ်မိတ်ဆက်ပွဲတွင် စာရေးဆရာများဖြစ်ကြသည့် ဆရာရေနံ့သာ ဝင်းမောင်၊ ဆရာမ မစန္ဒာနှင့် ဆရာမဂျူးတို့က ယူဇနာမွေးစာအုပ်နှင့် ပတ်သက်၍ အမှတ်တရစကားများ ပြောကြားကြသည်။

ထို့နောက် စာရေးဆရာမ မလှမွန်(ရေနံ့သာ)က ယူဇနာမွေးစာအုပ်ကို ရေးသားခဲ့ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ဆရာဦးခင်မောင်တင်(မဟာဂီတသုတေသီ-ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ်(ငြိမ်း) အနုပညာဦးစီးဌာန)နှင့် ဆိုင်းမြစ်တင်း(ပတ္တလားပညာရှင်) တို့က စာပေနှင့် ဂီတပေါင်းကူးဆက်နွယ်ခြင်းဆိုင်ရာများကို ဟောပြောကြသည်။

အဆိုပါ စာအုပ်ကို နံ့သာမွန်စာပေတိုက်မှ ထုတ်ဝေဖြန့်ချိပြီး စာအုပ် တန်ဖိုးမှာ တစ်အုပ်လျှင် ငွေကျပ် ၃၅၀၀ ဖြစ်သည်။



သံတွဲမြို့၌ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ပြည်သူ့စကားဝိုင်း ကျင်းပ

သံတွဲ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
သံတွဲခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ပြည်သူ့စကားဝိုင်းကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီက သံတွဲ မြို့နယ် မြို့ချောင် (ရွာဟောင်း) လမ်းပြတယ် စာကြည့်တိုက်ရှေ့၌ ကျင်းပသည်။

ရှင်းလင်းပြောကြား

ရှေးဦးစွာ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်ဆန်း ကျော်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး သံတွဲခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးအရာရှိ ဦးမြင့်ရွှေက ပြည်သူ့စကားဝိုင်း ကျင်းပခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ပြည်သူ့စကားဝိုင်းကိုကျင်းပရာ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေး မှူးက ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ မှူး ရဲမှူးသန်းလွင်က ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေး နှင့်တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးစိုးရွှေက ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် မည့် လုပ်ငန်းဆိုင်ရာများနှင့် အမှိုက်ကင်းစင် ကျေးရွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွေးနှင့်



သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးဟန်မင်းထက်အောင်က သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင် သာယာလှပရေးခေါင်းစဉ်များဖြင့် ဦးဆောင်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တင်ပြဆွေးနွေး

ထို့နောက် ဒေသခံပြည်သူများဖြစ်သည့် ဦးမိုးဇော်ထက်က ပတ်ဝန်းကျင်အမှိုက်ကင်းစင်ရေး ဆိုင်ရာများ၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်ဝေနှင့် ဦးမောင်မောင်ဦး တို့က ကျေးရွာအတွင်း တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးဆိုင်ရာ များ၊ ဦးအောင်မြင့်က မြို့ချောင်ရွာဟောင်းအဝင်ဝရှိ

ပေ ၁၀၀ ကျော် ကျေးရွာချင်းဆက် သစ်သားတံတား ပြုပြင်တည်ဆောက်ရေးနှင့် ဦးမြင့်အောင်က လျှပ်စစ်မီးရရှိရေးနှင့် သောက်သုံးရေးရရှိရေး ဆိုင်ရာများကို ပြန်လည်တင်ပြဆွေးနွေးကြရာ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်ဆန်းကျော်နှင့် ဦးဆောင် ဆွေးနွေးခဲ့သည့် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူ များက ကဏ္ဍတစ်ခုချင်းအလိုက် ပြန်လည်ဖြေကြား ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

သန့်ဇင်(ခရိုင်ပြန်/ဆက်) ■

မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား နိုင်ငံတော်သံစုံတီးဝိုင်းနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံမှအနုပညာရှင်များ ပူးပေါင်းဖျော်ဖြေတင်ဆက်မည်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား နိုင်ငံတော်သံစုံတီးဝိုင်း နှင့် ဂျပန်နိုင်ငံမှ ဂီတစာဆို တီးဝိုင်းခေါင်းဆောင် Mr. Yunosuke Yamamoto (Conductor & Composer) ဦးဆောင်သည့် ဂျပန်အနုပညာရှင်များ ပူးပေါင်း ဖျော်ဖြေတင်ဆက်သည့် "Myanmar National Symphony Orchestra

Concerts 2020" ဖျော်ဖြေပွဲများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့ Novotel Hotel ၌ ညနေ ၆ နာရီမှ ည ၉ နာရီအထိလည်းကောင်း၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နေပြည်တော် MICC-II ၌ ညနေ ၆ နာရီမှ ည ၉ နာရီအထိ လည်းကောင်း ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မည်ဖြစ်ရာ အဆိုပါ ထူးခြားသည့် ဂန္ထဝင်ဂီတ ဆည်းဆာဖျော်ဖြေပွဲများကို မည်သူမဆို အခမဲ့လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေးနိုင်

ကြောင်း သိရသည်။
အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား Tel. 09-5006552, 067-06779086, 01-527122 Ex.308၊ ဂျပန်သံရုံး Tel.01-549664-48 နှင့် info.cul@yn.mofa.go.jp များသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ပြည်တွင်းရေးရာ

ဂူဟန်မြို့မှ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ့သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ရောဂါဖြစ်ပွားမှု ရှိ၊ မရှိ စောင့်ကြည့်ကာလပြည့်မြောက်ပြီး ကျန်းမာရေးအခြေအနေကောင်းမွန်၍ နေအိမ်ပြန်ခွင့်ပြု

မန္တလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် မန္တလေးမြို့ရှိ ကန်တော်နဒီဆေးရုံသို့ သွားရောက်ပြီး ဆေးရုံ၌ သီးခြားထားရှိကာ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု ရှိ၊ မရှိ စောင့်ကြည့်ကာလ ၁၄ ရက်ပြည့်မြောက်ပြီးနောက် ကျန်းမာရေးအခြေအနေကောင်းမွန်၍ နေအိမ်အသီးသီးသို့ ပြန်တော့မည့် ဂူဟန်မြို့မှ အထူးလေယာဉ်ဖြင့် ခေါ်ဆောင်ခဲ့သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၅၉ ဦးနှင့် ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်း သုံးဦးတို့ကို သွားရောက်တွေ့ဆုံသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ မန္တလေးမြို့တော်ဝန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ဂူဟန်မြို့မှ အထူးလေယာဉ်ဖြင့် ခေါ်ဆောင်ရာတွင် လိုက်ပါသွားသော ကျန်းမာရေးဆေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ ကန်တော်နဒီဆေးရုံ၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသော ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုများနှင့် ဝန်ထမ်းများအား တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်သည်။

တွေ့ဆုံပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက COVID-19 လတ်တလောအသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာရောဂါစတင်ဖြစ်ပွားရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ဂူဟန်မြို့တွင် ပညာသင်ယူနေသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဝန်ထမ်းများကို အမိမြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ခေါ်ယူရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲများက မိမိအား လမ်းညွှန်မှုပြုခဲ့ပါကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ကပ်ရောဂါဗေဒပညာရှင်များ၊ ဆေးပညာရှင်များနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ထိုသို့ ပြန်လည်ခေါ်ယူရာ



တွင် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးခြင်း၊ သီးခြားထားရှိ၍ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု ရှိ၊ မရှိ စောင့်ကြည့်ကြည့်ရှုခြင်း၊ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု သံသယလက္ခဏာများရှိပါက ကုသမှုချက်ချင်းပေးခြင်း စသည့်လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ချက်ချင်းတိုင်ပင် ဆွေးနွေးခဲ့ပါကြောင်း၊ ဆက်လက်၍ နီးနယ်ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ချိတ်ဆက်ပူးပေါင်းကာ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ရေး အစီအစဉ်များကိုလည်း အသေးစိတ်ရေးဆွဲခဲ့ပါကြောင်း၊ ထို့နောက် သီးခြားထားရှိကာ ရောဂါစောင့်ကြည့်ရမည့်

နေရာအား မန္တလေးမြို့ရှိ ကန်တော်နဒီဆေးရုံကို ရွေးချယ်ပြီး ဆေးနှင့် ဆေးပစ္စည်းကိရိယာများ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်း၊ အခန်းများပြင်ဆင်ခြင်း၊ ဝန်ထမ်းများတာဝန်ချထားခြင်း တို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့် ဂူဟန်မြို့သို့ သွားရောက်ခေါ်ယူရာတွင် လိုက်ပါမည့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများကိုလည်း မသွားရောက်မီ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့၌ တွေ့ဆုံ၍ ကျွမ်းကျင်မှုပိုင်းဆိုင်ရာရှုထောင့်မှ အသေးစိတ် လမ်းညွှန်မှုများ ပေးအပ်ခဲ့ပါကြောင်း။

ရောဂါစောင့်ကြည့်ကာလ ပြီးမြောက်၍ နေအိမ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိရာတွင်လည်း ဝန်ကြီးဌာနမှ ပေးအပ်လိုက်မည့် ကျန်းမာရေးညွှန်ကြားချက်များ၊ ကျန်းမာရေးအသိပညာ အချက်အလက်များအတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပြီး နေထိုင်မကောင်းမှု တစ်စုံတစ်ရာ ဖြစ်ပွားပါက ကျန်းမာရေးဌာနသို့ ချက်ချင်း ဆက်သွယ်ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ မန္တလေးမြို့တော်ဝန် ဒေါက်တာရဲလွင်က ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် နေအိမ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိပြီးနောက်တွင်လည်း ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ကျန်းမာရေးညွှန်ကြားချက်များကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြစေလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ဒေါက်တာ သန်းသန်းမြင့်က ပညာသင်များ နေအိမ်သို့ပြန်သွားပြီးနောက် လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ကျန်းမာရေးအသိပညာအချက်အလက်များကို ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပညာသင်များကို အထူးလေယာဉ်ဖြင့် သွားရောက်ခေါ်ယူရာတွင် လိုက်ပါခဲ့သော ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများအား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ မန္တလေးမြို့တော်ဝန်နှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး) ဒေါက်တာသာထွန်းကျော်တို့က ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ပေးအပ်သည့် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်မှုကို ပေးအပ်သည်။ သတင်းစဉ်



ဖေဖော်ဝါရီ ၁၄ ရက်က ပထမဦးဆုံးဖွင့်လှစ်လိုက်သည့် တာမွေမြို့နယ်ရှိ ကွန်တိန်နာပန်းခြံ၌ လာရောက်သုံးဆောင်ကြသူများဖြင့် စည်ကားနေသည်ကိုတွေ့ရစဉ်။

ရောင်စုံကာလာကွန်တိန်နာ စားသောက်ဆိုင်ခန်းများပါဝင်သည့် ကွန်တိန်နာပန်းခြံများ မကြာမီဖွင့်လှစ်မည်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

နိုင်ငံတကာအစားအစာများနှင့် မြန်မာ့ရိုးရာမုန့်များ တစ်နေရာတည်း၌ ရရှိနိုင်မည့် ရောင်စုံကာလာများဖြင့် အလှဆင်ထားသော ကွန်တိန်နာစားသောက်ဆိုင်ခန်းများ ပါဝင်သည့် ကွန်တိန်နာပန်းခြံ(Super Container Park) များကို လူနေထူထပ်သည့် မြို့နယ်များအတွင်းရှိ ရပ်ကွက်အသီးသီး၌ မကြာမီရက်များအတွင်း ဖွင့်လှစ်ရန်စီစဉ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း Container Park များကို စီစဉ်ဆောင်ရွက်သည့် ဦးမြင့်လွင်က ယနေ့ ပြောကြားသည်။

“အဓိကတော့ ပြည်တွင်းက စားသုံးသူပြည်သူတွေ အတွက် ရည်ရွယ်ဖွင့်လှစ်တာဖြစ်ပြီး ညနေ၊ ညခင်း ဗိုက်ဆာတဲ့အခိုက် အဝေးတစ်နေရာကိုသွားပြီး စားသောက်စရာ မလိုတော့ဘဲ ကိုယ့်ရပ်ကွက်အတွင်း ဒါမှမဟုတ် ကိုယ့်တိုက်အောက်မှာရှိတဲ့ Food Court တွေမှာ အလွယ်တကူသုံးဆောင်နိုင်ကြမှာဖြစ်ပါတယ်။ အထူးသဖြင့် လူနေထူထပ်တဲ့

မြို့နယ်တွေက ရပ်ကွက်တွေအတွက် ဦးစားပေးရွေးချယ်ဖွင့်လှစ်သွားမှာဖြစ်ပြီး ယာဉ်ရပ်နားရာ ကားပါကင်များ အပါအဝင် စားသုံးသူပြည်သူများနဲ့အတူ လာရောက်စားသောက်ကြတဲ့ ကလေးငယ်တွေ ဆော့ကစားဖို့ ပန်းခြံပါဝင်မှာဖြစ်တာကြောင့် ကလေးငယ်တွေအတွက်လည်း ပျော်ရွှင်စရာဖြစ်စေတာမို့ ကွန်တိန်နာပန်းခြံများကို မကြာမီကာလအတွင်း ဖွင့်လှစ်သွားဖို့ရှိပါတယ်”ဟု ဦးမြင့်လွင်က ပြောသည်။

ပြည်တွင်း ပြည်ပခရီးသွားဧည့်သည်များအတွက် သန့်ရှင်းသပ်ရပ်သည့် နိုင်ငံတကာအစားအစာများ အပါအဝင် မြန်မာ့ရိုးရာမုန့်များပါဝင်သော ကွန်တိန်နာပန်းခြံများကို ဖွင့်လှစ်ခြင်းကြောင့် တိမ်မြုပ်ပျောက်ကွယ်လုနီးပါး ဖြစ်နေသည့် မြန်မာ့ရိုးရာမုန့်များကို ဖော်ထုတ်ပြသရာ ရောက်ပြီး ပြည်တွင်းခရီးသွားကဏ္ဍအတွက်ကိုပါ မြှင့်တင်ရာ ရောက်ကြောင်း သိရသည်။ ဖွင့်သစွာ

အမှတ်(၁) ဒေသကောလိပ်(ရန်ကုန်) မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲအစဉ်အဝေး ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

အမှတ်(၁) ဒေသကောလိပ်(ရန်ကုန်) ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် (ဗိုလ်တထောင်နယ်မြေ) ဗိုလ်တထောင်ကောလိပ်ဘာသာရပ် ပေါင်းစုံ မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲ ကျင်းပနိုင်ရန်အတွက် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယင်းတက္ကသိုလ်ခန်းမ၌ ယနေ့မနက် ၁ နာရီခွဲတွင် ကျင်းပရာ နာယကဆရာကြီး ဦးကျော်ဝင်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပူဇော်ပွဲဖြစ်မြောက်ရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်နိုင်(ခ)ဦးအောင်ကြီးနှင့် ပူဇော်ပွဲဖြစ်မြောက်ရေး ကော်မတီဝင်များက ပူဇော်ပွဲကျင်းပရေးဆောင်ရွက်ပေးဖို့ စည်းတာဝန်ခွဲဝေပေးပြီး မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲကို မတ် ၂၉ ရက် တနင်္ဂနွေနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ကျင်းပရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အောင်သန်းထွန်း(နတ်မောက်)

ကျေးဇူးမြို့နယ်၌ စွမ်းအားမြှင့်မိုးဖိုများ ကျေးရွာအရောက် အခမဲ့ပြန်ဖြူး

ကျေးဇူး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကျေးဇူးမြို့နယ်တွင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဗဟိုဌာနတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့် ထင်းသုံးစွဲမှုလျှော့ချရေး၊ သစ်တောပြုန်းတီးမှုကာကွယ်ရေး၊ ကာဗွန်ထုတ်လွှတ်မှု လျှော့ချနိုင်ရေးအတွက် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်က ကျူးတော့ချောင်ကျေးရွာ၌ စွမ်းအားမြှင့်မိုးဖိုများ အခမဲ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျေးဇူးမြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာ ၃၇ ရွာတွင် စွမ်းအားမြှင့်မိုးဖိုအလုံး ၃၆၀၀ ခန့်ကို ဇန်နဝါရီလ နောက်ဆုံးအပတ်က ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဌာနမှ တာဝန်ခံ

ဒေါ်လှကြည်က ပြောသည်။ များ၊ ကျေးရွာ VPI Unit အဖွဲ့ဝင်အဆိုပါ စွမ်းအားမြှင့်မိုးဖိုပေးအပ်ပွဲသို့ မြို့နယ်တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့နယ် TPI Unit အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ကျေးရွာနေပြည်သူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မောင်အေးချမ်း



ဆောင်းကြက်သွန်နီစိုက်တောင်သူများ ဈေးကောင်းရရှိခြင်းကြောင့် ကြက်သွန်နီသက်တမ်းမကုန်မီ နုတ်သိမ်းရောင်းချနေ



ကျောက်ပန်းတောင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်၌ ဆောင်းကြက်သွန်နီ ဈေးကောင်းရရှိသဖြင့် ကြက်သွန်နီ သက်တမ်းမရင့်မီမှာပင် နုတ်သိမ်းကာ ရောင်းချနေကြကြောင်း ဆောင်းကြက်သွန်နီစိုက် တောင်သူများထံမှ သိရသည်။

ဆောင်းကြက်သွန်နီခေါ် လှောင်ကြက်သွန်နီဈေးနှုန်းများ ၂၀၁၈ ခုနှစ်

ကြက်သွန်နီပေါ်ချိန်ဖြစ်သည့် တပေါင်းလ၊ တန်ခူးလ ကပ်နေသော်လည်း ဈေးနှုန်းကျဆင်းမှုမရှိဘဲ တစ်ဝိသာ ငွေကျပ် ၂၀၀၀ ဝန်းကျင်ရှိပြီး ဆောင်းကြက်သွန်နီစိုက်တောင်သူများ ကြက်သွန်နီ နုတ်သိမ်းချိန်မဟုတ်ဘဲ နုတ်သိမ်းရောင်းချနေကြဖြစ်ကြောင်း ဝှေးကွေးရွာမှ ကြက်သွန်နီစိုက် တောင်သူ ဦးတင်ထွန်းအောင်က ပြောသည်။

ခုနှစ်ခုရောင်းဆောင်းကြက်သွန်နီစိုက်တောင်သူများ တွက်ခြေကိုက်ခြင်းမှာ ကြက်သွန်နီအစိုဓာတ်ရှိနေပြီး အလေးချိန် မလျော့ကျခြင်းနှင့် လှောင်စရာမလိုဘဲ လုပ်အားခကြက်သွန်နီထားရန် စင်ဆောက်ခဲ သယ်ယူပို့ဆောင်ခဲ ကြက်သွန်နီစင်ပေါ်တင်သည့် ကုန်ကျစရိတ်များစွာ သက်သာခြင်းကြောင့် ဆောင်းကြက်သွန်နီများ ရောင်းချရာတွင် တွက်ခြေကိုက်နေကြကြောင်း သိရသည်။

ကိုထိန်(ငါ့သရေကော်)

○ ကျောဖုံးမှ

ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် အကြံပေးအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဦးလှမောင်ရွှေ၊ ဦးမိုးဇော်ဦးနှင့် နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေးတို့ တက်ရောက်ကြပြီး NCA-S EAO ကိုယ်စားလှယ်များအဖြစ် အပစ်အခတ်ရပ်စဲမှု ခိုင်မာရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ပဒိုစောဆဲဂေ၊ ညှိနှိုင်းရေးမှူး စိုင်းလျန်း၊ ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဒေါက်တာရွှေခါးရုံ၊ စောတာမလာသော၊ ခွန်အောင်မန်းနှင့် နိုင်ငံအောင်မင်းတို့ တက်ရောက်ကြသည်။

JICM ဆုံးဖြတ်ချက်များ ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်ရန်

အစည်းအဝေး၌ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဗဟိုဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီလအတွင်း ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည့် (၈) ကြိမ်မြောက် JICM အစည်းအဝေးတွင် NCA အခန်း(၃) “ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ”၊ NCA အခန်း (၄) “ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး ခိုင်မာအောင်လုပ်ဆောင်ခြင်း”၊ NCA အခန်း (၆) “ကြားကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ရမည့် အစီအစဉ်များ”နှင့်ပတ်သက်ပြီး NCA ပါ သဘောတူညီချက်များအရ နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရမည့် အချက်များကို ဦးစားပေး လုပ်ငန်းစဉ်များအဖြစ်ချမှတ်၍ ဆွေးနွေးအကောင်အထည်ဖော်ရန် သဘောတူခဲ့ကြပါကြောင်း၊ အဆိုပါ ဆွေးနွေးမှုများနှင့် အပြိုင်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC) အစည်းအဝေးများကို ကျင်းပသွားရန်လည်း သဘောတူခဲ့ကြပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် JICM ဆုံးဖြတ်ချက်များကို ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်ရန်အတွက် နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်းရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များသည် ပြီးခဲ့သည့် ဖေဖော်ဝါရီ ၂ ရက်နှင့် ၃ ရက်တို့တွင် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန ရန်ကုန်မြို့တွင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း၊ ထိုသို့တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရာတွင် JICM အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်အမှတ်(၁)နှင့် စပ်လျဉ်း၍ အမြန်ဆုံးတွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန်၊ ဆွေးနွေးမည့်ခေါင်းစဉ်များနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ညှိနှိုင်းသတ်မှတ်ကြရန် သဘောတူညီခဲ့ကြပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အစိုးရ၊ လွှတ်တော်၊ တပ်မတော်ညှိနှိုင်းရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၏ အပစ်အခတ်ရပ်စဲမှု ခိုင်မာရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များ ယနေ့တွေ့ဆုံကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် - NCA တွင် နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ အချက် ၃၅ ချက်၊ စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ အချက် ၅၅ ချက်နှင့် လူမှုစီးပွားဘဝနှင့် ဆိုင်သည့်အချက် ၂၃ ချက်ပါဝင်ပါကြောင်း၊ စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ အချက် ၅၅ ချက်ကို ပြန်ကြည့်ပါက အဓိကအားဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးကို မည်ကဲ့သို့ဆောင်ရွက်ကြမည်၊ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးခိုင်မာစေရန် မည်ကဲ့သို့ လုပ်ဆောင်ကြမည်ကို နှစ်ဖက် ကတိကဝတ်ပြု သဘောတူထားခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သဘောတူရန်နှင့်မပြီးဘဲ လက်တွေ့မည်သို့ဖော်ဆောင်ကြမည် ဆိုသည်ကို နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်း၍ ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်ကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့အနေဖြင့် NCA စာချုပ်တွင် ကတိကဝတ်ပြု သဘောတူခဲ့ကြသည့် အတိုင်း နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများကျင်းပ၍ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁) ရာစု ပင်လုံအစည်းအဝေးများကျင်းပကာ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲရလဒ်များနှင့်အညီ

တည်ဆောက်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေကြသကဲ့သို့ တစ်ဖက်တွင်လည်း နှစ်ဖက်လေးစားလိုက်နာရမည့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့် စစ်ဘက်ဆိုင်ရာကျင့်ဝတ် (Military Code of Conduct - CoC) ပါ အချက်များကို လိုက်နာစောင့်ထိန်းရန်၊ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး ခိုင်မာအောင် အကောင်အထည်ဖော်ရန်၊ နှစ်ဖက်တပ်များအကြား ယုံကြည်မှုနှင့် တည်ငြိမ်ကောင်းမွန်သည့် အခြေအနေတစ်ရပ်ကို ဖန်တီးတည်ဆောက်သွားကြရန် လိုအပ်သည်ကိုလည်း အလေးအနက် ပြောကြားလိုပါကြောင်း၊ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန်အတွက် တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက် အခွင့်အရေးမယူဘဲ NCA စာချုပ်ပါ ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းဆောင်တာများကို အကောင်အထည်ဖော်သွားကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားလိုပါကြောင်း၊ ယနေ့အစည်းအဝေးမှ ရရှိလာမည့် သဘောတူညီချက်များသည် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး ခိုင်မာစေရန်အပြင် အနာဂတ်လိုခြံရေးဆိုင်ရာ ပြန်လည်ပေါင်းစည်းခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်များ လုပ်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် များစွာအထောက်အကူပြုနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ

ဆက်လက်၍ အပစ်အခတ်ရပ်စဲမှုခိုင်မာရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ ခေါင်းဆောင် ပဒိုစောဆဲဂေက ယနေ့ ဆွေးနွေးပွဲသည် (၈) ကြိမ်မြောက် JICM အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက် (၁)ပါ အကြောင်းအရာများအရ NCA ပါ ခေါင်းဆောင်အသီးသီးတို့၏ သဘောတူညီချက်များမှ အခန်း (၃) ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် အခန်း (၄) ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲခြင်းခိုင်မာအောင်လုပ်ဆောင်ခြင်းကိစ္စရပ်များအပေါ် အခြေခံ၍ အခန်း (၃) ပါ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများအကြား ခိုင်မာသည့် ယန္တရားတည်ဆောက်၍ ၎င်းတို့မှ ထွက်ရှိလာသည့် သဘောတူညီချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ သဘောတူညီချက်များ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှုများ လုပ်ဆောင်ရာတွင် အခန်း (၄) ပါ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး ခိုင်မာစေခြင်းကို ထိရောက်မှုရှိစေရန် ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

NCA ၏ အခန်း (၃)၊ အခန်း (၄) ပါ အကြောင်းအရာများ ဆောင်ရွက်နေစဉ်အတွင်း အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးအကြား ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည့် ပဏာမသဘောတူညီချက်များနှင့် NCA စာချုပ် နောက်ဆက်တွဲ ဆုံးဖြတ်ချက်များကိုလည်း ထည့်သွင်းဆွေးနွေးသွားရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ အကြောင်းအရာများကို အခြေခံပြီး ခေါင်းဆောင်အသီးသီးတို့သည် မိမိတို့ အဖွဲ့အစည်းအသီးသီး၏ တာဝန်ပေးချက်အရ ကတိပြုလက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် စာချုပ်များကို အခြေခံ၍ ရေရှည်တည်တံ့သော ငြိမ်းချမ်းရေးကို အထောက်အကူပြုသူများအဖြစ် တန်းတူရည်တူ ဆွေးနွေးကြရမည်ဖြစ်သလို အထောက်အကူပြုနိုင်သူများအဖြစ် ဆွေးနွေးကြပါရန်လည်း တိုက်တွန်းပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

JICM အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက် အမှတ်(၁) တွင် NCA အခန်း (၃) ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ အခန်း (၄) ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးခိုင်မာအောင်လုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အခန်း(၆) ကြားကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ရမည့် အစီအစဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးဦးစားပေးအကောင်အထည်ဖော်ရန်၊ ဆွေးနွေးမှုများနှင့်အပြိုင် JMC အစည်းအဝေးများကို ကျင်းပရန်တို့ ပါရှိသည်။

အစည်းအဝေးအပြီးတွင် အပစ်အခတ်ရပ်စဲမှုခိုင်မာရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေး

အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ပဒိုစောဆဲဂေနှင့် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးတို့ နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားကြသည်။

ဦးထွန်းထွန်းဦးက “ဒီနေ့မှာ JICM ဆုံးဖြတ်ချက်တွေဖြစ်တဲ့ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်တွေ၊ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး ခိုင်မာအောင် လုပ်ဆောင်ရေးကိစ္စရပ်တွေ၊ ကြားကာလအတွင်း စီမံဆောင်ရွက်ရမယ့် အစီအစဉ်တွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး နှစ်ဖက်ပြင်ဆင်ထားပြီးဖြစ်သော်လည်းပဲ ကြားမှာ နားလည်မှုတွေရရှိဖို့ ဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ နောက်ထပ် ကျွန်တော်တို့ရဲ့ အဆိုပြုချက်တွေအပေါ်မှာလည်း ရက်ပိုင်းအတွင်းမှာ ပြန်လည်အတည်ပြုပေးနိုင်မယ်ဆိုပြီး ဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့ကြတာဖြစ်လို့ အင်မတန်မှ ကောင်းတဲ့ ရလဒ်တွေ ဖြစ်တယ်။ JICM ဆုံးဖြတ်ချက် သဘောတူညီချက်ပါ တစ်ချက်ဖြစ်တဲ့ နှစ်လအတွင်းမှာ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC)၊ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC) အစည်းအဝေးကိုခေါ်ဖို့ သဘောတူထားတဲ့ကိစ္စနဲ့ပတ်သက်ပြီးတော့လည်း မတ် ၁၀၊ ၁၁၊ ၁၂ ရက်ကြားမှာ JMC အစည်းအဝေးကို ခေါ်ယူဖို့ အကြမ်းဖျင်း သဘောတူခဲ့ကြပြီး ဆက်လက်အတည်ပြုဖို့ သတ်မှတ်ပါမယ်” ဟု နိဂုံးချုပ်အမှာစကားတွင် ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။

နှစ်ဖက်ကိုယ်စားလှယ်များ ဆွေးနွေး

ယနေ့အစည်းအဝေးတွင် (၈)ကြိမ်မြောက် JICM အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက် ရှစ်ချက်အနက် ဆုံးဖြတ်ချက် အမှတ်(၁) အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးအတွက် နှစ်ဖက်ကိုယ်စားလှယ်များ ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ရက်နှင့် ၁၈ ရက်များတွင်လည်း ဆွေးနွေးရန်ကျန်ရှိသည့် JICM အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်များကို ဆက်လက်ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယနေ့ကျင်းပသည့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးနှင့်ပတ်သက်၍ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် အကြံပေးအဖွဲ့ဝင် ဦးလှမောင်ရွှေက “အခုဆွေးနွေးပွဲက သုံးရက်ကြာပါမယ်။ ဒီနေ့မှာ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားတဲ့ တိုင်းရင်းသား ၁၀ ဖွဲ့စုဖွဲ့ထားတဲ့ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးခိုင်မာအောင် ညှိနှိုင်းတဲ့ အဖွဲ့တွေအနေနဲ့ ဆွေးနွေးတာဖြစ်တယ်။ ရှေ့ဘာတွေ ဆက်လက်ဆွေးနွေးမလဲဆိုတာ တွေ ညှိနှိုင်းနိုင်ခဲ့တယ်။ အစိုးရကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ကတော့ (၈) ကြိမ်မြောက် JICM အစည်းအဝေးရဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်ဖြစ်တဲ့ နှစ်လအတွင်းမှာ အစည်းအဝေးတွေကို မတ် ၁၀၊ ၁၁၊ ၁၂ ရက်မှာ ပြန်စုစည်းဖို့ အဆိုပြုနိုင်ခဲ့တယ်။ သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်း အသီးသီးကလည်း အဲဒီရက်တွေမှာ ဆောင်ရွက်နိုင်မယ်လို့ ကျွန်တော်တို့က မျှော်လင့်တယ်။ မနက်ဖြန်မှာတော့ JICM ဆွေးနွေးပွဲက ကျန်တဲ့ ခုနစ်ချက်မှာပါတဲ့ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲကိစ္စရပ်တွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဆက်ဆွေးနွေးဖို့ရှိတယ်။ ဧပြီလထဲမှာ ညီလာခံလုပ်နိုင်ဖို့ ကြိုးစားနေတာဖြစ်တယ်။ ဘယ်လောက်မြန်မြန် ညီလာခံလုပ်နိုင်မလဲဆိုတာတော့ မနက်ဖြန် ၁၇ ရက်နဲ့ ၁၈ ရက် ဆွေးနွေးပွဲတွေရဲ့ ရလဒ်တွေအပေါ် မူတည်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

(၈)ကြိမ်မြောက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် အကောင်အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (JICM) အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်အတွက် အစိုးရနှင့် NCA-S EAO တို့၏ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ ရက်အထိ သုံးရက်ကြာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။

သတင်း-ရဲခေါင်ညွန့်
ဓာတ်ပုံ-ဖိုးထောင်

□ လက်ရှိချန်ပီယံမှ

သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ကျင်းပသည့်ပွဲတွင် လက်ရှိချန်ပီယံ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းက ဇွဲကပင်အသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ လက်ရှိချန်ပီယံရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း နိုင်ပွဲရရန် ရန်ကန်ခွဲရသည့်ပွဲဖြစ်ပြီး နောက်ကျရိုးကြောင့်သာ အမှတ်ပြည့်ရယူနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဇွဲကပင်အသင်းသည် ယခုပွဲတွင် အမှတ်ရရန် ရန်ကန်ခွဲသော်လည်း ရှုံးပွဲထပ်မံကြုံတွေ့ခဲ့ပြီး လာမည့်ပွဲများတွင် ပိုမိုရန်ကန်ရတော့မည်ဖြစ်သည်။ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် စတုတ္ထနေရာအထိ တက်လှမ်းလာနိုင်သော်လည်း ခြေစွမ်းအရ လိုအပ်ချက်များရှိနေသောကြောင့် နိုင်ပွဲဆက်ရန် လာမည့်ပွဲများတွင် ခြေစွမ်းပိုမိုကောင်းမွန်ရန် လိုအပ်နေသည်။

ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် ပွဲထွက်လူစာရင်းတွင် သီဟစည်သူနှင့် နန္ဒကျော်ကို အနားပေးခဲ့သလို ဒဏ်ရာရနေသည့် တိုက်စစ်မှူး ကိုသိမာတူနာနေရာတွင် ဇင်မင်းထွန်းကို အသုံးပြုခဲ့သည်။ ဇွဲကပင်အသင်းမှာလည်း နိုင်ငံခြားသားကစားသမားများအပါအဝင် လူစုံအသုံးပြုခဲ့ပြီး ဂိုးမပေးရရန် ခံစစ်ဦးစားပေးကစားခဲ့သောကြောင့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းက ပိုမိုကစားနိုင်ခဲ့သည်။ သို့သော် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် တိုက်စစ်ကစားပုံ မကောင်းသည့်အပြင် ကစားသမားများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်မှာလည်း သာမန်အောက်ကျဆင်းနေသောကြောင့် ဂိုးရရန် ရန်ကန်ခွဲရသည်။ ဂိုးသွင်းခွင့်အနည်းငယ်သာရသလို အသုံးမချနိုင်သည့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် ဒုတိယပိုင်းတွင် ကစားသမားများအပြောင်းအလဲပြုလုပ်ကာ တိုက်စစ်မြှင့်ခဲ့သော်လည်း ဂိုးသွင်းခွင့်ရရန် ရန်ကန်ခွဲရကာ နောက်ဆုံးအချိန်ထိ ခက်ခက်ခဲခဲကစားခဲ့ရသည်။ ဇွဲကပင်အသင်းကလည်း သရေတစ်မှတ်ရရန် ဦးတည်ကစားသောကြောင့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း တိုက်စစ်ဆင်နိုင်သော်လည်း ထိရောက်သည့်ဂိုးသွင်းခွင့်မရခဲ့ဘဲ ၈၉ မိနစ်မှ အနိုင်ဂိုးရခဲ့သည်။

ကွင်းလယ်ကစားသမား မက်ဆီမင်က ထောင့်ကန်ဘောကို ခေါင်းတိုက်သွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မော်လမြိုင်ကွင်း၌ ကျင်းပသည့်ပွဲတွင် ရန်ကုန်အသင်းက Southern အသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ ရန်ကုန်အသင်းအတွက် အနိုင်ဂိုးကို ၇၈ မိနစ်တွင် သန်းပိုင်က သွင်းယူခဲ့သည်။ ရန်ကုန်အသင်းသည် ယခုပွဲအနိုင်ရလဒ်ကြောင့် ဟံသာဝတီကို ဆက်လက်ဖိအားပေးနိုင်ခဲ့ပြီး Southern အသင်းမှာမူ ခြောက်ပွဲဆက်အရှုံးဖြင့် ဖိအားပိုများသွားခဲ့သည်။ မန္တလေးသီရိကွင်း၌ ကျင်းပသည့်ပွဲတွင် စစ်ကိုင်းအသင်းက အား/ကာသိပွဲအသင်းကို ခြောက်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ စစ်ကိုင်းအသင်းသည် ဂိုးပြတ်အနိုင်ရလဒ်ဖြင့် နိုင်ပွဲဆက်ခဲ့သည်။ တန်းတက်အား/ကာသိပွဲအသင်းသည် MNL အသင်းကြီးများကိုပင် အများဆုံးနှစ်ဂိုးသာ ပေးခဲ့ရသော်လည်း ယခုပွဲတွင် အမှားများခဲ့သောကြောင့် ဂိုးဒါဇင်ဝက်အထိ ခွင့်ပြုခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။ စစ်ကိုင်းအသင်းအတွက် အနိုင်ဂိုးများကို ၂၇၊ ၈၀၊ ၈၉ မိနစ်တွင် ပက်ဝေရစ်၊ ၃၅ မိနစ်တွင် ဖရိုင်းဒေး၊ ၅၄ မိနစ်တွင် အောင်ဟိန်းကျော်၊ ၈၄ မိနစ်တွင် မျိုးမင်းမြိုးတို့က သွင်းယူပြီး အား/ကာသိပွဲအတွက် ချေပဂိုးကို ၇၆ မိနစ်တွင် သန့်ဇင်မြင့်က သွင်းယူခဲ့သည်။

ပွဲစဉ် (၆) အပြီးတွင် ဟံသာဝတီအသင်းက ၁၈ မှတ်ဖြင့် ဆက်လက်ဦးဆောင်နေပြီး ရန်ကုန်နှင့် ဧရာဝတီအသင်းတို့က ၁၆ မှတ်စီ၊ လက်ရှိချန်ပီယံ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းက ၁၂ မှတ်၊ ရခိုင်အသင်းက ၁၁ မှတ်၊ စစ်ကိုင်းအသင်းက ၁၀ မှတ်၊ မကွေးအသင်းက ခြောက်မှတ်၊ ရတနာပုံအသင်းက ၀၆ မှတ်၊ ချင်းယူနိုက်တက်အသင်းက လေးမှတ်၊ အား/ကာသိပွဲအသင်းက သုံးမှတ်၊ ဇွဲကပင်အသင်းက တစ်မှတ်ထွားပြီး Southern အသင်းမှာမူ ခြောက်ပွဲစလုံးရှုံးကာ အမှတ်မရသေးပေ။

သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော်
ဓာတ်ပုံ-ဘုန်းသော်

ကန္တရဝတီဂေါက်ကလပ် နှစ်ပတ်လည်နေ့ ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ ဆုပေးပွဲကျင်းပ

လွိုင်ကော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

ကန္တရဝတီဂေါက်ကလပ် အဆောက်အဦသစ်ဖွင့်ပွဲ အထိမ်းအမှတ်နှင့် (၅၇) နှစ်ပြည့် ကန္တရဝတီဂေါက်ကလပ် နှစ်ပတ်လည်နေ့ ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားကို ယမန်နေ့ညနေ ၆ နာရီခွဲက လွိုင်ကော်မြို့နယ်နယ်စပ်တောင်ပိုင်းရှိ ကန္တရဝတီဂေါက်ကလပ် အဆောက်အဦသစ်၌ ကျင်းပရာ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှထွေး၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ဦးကျော်လင်းမောင်၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ် ဦးစိုင်းကျော်၊ ပြည်နယ်စာရင်းစစ်ချုပ် ဦးအောင်မောင်၊ ကန္တရဝတီဂေါက်ကလပ် အဆောက်အဦသစ် ဆောက်လုပ်ရာတွင် ပါဝင်လှူဒါန်းကြသည့်အလှူရှင်များ၊ ကန္တရဝတီဂေါက်ကလပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်မျိုးမြင့်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ငြိမ်းချမ်းမြိုင်ကုမ္ပဏီမှ MD ဦးခူးဒီနီယယ်နှင့် ဂေါက်သီးအားကစား ဝါသနာရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။



ရှေးဦးစွာ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှထွေးက ဂုဏ်ပြုစကားပြောကြားပြီး ကန္တရဝတီ ဂေါက်ကလပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်မျိုးမြင့်က ကန္တရဝတီဂေါက်ကလပ် အဆောက်အဦသစ် ဆောက်လုပ်ခြင်းနှင့်

ပတ်သက်ပြီး ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ အကြီးအကဲများအား ဖွင့်ပွဲအမှတ်တရ ဂါရဝပြုလက်ဆောင်များ ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ယင်းနောက် ငြိမ်းချမ်းမြိုင်ကုမ္ပဏီမှ MD ဦးခူးဒီနီယယ်နှင့် တာဝန်ရှိသူတို့က ကန္တရဝတီ ဂေါက်ကလပ်အဆောက်အဦသစ် ဖွင့်ပွဲအထိမ်းအမှတ်နှင့် (၅၇)နှစ်ပြည့် ကန္တရဝတီဂေါက်ကလပ် နှစ်ပတ်လည်နေ့ ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသူများအား ဂုဏ်ပြုဆုများအသီးသီး ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

ကိုစိုင်း (လွိုင်ကော်)

နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်မှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲမှု တစ်နိုင်ငံလုံး၏ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းပြည့်မြောက်သည့် အထိမ်းအမှတ်ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနားနှင့် မြိုင်မြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာ ၆၀ လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးအခမ်းအနားများ ကျင်းပ



နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်မှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲမှု တစ်နိုင်ငံလုံး၏ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းပြည့်မြောက်သည့် အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအောင်စိုးညို၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြစဉ်။



မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မြိုင်မြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာ ၆၀ ကိုယုံအားကိုယ်ကိုးမီးလင်းရေးဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအောင်စိုးညို၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြစဉ်။

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၏ နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်မှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲမှု တစ်နိုင်ငံလုံး၏ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းပြည့်မြောက်သည့် အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားနှင့် မြိုင်မြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာ ၆၀ လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးအခမ်းအနားများကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မြိုင်မြို့နယ်တွင် ကျင်းပသည်။

ဖဲကြီးဖြတ် ဖွင့်လှစ်

ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်မှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲမှု တစ်နိုင်ငံလုံး၏ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းပြည့်မြောက်သည့် အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား မှုခါဦးကို မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအောင်စိုးညို၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ဝင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ် ဦးဆန်းလင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး သယံဇာတ၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီး ဦးမြင့်ဇော်၊ တိုင်းဒေသကြီးအမှတ်(၁) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသက်နိုင်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအမှတ်(၂) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဝင်းဌေးတို့က ဖဲကြီးဖြတ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

အခမ်းအနားအစီအစဉ် ဒုတိယဝန်ကြီးအား ဆက်လက်ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအောင်စိုးညိုက လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၏ နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်မှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲမှု တစ်နိုင်ငံလုံး၏ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းပြည့်မြောက်သည့် အထိမ်းအမှတ်နှင့် မြိုင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာ ၆၀ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိသုံးစွဲနိုင်ခဲ့မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ဓာတ်အားလုံလောက်စွာဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်

ယင်းနောက် လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ဝင်းက ယခုကဲ့သို့ မြိုင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာအုပ်စုပေါင်း ၃၀၊ ကျေးရွာပေါင်း ၆၀၊ အိမ်ထောင်စုပေါင်း ၂၂၄၀၄ စု လျှပ်စစ်မီးအလင်းရရှိစေရန်အတွက် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအနေဖြင့် လက်ရှိတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား မဂ္ဂါဝပ် ၁၀၀ ခန့်သာ အသုံးပြုလျက်ရှိသည့်အတွက် ဓာတ်အားလုံလောက်စွာဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်သည့် အပြင် ပိုလျှံသည့်လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများသည် နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်အတွင်းသို့ အလိုအလျောက်စီးဆင်းသွားမည်ဖြစ်ပြီး ဓာတ်အားစနစ်အတွင်းရှိ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားအသုံးပြုနေသော ပြည်သူများကလည်း အကျိုးမျှဝေခံစားနေ

ရသဖြင့် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အထောက်အကူပြုသည့် စက်ရုံများဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခင်က မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဒီဇယ်အင်ဂျင်သုံး ဓာတ်အားပေးစက်များဖြင့် ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးနေသည့် ကံမမြို့၊ မင်းတုန်းမြို့၊ ကျောက်ထူမြို့၊ ဆောမြို့နှင့် ထီးလင်းမြို့များကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှစတင်၍ နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်မှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများ ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့ ၃၂ မြို့လုံးတွင် နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်မှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများကို ရရှိသုံးစွဲနေပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆက်လက်၍ ၆၆ ကေစီ မြိုင်ဓာတ်အားခွဲရုံနှင့် ၆၆ ကေစီ ရေစင်္ကြံဓာတ်အားခွဲရုံတို့ကို ယခုဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း အကောင်အထည်ဖော် တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အလားတူ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အမျိုးသားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေးစီမံကိန်း (NEP) ဖြင့် ပထမအဆင့်တွင် ကျေးရွာပေါင်း ၆၆၄ ရွာ၊ ဒုတိယအဆင့်တွင် ကျေးရွာပေါင်း ၃၈၆ ရွာတို့ကိုလည်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိသုံးစွဲနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း။

မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ကလည်း ကျေးရွာများ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိသုံးစွဲနိုင်ရေးကို စီးစားပေးဆောင်ရွက်နေသကဲ့သို့ ပြည်သူ့လူထုကလည်း ကိုယ့်အားကိုးစနစ်ဖြင့် ကိုယ်ထူကိုယ်ထဆောင်ရွက်လျက်ရှိနေကြသည့်အတွက် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နှင့် ဒေသခံပြည်သူများကို လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် များစွာဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း၊ အဆိုပါ လုပ်ငန်းများအားလုံး ဆောင်ရွက်ပြီးစီးသွားပါက မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိမှုသည် လက်ရှိ ၃၅ ဒသမ ၉၄ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၅၅ ဒသမ ၂၆ ရာခိုင်နှုန်းခန့်အထိ တိုးတက်သုံးစွဲလာနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပြည်သူများ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားတိုးတက်သုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၏ ကြိုးပမ်းမှုများအပေါ် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးကလည်း ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးကြပါရန်နှင့် ဓာတ်အားရရှိသုံးစွဲနိုင်ခြင်းမရှိသေးသည့်ဒေသများကို ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရေး ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်၍ ဒေသခံမိဘပြည်သူများကလည်း ဝိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြရန် မေတ္တာရပ်ခံတိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိမှုသည် အဓိကကျသော အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ထိုသို့ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတွင် တည်ငြိမ်ပြည့်ဝသော လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပြည့်ဝစွာရရှိရေးအတွက် မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနက

အင်တိုက်အားတိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယခုလိုဆောင်ရွက်ရသည်မှာလည်း နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသာ ပြည့်သူများ၏ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ တိုးတက်လာပြီး လူနေမှုအဆင့်အတန်းများလည်း မြင့်တက်လာမည်ဖြစ်သည့်အတွက် မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနနှင့်အတူ ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက အတူတကွ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးအမှတ်(၁) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသက်နိုင်က တစ်နိုင်ငံလုံး၏ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းပြည့်မြောက်သည့် အထိမ်းအမှတ်နှင့် မြိုင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာ ၆၀ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိသုံးစွဲနိုင်ခဲ့မှုများနှင့် ပတ်သက်၍ ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။

လှည့်လည်ကြည့်ရှု

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး၊ တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများသည် အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသည့် ဧည့်သည်တော်များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကူးကြပြီး ခန်းမအတွင်းပြသထားသည့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲနိုင်မှုအခြေအနေပြသထားမှု ပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။

ယနေ့တွင် လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၏ နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်မှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲမှု ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းပြည့်မြောက်မှုတွင် ပါဝင်သော မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မြိုင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာအုပ်စု ၃၀ မှ ကျေးရွာပေါင်း ၆၀၊ အိမ်ထောင်စုပေါင်း ၂၂၄၀၄ စုတို့အား နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေနှင့် ဒေသခံပြည်သူများ၏ ကိုယ်ထူကိုယ်ထဆောင်ရွက်မှုများဖြင့် လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားများကို အောင်မြင်စွာကျင်းပသည်။

ထို့နောက် မြိုင်မြို့နယ် သမန်းကန်ကျေးရွာနှင့် တဲကြီးကျေးရွာတို့တွင် ကျင်းပသည့် ကျေးရွာ ၆၀ ကိုယုံအားကိုးမီးလင်းရေးဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားများကို တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအောင်စိုးညို၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ဝင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးအမှတ်(၁) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသက်နိုင်၊ တိုင်းဒေသကြီးအမှတ်(၂) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဝင်းဌေးနှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးရဲတိုးသွင်တို့က ဖဲကြီးဖြတ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မော်လိုက်မြို့၌ အိမ်တွင်းမှုသင်တန်းဖွင့်

မော်လိုက် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မော်လိုက်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရှိပြီး တစ်ပိုင်တစ်နိုင်စီးပွားဖြစ်လုပ်ငန်းဖြင့် မိသားစုဝင်ငွေတိုးပွားစေရေးအတွက် အိမ်တွင်းမှုသင်တန်းအနေဖြင့် ဆပ်ပြာခဲ၊ ဆပ်ပြာရည်၊ ခေါင်းလျှော်ရည်ဖော်စပ်နည်းသင်တန်းကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ခရိုင်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနရုံးတွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် မော်လိုက်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများမှ ကျေးလက်နေပြည်သူများ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးလာစေရေးနှင့် တစ်ပိုင်တစ်နိုင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်နိုင်ပြီး တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ မိသားစုဝင်ငွေတိုးပွားစေရေး စသည့်ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ဖွင့်လှစ်ပေးရခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ရှေ့ဆက်၍လည်း အိမ်တွင်းမှုအတတ်ပညာသင်တန်းများကို ဖွင့်လှစ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးဟန်မင်းဆွေက ပြောသည်။
အဆိုပါ ဆပ်ပြာခဲ၊ ဆပ်ပြာရည်၊ ခေါင်းလျှော်ရည်ဖော်စပ်နည်းသင်တန်းသို့



မော်လိုက်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများမှ သင်တန်းသူ ၃၀ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး သင်တန်းကာလမှာ ငါးရက်ကြာ သင်ကြားပို့ချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မော်လိုက်သားလေး

တုံးကြိတ်ကျေးရွာ၌ စိမ့်စမ်းရေ သွယ်ယူခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မည်

ဝန်းသို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကောလင်းခရိုင် ဝန်းသိုမြို့နယ် တုံးကြိတ်ကျေးရွာရှိ ပြည်သူများ ရေကောင်းရေသန့်ရရှိရေးအတွက် စိမ့်စမ်းရေသွယ်ယူခြင်းလုပ်ငန်းကို ပြည်ထောင်စုဘတ်ဂျက်မူလရန်ပုံငွေ ကျပ်သန်း ၁၂ ဒသမ ၆၀ သန်းဖြင့် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါစိမ့်စမ်းရေသွယ်ယူခြင်းကို ကျေးလက်ဒေသ သောက်သုံးရေရရှိရေးလုပ်ငန်းအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းပြီးစီးပါက ဂါလန် ၅၀၀၀ ဆုံ ရေလှောင်ကန်မှတစ်ဆင့် ကျေးရွာအတွင်းသို့ ရေမိတာတပ်ဆင်၍ ဖြန့်ဖြူးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးမြတ်မျိုးထွန်းက ပြောသည်။ မွေးကြူဇင်



(၃၁)ကြိမ်မြောက် ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲ မန္တလေးမဟာမုနိဘုရားကြီး၌ ကျင်းပ

မန္တလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
မန္တလေးမဟာမုနိဘုရားကြီးတွင် (၃၁)ကြိမ်မြောက် ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲကို မန္တလေးမြို့ရှိ မဟာမုနိဘုရားကြီးဝင်းအတွင်း၌ ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက ကျင်းပသည်။ ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ တိုင်းဒေသကြီး လှုပ်စစ်၊ စွမ်းအင်နှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီး ဦးစောနည်အောင်၊ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး ကျော်ကျော်မင်း၊ မန္တလေးမြို့တော်ဝန် ဒေါက်တာရဲလွင်နှင့် မဟာမုနိဘုရားကြီး ဂေါပကဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးလင်းတို့က ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။ ထို့နောက် အလှူရှင်များက သံဃာတော် အပါး ၁၁၀၀ တို့အား ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲသို့ ဆရာတော် သံဃာတော်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ မဟာမုနိဘုရားကြီးဂေါပက ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် အလှူရှင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။
သန်းဇော်မင်း(ပြန်/ဆက်)

(၅၉)ကြိမ်မြောက် မြို့နယ်လုံးဆိုင်ရာ ဓမ္မာနုဂ္ဂဟစာမေးပွဲ စာအောင်သံဃာများအား စာအောင်ဆုနှင်းသဘင်အခမ်းအနား ကျင်းပ

ကျောက်ပန်းတောင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်၏ ၂၀၁၉ ခုနှစ် (၅၉)ကြိမ်မြောက် ဓမ္မာနုဂ္ဂဟစာမေးပွဲ စာအောင် သံဃာများအား ဆုနှင်းသဘင်အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက မြို့နယ်လုံးဆိုင်ရာ သာသနာ့ဗိမာန်တော်ကြီး၌ ကျင်းပသည်။
ကိုးပါးသီလခံယူဆောက်တည်
ရှေးဦးစွာ ကြွရောက်တော်မူလာကြသည့် ဆရာတော် အရှင်သူမြတ်များ၊ စာအောင်သံဃာများနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ်များက အခမ်းအနားကို နမောတသသုံးကြိမ်ရွတ်ဆို ဘုရားကန်တော့ ဖွင့်လှစ်ကြပြီး မြို့နယ်သံဃာနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တသုရိယထံမှ ကိုးပါးသီလခံယူဆောက်တည်ကြသည်။ ဆက်လက်၍ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိုးမင်းအောင်က သာသနာရေးဆိုင်ရာများ လျှောက်ထားပြီး ဆရာကြီး ဦးကလှက ဓမ္မာနုဂ္ဂဟစာမေးပွဲ ငွေစာရင်းရှင်းတမ်းကို ဖတ်ကြားရှင်းလင်းသည်။ ယင်းနောက် သုခဝတီစာသင်တိုက် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တသံဝရနှင့် ဂူကျောင်းစာသင်တိုက်မှ ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တသုမနဇေတို့ထံမှ ဩဝါဒကထာများ နာယူကြပြီး လှူဒါန်းမှုအစုစုတို့အတွက် ရေးစက်သွန်ချ



အမျှပေးဝေကြသည်။ ယင်းနောက် ဓမ္မာနုဂ္ဂဟစာမေးပွဲတွင် အောင်မြင်တော်မူခဲ့ကြသည့် သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်များ အား မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မြို့နယ်သာသနာရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက အောင်လက်မှတ်များဆက်ကပ်ပြီး

အလှူရှင်၊ စေတနာရှင်များက လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများနှင့် နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ် (၅၉)ကြိမ်မြောက် မြို့နယ်လုံးဆိုင်ရာ ဓမ္မာနုဂ္ဂဟစာမေးပွဲ အောင်မြင်မှုမှာ ပထမကြိမ်တန်းဖြေဆိုသူ ၃၁ ပါးမှ ၃၂ ပါး အောင်မြင်ခဲ့ပြီး ပထမလတ်တန်းတွင် ၃၁ ပါး ဖြေဆို ၁၅ ပါး အောင်မြင်၊ ပထမလတ်တန်းတွင်အပါး ၄၀ ဖြေဆို အပါး ၂၀ အောင်မြင်၊ အခြေပြုမူလတ်တန်းတွင် ၅၈ ပါး ဖြေဆို ၃၂ ပါးအောင်မြင်၊ ဒုတိယအဆင့်တွင် ၈၄ ပါးဖြေဆို ၇၉ ပါးအောင်မြင်ခဲ့ပြီး ပထမအဆင့်တွင် ၆၆ ပါးဖြေဆို၍ ၅၃ ပါးအောင်မြင်ခဲ့ရာ စာဖြေသံဃာ ၃၁၁ ပါးအနက် ၂၁၂ ပါး ဖြေဆိုအောင်မြင်တော်မူခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါ စာအောင်ဆုနှင်းသဘင်အခမ်းအနားသို့ မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိုးမင်းအောင်၊ မြို့နယ်သာသနာရေး ဦးစီးမှူး ဦးနိုင်လွင်ဦး၊ စာမေးပွဲကျင်းပရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကလှနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ တောင်ကလပ်ဂေါပကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုရေးအသင်းဝင်များ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ အလှူရှင်များ စုစုပေါင်း ၃၀၀ ကျော် တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
ကိုးဇော်မင်း(ပြန်/ဆက်)



မြစ်သားမြို့နယ်လုံးဆိုင်ရာ(နဝမ)အကြိမ်မြောက် သက်တော်ရှည်ဆရာတော်ကြီးများ ပူဇော်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

မြစ်သား ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြစ်သားမြို့နယ်တွင် မြို့နယ်သံဃာနာယကအဖွဲ့က ကြီးမှူးကျင်းပသော မြစ်သားမြို့နယ်လုံးဆိုင်ရာ (နဝမ)အကြိမ်မြောက် သက်တော်ရှည် ဆရာတော်ကြီးများ ပူဇော်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက မြစ်သားမြို့ ရွှေမုဒ္ဒောဘုရား မဟာအတုလဝေယံဘုမ္မာမြင့် ဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပသည်။
အနုမောဒနာတရားချီးမြှင့်
ရှေးဦးစွာ ကြွရောက်လာကြသော ရဟန်းရှင်လူပေါင်း တို့က ဩကာသ ကန်တော့ချီးမြှင့် ကန်တော့ကြ၍ မြို့ဦးပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ နိုင်ငံတော်ဩဝါဒစရိယသက်တော်ရှည် ဆရာတော်ဘုရားကြီး ဘဒ္ဒန္တရေဝတ(အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ) မဟာထေရ်ထံမှ ငါးပါးသီလခံယူဆောက်တည်ကြကာ ဆရာတော်က အနုမောဒနာတရားချီးမြှင့်တော်မူပြီး လှူဒါန်းမှု အစုစုတို့အတွက် ရေစက်သွန်ချ အမျှပေးဝေကြသည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်သံဃာနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဇောသိတ(ဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ) အရှင်မြတ်က ပူဇော်

ပွဲကြီးဖြစ်မြောက်ရေးအတွက် ကျေးဇူးတင်ဝမ်းမြောက်ကြောင်း ပြောကြားပြီး မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်မိုးက သာသနာရေးဆိုင်ရာများကို လျှောက်ထားသည်။ ဆက်လက်၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ကျောက်ဆည်ခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးထွန်းမင်းဇော်၊ ခရိုင်သာသနာရေးဦးစီးမှူး၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မိုင်းမောတပ်နယ်စိမ်းသားစုများ၊ မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ အလှူရှင်များ စုစုပေါင်း အင်အား ၅၀၀ ကျော် တက်ရောက် ပူဇော်ခဲ့သည်။ အခမ်းအနားအပြီးတွင် သက်တော်ရှည် ဆရာတော် ကြီး ၂၉ ပါးအား မတည်အလှူငွေတစ်ပါးလျှင် ငွေကျပ် နှစ်သိန်းနှုန်းအပြင် အလှူရှင်များက ဝတ္ထုငွေများ၊ ဆွမ်း၊ ဆန်၊ ဆေးဘူး အစရှိသည့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများအား လောင်းလှူပူဇော်ခဲ့ကြကာ မင်းကုန်းကျောင်းတိုက်တွင် တက်ရောက်လာကြသည့် ဆရာတော်သံဃာတော်များအား ဆွမ်းဆက်ကပ်ခြင်းနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ်များအား ထမင်းဖြင့်ဇန့်ခံ ကျွေးမွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဆုမွန်(မြစ်သားပြန်/ဆက်)

ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ပေါ်ကြိုဘုရားကြီးပွဲတော် ကျင်းပမည်

သီပေါ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) သီပေါမြို့ရှိ ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ပေါ်ကြိုဘုရားကြီး၏ ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်မှာ ယခင်က နှစ်စဉ် တပေါင်းလဆန်း ၇ ရက်မှ တပေါင်းလဆန်း ၁၀ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့သော်လည်း ယခုအခါပွဲတော်ကို တပေါင်းလဆန်း ၁၀ ရက်မှ တပေါင်းလပြည့်နေ့အထိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပခဲ့ရာ ယနေ့ထိုတိုင်အောင် ဖြစ်သည်။
ယခုအခါ ပေါ်ကြိုဘုရား(မုဒ္ဒောစေတီတော်)ကြီး၏ ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော် ကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီနာယက မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးယဉ်ထွေးအမှူးပြုသော ပေါ်ကြို

ဘုရားကြီး ဂေါပကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆန်စိုင်းသာညွန့်နှင့် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များသည် မြို့နယ်သံဃာနာယကအဖွဲ့၊ ဩဝါဒစရိယဆရာတော်၊ သံဃာတော်ကြီးများ၏ ဩဝါဒကို ခံယူ၍ ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ပေါ်ကြိုဘုရားကြီး ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲ တပေါင်းပွဲတော်ကို ၃၀၈၁ ခုနှစ် တပေါင်းလဆန်း ၁၀ ရက်မှ တပေါင်းလပြည့်နေ့အထိ မတ် ၃ ရက်မှ ၈ ရက်အထိ မြောက်ရက်တိုင်တိုင် "တိုင်းရှမ်း" ရှမ်းပြဇာတ်၊ မန္တလေး "အားသစ်ဇာတ်ပွဲ"၊ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ရှမ်း၊ ပလောင် ပဒေသာကပွဲများ၊ စင်တင်တေးဂီတနှင့် အခြားပျော်ပွဲရွှင်ပွဲများဖြင့် စည်ကားစွာကျင်းပရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။
စိုင်းသာလှိုင် (လိမ္မော်မြေ)



ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ရန်ကုန် နည်းပညာတက္ကသိုလ်တွင် နည်းပညာဒီပလိုမာ (အဆောက်အအုံ/ မြို့ပြ) 1st Bath to 5th (1997 - 2003) အထိတက်ရောက်ခဲ့သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများ၏ အာစရိယ ပူဇော်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ် (YTU)၌ ကျင်းပသည်။ ပူဇော်ပွဲတွင် ဆရာကြီး ဦးညီလှလယ်

နည်းပညာဒီပလိုမာ (အဆောက်အအုံ/ မြို့ပြ) ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများ အာစရိယပူဇော်ပွဲ ကျင်းပ နှင့် ဆရာကြီး ဒေါက်တာတင်အောင် ထို့နောက် ကျောင်းသားဟောင်း တို့က ဩဝါဒစကားပြောကြားပြီး တစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကား အပူဇော်ခံဆရာကြီး ဆရာမကြီးများ ပြောကြားပြီး အမှတ်တရစုပေါင်း အား ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက မှတ်တမ်းတင်ဇာတ်ပုံများ ရိုက်ကူးကြ ကန်တော့ပစ္စည်းများဖြင့် ပူဇော် ကြောင်း သိရသည်။
မြင့်မောင်

လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်း

ယမန်နေ့မှအဆက်

မှတ်ပုံတင်အရာရှိ၏ တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များ

- ၅။ (က) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန (သို့မဟုတ် ယင်းကိုဆက်ခံသည့် အဖွဲ့ အစည်း/ ဌာနတစ်ခုခု) ကို ကုမ္ပဏီများ မှတ်ပုံတင်ရန် မှတ်ပုံတင်အရာရှိအဖြစ် တာဝန်ပေးထားသမျှ ကာလပတ်လုံး ထိုဌာန၏ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (သို့မဟုတ် အလားတူတာဝန်ကို ထမ်းဆောင်နေသောသူ)သည် ဤဥပဒေအရ မှတ်ပုံတင်အရာရှိ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခြင်းနှင့် အခွင့်အာဏာများကို ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ခြင်းပြုနိုင်သည့်အပြင် ထိုလုပ်ငန်းတာဝန်များနှင့် အခွင့်အာဏာများကို ထိုဌာနရှိအခြား အရာရှိတစ်ဦး သို့မဟုတ် တစ်ဦးထက်ပိုသော အခြားအရာရှိများကို လွှဲအပ်ကျင့်သုံးစေနိုင်သည်။ ထိုသို့ လွှဲအပ်ခြင်းခံရသူသည် မှတ်ပုံတင်အရာရှိအား တာဝန်ခံ၍ မှတ်ပုံတင်အရာရှိမှ ညွှန်ကြား သည့်အတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ခ) မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် ဤဥပဒေအရ သတ်မှတ်ထားသော အကြောင်းကြားမှုတစ်ရပ်ကို လက်ခံရရှိပြီးနောက် တတ်နိုင်သမျှ ဆောလျင်စွာ ယင်းအသိပေး အကြောင်းကြားစာကို မှတ်ပုံတင် စာရင်းတွင် ရေးသွင်း၍ မှတ်တမ်းတင်ရမည်။
- (ဂ) မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် ပုဒ်မခွဲ (ခ) အရ ရေးသွင်းမှတ်တမ်းတင်ရာ၌ အကျိုးသက်ဆိုင်သူက အလွယ်တကူ ရှာဖွေသိရှိနိုင်စေရန်နှင့် လိုအပ်ပါက မိတ္တူမှန်ကူးယူရရှိနိုင်စေရန်အတွက် အကောင်းဆုံး နည်းလမ်းများဖြင့် မှတ်ပုံတင်စာရင်းကို ပြုစုထားရှိရမည်။

အပိုင်း (၂) ရည်ရွယ်ချက်

ရည်ရွယ်ချက်များ

- ၆။ ဤဥပဒေ၏ ရည်ရွယ်ချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-
 - (က) နိုင်ငံတော်၏ ဥပဒေစနစ်နှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးစနစ်များ အကြား လိုက်လျောညီထွေဖြစ်စေရန်၊
 - (ခ) နိုင်ငံတော်အတွင်း လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်ရာတွင် စီမံခန့်ခွဲခြင်းနှင့် ကြီးကြပ်ခြင်းပြုနိုင်ရန်အတွက် ထိရောက်လွယ်ကူသော စနစ်တစ်ရပ်ရှိစေရန်နှင့် ယင်းစနစ်အား ထိရောက်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ရန် ကျွမ်းကျင်သော လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများပေါ်ပေါက်လာစေရန်၊
 - (ဂ) နိုင်ငံတော်အတွင်း လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်းစဉ်များကို ကြိုတင်ခန့်မှန်း သိရှိနိုင်ပြီး သင့်တင့်မျှတသော ရလဒ်များ ရရှိစေရန်၊
 - (ဃ) လူမွဲခံယူခြင်းများကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ထိရောက်စွာနှင့် ဘက်လိုက်ခြင်းကင်းစွာ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်၊
 - (င) အလားအလာရှိသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ အထူးသဖြင့် နိုင်ငံတော်အတွင်းရှိ မိုက်ခရိုအသေးစားနှင့် အလတ်စားလုပ်ငန်းများ ငွေကြေးအခက်အခဲကြုံတွေ့ရသည့်အခါ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအတွက် အထောက်အကူများပေးခြင်း၊ ထိုမှတစ်ဆင့် လုပ်ငန်းများပြန်လည်ရှင်သန်စေပြီး အလုပ်အကိုင်များ တည်မြဲစေခြင်းဖြင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ကာကွယ်ပေးရန်၊
 - (စ) အလားအလာမကောင်းသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ထိရောက်လွယ်ကူသော စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းစဉ် ရှိစေရန်နှင့် ထိုသို့စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရာတွင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၏ ပိုင်ဆိုင်မှုတန်ဖိုးများကို အတတ်နိုင်ဆုံးမြှင့်တင်နိုင်စေရန် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် မြီရှင်များမှ ငွေကြေးအများဆုံး ပြန်လည်ရရှိစေရန်၊
 - (ဆ) အခြေအနေတူသည့် မြီရှင်များအကြား သာတူညီမျှ ဖြစ်စေရန်၊
 - (ဇ) လူမွဲခံယူသည့်စနစ်ကို အလွဲသုံးစားပြုခြင်းမှ တားဆီးရန်၊
 - (ဈ) နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်လူမွဲခံယူခြင်းမူဘောင်ကို တည်ထောင်ပေးခြင်းအားဖြင့် နိုင်ငံတကာဈေးကွက်သို့ ဝင်ရောက်နိုင်စွမ်းအား အထောက်အကူဖြစ်စေရန်။

အပိုင်း (၃) လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများ အခန်း (၁) နိဒါန်း

ဤအပိုင်းနှင့် သက်ဆိုင်ခြင်း

၇။ ဤအပိုင်းပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များသည် တစ်ခု သို့မဟုတ် တစ်ခုထက်ပိုသော အောက်ပါရာထူးများတွင် ခန့်ထားသူတို့နှင့် သက်ဆိုင်စေရမည်-

- (က) ပစ္စည်းထိန်း၊
- (ခ) ပြန်လည်ထူထောင်ရေးမန်နေဂျာ၊
- (ဂ) ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအကြံပေး၊
- (ဃ) ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအစီအစဉ်ကြီးကြပ်သူ၊
- (င) ယာယီစာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေး အရာရှိအပါအဝင် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ၊
- (စ) ယုံမှတ်အပ်နှံခြင်းခံရသူ။

အခန်း (၂)

လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခြင်း

လိုက်နာရမည့် ကျင့်ဝတ်များ

- ၈။ လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူသည်-
 - (က) ဤဥပဒေအရ မှတ်ပုံတင်ထားသူဖြစ်ရမည်၊
 - (ခ) ၎င်း၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို ကျင့်သုံးခြင်းနှင့် တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရာတွင်-
 - (၁) ဤဥပဒေပါရည်ရွယ်ချက်များအတိုင်း လျော်ကန်သင့်မြတ်စွာ ဆောင်ရွက်ရမည်၊
 - (၂) ထိုက်သင့်သည့် သတိပီရိယဖြင့် ဆောင်ရွက်ရမည်၊
 - (၃) သဘောရိုးဖြင့် ဖြောင့်မတ်စွာဆောင်ရွက်ရမည်။
 - (ဂ) မိမိကိုယ်ကျိုးအတွက်ဖြစ်စေ၊ တစ်စုံတစ်ဦး၏ အကျိုးအတွက် ဖြစ်စေ မိမိရာထူးတာဝန်ကို မလျော်မကန်အသုံးမပြုရ၊
 - (ဃ) နည်းဥပဒေများဖြင့် သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းထားသော ကျင့်ဝတ်များကို လိုက်နာရမည်။

အခန်း (၃)

အရည်အချင်းမပြည့်ဝသူများက လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခြင်းအပေါ် ကန့်သတ်ချက်များ

သတ်မှတ်အရည်အချင်းမပြည့်မီဆောင်ရွက်ခြင်း

- ၉။ (က) လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ရရှိမှသာ လျှင် ပုဒ်မ ၇ တွင် ဖော်ပြထားသော ရာထူးတစ်ရပ်ကို တာဝန်ယူ လက်ခံဆောင်ရွက်နိုင်သည်။
- (ခ) လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူအဖြစ်ဆောင်ရွက်ရန် အရည်အချင်းမရှိသည့်အချိန်တွင် ထိုသို့လက်ခံဆောင်ရွက်ပါက မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် ထိုသူအား ကျပ်သိန်းငါးဆယ်ထက် မပိုသော ဒဏ်ကြေးငွေကို တပ်ရိုက်ရမည်။

လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူအဖြစ် ဆောင်ရွက်ရန် အရည်အချင်းမရှိသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ

- ၁၀။ (က) အဖွဲ့အစည်းမဟုတ်သော လူပုဂ္ဂိုလ်ကသာလျှင် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသည်။
- (ခ) လူတစ်ဦးသည် အောက်ပါအခြေအနေ တစ်ရပ်ရပ်ပေါ်ပေါက်လျှင် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခွင့်မရှိစေရ-
 - (၁) လူမွဲခံယူခြင်းမရှိစေခြင်းမရှိသေးသူဖြစ်ခြင်း၊
 - (၂) ဤဥပဒေပါ ကောင်စီက လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူအဖြစ် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန်မသင့်ဟုယူဆသော အကျင့်စာရိတ္တနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ပြစ်မှုတစ်ရပ်ဖြင့် ပြစ်မှုထင်ရှား စီရင်ခြင်းခံရသူဖြစ်ခြင်း၊
 - (၃) နည်းဥပဒေများအရ သတ်မှတ်ထားသည့် အာမခံတစ်ရပ်ကို ထားရှိရန် ပျက်ကွက်ခြင်း၊
 - (င) ကောင်စီမှ ထုတ်ပေးထားသော လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်မှာ သက်တမ်းကုန်ဆုံးနေခြင်း၊
 - (၅) ဤဥပဒေနှင့်အညီ လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူအဖြစ် မှတ်ပုံမတင်ထားခြင်း။

လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူမှတ်ပုံတင်စာရင်းကို ထိန်းသိမ်းထားရှိခြင်း

၁၁။ မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် နည်းဥပဒေများတွင် သတ်မှတ်ထားသည့်အညီ လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများ၏ မှတ်ပုံတင်စာရင်းကို ထိန်းသိမ်းထားရှိရမည်။

မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ထုတ်ပေးခြင်း

- ၁၂။ (က) အောက်ပါအချက်များနှင့်ကိုက်ညီကြောင်း ယုံကြည်ကျေနပ်လျှင် ကောင်စီသည် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ကို ထုတ်ပေးရမည်-
 - (၁) ပုဒ်မ ၁၀ အရ လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသူများစာရင်းမှ ထုတ်ပယ်ခြင်းခံရသူ မဟုတ်ခြင်း၊
 - (၂) ကောင်စီက သတ်မှတ်ထားသော ပညာရေးလိုအပ်ချက်၊

- လက်တွေ့သင်တန်းနှင့် အတွေ့အကြုံဆိုင်ရာ သတ်မှတ်ချက်များဖြင့် ပြည့်စုံသူဖြစ်ခြင်း၊
- (၃) ဤဥပဒေအရ လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူအဖြစ် ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းတာဝန်များကို မှန်ကန်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်သူဖြစ်ခြင်း။
- (ခ) မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ရရှိရန်အတွက် ကောင်စီသို့ တင်ပြလျှောက်ထားရမည်။
- (ဂ) ကောင်စီသည် လျှောက်ထားသူအား ထုချေခွင့်ပေးခြင်း သို့မဟုတ် စာဖြင့်ရေးသားတင်ပြစေခြင်းမပြုဘဲ ၎င်း၏လျှောက်လွှာကို ငြင်းပယ်ခြင်း သို့မဟုတ် စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်ဖြင့် မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ထုတ်ပေးခြင်းမပြုရ။
- (ဃ) ကောင်စီသည် ဤဥပဒေ စတင်အာဏာတည်သောနေ့မှ (၁) နှစ်အတွင်း ပုဒ်မခွဲ (က) ပုဒ်မခွဲငယ် (၂) ပါ လိုအပ်ချက်များကို ပြည့်မီခြင်းမရှိသော်လည်း တစ်ဦးတစ်ယောက်သည် လူမွဲခံယူခြင်းမရှိစေရန်အတွက် လုံလောက်သောအတွေ့အကြုံနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုများ ရှိသည်ဟုကျေနပ်ပါက ထိုကာလအတွက် ထိုသူအား မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ကို ထုတ်ပေးနိုင်သည်။

မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်များကိုနှစ်စဉ်သက်တမ်းတိုးခြင်း

၁၃။ လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်၏ သက်တမ်းသည် စတင်ထုတ်ပေးသည့် နေ့မှ (၁)နှစ်ဖြစ်သည်။ သတ်မှတ်ကာလမကုန်ဆုံးမီ သက်တမ်းတိုးပေးရန် လျှောက်ထားခြင်းမရှိပါက သက်တမ်းကုန်ဆုံးသည့်နေ့တွင် ရပ်စဲပြီး ဖြစ်စေရမည်။

မမှန်မကန်တင်ပြခြင်း

၁၄။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၁၂ သို့မဟုတ် ပုဒ်မ ၁၃ အရ လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ကို ရရှိရန်ဖြစ်စေ၊ သက်တမ်းတိုးရန်ဖြစ်စေ တင်ပြဆောင်ရွက်ရာတွင် မမှန်မကန်တင်ပြလျှင် သို့မဟုတ် တစ်စုံတစ်ရာကို လိမ်လည်လှည့်ဖြားလိုသောသဘောဖြင့်ပြုလုပ်လျှင် မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် ထိုသူအား ကျပ်နှစ်ဆယ့်ငါးသိန်းထက်မပိုသော ဒဏ်ကြေးငွေ တပ်ရိုက်ရမည့်အပြင် အခြားတည်ဆဲဥပဒေများအရလည်း အရေးယူဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

အခန်း (၄)

လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူများ ကြီးကြပ်ရေးကောင်စီ ဖွဲ့စည်းခြင်း

- ၁၅။ (က) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများ ကြီးကြပ်ရေးကောင်စီကို အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းရမည်-
 - (၁) ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊
 - (၂) မြန်မာနိုင်ငံရေးနေ့များကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊
 - (၃) မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ၊
 - (၄) မှတ်ပုံတင်အရာရှိ၊
 - (၅) ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ၊
 - (၆) ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ် လုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ၊
 - (၇) အခန်း(၅)အရ ဖွဲ့စည်းသည့် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများအသင်း၏ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ၎င်းမှ အမည်စာရင်းတင်သွင်းသည့် အသင်းဝင်ကိုယ်စားလှယ် (၅)ဦး၊
 - (၈) ပုဒ်မခွဲငယ် (၇) ပါ အသင်းမပေါ်ပေါက်မီ ကြားကာလအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံ လက်မှတ်ရ ပြည်သူ့စာရင်းကိုင်များအသင်း၏ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ၎င်းမှအမည်စာရင်း တင်သွင်းသည့် အသင်းဝင်ကိုယ်စားလှယ် (၅)ဦး။
- (ခ) ကောင်စီသည် ဥပဒေနှင့်အညီ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်သည့် လွတ်လပ်သော အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သည်။
- (ဂ) ကောင်စီသည် စဉ်ဆက်မပြတ်သော ဆက်ခံခွင့်၊ ယင်း၏ ကိုယ်ပိုင် တံဆိပ်ကို သုံးစွဲခွင့်၊ တရားစွဲခွင့်နှင့် တရားစွဲဆိုခံပိုင်ခွင့်ရှိသည်။
- (ဃ) ကောင်စီသည် တစ်နှစ်လျှင် အနည်းဆုံးတစ်ကြိမ် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကျင်းပပြုလုပ်ရမည်။ လိုအပ်ပါက အစည်းအဝေးခေါ်ယူကျင်းပနိုင်သည်။
- (င) ကောင်စီဝင်များသည် ယင်းတို့အနက်တစ်ဦးကို ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ရွေးချယ်တင်မြှောက်ရမည်။ ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌသည် သတ်မှတ်ထားသော အစည်းအဝေးများနှင့် လိုအပ်သည့်အစည်းအဝေးတို့ကို ခေါ်ယူခြင်း၊ အဖွဲ့ဝင်များအား အစည်းအဝေးများအတွက် သင့်လျော်သည့် အကြောင်းကြားစာပေးပို့ခြင်း၊ အစည်းအဝေးကျင်းပပါက သဘာပတိအဖြစ်ဆောင်ရွက်ခြင်း အပါအဝင် အထွေထွေကြီးကြပ်ပိုင်ခွင့်နှင့် ကောင်စီ၏ လုပ်ငန်းကိစ္စရပ်များကို လမ်းညွှန်ခြင်းပြုနိုင်သည်။

❖ စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

- (စ) ဥက္ကဋ္ဌသည် ၎င်းထမ်းဆောင်ရမည့် တာဝန်တစ်ရပ်ကို ထမ်းဆောင်နိုင်ခြင်းမရှိလျှင် မည်သည့်အချိန်တွင်မဆို ၎င်း၏ တာဝန်ဝတ္တရားများကို အခြားအဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးထံသို့ ယာယီ လွှဲအပ်နိုင်သည်။
- (ဆ) နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းမဟုတ်သော ကောင်စီဝင်များသည် ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့က ခွင့်ပြုသော ချီးမြှင့်ငွေနှင့်စရိတ်ကို ခံစားခွင့်ရှိစေရမည်။

ကောင်စီ၏ တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များ

- ၁၆။ ကောင်စီ၏တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-
 - (က) ကောင်စီသည်ပုဒ်မ ၁၂ အရ လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူ အဖြစ် လုပ်ကိုင်ရန် လျှောက်ထားလာသူကို သင့်လျော်သည်ဟု ဆုံးဖြတ်လျှင် ထိုသူအား မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ထုတ်ပေးခြင်း သို့မဟုတ် ငြင်းပယ်ခြင်းနှင့် ပုဒ်မ ၁၁ အရထားရှိသော မှတ်ပုံတင် စာရင်းတွင် ထည့်သွင်းမှတ်တမ်းတင်ခြင်း၊
 - (ခ) ပုဒ်မ ၁၃ အရ လျှောက်ထားလာပါက မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ကို သက်တမ်းတိုးပေးခြင်း၊
 - (ဂ) မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ သင့်လျော်မည်ဟုယူဆသော စည်းကမ်း သို့မဟုတ် ကန့်သတ်ချက်များ သတ်မှတ်ခြင်း၊
 - (ဃ) လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များအတွက် ကျင့်သုံးရမည့်စံနှုန်း များ၊ ကျင့်ဝတ်များ၊ အစီအစဉ်များ၊ လမ်းညွှန်ချက်များ၊ စံချိန် စံညွှန်းများ၊ လက်စွဲများနှင့် အရည်အသွေးထိန်းသိမ်းရေး အစီအစဉ်များကို သတ်မှတ်ခြင်း၊
 - (င) ဤဥပဒေအရ တာဝန်နှင့် ဝတ္တရားများကို ချိုးဖောက်ကြောင်း သို့မဟုတ် တာဝန်များဆောင်ရွက်ရာတွင် ပေါ့ဆစွာပြုမူကြောင်း သို့မဟုတ် ကျင့်ဝတ်မညီကြောင်း လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူ တစ်ဦးအပေါ် တိုင်ကြားချက်ကို ကြားနာဆုံးဖြတ်ခြင်း၊
 - (စ) လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုကြောင့် လျော်ကြေး တစ်စုံတစ်ရာပေးရန် တာဝန်ရှိလာပါက အောက်ပါ အာမခံစနစ် နှစ်ရပ်အနက် မည်သည့် စနစ်ဖြင့် အာမခံထားရှိမည် ကိုဆုံးဖြတ်ခြင်းနှင့်အနည်းဆုံးအာမခံတန်ဖိုးကို ဆုံးဖြတ်ခြင်း-
 - (၁) ကျွမ်းကျင်သူအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ချက်များအပေါ် လျော်ကြေးပေးရန် တာဝန်မှ ကင်းလွတ်ခွင့်အာမခံ၊
 - (၂) သမာဓိအာမခံ။
 - (ဆ) ကောင်စီသည် ဤဥပဒေပြဋ္ဌာန်းသည့်အချိန်မှစ၍ ယင်း၏ တာဝန် များကို အရည်အသွေးပြည့်စုံစွာ ထမ်းဆောင်နိုင်သည်အထိ အသွင်ကူးပြောင်းရေးကာလအတွင်း ဖြစ်ပေါ်လာသည့် အခက်အခဲ များကို ဖြေရှင်းပေးခြင်း၊
 - (ဇ) နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ သတ်မှတ်သော အောက်ပါတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခြင်း-
 - (၁) အခြားဆက်စပ်သော လုပ်ငန်းတာဝန်များ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
 - (၂) ကောင်စီ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် လိုအပ်သည့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များ အပ်နှင်းခြင်း။

ကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း

- ၁၇။ (က) ကောင်စီ၏လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ထိရောက်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အလို့ငှာ လိုအပ်ပါက လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ထုတ်ပေးရေးကော်မတီနှင့် လူမွဲခံယူခြင်း ဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူများ စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီ တို့ကို လည်းကောင်း၊ အကြံပေးကော်မတီ သို့မဟုတ် အမှုဆောင် ကော်မတီကိုလည်းကောင်း ဖွဲ့စည်းနိုင်သည်။
- (ခ) ကောင်စီသည် မိမိ၏ တာဝန် သို့မဟုတ် လုပ်ပိုင်ခွင့်တစ်ရပ်ရပ်ကို ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ဖွဲ့စည်းထားသော ကော်မတီထံသို့ လွှဲအပ်နိုင် သည်။

လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြားသားကျွမ်းကျင်သူများ

- ၁၈။ (က) ကောင်စီသည် ၎င်း၏ဆင်ခြင်တုံတရားဖြင့် အခြားနိုင်ငံတစ်ခု၏ စီရင်ပိုင်ခွင့်အတွင်း စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ၊ ယုံမှတ် အပ်နှံခြင်းခံရသူ သို့မဟုတ် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများ အဖြစ် ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသော သို့မဟုတ် မှတ်ပုံတင်ထားသော လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြားသားကျွမ်းကျင်သူတစ်ဦးကို အပိုင်း (၁၀)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် မဆန့်ကျင်စေဘဲ မြန်မာနိုင်ငံ ရှိ နိုင်ငံခြားလူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ လိုက်ပါဆောင်ရွက်ရန် ခွင့်ပြုနိုင် သည်။
- (ခ) ကောင်စီသည်ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ခွင့်ပြုနိုင်ရန်အတွက် စဉ်းစား ဆုံးဖြတ်ရာတွင် လိုအပ်သော လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် လူမွဲခံယူ ခြင်းဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြားသားကျွမ်းကျင်သူတွင် အနည်းဆုံးရှိရမည့် အရည်အချင်းများကိုလည်း သတ်မှတ်နိုင်သည်။

အခန်း (၅)

လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများအသင်း

အသင်းအားအသိအမှတ်ပြုခြင်း

- ၁၉။ (က) မှတ်ပုံတင်ထားသူများသည် အသင်းဖွဲ့စည်းလိုပါက ကောင်စီသို့ လျှောက်ထားနိုင်သည်။
- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ လျှောက်ထားလာပါက ကောင်စီသည် အဆိုပါ အသင်းအနေဖြင့် ယင်း၏ လုပ်ငန်းတာဝန်တို့ကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် သင့်လျော်သည်ဟုယူဆလျှင် အသိအမှတ်ပြုနိုင်သည်။
- (ဂ) ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ အသင်းမပေါ်ပေါက်မီ ကြားကာလအတွင်း ယင်း၏ တာဝန်ဝတ္တရားများကို ကောင်စီသည် မြန်မာနိုင်ငံလက်မှတ်ရ ပြည်သူ့စာရင်းကိုင်များအသင်းအား ထိုတာဝန်များကို ယာယီ ထမ်းဆောင်စေနိုင်သည်။

အသင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များ

- ၂၀။ ပုဒ်မ ၁၉ အရ ဖွဲ့စည်းထားသော အသင်း၏ရည်ရွယ်ချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-
 - (က) နိုင်ငံတော်အတွင်း လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများပြုစု ပျိုးထောင်ရန်နှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်း တိုးတက်ကောင်းမွန်လာ စေရန်၊
 - (ခ) လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများအကြား လုပ်ငန်းပိုင်းဆိုင်ရာ နှင့် အပြုအမူပိုင်းဆိုင်ရာ ကျင့်ဝတ်များလိုက်နာမှုအားကောင်း လာစေရန်၊
 - (ဂ) မြီရှင်များနှင့် မြီစားများ၏ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင် မည့် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများ၏ ဝန်ဆောင်မှုများကို မြှင့်တင်ရန်၊
 - (ဃ) လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ကြီးကြပ် နိုင်ရေးအတွက် ကောင်စီနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်၊
 - (င) ကောင်စီက ထုတ်ပြန်သည့် လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရန်၊
 - (စ) ကောင်စီသည် ယင်း၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကိုအသင်းသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပါက အသင်းသည် ကောင်စီသို့ အပ်နှင်းထား သည့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရန်၊
 - (ဆ) နည်းဥပဒေများတွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသည့်အညီ သက်ဆိုင်သည့် ကိစ္စရပ်များတွင် ကောင်စီသို့ အကြံပြုရန်။

အသင်းဝင်ဖြစ်မှု

- ၂၁။ (က) လက်ရှိအသင်းဝင်မဟုတ်သူသည် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခွင့် လက်မှတ်ကို ကိုင်ဆောင်ခွင့် မရှိသည့်အပြင် ပုဒ်မ ၁၂ အရ လူမွဲခံ ယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခွင့်မရှိစေရ။
- (ခ) အသင်းသည် အသင်းဝင်အဖြစ် ပါဝင်မည့်သူများနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် သတ်မှတ်ချက်များကို ပြုလုပ်ရမည်။ အဆိုပါသတ်မှတ်ချက်များ နှင့် ကိုက်ညီသည့် စံချိန်စံနှုန်းများနှင့် လိုအပ်ချက်များ၊ စဉ်ဆက် မပြတ် လေ့လာဆည်းပူးရန်နှင့် ကျွမ်းကျင်သူအဖြစ် လိုက်နာရမည့် ကျင့်ဝတ်ပိုင်းအရ သတ်မှတ်ချက်များကို ထည့်သွင်းရေးဆွဲ ပြဋ္ဌာန်းရမည်။
- (ဂ) အသင်းဝင်သည် ပုဒ်မ ၁၂၊ ပုဒ်မခွဲ (က) ကို မလိုက်နာပါက ထိုသူ အား အသင်းဝင်အဖြစ် လက်ခံခြင်း သို့မဟုတ် သက်တမ်းတိုးခြင်း ကို ခွင့်မပြုရ။ အသင်းဥက္ကဋ္ဌသည် မည်သည့် အချိန်၌မဆို အသင်းဝင် တစ်ဦးဦးကို ယင်းသို့ လိုက်နာကြောင်း အထောက်အထား တင်ပြ ရန် ဆင့်ဆိုနိုင်ပြီး ပျက်ကွက်ပါက ထိုသူ၏အသင်းဝင်ဖြစ်မှုကို ပယ်ဖျက်ခြင်း သို့မဟုတ် ရုပ်သိမ်းခြင်းပြုနိုင်သည်။
- (ဃ) အသင်းသည် လျှောက်ထားသူနှင့်ပတ်သက်၍ ကောင်စီသို့ အောက်ပါ အခြေအနေ တစ်ရပ်ရပ်ကို မပျက်မကွက် အစီရင်ခံတင်ပြရမည်-
 - (၁) အသင်းဝင်အဖြစ် ခွင့်ပြုထားပြီးဖြစ်ကြောင်း၊
 - (၂) အသင်းဝင်အဖြစ်မှ နုတ်ထွက်ပြီးကြောင်း သို့မဟုတ် လစ်လပ်ပြီး ဖြစ်ကြောင်း၊
 - (၃) အသင်းဝင်ဖြစ်ခြင်းမှ သက်တမ်းကုန်ဆုံးပြီး သို့မဟုတ် ပယ်ဖျက်ပြီး သို့မဟုတ် ရုပ်သိမ်းပြီးဖြစ်ကြောင်း။
- (င) မည်သူမဆို-
 - (၁) အသင်းဝင်အဖြစ်လျှောက်ထားမှုကို ငြင်းပယ်ခြင်းခံရလျှင် သို့မဟုတ်
 - (၂) အသင်းဝင်သက်တမ်း ကုန်ဆုံးသွားလျှင် သို့မဟုတ် ၎င်း၏ ဆန္ဒမပါဘဲ ပယ်ဖျက်ခြင်း သို့မဟုတ် ရုပ်သိမ်းခြင်းခံရလျှင် အသင်း၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ပြင်ဆင်ပယ်ဖျက်ပေးရန် ကောင်စီသို့လျှောက်ထားနိုင်သည်။

အခန်း (၆)

နစ်နာမှုနှင့်စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်း

လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများကြောင့်ဖြစ်သော နစ်နာမှုများ

- ၂၂။ (က) မည်သူမဆို လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူတစ်ဦး၏ အလှူပြုမှု

ဆောင်ရွက်မှုကြောင့် ဖြစ်စေ၊ ကျင့်ဝတ်နှင့်မညီသော ဆောင်ရွက်မှု ကြောင့်ဖြစ်စေ ထိခိုက်နစ်နာခဲ့လျှင် ကောင်စီက သတ်မှတ်ထား သည့် အချိန်အတွင်း၊ သတ်မှတ်သည့် နည်းလမ်းနှင့်အညီ လူမွဲခံယူ ခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများ စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီ သို့ တိုင်တန်းလျှောက်ထားနိုင်သည်။

- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူများ စည်းကမ်း ထိန်းသိမ်းရေး ကော်မတီသို့ တိုင်တန်းမှုတွင် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူက ဆန့်ကျင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်ဆိုသော စွပ်စွဲချက် နှင့် သက်ဆိုင်သည့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ သို့မဟုတ် ၎င်းကချိုးဖောက်ခဲ့သည်ဆိုသော စွပ်စွဲချက်နှင့် သက်ဆိုင်သည့် စံနှုန်းများ၊ အမိန့်များလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ကျင့်ဝတ် များကို အသေးစိတ်ဖော်ပြနိုင်သည်။ သို့ရာတွင် ထိုသို့ ဖော်ပြ ထားမှုမရှိခြင်းကို အကြောင်းပြု၍ တိုင်တန်းမှုအား ပယ်ချခြင်း မပြုရ။
- (ဂ) အသင်းသည် ပုဒ်မခွဲ (က) တွင် ဖော်ပြထားသည့် တိုင်တန်းမှုကို လက်ခံရရှိလျှင် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူများ စည်းကမ်း ထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီသို့ ချက်ချင်းလွှဲပြောင်း ပေးပို့ရမည်။

တိုင်တန်းမှုများကို အသင်းအား စုံစမ်းစစ်ဆေးစေခြင်း

- ၂၃။ (က) လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူများ စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေး ကော်မတီသည် ပုဒ်မ ၂၂ အရ တိုင်တန်းမှုကိုလက်ခံရရှိသည့်အခါ တိုင်တန်းခံရသူအပေါ် စုံစမ်းစစ်ဆေးရန် အသင်းကို ညွှန်ကြားနိုင် သည်။
- (ခ) အသင်းသည် ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ဆောင်ရွက်သည့် စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုကို ကောင်စီက သတ်မှတ်ထားသည့် အချိန်အတွင်းသတ်မှတ်ထား သည့်ပုံစံအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ဂ) စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုဆောင်ရွက်စဉ်အတွင်း အသင်းသည်သက်ဆိုင်ရာ စာရွက်စာတမ်း၊ မှတ်တမ်း သို့မဟုတ် အချက်အလက်များကို လက်ဝယ်ရှိသူတစ်ဦးဦးထံမှ ယင်းတို့ကို တောင်းခံနိုင်ပြီး ထိုသူမှ လည်း ပေးအပ်ရမည်။
- (ဃ) အသင်းသည် ဤပုဒ်မအရ ရရှိသည့်စာရွက်စာတမ်း၊ မှတ်တမ်း သို့မဟုတ် အချက်အလက် တစ်ရပ်ရပ်ကို အသင်း၏ ထိန်းသိမ်းမှု အောက်တွင်ထားရှိရန်လိုအပ်သည်ဟု ထင်မြင်ယူဆသည့်အချိန် အထိ ထိန်းသိမ်းထားရမည်ဖြစ်ပြီး စုံစမ်းစစ်ဆေးမှု သို့မဟုတ် ကြားနာမှု ပြီးဆုံးပါက အပ်နှံသူထံပြန်လည်ပေးအပ်ရမည်။
- (င) အသင်းသည် ပုဒ်မ ၂၂ အရ တိုင်တန်းခံရသူက ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ သို့မဟုတ် စည်းမျဉ်း စည်းကမ်း၏ ပြဋ္ဌာန်းချက်တစ်ခုခုကို ချိုးဖောက်ခဲ့ကြောင်း သို့မဟုတ် ကောင်စီက ထုတ်ပြန်ထားသည့် သတ်မှတ်စံချိန်စံနှုန်း သို့မဟုတ် လမ်းညွှန်ချက်တစ်ခုခုကို ဖောက် ဖျက်ခဲ့ကြောင်း သို့မဟုတ် အသင်းကထုတ်ပြန်ထားသည့်စည်းကမ်း သို့မဟုတ် ကျင့်ဝတ်ကို ချိုးဖောက်ကြောင်း ယုံကြည်ရန် သင့်လျော် သည့် အကြောင်းရှိမရှိစေသည့် သုံးသပ်ချက်များပါဝင်သည့် အစီရင် ခံစာကို ကော်မတီသို့ တင်ပြရမည်။

အသင်း၏အစီရင်ခံစာအရ စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီက အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်း

- ၂၄။ (က) ဤအခန်းအရတိုင်ကြားစာနှင့် ယင်းတိုင်ကြားစာအပေါ် အသင်းက တင်ပြသည့် အစီရင်ခံစာကို စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီမှ ဆုံးဖြတ်ရမည်။
- (ခ) ကောင်စီ သို့မဟုတ် ယင်း၏လွှဲအပ်ထားသည့်အခွင့်အာဏာအရ ဆောင်ရွက်နေသည့် စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီသည် အောက်ပါတို့ကို ဆောင်ရွက်နိုင်သည်-
 - (၁) အသင်းသို့ ထပ်မံစုံစမ်းစစ်ဆေးရန် ညွှန်ကြားခြင်းအပါအဝင် ဆက်လက်စုံစမ်းမှုများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
 - (၂) တိုင်တန်းခံရသူထံ အကြောင်းပြထုချေရန် အကြောင်းကြား စာပေးပို့ခြင်း။
 - (ဂ) စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီသည် တိုင်တန်းခံရသူအပေါ် စွပ်စွဲချက်များအား ဖြေရှင်းရန် ကျိုးကြောင်းဆီလျော်သော အခွင့် အရေးကိုပေးပြီးနောက် လုံလောက်သည့် အကြောင်းရင်းရှိသည်ဟု ကျေနပ်လျှင်-
 - (၁) လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူ၏ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် အပေါ် စည်းကမ်းများ သို့မဟုတ် ကန့်သတ်ချက်များ သတ် မှတ်နိုင်ပြီး ယင်းတို့ကို လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူ များ၏ မှတ်ပုံတင်စာရင်းတွင် မှတ်တမ်းတင်ထားရှိရန် မှတ်ပုံတင်အရာရှိအား ညွှန်ကြားနိုင်သည်။
 - (၂) လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူ၏ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ကို ပယ်ဖျက်နိုင်ပြီး မှတ်ပုံတင်စာရင်းမှ ၎င်း၏အမည်ကိုဖယ်ရှား ရန် မှတ်ပုံတင်အရာရှိအား ညွှန်ကြားနိုင်သည်။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

တရုတ်နှင့် ဗဟိုကန် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးတို့ ပထမဆုံး အစည်းအဝေး ကျင်းပ

ပေကျင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ဗဟိုကန်မြို့ပြနိုင်ငံတို့မှ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးတို့သည် နှစ်နိုင်ငံအကြား ပထမဆုံးအကြိမ် အဆင့်မြင့်ပုဂ္ဂိုလ်များ တွေ့ဆုံမှုအဖြစ် အစည်းအဝေးကျင်းပခဲ့ရာ သံတမန်ဆက်ဆံမှုမရှိသည့် နှစ်နိုင်ငံအကြား ဆက်ဆံရေးတိုးတက်မှု လက္ခဏာသစ်တစ်ခု ဖြစ်ခဲ့သည်။

လာခြင်း ဖြစ်သည်။
ယခုအစည်းအဝေးသည် တရုတ်နှင့် ဗဟိုကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးတို့၏ ပထမဆုံး အကြိမ်အစည်းအဝေးဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းအစည်း အဝေးသည် အချိန်အတိုင်းအတာတစ်ခုအတွင်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် တရုတ်နှင့် ဗဟိုကန်နိုင်ငံတို့ အကြား အပြန်အလှန်ဆက်ဆံမှုများ၏ နောက်ဆက်တွဲဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအစည်းအဝေး က နှစ်နိုင်ငံအကြား အနာဂတ် အပြန်အလှန် ဆက်ဆံမှုများအတွက် နေရာများ ပိုမိုဖွင့်လှစ် ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီး ဝမ်ယိက ပြောကြားသည်ကို တရုတ် ကွန်မြူနစ်ပါတီ၏ အာဘော်ဖြစ်သည့် ပြည်သူ့ နေ့စဉ် သတင်းစာက ဖော်ပြသည်။

အဝေးပြင်ပတွင် ခရစ်ယာန်ဂိုဏ်းချုပ် ပေါဂေါလာဂါနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည့် ဝမ်ယိက ၂၀၁၈ ခုနှစ် သဘောတူညီချက်သည် နှစ်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေးစတင်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အပြု သဘောဆောင်သည့် ရလဒ်များ ရရှိခဲ့ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။
ဗဟိုကန်၏ ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်တွင် ဆွေးနွေးပွဲသည် နွေးထွေးမှုရှိခဲ့ကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား ဆက်ဆံရေးသည် အပြုသဘော ဆောင်သည့် တိုးတက်မှုများရရှိခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြသည်။
တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသည် ၁၉၅၁ ခုနှစ်တွင် ဗဟိုကန်နှင့် ဆက်ဆံရေး ဖြတ်တောက်ခဲ့သည်။ ကိုးကား-အေအက်ဖ်ပီ ဘာသာပြန်-အောင်ဇော်လင်း



ခရစ်ယာန်ဂိုဏ်းချုပ် ပေါဂေါလာဂါနှင့် တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဝမ်ယိ။



ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် သေဆုံးသူ ၁၆၆၅ ဦးအထိ ရှိလာ

ကုလသမဂ္ဂ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုနှုန်းသည် တရုတ်နိုင်ငံ ဟူပေ ပြည်နယ်တွင် သုံးရက်ဆက်တိုက် လျော့ကျလာပြီဖြစ်သည်။
ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက်အထိ တရုတ်နိုင်ငံအတွင်း ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုကြောင့် သေဆုံးသူအရေအတွက်မှာ ၁၆၆၅ ဦးအထိ ရှိခဲ့ပြီး ကူးစက်ခံရသူအရေအတွက်သည် ၆၈၀၀ ကျော်ရှိပြီဖြစ်သည်။ သို့သော် အသစ်ထပ်မံ ကူးစက်မှုနှုန်းသည် သုံးရက်ဆက်တိုက်လျော့ကျလျက်ရှိ ကြောင်း တွေ့ရှိရသည်။
ဗိုင်းရပ်စ်ပိုးကူးစက်မှုကို အဆိုးရွားဆုံးခံစားရသည့် တရုတ်နိုင်ငံ ဟူပေပြည်နယ်တွင် အသစ်ထပ်မံကူးစက်မှု အရေအတွက် သုံးရက်ဆက်တိုက် လျော့ကျလျက်ရှိသည်။ တရုတ်နိုင်ငံ၏ အခြားပြည်နယ်များတွင် ဗိုင်းရပ်စ်ပိုးကူးစက်

ခံရမှုအရေအတွက် ၁၂ ရက်ဆက်တိုက် လျော့ကျလျက်ရှိ ကြောင်း တွေ့ရှိရသည်။
ယင်းသို့ ရောဂါကူးစက်မှုနှုန်းများ လျော့ကျလာခြင်း သည် ၎င်းတို့အနေဖြင့် ဗိုင်းရပ်စ်ပိုးကူးစက်မှု ထိန်းချုပ် သည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို အထူးကြပ်မတ်လုပ်ဆောင်ခြင်း ကြောင့်ဖြစ်သည်ဟု တရုတ်အမျိုးသား ကျန်းမာရေး ကော်မရှင် ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဗီဖန်းက ဆိုသည်။
သို့သော် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့အကြီးအကဲ တီဒရို အက်ဟာနို ဂီဘရိုရက်စ်က ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုသည် မည်သည့်အတိုင်းအတာအထိ ရောက်ရှိမလဲဆိုသည်ကို ကြိုတင်ခန့်မှန်းရန် မဖြစ်နိုင်သေးကြောင်း ပြောကြားခဲ့ သည်။
ကိုးကား-အေအက်ဖ်ပီ ဘာသာပြန်-အောင်ကျော်ကျော်

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်တိုက်ဗျက်ရေးကို အာရုံစိုက်ရန် ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်ဇီအာဘေးက ဝန်ကြီးများအဖွဲ့အား ညွှန်ကြား

တိုကျို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ပျံ့နှံ့မှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သင့်လျော်သည့် တန်ပြန်လုပ်ဆောင်မှုများကို လုပ်ဆောင်ခြင်း ဖြင့် ကြိုတင်ကာကွယ်မှုများကို အစွမ်းကုန်ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ရန် ဂျပန်နိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်ဇီအာဘေးက ၎င်း၏ ဝန်ကြီးများအဖွဲ့အား ညွှန်ကြားခဲ့သည်။
ဂျပန်နိုင်ငံ ကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်များသည် လက်ရှိ တွင် ဂျပန်နိုင်ငံတစ်ဝန်းဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည့် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ဖြစ်ပွားမှုသို့လှုံ့ဆော်မှုများကို ခက်ခက်ခဲခဲရှာဖွေလျက်ရှိပြီး ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရအနေဖြင့် ဗိုင်းရပ်စ်ဖြစ်ပွားနိုင်ခြေရှိမှု အကြောင်းကိုစွဲများကိုလည်း တည်ငြိမ်စွာ စစ်ဆေး ဆောင်ရွက်ရန် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက်တွင် ပြုလုပ်သည့် အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲတွင် ရှင်ဇီအာဘေးက တာဝန်ရှိသူများအား ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။
ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရအနေဖြင့် ၂၄ နာရီလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ

အတိုင်ပင်ခံစင်တာများအား ညွှန်ကြားထားပြီးဖြစ်ကြောင်း လည်း ရှင်ဇီအာဘေးက ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ဂျပန် နိုင်ငံတွင် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ အရေအတွက် ကို တိုးမြှင့်သွားရန်လည်း ကြိုးပမ်းလျက်ရှိကြောင်း ရှင်ဇီ အာဘေးက မှတ်ချက်ပြုပြောကြားခဲ့သည်။
အပျော်စီးသဘောပေါ်တွင် ပါရှိသည့် အမေရိကန် ခရီးသည်များသည်လည်း အမေရိကန်အစိုးရက စေလွှတ် လိုက်သည့် လေယာဉ်နှစ်စင်းဖြင့် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ဂျပန်နိုင်ငံမှ ထွက်ခွာနိုင်ရန် မျှော်လင့်လျက်ရှိကြောင်း ရှင်ဇီအာဘေးက ရှင်းပြခဲ့သည်။
ထို့ပြင် ကနေဒါနိုင်ငံနှင့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံတို့ကလည်း အပျော်စီးသဘောပေါ်ပါရှိသည့် ၎င်းတို့၏ နိုင်ငံသားများအား ဇာတိမြေသို့ ပြန်လည်ခေါ်ယူနိုင်ရန် အမေရိကန်၏ ဆောင်ရွက်မှုများကဲ့သို့ လုပ်ဆောင်ရန် ဆန္ဒရှိနေကြောင်း ရှင်ဇီအာဘေးက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။
ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကော ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

ဒန်းနစ်မုန်တိုင်းကြောင့် အသက်အန္တရာယ်ဖြစ်နိုင်ကြောင်း သတိပေးချက် ယူကေ ထုတ်ပြန်

လန်ဒန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ဗြိတိန်နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက်က ဒန်းနစ်မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်ခဲ့သဖြင့် ကြီးမားသည့်ရေကြီးရေလျှံမှု များနှင့် လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သဖြင့် စစ်ဘက် ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ကူညီပေးခဲ့ရသည်။ တာဝန်ရှိသူ များက ဆောက်လုပ်လေ့ရှိသည့် အသက်အန္တရာယ်ဖြစ်နိုင် ကြောင်း သတိပေးချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။
အစိုးရရာသီဥတုအေဂျင်စီက ယင်းဒေသအတွက် အနီရောင်အဆင့် သတိပေးချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး အရှိန် ပြင်းစွာ စီးဆင်းနေသည့်ရေ အိမ်ရာအဆောက်အအုံများ အထိ ရောက်ရှိသည့် ရေကြီးရေလျှံမှု၊ လမ်းပိတ်ဆို့မှုများ ကြောင့် ကြီးမားသည့် အန္တရာယ်ဖြစ်ပေါ်နိုင်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
စကော့တလန်ရှိ တိုခိုက်မှုမှ အင်္ဂလန်အနောက် တောင်ပိုင်း ကွန်းပေါ်စီရင်စုအထိ ရေကြီးရေလျှံမှု သတိ ပေးချက်များကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက် အစောပိုင်းက ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ဆောက်လုပ်လေ့ရှိသည့် အဘာဒန်ရပ်ကွက်တွင် လေတိုက်နှုန်းသည် တစ်နာရီ မိုင် ၉၀ ကျော် (ကီလိုမီတာ ၁၅၀)ရှိကြောင်း တိုင်းထွာရရှိသည်။ ပြီးခဲ့သည့်သီတင်းပတ် က စီယာရာမုန်တိုင်းတိုက်ခတ်ခဲ့ရာ အင်္ဂလန်မြောက်ပိုင်း နှင့် အနောက်ယော့ခ်ရှိုင်းယားဒေသတို့တွင် ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနက တပ်ဖွဲ့များကို ဖြန့်ကြက်ချထားခဲ့သည်။
အကူအညီလိုအပ်သည့်အခါတိုင်း မိမိတို့ တပ်ဖွဲ့ဝင် များသည် ဒေသန္တရအာဏာပိုင်များနှင့် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်း များကို ကူညီရန်အသင့်ရှိကြောင်း ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ဘန်ဝေါလေ့စ်က ပြောကြားသည်။ ဗြိတိန်လေကြောင်း လိုင်းနှင့် အီးဇီးဂျက်လေကြောင်းလိုင်းတို့က လေယာဉ် ခရီးစဉ်များကို ရပ်နားထားသည်ဟု အတည်ပြုပြောကြား သည်။ မုန်တိုင်းဝင်ရောက်လာစဉ် အင်္ဂလန်တောင်ပိုင်း ကမ်းခြေရှိ ပင်လယ်ပြင်မှ ရုပ်အလောင်းနှစ်လောင်းကို စနေနေ့က ဆယ်ယူရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ကိုးကား-အေအက်ဖ်ပီ၊ ဘာသာပြန်-အောင်ဇော်လင်း



ကမ္ဘာ့ကာကွယ်ရေးအသုံးစရိတ် ၁၀ နှစ်အတွင်း စံချိန်တင်မြင့်တက်

လန်ဒန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများ၏ ကာကွယ်ရေးအသုံးစရိတ်သည် ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်း၌ လေးရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း ဗြိတိန် အခြေစိုက် သုတေသနအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့က ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြသည်။ ယင်း သည် လွန်ခဲ့သည့် ဆယ်စုနှစ်တစ်ခုအတွင်း စံချိန်တင် မြင့်တက်ခဲ့သည့် နှုန်းထားဖြစ်ကြောင်း သတင်းတွင် ဖော်ပြ သည်။
အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာ သုတေသနဌာနမှ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်၌ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် နှစ်ပတ်လည် အစီရင်ခံစာတွင် ယင်းသို့ ဖော်ပြခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ စစ်ဘက် ဆိုင်ရာမျှခြေအမည်ရှိ ယင်းအစီရင်ခံစာသည် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ နိုင်ငံအသီးသီး၏စစ်အင်အားနှင့် ဒေသဆိုင်ရာ အခြေအနေ များကို လေ့လာသုံးသပ်ထားသည့် အစီရင်ခံစာဖြစ်သည်။
၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်းက အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့်

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံနှစ်နိုင်ငံစလုံး၏ ကာကွယ်ရေး အသုံးစရိတ်များသည် ၂၀၁၈ ခုနှစ်ထက် ၆ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်းပိုများခဲ့ပြီး ၎င်းသည် ကမ္ဘာ့ပျမ်းမျှကာကွယ်ရေး အသုံးစရိတ်မြင့်တက်မှုပမာဏထက် ပိုမိုများပြားသည်ဟု အစီရင်ခံစာ၌ ဖော်ပြသည်။
၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၏ ကာကွယ်ရေးအသုံးစရိတ်သည် ယခင်နှစ်ကထက် အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၅၃ ဒသမ ၄ ဘီလီယံမြင့်တက်ခဲ့သည်။
ယင်းပမာဏသည် ဗြိတိန်နိုင်ငံ၏ ကာကွယ်ရေးအသုံး စရိတ် စုစုပေါင်းပမာဏနှင့် အတူတူနီးပါးဖြစ်ကြောင်း အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြသည်။ သို့သော်လည်း တရုတ် နိုင်ငံ၏ ကာကွယ်ရေးအသုံးစရိတ်တိုးမြှင့်မှုနှုန်းများ နိမ့်ကျ လာပြီး ၎င်းမှာ တရုတ်နိုင်ငံ၏စီးပွားရေးအခြေအနေအား ထင်ဟပ်ပြသနေခြင်း ဖြစ်သည်။
ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကော၊ ဘာသာပြန်-ဇော်ဝင်း

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုကို ထိန်းချုပ်ရန် အမေရိကန်၊ ဂျပန်နှင့် တောင်ကိုရီးယားတို့ ကူညီထောက်ပံ့မည်

ပေကျင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
တရုတ်နိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုကို ထိန်းချုပ်ရန် အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ပြီးပမ်း လျက်ရှိသည့် တရုတ်အစိုးရအား ဂျပန်၊ အမေရိကန်နှင့် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံများက ကူညီထောက်ပံ့ပေးရန် အဆိုပါနိုင်ငံများ၏ သံတမန်များက ယနေ့သဘောတူညီ ခဲ့ကြသည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မိုက်ပွန်ပီယို၊ ဂျပန် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး တိုရှိမိဆု မိုတိုဂီနှင့် တောင်ကိုရီးယား နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ကန်ကျောင်းဝါတို့က အထက်ပါကိစ္စ နှင့်ပတ်သက်ပြီး ဂျပန်နိုင်ငံ မြူးနစ်မြို့တွင် တွေ့ဆုံကာ သဘောတူညီခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများက မြောက်ကိုရီးယား နှစ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ကင်းစင်ပျောက်ရေးဆိုင်ရာ

ကိစ္စရပ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး အနီးကပ်ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင် သွားမည်ဟု ထပ်လောင်းအတည်ပြုခဲ့ကြသည်။

တိုကျိုမြို့ ယိုကိုဟားမားဆိပ်ကမ်းရှိ ဗိုင်းမွန်းပရင့်စ် အပျော်စီးသင်္ဘောပေါ်မှ အမေရိကန်နိုင်ငံသားများကို နေရပ်သို့ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ရန် စီစဉ်ထားရှိမှုကို အမေရိကန်နှင့် ဂျပန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများက သဘော တူညီခဲ့ကြသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးနှင့် တောင်ကိုရီးယား နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးတို့က သီးခြားတွေ့ဆုံကာ နှစ်နိုင်ငံ အကြား အလုပ်သမားပြဿနာများကို လျင်မြန်စွာ ဖြေရှင်း သွားရန် သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။

ကိုးကား- အင်န်အိတ်ချီကေ
ဘာသာပြန်- အောင်ကျော်ကျော်



အီရတ်နိုင်ငံမြို့တော် ဘဂ္ဂဒက်ရှိ အမေရိကန်သံရုံးအနီး ခုံးကျည်များကျရောက်

ဘဂ္ဂဒက် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက် အစောပိုင်းက အီရတ်နိုင်ငံ၏ မြို့တော်ဘဂ္ဂဒက်ရှိ အမေရိကန်သံရုံးအနီးသို့ ခုံးကျည်များ ကျရောက်ခဲ့ကြောင်းနှင့် ယင်းမှာ အီရတ်နိုင်ငံအတွင်းရှိ အမေရိကန် တို့၏ အကျိုးစီးပွားကို ဆန့်ကျင် တိုက်ခိုက်သည့် တိုက်ခိုက်မှုများ အနက် နောက်ဆုံးအကြိမ်ဖြစ်ပွား ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန် စစ်ဘက်သတင်းရပ်ကွက်က ပြောကြား ခဲ့သည်။



အဆိုပါ ပြင်းထန်သော တိုက်ခိုက် မှုကြောင့် အမေရိကန်သံရုံးဝင်းနေရာ အသီးသီးတွင် ကျယ်လောင်သော အသံများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ သို့ရာတွင် ယင်းတိုက်ခိုက်မှုမှာ မည်သည့် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် တိုက်ခိုက်ကြောင်း နှင့် ခုံးကျည်အရေအတွက် မည်မျှဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့သည်ကို တိတိကျကျ ရှင်းရှင်းလင်းလင်း မသိရှိရသေး ကြောင်း တိုက်ခိုက်မှုအနီးတွင် အခြေစိုက်ထားသော အနောက်နိုင်ငံမှ သံတမန်တစ်ဦးနှင့် အမေရိကန် စစ်ဘက် သတင်းရပ်ကွက်က အေအက်ဖ်ပီသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။

ပေါက်ကွဲမှုမျိုးစုံကို ကြားခဲ့ရသည်ဟု အေအက်ဖ်ပီ သတင်းထောက်က ပြောကြားခဲ့သည်။ ယခုခုံးကျည်များဖြင့် တိုက်ခိုက် မှုသည် အောက်တိုဘာလနောက်ပိုင်း အမေရိကန်သံရုံး သို့မဟုတ် အီရတ် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဒေသခံတပ်ဖွဲ့များ နှင့်အတူ အကြမ်းဖျင်းအားဖြင့် အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၅၀၀ တပ်ဖြန့် ထားသည့်နေရာများကို ပစ်မှတ်ထား တိုက်ခိုက်သည့် (၁၉) ကြိမ်မြောက် တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်သည်။ ယင်းတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် သေဆုံး ၁၃၀ နှင့်ဒဏ်ရာရရှိသူစာရင်းကို ချက်ချင်း

အချိန်တွင် ခုံးကျည်သုံးစင်းကျရောက် ခဲ့ကြောင်းလည်း အီရတ်စစ်ဘက် ဆိုင်ရာက ပြောကြားခဲ့သည်။ အိုင်အမ် တည်ဆောက်ထား သည့် အစိမ်းရောင်စုနယ်သည် သောင်းကျန်းသူများ၏ မော်တာနှင့် ခုံးကျည်များဖြင့် တိုက်ခိုက်မှုများ မကြာခဏဖြစ်ပွားလေ့ရှိပြီး ၁၀ စတုရန်း ကီလိုမီတာခန့်ရှိသည့် အဆိုပါစုနယ်သည် တိုက်ရစ်ဖြစ်၏ အနောက်ဘက်ကမ်းတွင် တည်ရှိ သည်။ ကိုးကား-အေအက်ဖ်ပီ၊ ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

ညွှန်ပေါင်းအဖွဲ့၏ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ယီမင်တွင် အရပ်သား ၃၁ ဦး သေဆုံး

ဆာနာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
အီရန်နိုင်ငံက ထောက်ခံသော ဟူသီသူပုန်အဖွဲ့က ဂျက်တိုက်လေယာဉ်တစ်စင်းကို ပစ်ခတ်ခဲ့သည်ဟု ပြောကြားပြီးနောက် ဆော်ဒီဦးဆောင်သော ညွှန်ပေါင်းအဖွဲ့က ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်တွင် ယီမင်နိုင်ငံ၌ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုများ လုပ်ဆောင် ခဲ့ရာ လူ ၃၁ ဦး သေဆုံးခဲ့သည်။
တော်နေဒိုဂျက်လေယာဉ်မှာ အစိုးရတပ်ဖွဲ့များကို ပုံမှန်သည့် စစ်ဆင်ရေး တစ်ခုအတွင်း ယီမင်နိုင်ငံမြောက်ပိုင်းရှိ အယ်လ်ဂျော်ပီပြည်နယ်၌ ပစ်ခတ်ခဲ့ခြင်း ကြောင့် ဟူသီသူပုန်များကိုတိုက်ခိုက်နေသည့် ဆော်ဒီဦးဆောင်သော စစ်ဘက် ဆိုင်ရာ ညွှန်ပေါင်းအဖွဲ့က အဆိုပါဒေသတွင် လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုများ လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်။ စစ်ဘေးသင့်ယီမင်နိုင်ငံ၏ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကျပ်အတည်းကို ပိုမိုဆိုးရွားသွားစေမည်ဟု မြစ်မြောက်သည့် အဖွဲ့အစည်း များကြား နိုင်ငံမြောက်ပိုင်း၌ တိုက်ခိုက်မှုများ တိုးမြှင့်ဖြစ်ပွားချိန်တွင် ဆော်ဒီ ဦးဆောင်သောတပ်ဖွဲ့၏ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။
“ကနဦးမြေပြင်သတင်းတွေအရ အယ်လ်ဟေရိုတစ်ရီယာမှာ လုပ်ဆောင် ခဲ့တဲ့ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုတွေကြောင့် လူ ၃၁ ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး ၁၂ ဦး ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့ပါတယ်”ဟု ယီမင်နိုင်ငံဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂလူသားချင်းစာနာထောက်ထား မှုဆိုင်ရာ ညွှန်ပေါင်းရေးမှူးက ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ခုအတွင်း ပြောကြားသည်။ ကြောက်မက်ဖွယ်ကောင်းသော တိုက်ခိုက်မှုများအဖြစ် ယီမင်နိုင်ငံဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ ညွှန်ပေါင်းရေးမှူး လီစီဂရန်ဒီ က ပြောကြားလိုက်သည်။ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု ဥပဒေအရ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများက အရပ်သားများကို အကာအကွယ် ပေးရမည်ဖြစ်သည်ဟု ၎င်းက ဆိုသည်။
ညွှန်ပေါင်းအဖွဲ့၏ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် သေဆုံးသူများ၊ ဒဏ်ရာရရှိသူများတွင် အမျိုးသမီးနှင့် ကလေးငယ်များပါဝင်ကြောင်း အယ်လ်မာ စီယာရပ်သံဌာနက ဖော်ပြခဲ့သည်။ ကိုးကား- အေအက်ဖ်ပီ၊ ဘာသာပြန်- ကျော်ထိုက်စိုး

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကြောင့် ဂျပန်ခရီးသွားလုပ်ငန်း၌ သုံးလအတွင်း ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၃ ဘီလီယံ ဆုံးရှုံးနိုင်

ကုလသမဂ္ဂ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုများ ဖြစ်ပေါ်နေစဉ် အတွင်း ဂျပန်နိုင်ငံသို့လာရောက်မည့် တရုတ်ခရီးသွား ဧည့်သည်အရေအတွက် သိသိသာသာ ကျဆင်းခဲ့သည်။
၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပထမသုံးလအတွင်း ဂျပန်ခရီးသွား လုပ်ငန်း ထိုးကျမှုကြောင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၃ ဘီလီယံနီးပါး ကျဆင်းသွားနိုင်ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂ အေဂျင်စီက ခန့်မှန်းဖော်ပြခဲ့သည်။
COVID-19 ဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် ခရီးသွားလာခြင်း ဆိုင်ရာ ကန့်သတ်တားမြစ်မှုများရှိနေပြီး ၎င်းမှဖြစ်ပေါ် လာနိုင်သော စီးပွားရေးအပေါ် ဂယက်ရိုက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ခြေရှိကြောင်း နိုင်ငံတကာအရပ်ဘက် လေကြောင်းပျံသန်းမှုဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်း(အိုင်စီအေအို) က ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှ လေကြောင်းလိုင်း ၇၀ ခန့်မှာ တရုတ်နိုင်ငံသို့ အသွား (သို့မဟုတ်) အပြန် ပျံသန်းမှု ခရီးစဉ်အားလုံးကို ဖျက်သိမ်းခဲ့ပြီး အခြားလေကြောင်း လိုင်း ၅၀ တို့ကလည်း ၎င်းတို့၏ ခရီးစဉ်များကို လျှော့ချ ခဲ့သည်။
တရုတ်နိုင်ငံသို့ တိုက်ရိုက်ပျံသန်းသည့်လေကြောင်း လိုင်း သို့မဟုတ် နိုင်ငံခြားလေကြောင်းလိုင်းများ၌ ခရီးသည် ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ လျှော့ကျခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ယင်းအေဂျင်စီက ပြောကြားသည်။ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ရောဂါမှာ ၂၀၀၃ ခုနှစ်အတွင်း ကူးစက်ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ဆားစရောဂါထက် ပိုမိုဂယက်ရိုက်မှုဖြစ်စေမည်ဟု ခန့်မှန်း ရကြောင်း ကုလသမဂ္ဂအေဂျင်စီက ပြောကြားသည်။ ကိုးကား- အင်န်အိတ်ချီကေ ဘာသာပြန်- ဇော်ဝင်း

ကူးစက်ရောဂါ ဖြစ်ပွားစဉ်ကာလအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံ၌ လူလူချင်းထိတွေ့မှုမလိုသည့် ဝန်ဆောင်မှုများ ခေတ်စားလာ

ပေကျင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
စားသုံးသူများသည် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကို သတိဖြင့်တားဆီး ကာကွယ်နေကြသဖြင့် လူလူချင်းထိတွေ့မှုမပါဘဲ ဟင်းသီး ဟင်းရွက်ပေးပို့မှု၊ လူစောင့်ကြည့်ရန်မလိုသည့် စူပါမားကတ် များတွင် မျက်နှာကိုစကန်ဖတ်၍ စီရိုများမှ အဝတ်အထည် များကိုထုတ်၍ ဝယ်ယူခြင်းကဲ့သို့သော ဝန်ဆောင်မှုများ သည် တရုတ်နိုင်ငံတွင် ပို၍ခေတ်စားလာသည်။
ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ရောဂါ ဖြစ်ပွားနေစဉ် အတွင်း စားသုံးသူအများအပြားသည် လူလူချင်းထိတွေ့ စရာမလိုသည့် ဈေးဝယ်ခြင်းကို ပို၍ရွေးချယ်လာကြ ကြောင်း ရှန်ဟိုင်းအာမဲသတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။
နိုင်ငံတော်စာတိုက်ဗျူရီက အမြန်ပို့စမတ်သေတ္တာ ဘူးများ အသုံးပြုမှုကို အားတက်သောမြှင့်တင်ရန် လိုအပ် ကြောင်း သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားသည်။

ရှန်ဒေါင်း၊ ချုံကျင်းနှင့် အခြားဒေသဆိုင်ရာအစိုးရများ ကလည်း လူလူချင်းထိတွေ့မှုမလိုအပ်သည့် ဝန်ဆောင်မှု များကို အားပေးမြှင့်တင်ရန် သတိပေးချက်များ ထုတ်ပြန် ခဲ့ကြသည်။
၎င်းအပြင် နိုင်ငံတော်အခွန်စီမံခန့်ခွဲမှုဌာနကလည်း ဗိုင်းရပ်စ်ပျံ့နှံ့မှုအန္တရာယ်ကို လျှော့ချရန်အတွက် လူလူချင်း ထိတွေ့စရာမလိုဘဲ အခွန်ပေးချေသည့် ဝန်ဆောင်မှု များကို ထောက်ခံတင်ပြခဲ့သည်။
လူလူချင်းထိတွေ့စရာမလိုသည့် ဝန်ဆောင်မှုများ သည် အေ-ဂျယ်ယာဈေးကွက်အတွင်း ကုန်စည်လက်လီ ဖြန့်ချိမှုလုပ်ငန်းကဏ္ဍသစ်ကို မြှင့်တင်ပေးကြောင်း သိရ သည်။ ကိုးကား- ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်- အောင်ဇော်လင်း

မှိုင်း

တာလေး၊ မိုးမိတ်၊ လောက်ကိုင်မြို့တို့တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက် ၇ နာရီခွဲက တာချီလိတ်မြို့နယ် တာလေးမြို့၊ လွန်းကျိုင်းကျေးရွာ နေ အိုင်ဆွန်အိမ်အား ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၁၂၆၀ နှင့် လက်ကိုင်ဖုန်း တစ်လုံးတို့ကို လည်းကောင်း၊ အလားတူ ယင်းနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲက မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မိုးမိတ်မြို့နယ် သစ်ဆိမ့်ကုန်းကျေး

ရွာအုပ်စု ရွှေကျောက်မောကျေးရွာ အနီး တောလမ်းတွင် ရပ်တန့်ထား သည့် ယာဉ်တစ်စီးအား သွားရောက် ရှာဖွေရာ ယာဉ်အတွင်းမှ ငွေကျပ်

သိန်း ၁၃၈၀၀ တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွ ရူးသွပ်ဆေးပြား ၆၉၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ ထိုနေ့ညနေပိုင်းက မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေး

ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် လောက်ကိုင်မြို့ အမှတ်(၃)ရပ်ကွက် ယုံရှင်းလမ်းသွယ် (၆)လမ်းနေ လော်လောက်ဖူး၏ နေအိမ်အား ရှာဖွေရာ နေအိမ်အတွင်းမှ ဘိန်းဖြူ သူညီ ဒသမ ၀၀၈၃ ကီလို၊ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၄၆၀၀၊ အိုင်စီ သူညီ ဒသမ ၀၃၅ ကီလိုတို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲ စေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေ အရ အရေးယူထားကြောင်း သိရ သည်။



သိမ်းဆည်းရမိသည့် စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြားနှင့်ယာဉ်တစ်စီးကိုတွေ့ရစဉ်။

ရဲပြန်ကြား



လယ်ဝေးမြို့နယ်တွင် သက်ငယ်မုဒိမ်းမှု မဖြစ်ပွားစေရေး အသိပညာပေးဟောပြော

လယ်ဝေး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
နေပြည်တော် လယ်ဝေးမြို့နယ် သစ်ပုတ်ပင် နယ်မြေရဲစခန်းမှူး ရဲအုပ်မြင့်ဆွေနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက ချောင်းတိန်ကျေးရွာ မူလတန်း ကျောင်း၌ ဒေသခံ ၈၀ အား သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုမဖြစ်ပွားစေရေး၊ ပြစ်မှု ပြစ်ဒဏ် အကြောင်းအရာများကို အသိပညာပေး ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

မင်းမင်းလတ်(ရူပဗေဒ)

ခင်ဦးမြို့နယ် ညောင်ကုန်းကျေးရွာ၌ နေအိမ်ခြောက်လုံး မီးလောင်

ခင်ဦး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခင်ဦးမြို့နယ် တွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားရာ နေအိမ် ခြောက်လုံး မီးလောင်ဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ပိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ် ဖြစ်စဉ်မှာ ယင်းနေ့ နံနက် ၁ နာရီ ခန့်က ခင်ဦးမြို့နယ် ရွာသစ်ကြီး

ကျေးရွာအုပ်စု ညောင်ကုန်းကျေးရွာ တွင် မီးလောင်နေကြောင်း သတင်း အရ ခင်ဦးမြို့နယ် မီးသတ်စခန်းမှ ဒုတိယမီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်သူခ နှင့် ရွှေဘိုမြို့နယ် မီးသတ်စခန်းမှ ဦးစီးအရာရှိဦးဆာမူအလံ ဦးဆောင်၍ မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ် နှစ်စီး၊ ရေသယ် ယာဉ်သုံးစီး၊ သန္ဓေမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၃၀၊ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၀ ဦး၊

ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၃ ဦး၊ ကြက်ခြေနီ တပ်ဖွဲ့ဝင် ငါးဦး၊ ကျေးရွာနေ ပြည်သူ များ ပိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ နံနက် ၂ နာရီခွဲတွင် မီးငြိမ်းသွားကြောင်း သိရ သည်။
မီးလောင်မှု ဖြစ်စဉ်မှာ ဦးမြအေး၏ နေအိမ်ရှိ မီးဖိုမီးကြွင်း မီးကျန်မှ ထရပ်ပိုက်စက်၍ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား ခဲ့သည်။ မီးလောင်မှုကြောင့်

ဦးမြအေး၏ သွပ်မိုးထရပ်က မြေစိုက် နှစ်ထပ်နေအိမ် တစ်လုံးအပါအဝင် စုစုပေါင်း နေအိမ်ခြောက်လုံးမီးလောင် ဆုံးရှုံးခဲ့သည်။ ဦးမြအေးတွင် မျက်နှာ၊ ခြေထောက်နှင့် လက်တို့တွင် ထိခိုက် ဒဏ်ရာ (မစိုးရိမ်ရ) ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။
ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ဦးမြအေး အား ခင်ဦးမြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့် အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ မိုးသောက်(ရွှေဘို)

ရေတာရှည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ် ရသေ့ဆိပ်ကျေးရွာအနီး စစ်တောင်း မြစ်အတွင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့်က ရုပ်အလောင်း တစ်လောင်းတွေ့ရှိကြောင်း သတင်း အရ မြို့လှနယ်မြေရဲစခန်းမှ စခန်းမှူး ရဲအုပ်သန်းဝင်း ဦးစီးအဖွဲ့က သွား ရောက်စစ်ဆေးရာ စစ်တောင်းမြစ်

ရသေ့ဆိပ် ယာယီမြစ်ကူးတံတား အနီးရေလယ်သောင်တွင် သေဆုံး နေသူမှာ ရေနီမြို့ အမှတ် (၃) ရပ်ကွက် နေ မောင်ဟိန်းထက် သတ္တမတန်း ကျောင်းသား ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ မောင်ဟိန်းထက် အပါ အဝင် ကျောင်းသားအဖော် လေးဦး တို့သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခန့်က ရေနီမြို့ အရှေ့ဘက် ငွေးသုံးပင်ကျေးရွာအနီး၌ စစ်တောင်း

မြစ်အတွင်း ရေဆင်းချိုးရာမှ ရေနစ် ပျောက်ဆုံးသွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရ၍ မြို့လှနယ်မြေရဲစခန်းက စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ကိုလွင်(ဆွာ)



ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက နေပြည်တော် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် ကျွန်းရောင်းအုပ်စု ရွာသစ်ကျေးရွာ ရာအိမ်မှူးနေအိမ်၌ ရေဆင်းနယ်မြေ ရဲစခန်းမှ ဝေတ္တရဲစခန်းမှူး ရဲအုပ်ကိုကိုဦးနှင့်အဖွဲ့က ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသား များအား မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်နှင့် မှုခင်းများ ကျဆင်းရေး အသိပညာပေး ဟောပြောစဉ်။ ခွန်းဆက်နေ

ရေပူ၊ မရမ်းချောင်းအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းများ၌ တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့် မရမ်းချောင်း အမြဲတမ်းစစ်ဆေး ရေးစခန်းတို့ကို ဌာနဆိုင်ရာပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ် ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်တွင် မန္တလေး-မူဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ်ပို့ကုန် ၁၅၅၅ စီး၊ သွင်းကုန် ၁၅၁၇ စီး၊ ရန်ကုန်-မြဝတီလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် သွင်းကုန် ၁၇၇ စီး၊ ကုန်စည်များ သယ်ယူပို့ဆောင်လျက်ရှိသည်။
အဆိုပါ စစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း/တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်းများကို စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်တွင် မရမ်းချောင်းအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေး စခန်းက တားဆီးမှုနှစ်စုံ ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၃၃၃ သန်းခန့်၊ တန်ဖိုးရှိ လူသားကုန် ပစ္စည်းနှင့် ဘီယာများကို ဖမ်းဆီးရမိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အုတ်တွင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အုတ်တွင်း-ပေါက်ခေါင်း ကားလမ်း ဆင်ရုံတိုင်ကျေးရွာအနီးတွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် ည ၈ နာရီခန့်က မိသားစုသုံးဦး စီးနင်းလာသော ဆိုင်ကယ် တစ်စီးအား လေးဘီးယာဉ်တစ်စီးက အရှိန် လွန်ဝင်တိုက်မိရာ တစ်ဦးသေဆုံး၍ နှစ်ဦး ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဖြစ်စဉ်မှာ အုတ်တွင်း မြို့အနောက်ဘက် နှစ်မိုင်ခန့်အကွာ ရိုးမြေတံကျော်ကားလမ်း ဆင်ရုံတိုင်ကျေးရွာအနီးတွင် ယာဉ်တိုက်မှု ဖြစ်ပွားကြောင်း သတင်းအရ အုတ်တွင်းမြို့မ

အုတ်တွင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အုတ်တွင်း-ပေါက်ခေါင်း ကားလမ်း ဆင်ရုံတိုင်ကျေးရွာအနီးတွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် ည ၈ နာရီခန့်က မိသားစုသုံးဦး စီးနင်းလာသော ဆိုင်ကယ် တစ်စီးအား လေးဘီးယာဉ်တစ်စီးက အရှိန် လွန်ဝင်တိုက်မိရာ တစ်ဦးသေဆုံး၍ နှစ်ဦး ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဖြစ်စဉ်မှာ အုတ်တွင်း မြို့အနောက်ဘက် နှစ်မိုင်ခန့်အကွာ ရိုးမြေတံကျော်ကားလမ်း ဆင်ရုံတိုင်ကျေးရွာအနီးတွင် ယာဉ်တိုက်မှု ဖြစ်ပွားကြောင်း သတင်းအရ အုတ်တွင်းမြို့မ

အုတ်တွင်း-ပေါက်ခေါင်းကားလမ်း၌ဆိုင်ကယ်နှင့် ယာဉ်တစ်စီး တိုက်မိ တစ်ဦးသေဆုံး၊ နှစ်ဦးဒဏ်ရာရ

ရဲစခန်းမှ တာဝန်မှူး ရဲအုပ်ကံထွန်းနှင့် အဖွဲ့က သွားရောက်စစ်ဆေးရာ အုတ်တွင်း-ပေါက်ခေါင်း ကားလမ်းအတိုင်းအရှေ့မှအနောက်သို့ ဇော်စိုး မောင်းနှင်ပြီး နောက်တွင် ဇော်စိုးဖြစ်သူ မမေဦး၊ သမီး မမေဇော်စိန် ၁ နှစ် အုတ်တွင်းမြို့နေသူ တို့ လိုက်ပါလာသော ဆိုင်ကယ်သည် မိုင်တိုင် (၁၂၃/၂ နှင့် ၃) အကြားအရောက် မျက်နှာချင်း ဆိုင်ဘက်မှ မောင်းနှင်လာသောယာဉ်က အရှိန်

လွန်ဝင်တိုက်မိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယာဉ်တိုက်မှု ကြောင့် ဇော်စိုးတွင် (မစိုးရိမ်ရဒဏ်ရာ)၊ ဇော်စိုးဖြစ်သူ မမေဦးတွင် (စိုးရိမ်ရဒဏ်ရာ)၊ မမေ ဇော်စိန်မှာ နေရာတွင်သေဆုံးသွားခဲ့သဖြင့် ထွက်ပြေးမောင်းနှင်သွားသော ယာဉ်မောင်းအား အုတ်တွင်းမြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူ ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။ သန်းလွင်

MRTV Channel အား HD စနစ်ဖြင့် ပုံမှန်ထုတ်လွှင့်သွားမည်

၁။ မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားကြည့်ပရိသတ်များ အရပ်/အသံ အရည်အသွေး ပိုမိုကြည့်လင်စွာ ကြည့်ရှုနိုင်ရန်အတွက် MRTV Channel အား ပုံမှန် ထုတ်လွှင့်နေသော Standard Definition (SD) စနစ်အပြင် High Definition (HD) စနစ်ဖြင့်ပါ (၁၅-၁-၂၀၂၀) ရက်နေ့မှ စတင်စမ်းသပ်ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့ပြီး (၁၅-၂-၂၀၂၀)ရက်နေ့မှ စတင်၍ HD စနစ်တစ်မျိုးတည်းဖြင့်သာ ပုံမှန် ထုတ်လွှင့်ပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။
၂။ ထိုသို့ HD စနစ်သို့ အဆင့်မြှင့်တင်ပြောင်းလဲထုတ်လွှင့်မှုများသည် အရပ်/အသံ အရည်အသွေးကောင်းမွန်ရေးကို ရှေးရှုဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပြီး Digital စနစ်ဖြင့် ဖမ်းယူကြည့်ရှုနေကြသည့် ရုပ်မြင်သံကြားဖမ်းစက်များ အနေဖြင့် HD အရည်အသွေးအတိုင်း ဖမ်းယူကြည့်ရှုနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။
၃။ Analogue စနစ်ဖြင့် ဖမ်းယူကြည့်ရှုနေသော TV များတွင်မူ မည်သည့် ချိန်ညှိမှုကိုမူ ပြုလုပ်ရန် မလိုအပ်ဘဲ ယခင်အတိုင်း ဆက်လက်ဖမ်းယူကြည့်ရှု နိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။
၄။ မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားပရိသတ်များအနေဖြင့် MRTV Channel အား HD စနစ်ကို ကြည့်ရှုနိုင်ရန် DVB-T2 Set-top Box (သို့မဟုတ်) DVB-T2 Tuner ပါရှိသော LCD/LED TV များအား Auto Tuning ပြန်လည် ပြုလုပ်ခြင်း ဖြင့် ရုပ်/သံ အရည်အသွေးကောင်းမွန်စွာ ဖမ်းယူကြည့်ရှုနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။
(က) DVB-T2 Set-top Box ဖြင့် ဖမ်းယူပါက Menu မှ Channel Search ကိုရွေးပြီး Auto Search သို့ သွား၍

OK နှိပ်ပါ။
Menu → Channel Search → Auto Search → OK
(ခ) DVB-T2 Tuner ပါရှိသော LCD / LED Flat TV များဖြင့် ဖမ်းယူ ကြည့်ရှုပါက Menu မှ Channel ကိုသွားပြီး Tuner Type တွင် Antenna ကို ရွေး၍ OK နှိပ်ပါ။ ပြီးလျှင် Auto Scan ကိုနှိပ်ပါ။ Country တွင် (Myanmar) နှင့် Mode တွင် (DTV+ATV) တို့ကို ရွေးချယ်၍ Start သို့ သွားပြီး OK နှိပ်ပါ။
Menu → Channel → Tuner Type → Antenna → Auto Scan → Country (Myanmar) → Mode(DTV+ATV) → Start → OK
(ဂ) Analogue TV (Tube) ကို Set-top Box နှင့် ချိတ်ဆက်ကြည့်ရှုပါက ရုပ်ပုံအရွယ်အစား ချိန်ညှိရန်အတွက် Set-top Box ၏ Menu မှ Picture ကိုနှိပ်ပြီး Aspect Ratio မှ 16:9 Wide Screen ကို ရွေး၍ OK နှိပ်ပါ။
Menu → Picture → Aspect Ratio → 16:9 Wide Screen → OK
၅။ ဖမ်းယူချိန်ညှိပြီးပါက Channel Box တွင် အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း Channel များကို ဖမ်းယူရရှိမည် ဖြစ်ပါသည် -
(1) MRTV HD (12) MNTV

- | | |
|------------------------|------------------------|
| (2) MRTV Hluttaw | (13) Channel-9 |
| (3) MRTV NRC | (14) Mizzima |
| (4) MRTV Farmer | (15) DVB |
| (5) MRTV Sport | (16) Channel K |
| (6) MITV | (17) YTV |
| (7) EDU | (18) Fortune TV |
| (8) MRTV Entertainment | (19) Myanmar Radio |
| (9) MRTV-4 | (20) Upper Tineyinther |
| (10) Channel-7 | (21) Lower Tineyinther |
| (11) 5 Plus | |
- ၆။ ဒစ်ဂျစ်တယ်ရုပ်သံလိုင်းများအား ဖမ်းယူကြည့်ရှုနေသူများအနေဖြင့် လည်း (၁၅-၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့မှစတင်၍ အထက်ပါ အစီအစဉ်များအတိုင်း ရရှိရန် Auto Tuning ပြန်လည်ပြုလုပ်ရန် လိုအပ်မည် ဖြစ်ပါသည်။
၇။ မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားကြည့်ပရိသတ်များအနေဖြင့် ထိုသို့ ဖမ်းယူကြည့်ရှု ရာတွင် အဆင်မပြေမှု တစ်စုံတစ်ရာရှိပါက အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်-
(က) 9 Meter Earthstation ဖုန်းနံ ၀၉-၄၀၈၀၈၂၀၉၀ (တပ်ကုန်း၊ ရုံးချုပ်)
(ခ) 9 Meter Earthstation ဖုန်းနံ ၀၉-၄၀၈၀၈၂၀၈၀ (ရန်ကုန်၊ ပြည်လမ်း)
မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား

ဆောင်းယွန်းယိုင်နေ

ဆူးငှက်

“မြိုင်ခြေငယ် သင်းပါလို့ အင်ကြင်းငယ် ရွှေဖီ ဝတ်မှုန်ငယ်စီသည် ... မြစ်နဒီ သောင်တခိုက မောင်မယ်ညို မြူးပြန်တော့တယ်လေး ...”

ဒက္ခိဏယဉ်စွန်းတန်းဆီသို့

နေသည် ဒက္ခိဏယဉ်စွန်းတန်းဆီသို့ တိမ်းညွတ်ယိမ်းယိုင်နေရာမှ ခေါင်းထောင်ထူမတ်လာ၏။ ထိုအခါ တောင်လေက ဩဘာပေးသည်။ နည်းနည်းလေး ထူမတ်လာသည်နှင့် အပူစွမ်းက သိသိသာသာပြသည်။ သစ်ပင်သစ်တောတချို့ ရွက်ကြွေခါချ ပူပန်ကြ၏။ သစ်ပင်သစ်တောတချို့ကမူ ရွက်သစ်စိမ်းစို၊ ပုရစ်ဖူးနုသစ်တို့ဖြင့် အန်တုပြန်သည်။ ထိုအခါမှအားငယ်ရွက်ကြွေသစ်တောတို့ အားသစ်လောင်းသည်။ ရွက်သစ်ဖူးတို့ စိုတက်ကြကုန်၏။ မြောက်လေသွေးသွေး ဟိမဝန္တာ အအေးက မဆုတ်ခွာချင် ဆုတ်ခွာချင်။ ဒါပေမယ့် သူ့ရာသီက ကုန်ချေပြီ။ ပြန်ပေးဦးတော့ “နှင်းရေ”။

၁၂ လရာသီမစွန်းမီ ပြန်လာဦးမည့် “နှင်း”ကို အကဲပိုစွာ တမ်းတနေဆဲ သင့်ခနဲ မွှေးလာသည့် မြတ်နိုးဖွယ်ရနံ့လေးက “နှင်း”ကို ရုတ်ခြည်း မေ့ပျောက်စေ၍ ဝေဒနာတစ်ခုအား နိုးထစေပြန်၏။ ဪ အပြောင်းအလဲ မြန်လှချည့်ရယ်လေ။ ရနံ့လေးက ဝေးဝေးမှလာပေမယ့် မှတ်မိလွယ်လောက်အောင် အလုံးအဖန် အားကောင်းနေပြန်၏။ တောင်လေအဖော်က အပြေးကလေး လက်ဆွဲခေါ်လာတာ နေမှာပေါ့။ အနားရောက်ပါမှ မှတ်မိသွားသည်။ ဟောသရဖီ။

သရဖီပန်းတွေ စပွင့်တဲ့နေ့

သဲနုန်းမြေရေစပ်ထားသော ရေဓာတ်ပါသည့် တလင်းမြေပြောင်ပြောင်မှာ ဟောတစ်ပွင့်ဟောတစ်ပွင့်နှင့် လှကောက်ခွဲရသည့် သရဖီ။ အလိုရမ္မက်ကြီးပြီး လောဘမသတ်နိုင်သူတို့ကမူ အပင်ပေါ်က သရဖီကို ဝါးစိမ်းလုံးရှည်ဖြင့် အလှူတကြား ခုန်ဆင်းစေ၏။ ထိုအခါ အပျိုဖော်မဝင်သေးသော သရဖီတို့လည်း ကြွေလွင့်ရရှာ၏။ လက်ခုပ်နှစ်ဖက်ဖြင့် အပြည့်အမောက်ရလာတော့ ဝါးနုမပြယ်သေးသည့် ဆန်ခါခါလေးထဲ ထည့်ကာ ညှဉ်သိပ်ရေအေးအေးလေးနှင့် ဆေးလိုက်တော့ သရဖီတို့ မျက်စိကျယ် လန်းဆန်းကုန်ကြသည်။ လှလှထွားထွား အပွင့်ကြီးတွေကို ကြွေပန်းကန်ပြား သန့်သန့်လေးထဲ ထည့်ကာ ဘုရားတင်မည်။

ကျန်သရဖီပွင့်လေးတွေကို ဆန်ခါခါလေးထဲမှာပဲ အပ်ချည်ကြိုးလေးနှင့် သီကာ ပန်းကုံးထွားတစ်ကုံးကုံးမည်။ ပြီးတော့ ဆန်ခါခါလေးထဲ ခွေထည့်ပြီး ရေဆွတ်ထားသည့် အဝတ်သန့်လေးနှင့် အသာအယာဖုံးအုပ်ကာ စိမ့်နေအောင်အေးသည့် ရေအိုးစင်လေးအောက်ထားသည်။ ဆွမ်းကပ်၊ ဆွမ်းလောင်း၊ အိမ်ဝေယျာဝစ္စလုပ်ဖွယ် ရာ ကိစ္စများပြီးစီးမှ ရေမိုးချိုး၊ ခေါင်းလျှော်၊ သနပ်ခါးတွေ

မှုန်နေအောင် လိမ်းကာ အဝတ်အစား အသစ်ဝတ်ပြီး တင်ပါးနားဆီထိ ရှည်လျားဖြောင့်စင်းသော ခေါင်းလျှော်ပြီးစ ဖားလျားချဆံပင်ကို စိတ်ရှည်စွာ ဖြီးသင်ပြီး နဖူးဆံစဆီမှာ သရဖီပန်းကုံးကို ဝေနေအောင် ပန်တော့သည်။ အဲသည်နေ့က ကနဦးပထမဦးဆုံး သရဖီပန်းတွေ စပွင့်တဲ့နေ့။

ဆောင်းကားခွာလေပြီ

“...စံစီရွှေသွယ်၊ ပျံလှယ်ဝတ်မှုန်မွှေး လေပြေတသွေးသွေး၊ စုံမြိုင်ခြေကျေးနှင့် ပန်းသာ တွေ... ဆောင်းယွန်းယိုင်နေ့၊ လေဝန်းရစ်ခါခါခွေ ရွက်ဝါကြွေ...နေ့မှူးမှူး မိန်ရာသီ၊ ခါမှီလာသခါခါ မြလွှာမှောင်... တောင်ခိုးမြူး...”

မန္တလေးမှာက ဆောင်းအကုန်နေ့အကူး အခုလိုကာလလေးက လွမ်းစရာ ရသတစ်မျိုးကိုပေးသည်။ မြဝတီမင်းကြီးဦးစက ဒီရာသီကို “ဘုံယုံနေနန်း” ပတ်ပျိုးကြီး၌ “ဆောင်းယွန်းယိုင်နေ့” ဟူသော စကားလုံးဖြင့်သုံးနှုန်းခဲ့၏။ ဆောင်းကားခွာလေပြီ...။ နွေဘက်သို့ ယိုင်လှလှ။ မနက်လင်းအားကြီးမှာတော့ ခွာစဆောင်း၏ ချမ်းမြမြ အအေးက အစွမ်းပြသေးသည်။ သို့သော်ဆောင်းမပီတော့။ ဆောင်း၏ အဆောင်အယောင် နှင်းဝတ်ရုံကား တောင်လေညင်းတွင် ဥဩငှက်အသံသဲ့သဲ့ ကြားမိကတည်းက ပရုပ်လုံးဖြင့် ထုပ်ပိုးသိမ်းဆည်းပြီးလောက်ပြီ။ ထို့ကြောင့်လည်း နေထွက်ပြုပြီးမကြာမီမှာပင် “လေဝန်းရစ်ကာခွေ” လာသည်။ ရွက်ဝါတို့လည်း လေဟုန်စီးကြတော့၏။ ပတ်ဝန်းကျင်သည် နေ၏ ပွင့်လင်းမှုနှင့်အတူ ဆောင်းငွေ့၏ စိုထိုင်းမှုဖြင့် ကြည်ကြည်လင်လင်မရှိလှသေး...။ ကြည့်လေရာရာ ရိုဝေမှုန့်မိုင်းနေဆဲဖြစ်သည်။

ဆောင်းယွန်းယိုင်နေ့

ကနဦးမှာ မှိုနားတို့၊ ကန့်စွန်းနွယ်လေးတွေရေသောက်ဆင်းနေကြသည့် ကျိုးနံ့ဘေးရေစပ်စပ်ထဲနောင်းပင်ရိပ်ကမျှော်ကြည့်လိုက်တော့ မြူထဲကမြို့ရိုးနှင့်ပြာသာဒ်များက မိုနီတုန်းဖြင့်ရေခွဲထားသော ရေမင်းသားဆရာဆောင်၏ ပန်းချီကားတစ်ချပ်လို အရသာရှိလှသည်။ အကယ်တန်တု ကျိုးမြို့ရိုး၊ ပြာသာဒ်နှင့် မန္တလေးတောင်၏အလှကို ဘယ်ရာသီ၌ အနစ်သက်ဆုံးလဲဟု မေးလာလျှင် “ဆောင်းယွန်းယိုင်နေ့...” ရာသီ၏ မြင်ကွင်းကိုပဲ ခြွင်းချက်မရှိရွေးချယ်ရပေမည်။ နှင်းဖွေဖွေ ကြွေနေသော ဆောင်းရာသီဇာတ်ကားနောက်က ကျိုးမြို့ရိုးလည်း လှမှာပေါ့။ “မြူမှောင်ဝေကင်း”သည့် နွေပီပီရာသီက ကလနားသတ်မျှင်းတွေပြက်ပြက်ထင်သည့် ပြာသာဒ်ကလည်းလှမှာပေါ့။ အညာမိုးမိုးသည်းသည်းရသည့်မိုးကန်လန်ကာအောက်က မပီပိုးတဝါးကျိုးပန်းချီကားလည်း လှမှာပေါ့။ သို့သော် “မြလွှာမှောင်၊ တောင်ခိုးမြူး” သည့် “မိန်ရာသီ” ၏ ကျိုးမြို့ရိုးပြာသာဒ်အလှကို မိနိုင်ဖွယ်အံ့မထင်။



တောင်သမန်။

တကယ်တော့ မိန်ရာသီ၏ ပကတိမြင်တွေ့နေရသည့် ရုပ်ဝတ္ထုများထက် သည်ရုပ်ဝတ္ထုများနှင့်ယှက်နှိုက်ပြီး အစဉ်တစိုက်ဖြစ်တည် ဖွဲ့စည်းလာခဲ့သည့် ခံစားမှုများ ကြောင့်သည်သာ ရင်၌ လှိုက်လှိုက် စွဲမက်ခင်တွယ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်တန်ရာသည်။

ပြောင်းလဲခြင်း၏ အမှတ်လက္ခဏာ

ဟော...တပေါင်းလဆန်းတော့မည်။ တပေါင်းလက ပြက္ခဒိန်မှာ အများဆုံး အကျိုးဝင်နေတာက မတ်လ ဖြစ်သည်။ ခရစ်နှစ်၏ တတိယမြောက်လ ဖြစ်၏။ မတ်လတွဲလာချေပြီ။ ဖေဖော်ဝါရီလဆန်းပိုင်း၊ တပို့တွဲလပြည့် နားမှာတော့ အအေးဓာတ်က ဆောင့်တက်လာပြီးနောက် တဖြည်းဖြည်း အေးလျော့သွား၏။ သစ်ပင်များ၏ ကလနားသတ် သစ်ရွက်တချို့ ရင့်ရော်ခြောက်သွေ့လာကြပြီ။ နုပျိုခြင်း၊ လန်းဆန်းခြင်းက နိဂုံးချုပ်တော့မည်။ ဧရာ၏ အရေးအကြောင်းများအဖြစ် ရွက်ဝါရွက်များက ကျဲပြောက်နေရာယူလာပေသလော။ မတ်လကား ရုန်းကန်ကာ ပြောင်းလဲခြင်း၏ အမှတ်လက္ခဏာလည်းဖြစ်၏။ သည်ရာသီမှာပင် ဖက်ဆစ်တော်လှန်ရေးကြီး ဖြစ်ပွားခဲ့သည် မဟုတ်လော။ ပြည်သူ၏ ဦးဆောင်မှု အခန်းကဏ္ဍကို ထင်ဟပ်စေမည့် မဟုတ်လော။ မတ်လသည် ကျူးကျော်မှု၊ မတရားမှု ဖက်ဆစ်ဝါဒအပေါ် တိုင်းရင်းသား တစ်ရပ်လုံး လက်တွဲ တွန်းလှန်လိုက်နိုင်သည့် ပြယုဂ်ပင် မဟုတ်လော။

လေရူးက တစ်ချက် ငွေလိုက်သည်။ တောလမ်းဖုန်ဖုန်ပေါ်မှ ရွက်ကြွေများသည် ငိုက်မျှင်းနေရာမှ အလူးအလဲ ပြေးလွှားကာ ကညင်ပင်ကြီး၏ အမြစ်ဆုံကြီးအခြေ၌ အမိအရ တွယ်ကပ်နေလိုက်ကြ၏။ ပင်စည်နောက်ကွယ်တွင် အနီထဲမှ ကြယ်ဖြူပွင့် လက်ပတ်ကို လှစ်ခနဲ မြင်လိုက်ရသေးသည်။ ကျွန်တော်တို့ကား မမိလိုက်ရသော လွန်ခဲ့သည့် ၇၅ နှစ်က မြင်ကွင်းကို ပုံဖော်ကြည့်နေရ၏။

လွန်ခဲ့သည့် ၇၅ နှစ်က

ထိုသမိုင်းကား ယနေ့ထက်တိုင် တဖွဖွ ပြောနေကြရသေးသည့် သမိုင်းဖြစ်၏။ အမှတ်ရ၊ သတိရနေဆဲ သမိုင်းဖြစ်၏။ မေ့ပျောက် ပြောင်းလဲကောင်းသည့် သမိုင်းလည်း မဟုတ်ပေ။ ညီညွတ်မှု၊ ပေါင်းစည်းမှု၊ အားမာန်များ ဖြစ်သည်။ စက်မှုနည်းပညာများ တိုးတက်ထွန်းကားနေသည့် ယနေ့လို ကာလမျိုးတွင် လွန်ခဲ့သည့် ၇၅ နှစ်က ဖက်ဆစ်တော်လှန်ရေးသမိုင်းကို ဖြစ်ရပ်မှန် မှတ်တမ်းရုပ်ရှင်ကားကြီး တစ်ကားတော့ ရိုက်ကူးစေချင်သေးသည်။ တကယ်သက်ရှိလူပုဂ္ဂိုလ်တို့၏ သမိုင်းဖြစ်ရပ်မှန်နှင့် သူတို့၏ တကယ်ပါဝင်မှု အခန်းကဏ္ဍများလည်း ပါစေချင်သည်။

မည်သို့ပင် အယူအဆကွဲ၊ အဖွဲ့အစည်း ကွဲစကောမူ တကယ် တိုင်းပြည်အရေးဆိုလျှင်ဖြင့် သွေးစည်းလက်တွဲကြ . . .။ အယူအဆ ညှိနှိုင်းကြ၊ ဆွေးနွေးကြ။ ပူးပေါင်းကြလျှင်ဖြင့် မည်သို့သော အခက်အခဲမျိုးကို မဆို တွန်းလှန်ကျော်လွှားနိုင်သည့် အသိတရားလေးကို ကျွန်တော်တို့ အမှတ်ရနေချင်ပါသည်။

ထိုအမျိုးသား ရုပ်ရှင်ကားကြီး၏ အဖွင့်ကိုတော့ အခုလို စိတ်ကူးယဉ်နေမိသေးတော့၏။

“အို မိုးကုပ်ကုပ်ဝယ် မျှင်းဖြူစက်၍ ကွဲအက်ကြောင်းရာ ဟ၊ဟလာပြီး မိုးပြာကိုဖြတ် ပတ္တမြားရည် စီးလည်အဟုန် နီမြန်းကုန်ပြီ အရုဏ်ပေါ်စ . . . ဝိုးတဝါး . . .” ဟူလို . . .။

နေ့စပါးစိုက်ပျိုးရာ၌ တောင်သူများအနေဖြင့် ပိုလျှံရေကို ချွေတာသုံးစွဲကြရန်လိုအပ်

ရေတာရှည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ် ဆွာချောင်းဆည်တစ်ခု နေ့စပါးရာသီတွင် စိုက်ပျိုးဧကပေါင်း ၈၀၀၀ ကို ရေပေးဝေလျက် ရှိပြီး တောင်သူများအနေဖြင့် ပိုလျှံရေများကို စနစ်တကျ ထိန်းသိမ်းမှုမရှိခြင်းကြောင့် ရေလေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုများရှိနေဆဲဖြစ်သည်။
“လျာထားတာကတော့ ဧက ၈၀၀၀ ပဲ၊ ဒါပေမယ့် အပေါ်ကတောင် သူတွေက ပိုလျှံတဲ့ရေတွေကို အောက်ကိုဖောက်ချတယ်။

အောက်ကတောင်သူတွေက ဆက်စိုက်ပျိုးနိုင် ကြတာကိုတွေ့ရတယ်။ ဒါပေမယ့် ရေကိုထိန်း သိမ်းနိုင်မှုမရှိတဲ့အခါကျတော့ ပိုလျှံရေ တွေက အောက်ကိုဆက်ဆင်းသွားပြီး ပဲခင်း တွေ ပြောင်းခင်းတွေထဲ ရေတွေဝင်ကုန်လို့ သွားပြီး ဖြေရှင်းပေးနေရတာတွေ ရှိပါတယ်။ ဖြစ်နိုင်ရင် တောင်သူတွေအနေနဲ့ ရေကို လိုသလောက်ပဲသွင်းပါ။ မလိုအပ်ဘဲ ရေတွေ တအားသွင်းတဲ့အခါကျတော့ ရေလေလွင့် ဆုံးရှုံးမှုတွေရှိနေတယ်” ဟု ဆည်မြောင်းနှင့်

ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန် ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။
ယခုအချိန်သည် နေ့အပူချိန်မြင့်တက်လာ ခြင်းနှင့်အတူ အောင်ရေလိုအပ်ချက်၊ သို့လှောင်မှုတို့ကို ဆောင်ရွက်နေကြပြီး ဆည်မှပေးဝေသောရေကို စနစ်တကျမျှတစွာ သုံးစွဲနိုင်မှသာလျှင် တောင်သူတိုင်းအတွက် အဆင်ပြေနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ကိုလွင် (ဆွာ)

မှုခင်းအသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်
ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ရန်ကုန်မြို့ ကျောက်တံတားမြို့နယ် ရဲစခန်းမှူး ဒုရဲမှူး ပိုထွန်းနှင့် တာဝန် ရှိသူများသည် ကျောက်တံတားမြို့နယ် အမှတ်(၁)အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက မှုခင်းအသိပညာပေးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။
ပွင့်သစ္စာ

ရောဂါခုခံတိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ရင်း တရုတ် - မြန်မာ ဆွေမျိုးပေါက်ဖော်ချစ်ကြည်ရေး အဆက်မပြတ်ခိုင်မြဲတိုးတက်လာ

မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်သံအမတ်ကြီး Mr. Chen Hai

လတ်တလောကာလတွင် တရုတ်နိုင်ငံ၌ ဖြစ်ပွားသည့် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် (COVID-19) ကြောင့် ကူးစက်သော အဆုတ်ရောင်ရောဂါကို မြန်မာလူ့အဖွဲ့အစည်းက များစွာအာရုံစိုက်နေကြပါသည်။ ကျွန်တော် မကြာမီက ပေကျင်းမှ ရန်ကုန်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာခဲ့ပါသည်။ တရုတ်နိုင်ငံ၌ ရှိနေစဉ် အတွင်း ကျွန်တော်သည် တရုတ်လူ့အဖွဲ့အစည်း၏ တက်ညီလက်ညီ ရောဂါခုခံတိုက်ဖျက်ရေးအခြေအနေတို့ကို ကိုယ်တွေ့ကြုံခဲ့ရပါသည်။

ရောဂါ စတင်ဖြစ်ပွားစဉ် ကတည်းက တရုတ်အစိုးရသည် ပြည်သူလူထု၏ အသက်လုံခြုံရေးနှင့် ခန္ဓာကိုယ် ကျန်းမာရေးကို ပထမနေရာတွင်ထားရှိ၍ တက်စုံစုံတင်းကျပ်မှု၊ ထိရောက်မှုအရှိဆုံး ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးအစီအမံများကို ကျင့်သုံးကာ ရောဂါအခြေအနေ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး လုပ်ငန်းအသီးသီးကို ထိရောက်စွာဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ လက်ရှိတွင် ရောဂါအခြေအနေသည် အပြုသဘောဆောင်သည့် ပြောင်းလဲမှုများဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပြီး ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းမှာ တက်ကြွသည့် ရလဒ်ကောင်းများ ဖြစ်ထွန်းလျက်ရှိပါသည်။ ရောဂါအခြေအနေ ပြင်းထန်မှုအရ ကြည့်လျှင် တရုတ်ပြည်တွင်း၌ ရောဂါဖြစ်ပွားသူများ၏ သေဆုံးနှုန်းမှာ ၂ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်းရှိရာ ၂၀၀၉ Seasonal Influenza A (H1N1) ရာသီတုပကွေးရောဂါ (သေဆုံးနှုန်း ၁၇ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း)၊ အီဘိုလာဗိုင်းရပ်စ် (သေဆုံးနှုန်း ၄၀ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း)၊ MERS ရောဂါ (သေဆုံးနှုန်း ၃၄ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း) တို့ထက် များစွာလျော့နည်းပါသည်။ ဒေသပြန်ကြွက်မှုအရကြည့်လျှင် ဟူပေပြင်ပရှိ ဒေသများ၏ ရောဂါဖြစ်ပွားသူတိုးလာနှုန်းသည် ဖေဖော်ဝါရီလ ၃ ရက်နေ့မှစ၍ တောက်လျှောက်လျော့ကျလာခဲ့ပါသည်။ ကယ်ဆယ်ကုသရေးရလဒ်ကိုကြည့်လျှင် ကုသပျောက်ကင်းနှုန်းသည် ရောဂါကြောင့် သေဆုံးနှုန်းထက် များစွာမြင့်မားသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ တရုတ်နိုင်ငံသည် ဤရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းကို သေချာပေါက် အမြန်ဆုံးအောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။

ဤရောဂါ ရုတ်တရက်ဖြစ်ပွားလာခြင်းသည် ကျွန်တော်တို့အတွက်

ခက်ခဲသည့် စိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်တော်သည် မိမိမြင်တွေ့သမျှ ကြားသိသမျှတို့ကို ပေါင်းစပ်၍ မြန်မာမိတ်ဆွေများထံ အမြင်တချို့ မျှဝေလိုပါသည်။

ဦးစွာအနေဖြင့် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီနှင့် အစိုးရသည် ပြည်သူလူထု၏ အသက်လုံခြုံရေးနှင့် ခန္ဓာကိုယ်ကျန်းမာရေးကို များစွာအလေးထားပါသည်။ တရုတ်သမ္မတ မစ္စတာ ရှီကျင့်ဖျင်သည် ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းကို ကိုယ်တိုင် လမ်းညွှန် ကိုယ်တိုင်စီမံခန့်ခွဲခဲ့ပါသည်။ ဇန်နဝါရီလ ၂၅ ရက်နေ့ တရုတ်နှစ်သစ်ကူး နှစ်ဆန်းတစ်ရက်နေ့တွင် သမ္မတ မစ္စတာ ရှီကျင့်ဖျင်သည် ဗဟိုနိုင်ငံရေးဗျူရို အမြဲတမ်းကော်မတီအစည်းအဝေးကို ဦးဆောင်ကျင်းပခဲ့ပြီး ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းကို တရုတ်အစိုးရ၏ လက်ရှိ အရေးကြီးဆုံးလုပ်ငန်းအဖြစ် သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်ရန် အလေးပေးပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ထို့နောက် သမ္မတ မစ္စတာ ရှီကျင့်ဖျင်သည် ဗဟိုနိုင်ငံရေးဗျူရို အမြဲတမ်းကော်မတီအစည်းအဝေး နှစ်ကြိမ် ဦးဆောင်ကျင်းပခဲ့ပြီး အောက်ခြေသို့ ကွင်းဆင်းလေ့လာ၍ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းကို လေ့လာစိစစ်ခန့်ခွဲခဲ့ပါသည်။ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ လီချန်ဦးဆောင်သည့် ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးဦးဆောင်အဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ဗဟိုအဆင့် ညွှန်ကြားရေးအဖွဲ့ကို ရောဂါဖြစ်ပွားသည့် အချက်အချာဒေသဖြစ်သည့် ဝူဟန်သို့စေလွှတ်၍ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်စေခဲ့ပါသည်။ တရုတ်အစိုးရ၏ အားကောင်းသည့် ခေါင်းဆောင်မှုနှင့် သိပ္ပံနည်းကျ စီမံဆောင်ရွက်မှုကြောင့် ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် အားကောင်းသည့် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးအား ယုံကြည်မှုများစွာ တိုးပွားလာစေခဲ့ပါသည်။

ဒုတိယအနေဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံသည် အမျိုးသားစနစ်၏ အားသာချက်ကို အပြည့်အဝဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ပါသည်။ ကူးစက်သည့် ဇာစ်မြစ်ကို ဖြတ်တောက်နိုင်ရန်အတွက် တရုတ်အစိုးရသည် ယခင်က မလုပ်ဆောင်ခဲ့ဖူးသည့် လူဦးရေသိန်းရာနှင့်ချီသည့် ဝူဟန်မြို့ကြီးကို အဝင်အထွက်ပိတ်လိုက်ပြီး ဘက်စုံသော အတင်းကျပ်ဆုံးသော အစီအမံများကို ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ တစ်နိုင်ငံလုံးရှိ ဒေသအသီးသီးမှ ဆေးဝန်ထမ်းနှစ်သောင်းကျော်သည် ဟူပေပြည်နယ်



မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်သံအမတ်ကြီး Mr. Chen Hai

သို့ သွားရောက်အကူအညီပေးခဲ့ပြီး ပြည်နယ် ၁၉ ခုသည် “ပြည်နယ်တစ်ခုမှ မြို့တစ်မြို့ကို တာဝန်ယူကူညီပေး” သည့် နည်းလမ်းဖြင့် ဟူပေပြည်နယ်၏ ရောဂါအခြေအနေကို ကူညီကယ်ဆယ်ပေးကြသည်။ ဝူဟန်တွင် ဖော်စနစ်စန်း (Huo Shen Shan) နှင့် လေစန်စန်း (Lei Shen Shan) ဆေးရုံနှစ်ရုံကို အမြန်နှုန်းဖြင့် ဆောက်လုပ်ခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ပစ္စည်းထောက်ပံ့ရေး၊ သိပ္ပံသုတေသနပြုလုပ်ရေး၊ ဆေးကုသကယ်ဆယ်ရေး စသည့် ကဏ္ဍများ၌ လည်း ယခင်ကမရှိခဲ့ဖူးသော ထိရောက်မြန်ဆန်သည့် နှုန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ (WHO) အကြီးအကဲ Dr. Tedros Adhanom Ghebreyesus ပြောကြားသကဲ့သို့ပင် “တရုတ်နိုင်ငံ၏ လုပ်ဆောင်ချက်သည် မြန်မာနိုင်ငံအင်အားကြီးမားလှရာ ကြုံတောင့်ကြုံခဲပင်ဖြစ်ပြီး တရုတ်နိုင်ငံ၏ အမြန်နှုန်း၊ တရုတ်နိုင်ငံ၏ အင်အား၊ တရုတ်နိုင်ငံ၏ ထိရောက်မြန်ဆန်မှုကို ဖော်ပြနေပါသည်။” ဤရောဂါသည် တရုတ်နိုင်ငံ၏ စီမံအုပ်ချုပ်ရေးစနစ်နှင့် စွမ်းဆောင်ရည်ကို စမ်းသပ်သည့် စာမေးပွဲကြီးတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်တော်တို့ အတွေ့သော အမဲခံချက်ဖြစ်ထွန်းစေခဲ့ပြီး အကြံများကို အနှစ်ချုပ်သုံးသပ်၍ အရေးပေါ် စီမံခန့်ခွဲရေး၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး စသည့် နယ်ပယ်များ၌ အဆက်မပြတ် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်လာနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။

တတိယအနေဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံစီးပွားရေး ကောင်းမွန်သည့်အလားအလာသို့ ဦးတည်နေခြင်းသည် ပြောင်းလဲမည်မဟုတ်ပါ။ ရေတိုအနေဖြင့် ကြည့်လျှင် ရောဂါအခြေအနေကြောင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု ခရီးသွားလာရေး၊ စားသောက်ရေး၊ ဖျော်ဖြေရေး စသည့် လုပ်ငန်းများအပေါ် အမှန်တကယ် သက်ရောက်

မှုရှိသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ သို့သော် ယင်းသည် တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း၊ ယာယီသာဖြစ်ပြီး အကန့်အသတ်ရှိပါသည်။ ရောဂါကြောင့် ပေါ်ပေါက်လာသည့် ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေး လုပ်ငန်းသစ်များ (မှတ်ဉာဏ်တု (AI)၊ အွန်လိုင်းပညာရေးနှင့် ကုသရေး စသည့်)သည် စီးပွားရေးတိုးတက်မှု အသစ်များအဖြစ် တဖြည်းဖြည်း ဖြစ်ပေါ်လာပါသည်။ လက်ရှိတွင် တရုတ်နိုင်ငံ၌ ရောဂါအခြေအနေ မပြင်းထန်သည့် ဒေသများတွင် စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးအခြေအနေ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာရေး လုပ်ငန်းများကို စတင်ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ပြီး အခွန်လျှော့ချခြင်း၊ စရိတ်လျှော့ချခြင်း၊ အကြွေးထောက်ပံ့မှု တိုးမြှင့်ခြင်း စသည့် နည်းလမ်းများဖြင့် လုပ်ငန်းရှင်များ၏ လုပ်ငန်းလည်ပတ်မှု အခက်အခဲများကို လျော့နည်းစေပါသည်။ ထိုသို့ဖြင့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း တည်ငြိမ်စွာ ထိန်းသိမ်းပြီး စနစ်တကျ လုပ်ငန်းပြန်လည် လည်ပတ်စေကာ ရောဂါအခြေအနေကြောင့် စီးပွားရေးအပေါ် အကျိုးသက်ရောက်မှုကို အနိမ့်ဆုံးဖြစ်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးပါသည်။ ရေလတ်အနေဖြင့် ကြည့်လျှင် ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်း တဖြည်းဖြည်း ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်လာနိုင်သည့်အလျောက် တရုတ်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးသည်လည်း အားကောင်းသည့် ခွန်အားများ ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းထားနိုင်ပြီး ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးတိုးတက်ရေးအတွက် အထောက်အပံ့ ဖြစ်စေပါသည်။ ယင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးအတွက် သတင်းကောင်းတစ်ခုဖြစ်မည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။

စတုတ္ထအနေဖြင့် ရောဂါသည် နယ်စည်းမခြားပါ။ လူသားတို့သည် အေးအတူပူအမျှ အသိုက်အဝန်းဖြစ်ပါသည်။ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် (COVID-19) ကြောင့် ဖြစ်ပွားသည့် အဆုတ်ရောင်ရောဂါသည် လူသားတို့ ရင်ဆိုင်ရသည့် ဘုံစိန်ခေါ်မှုဖြစ်ပါသည်။ တရုတ်နိုင်ငံမှ ရောဂါခုခံအားကောင်းသော အစီအမံများသည် တရုတ်ပြည်သူများကို တာဝန်ယူခြင်းဖြစ်ရုံသာမက တစ်ကမ္ဘာလုံးကို တာဝန်ယူခြင်းလည်း ဖြစ်ပါသည်။ တရုတ်နိုင်ငံသည် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးထံ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဗိုင်းရပ်စ် မျိုးဗီဇအစဉ် (Genome

Sequence) ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး များစွာပွင့်လင်းမြင်သာမှုနှင့် တာဝန်ယူသည့် သဘောထားကို ဖော်ပြခဲ့သည်။ တရုတ်နိုင်ငံမှအပ တစ်ကမ္ဘာလုံးတွင် ရောဂါဖြစ်ပွားသူ အရေအတွက်သည် တရုတ်ပြည်တွင်း၌ ရောဂါဖြစ်ပွားသူ အရေအတွက်၏ ၁ ရာခိုင်နှုန်းမျှပင်မရှိပါ။ ယင်းမှာ တရုတ်နိုင်ငံသည် အခြားနိုင်ငံများသို့ ရောဂါပျံ့နှံ့ခြင်းကို ထိရောက်စွာ တားဆီးနိုင်ခဲ့သည်ကို ဖော်ပြနေပါသည်။ ထိုနည်းတူ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးနှင့် နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းများမှလည်း တရုတ်နိုင်ငံအပေါ် ထောက်ခံအားပေးမှု များစွာ ပေးအပ်ခဲ့ပါသည်။ “တစ်သားတည်း ဖြစ်ထွန်းနေတဲ့” ကလိုဘယ်လိုက်ဇေးရှင်းခေတ်ကြီးမှာ ရောဂါပျံ့နှံ့မှုကို အတူတကွထိရောက်စွာ ကြိုးပမ်းထိန်းချုပ်ခြင်းသည် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီး၏ ဘုံအကျိုးစီးပွားနှင့် ညီညွတ်ပါသည်။ ကျွန်တော်တို့ စည်းလုံးညီညွတ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်၍ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး နားလည်မှုပေးအပ်ကာ အမြင်ကျဉ်းမြောင်းသည့် အယူစွဲများနှင့် ခွဲခြားဆက်ဆံမှုများကို စွန့်လွှတ်ရန် လိုအပ်ပါသည်။ သူတစ်ပါးကို ဒုက္ခဖြစ်စေသည့် ကိုယ်ကျိုးစီးပွားအလွန်အမင်း ကာကွယ်ခြင်းသည် မိမိဆီသို့ တန်ပြန်သက်ရောက်လာပါလိမ့်မည်။

ယခုနှစ်နှစ်ဆန်းပိုင်းတွင် တရုတ်နိုင်ငံသမ္မတ မစ္စတာ ရှီကျင့်ဖျင်သည် မြန်မာနိုင်ငံသို့ သမိုင်းဝင်ခရီးစဉ် လာရောက်ခဲ့ရာ သမိုင်းဝင်ရလဒ်ကောင်းများ ဖြစ်ထွန်းခဲ့ပါသည်။ ခရီးစဉ်အတွင်း နှစ်နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များသည် တရုတ်-မြန်မာ အေးအတူပူအမျှ အသိုက်အဝန်းကို အတူတကွ တည်ဆောက်ရန် တညီတညွတ်တည်း သဘောတူညီခဲ့ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံ့ခေါင်းဆောင်ပြောကြားသကဲ့သို့ပင် အေးအတူပူအမျှ အသိုက်အဝန်းဆိုသည်မှာ အခက်အခဲများကို အတူကျော်ဖြတ်ပြီး အောင်မြင်မှုများကို အတူမျှဝေခြင်းပင်ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရနှင့် ပြည်သူများသည် ယခုရောဂါခုခံတိုက်ဖျက်ရေး၌ တရုတ်နိုင်ငံအပေါ် ဖြတ်ပြတ်သားသား ထောက်ခံအားပေးပြီး လက်တွေ့ဆောင်ရွက်ချက်ဖြင့် တရုတ်-မြန်မာ အေးအတူပူအမျှ အသိုက်အဝန်း၏ အနှစ်သာရကို အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုခဲ့ပါသည်။ သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်သည် သမ္မတ မစ္စတာ ရှီကျင့်ဖျင်ထံ စာနာ

ထောက်ထားကြောင်း သဝဏ်လွှာပေးပို့၍ “တရုတ်နိုင်ငံ၏ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးသော အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသည် ယင်းအခက်အခဲကို ဖြေရှင်းရန်အတွက် နည်းလမ်းများရှာဖွေရာတွင် တရုတ်နိုင်ငံနှင့်အတူ လက်တွဲဆောင်ရွက်သွားရန် ဆန္ဒရှိကြောင်း” ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံမှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ်တို့သည်လည်း စုပေါင်း၍ တရုတ်နိုင်ငံသို့ ရောဂါကာကွယ်ရေးပစ္စည်းများ လှူဒါန်းခဲ့ပါသည်။ မြန်မာပြည်သူများသည် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ရွှေတိဂုံစေတီတော်ကြီး စသည့်နေရာများတွင် တရုတ်နိုင်ငံအတွက် ဆုတောင်းပေးပြီး ဗီဒီယိုရိုက်ကူး၍ ဝူဟန်အတွက် အားပေးစကားဆိုကြသည်။ ဤဆောင်ရွက်ချက်များသည် ကျွန်တော်တို့ကို များစွာ စိတ်လှုပ်ရှားစေပါသည်။

ရောဂါသည် ယာယီသာဖြစ်ပြီး တရုတ်-မြန်မာ အေးအတူပူအမျှ အသိုက်အဝန်း ရည်မှန်းချက်သို့ ကြိုးပမ်း လျှောက်လှမ်းခြင်းသည် ရေရှည်ဖြစ်ပါသည်။ ရောဂါကို အတူတကွ တိုက်ဖျက်ခြင်းသည် တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံ၏ နက်ရှိုင်းသည့် ဆွေမျိုးပေါက်ဖော်ချစ်ကြည်ရေးကို ထပ်မံဖော်ပြနေပါသည်။ အပြန်အလှန် ဖေးမကူညီလျက်ရှိသည့် အိမ်နီးချင်းနှင့် မိတ်ဖက်အနေဖြင့် ကျွန်တော်တို့သည် မြန်မာနိုင်ငံနှင့်အတူ နှစ်နိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်များအကြား ထားရှိသည့် သဘောတူညီချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လက်တွေ့ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို တိုးမြှင့်ကာ ပြည်သူချင်း ကူးလူးဆက်ဆံမှုကို နက်ရှိုင်းစေပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တို့၌ မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် ဆက်လက် ထောက်ခံအားပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ နှစ်ဦးနှစ်ဖက်၏ အတူတကွ ကြိုးပမ်းမှုကြောင့် တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံသည် အခက်အခဲများကို အတူကျော်လွှားပြီး ပြီး အောင်မြင်မှုများကို အတူမျှဝေခြင်းပင်ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရနှင့် ပြည်သူများသည် ယခုရောဂါခုခံတိုက်ဖျက်ရေး၌ တရုတ်နိုင်ငံအပေါ် ဖြတ်ပြတ်သားသား ထောက်ခံအားပေးပြီး လက်တွေ့ဆောင်ရွက်ချက်ဖြင့် တရုတ်-မြန်မာ အေးအတူပူအမျှ အသိုက်အဝန်း၏ အနှစ်သာရကို အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုခဲ့ပါသည်။ သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်သည် သမ္မတ မစ္စတာ ရှီကျင့်ဖျင်ထံ စာနာ

(ဤဆောင်းပါးတွင် ဖော်ပြချက်များသည် ဆောင်းပါးရှင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်သံအမတ်ကြီး၏ အဘော်သာဖြစ်ပါသည်။)

ညောင်ဦးခရိုင်တွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါအကြောင်း ပညာပေးဟောပြော

ညောင်ဦး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးခရိုင် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ပုဂံဒေသန္တရကျန်းမာရေးဌာနရှိ တာဝန်ခံဆရာဝန်၊ ကျန်းမာရေးကြီးကြပ်-၁ နှင့်အဖွဲ့သည် ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် FEC ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း၌ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါအကြောင်း ပညာပေးဟောပြောခြင်းနှင့် စတင်ကာများကပ်ခြင်း ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပုဂံဒေသန္တရကျန်းမာရေးဌာနရှိ တာဝန်ခံဆရာဝန် ဒေါက်တာစိုးမိုးဇော်၊

ကျန်းမာရေးကြီးကြပ်-၁ ဒေါ်ပြည့်ဝေဖြိုးနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများသည် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါအကြောင်း၊ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများအကြောင်း ဟောပြောခဲ့ရာ FEC ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၂ ဦးနှင့် ဆရာ ဆရာမ ၃ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ ယင်းအပြင် အများမြင်နိုင်သည့်နေရာများတွင် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရန်၊ ရှောင်ရန်နှင့်ပတ်သက်၍ စတင်ကာများ ကပ်ပေးထားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုထိန်(ငါ့သရောက်)



ပြည်တွင်းရေးရာ

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင် ပြည်သူ့လူထုနှင့် တွေ့ဆုံ



ကသာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများနှင့် ကသာမြို့နယ် ပြည်သူ့လူထုတွေ့ဆုံပွဲကို ကသာမြို့ မြို့တော်ခန်းမ၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် ကျင်းပသည်။

တက်ရောက်လာသော ပြည်သူ့လူထု၏ မေးမြန်းတင်ပြချက်များကို သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီးအဆင့်ရှိ ဌာနဆိုင်ရာများက ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဖြေကြားပေးခဲ့ပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်က လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်စွက်ပြောကြားသည်။

လူထုတွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ကသာခရိုင် အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနသို့ အားကစားပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **လူအောင်(ကသာ)**

ကဗျာနှင့် ပန်းချီစည်းမှုပြပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

ရန်ကုန်မြို့ တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်းရှိ AhlaThit Art Gallery တွင် ပန်းချီပညာရှင်များရေးဆွဲထားသည့် ပန်းချီကားချပ်ပေါင်း ၆၀ နှင့် ကဗျာဆရာများရေးသားထားသည့် ကဗျာပုဒ်ရေ ၄၅ ပုဒ် Colour Poetry (Poet's Art-2020) ကဗျာနှင့် ပန်းချီစည်းမှုပြပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၄ ရက်မှစ၍ ၁၈ ရက်အထိ နေ့စဉ်နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ ဖွင့်လှစ်ပြသထားကြောင်း အလှသစ်ပန်းချီပြခန်းတာဝန်ခံ ဦးနန်းနွေထံမှ သိရသည်။

ဦးနန်းနွေက "ကျွန်တော်တို့ ဒီလိုပြပွဲနှစ်စဉ်လုပ်ဖြစ်ပါတယ်။ ခုဆိုလေးနှစ်ရှိပြီ။ အနုပညာရသမာကဗျာနဲ့ ပန်းချီတွဲလျက်ပါ။ လက်တွဲဖြုတ်လို့မရပါဘူး။ ပန်းချီပြပွဲတွေများပြားလာပေမယ့် ယခင်ကထက်စာရင် ဝယ်လိုအားနည်းပါသေးတယ်။ ထိုက်သင့်တဲ့ဈေးထက် လျော့ရောင်းပေးရတာရှိပါတယ်" ဟု ပြောကြားသည်။

မျိုးမင်းသိန်း(မရမ်းကုန်း)

မတူပီမြို့ လျှပ်စစ်မီးရရှိရေး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း အပြီးဆောင်ရွက်မည်

မတူပီ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

မဟာဓာတ်အားလိုင်းမှ ချင်းပြည်နယ် မတူပီမြို့ လျှပ်စစ်မီးရရှိရေးအတွက် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း အပြီးဆောင်ရွက်နေကြောင်း ပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေး၊ လျှပ်စစ်နှင့်စက်မှုလက်မှုဝန်ကြီး ဦးစိုးထက်ထံမှ သိရသည်။ "မတူပီမြို့မှာ မဟာဓာတ်အားလိုင်းက လျှပ်စစ်မီးရဖို့အတွက်

ပြည်ထောင်စုဘတ်ဂျက် ၁၂ ဒဿမ ၇ ဘီလီယံအကုန်အကျခံပြီး ဆောင်ရွက်နေတာဖြစ်ပါတယ်" ဟု ပြည်နယ်ဝန်ကြီးက ပြောကြားသည်။ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘတ်ဂျက်မှစတင်၍ အောင်မြင်မိရကုမ္ပဏီမှ မတူပီမြို့ လျှပ်စစ်မီးရရှိရန် မဟာဓာတ်အားလိုင်းမှ ရယူအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လက်ရှိတွင် ၈၅ ရာခိုင်

နှုန်းကျော် ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မတူပီမြို့တွင် မဟာဓာတ်အားလိုင်းမှ လျှပ်စစ်မီးရရှိရန် မင်းတပ်မြို့မှ ၆၆ ကေဗီမဟာဓာတ်အားလိုင်း ဆွဲနေခြင်းဖြစ်ပြီး လျှပ်စစ်မီးရရှိပါက ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ လူနေမှုအဆင့်တန်းမြင့်မားလာမည်ဖြစ်သည်။ **မျိုးဝင်း(မုံရွာ)**



ဆေးရောင်စုံများကြား ပျော်ရွှင်စွာပြေးရသည့် ပွဲတော်ကျင်းပ

မန္တလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

မြန်မာ့ရေဆောင်ဘဏ် MAB ရဲ့ (၁၀)နှစ်ပြည့်အထိမ်းအမှတ် ပြည်သူ့လူထု စိတ်အပန်းဖြေနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရနှင့် ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် ဆေးရောင်စုံများကြား ပျော်ရွှင်စွာပြေးရသည့် MAB ဆေးရောင်စုံ Run ပွဲတော်ဖွင့်ပွဲနှင့် တာလွတ်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက် နံနက် ၆ နာရီက ကျင်းပတော်ဘက် ၆၆ လမ်းနှင့် ၂၆ လမ်းထောင့် စုရပ်နေရာ၌ ကျင်းပသည်။

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လျှပ်စစ်၊ စွမ်းအင်နှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီး ဦးဇော်အောင်(ခေတ္တဝန်ကြီးချုပ်)၊ တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ MAB၏ Deputy Chief Operating Officer ဦးမျိုးသက်နိုင်၊ MAB Strategy and

Planning ဌာနမှ Vice President ဒေါ်ခိုင်မမေနှင့် ဝန်ထမ်းများ ပါဝင်ဆင်နွှဲကြပြီး မန္တလေးမြို့သူမြို့သားများ စုစုပေါင်း ၇၀၀၀ ကျော်ခန့် တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ပါဝင်ဆင်နွှဲသူများသည် ငါးကီလိုမီတာခန့်ကွာဝေးသည့် အပျော်တမ်းရောင်စုံပြေးပွဲကို ၆၆ လမ်း၊ ၂၆ လမ်းထောင့် စုရပ်နေရာမှ ၆၆ လမ်း၊ ၁၂ လမ်းထိ၊ ၎င်းမှ အနောက်အတိုင်း ၁၂ လမ်း၊ ၇၃ လမ်းထောင့်အထိ၊ ၎င်းမှ မြောက်အတိုင်း ရွှေမန်းတောင်ဂေါက်ကွင်းသို့ ပန်းဝင်ခွဲကြရာ တာဝန်ရှိသူများက ပါဝင်ဆင်နွှဲကြသူများကို အထိမ်းအမှတ်ဆုတံဆိပ်များနှင့် အမှတ်တရလက်ဆောင်များ ချီးမြှင့်ပေးခဲ့ပြီး အဆိုတော်များက တေးသီချင်းများဖြင့် သီဆိုဖျော်ဖြေခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါပြေးလမ်းကြောင်းတစ်လျှောက်တွင် အသုံးပြုသည့် ရောင်စုံမုန့်များမှာ စားသောက်ကုန်လုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုသော နိုင်ငံတကာအသိအမှတ်ပြု ကာလာမူန့်များ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **တင်မောင် (မန်းကိုယ်ပွား)**

မလိုင်မြို့နယ် ကူကြီးကျေးရွာအုပ်စုလုံးကျွတ် လျှပ်စစ်မီးဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ



မလိုင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မလိုင်မြို့နယ် ကူကြီးကျေးရွာအုပ်စု အတွင်းရှိ ယာကြီးတောကျေးရွာနှင့် ကူကြီးကျေးရွာတို့တွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက လျှပ်စစ်မီးဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားများ ကျင်းပသည်။

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးလှထွန်းအောင်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးချစ်မင်းသိန်း၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်စိုးနှင့် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးဇော်နိုင်တို့က ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး မြို့နယ်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ ဦးကျော်စိုးဝင်းက စက်ခလုတ်နှိပ်၍ မီးလင်းပေးခဲ့သည်။

ယင်းနောက် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ခုနစ်ကျောင်း၊ စာသင်ကျောင်း ငါးကျောင်းနှင့် ကျန်းမာရေးဆေးခန်း တစ်ခုတို့အတွက် စုစုပေါင်း မီတာ ၁၃ လုံးကို တစ်ဦးတည်း လျှင်နှုန်းပေးခဲ့သော သရက္ခန်ကျေးရွာနေ အလှူရှင်

ဦးဝင်းမြင့်နှင့် မီးလင်းရေးအတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းခဲ့ကြသူများအား တာဝန်ရှိသူများက ဂုဏ်ပြုလွှာများပေးအပ်ခဲ့သည်။ ယခုဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သော ကူကြီးကျေးရွာအတွက် 200 KVA ထရန်စဖော်မာ တစ်လုံးနှင့် 11 KV လိုင်း ၃၂၄၅ ပေ၊ ယာကြီးတောကျေးရွာအတွက် 50 KVA ထရန်စဖော်မာ တစ်လုံးနှင့် 11 KV လိုင်း ၄၉၆၀ ပေကို ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် အမျိုးသားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေးစီမံကိန်း (NEP) အရ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

"ကျွန်တော်တို့ ကူကြီးကျေးရွာအုပ်စုမှာ ခြောက်ရွာရှိပြီး ဒီနေ့နှစ်ရွာဖွင့်ပြီး ကျန်တဲ့သုံးရွာကို မနက်ဖြန်မှာ ဆက်လက်ဖွင့်လှစ်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ မျက်သီးကျင်း (တ) ကျေးရွာက မီးရရှိပြီးဖြစ်လို့ ကျွန်တော်တို့ ကူကြီးကျေးရွာအုပ်စုလုံးကျွတ် လျှပ်စစ်မီးရရှိတဲ့အတွက် အလွန်ဝမ်းသာမိပါတယ်" ဟု ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝင်းမြင့်က ပြောကြားသည်။ **အောင်ဌေး (မလိုင်)**

ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် ညနေ ၅ နာရီတွင် ရန်ကင်းမြို့နယ် အမှတ်(၈) ရပ်ကွက် နှင်းဆီလမ်းရှိ သာသနာ့ဂုဏ်ဆောင် ဓမ္မာရုံ၌ ရန်ကင်းမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးစိုးမြင့်ဦးက မှုခင်းကျဆင်းရေး အသိပညာပေး ဟောပြောစဉ်။

သန်းမောင်(ရန်ကင်း)

ကရာတေးဒိုင်နှင့် နည်းပြသင်တန်းဖွင့်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း ကရာတေးအားကစားနည်းများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်တိုးတက်ပွားများလာစေရန်ရည်ရွယ် လျက် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန မြန်မာနိုင်ငံ ကရာတေးအဖွဲ့ချုပ်မှကြီးမှူး၍ ပထမဆုံးအကြိမ် ကရာတေး ဒိုင်နှင့် နည်းပြသင်တန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက အောင်ဆန်းအားကစားပြိုင်ဝင်း အတွင်းရှိ မြန်မာနိုင်ငံကရာတေးအဖွဲ့ချုပ်၌ ကျင်းပသည်။

"အားကစားနည်းတစ်ရပ်မှာ နည်းစနစ်နဲ့ လေ့ကျင့်မှု ပေါင်းစပ်နိုင်မှ အောင်မြင်မှုရရှိမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအတွက် မြန်မာနိုင်ငံမှာ နည်းစနစ်မှန်ကန်ပြီး လေ့ကျင့်မှုပြည့်ဝတဲ့ ကရာတေးအားကစားသမားကောင်းတွေ ပေါ်ထွက်လာဖို့ ရည်ရွယ်ပြီး တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်အသီးသီးက ကရာတေးနည်းပြနဲ့ ဒိုင်တွေကိုပေးပို့ပြီး ဒီသင်တန်းကို ပို့ချဖွင့်လှစ်ပေးခြင်းဖြစ်ပါတယ်" ဟု မြန်မာနိုင်ငံကရာတေး

အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာဝင်းဇော်က ပြောကြားသည်။ အဆိုပါကရာတေးသင်တန်းသို့ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတို့မှ ဒိုင်နှင့်နည်းပြ ၆၉ ဦးတက်ရောက် ကြပြီး သင်တန်းကာလအတွင်း စာတွေ့လက်တွေ့များ သင်ကြားပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သင်တန်းကာလမှာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက်မှ ၂၁ ရက်အထိဖြစ်ပြီး သင်တန်း ပြီးဆုံးပါက စာမေးပွဲစစ်ဆေးကာ A အဆင့်၊ B အဆင့်၊ C အဆင့် စသည်ဖြင့် အောင်လက်မှတ်များထုတ်ပေးသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့ဒေသသို့ရောက်ရှိသည့်အခါ ကရာတေးအားကစားနည်းကို နည်းစနစ်ကောင်းများနှင့် လေ့ကျင့်မှုမှန်ကန်သော အားကစားသမားကောင်းများ ပေါ်ထွက်လာအောင် ကြိုးပမ်းရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုမှဆက် လက်၍ ပြည်တွင်း၌သာမက ပြည်ပအဆင့်မြှင့်ပွဲများအထိ အောင်မြင်မှုများရရှိနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းအားထုတ်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြင့်မောင်စိုး



ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့၌ ကျောင်းသားအချို့ ဖျားနာမှုဖြစ်ပွား ရာသီပေါ်တုပ်ကွေးဖျားဟု ကနဦးသိရှိရသော်လည်း စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှု

ကျောက်ပန်းတောင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့ ပန္နဲတော ကျေးရွာအနီးရှိ ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်းတစ်ခုတွင် ဖျားနာမှုဖြစ်နေသူ ကျောင်းသား ခုနစ်ဦး၊ ကျောင်းသူတစ်ဦး ပေါင်းရှစ်ဦးတို့အား ဖေဖော်ဝါရီ ၁၄ ရက် ၂၁ နာရီက ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင် ကုသစေခဲ့သည်။

ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံမှ မြို့နယ် ဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာမင်းသိမ်းက ယခုအချိန်သည် ရာသီပြောင်းစကလဖြစ်၍ လေထဲတွင်လွင့်ပါလာသည့် ဗိုင်းရပ်စ်ဗိုင်းဗွားများ ပိုမိုများပြားကြောင်း၊ အဆိုပါဗိုင်းရပ်စ်ဗိုင်းဗွားက သာမန်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်နေသူကို မတိုက်ခိုက်နိုင်သော် လည်း အစားအသောက်ပျက်နေသူ၊ အိပ်ရေးဝဝမအိပ်

စက်နိုင်သူများ ကိုယ်ခံအားနည်းပါးနေချိန်တွင် ဝင်ရောက် တိုက်ခိုက်နိုင်ပြီး ဖျားနာမှုဖြစ်စေကြောင်း၊ ရာသီအကူး တွင် ဖြစ်ပွားတတ်သည့် တုပ်ကွေးဖျားသားဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

အဆိုပါဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ အခြားကိုယ်ပိုင်ကျောင်း များအား ဖြစ်ပွားမှုမရှိစေရေးအတွက် လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များဦးဆောင်၍ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် မြို့နယ် အတွင်းရှိကိုယ်ပိုင်ကျောင်း ကိုးကျောင်းမှ တာဝန်ရှိသူများ အား တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရင်းလင်းခြင်းကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံး၌ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပြီး ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားသည့်ကျောင်းတွင်လည်း ယာယီဆေးခန်းဖွင့်လှစ်ပေးထားကြောင်း သိရသည်။

ကိုနေ(ကျောက်ပန်းတောင်း)



ခံတွင်းကင်ဆာကျန်းမာရေး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ချောင်းဆုံ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
မွန်ပြည်နယ် ချောင်းဆုံမြို့နယ် ရွာလွတ်ကျေးရွာတွင် ဒေသခံပြည်သူများ၏ သွားနှင့် ခံတွင်းကျန်းမာရေးစစ်ဆေးခြင်း၊ ပညာပေးခြင်းနှင့် အခမဲ့ဆေးကုသ ပေးခြင်းတို့ကို ဂျပန်နိုင်ငံ (Okayama University) မှ သွားနှင့် ခံတွင်းဆရာဝန် အသင်း (မွန်ပြည်နယ် အသင်းခွဲ) တို့ ပူးပေါင်း၍ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက် ၇ နာရီခွဲက ရွာလွတ်ကျေးလက် ကျန်းမာရေးဌာနတွင် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက် သည်။

ဒေသခံပြည်သူ စုစုပေါင်း ၁၀၃ ဦး လာရောက်စစ်ဆေး ဆေးကုသမှုခံယူခဲ့ကြ ပြီးသွားနှင့်ခံတွင်းသည့်ရောဂါများ၊ ကွမ်းစားသူ ဆေးလိပ်သောက်သူများတွင် ဖြစ်ပွားနိုင်ခြေများသည့် ခံတွင်းကင်ဆာ၊ သွားဖုံးကင်ဆာများကို စစ်ဆေးစစ်ဆေး ခြင်း၊ ကုသပေးခြင်း၊ ကလေးငယ်များအား သွားတိုက်နည်းစနစ်တကျရှိစေရေး သရုပ်ပြခြင်း၊ သွားတိုက်ဆေးနှင့် သွားတိုက်တံများဝေငှပေးခဲ့ကြသည်။

ချောင်းဆုံ (ပြန်/ဆက်)

ကား၊ ဆိုင်ကယ်များဖြင့် ပခန်းဦးမင်းကျော် နတ်နန်းအရောက်သွားရောက်နိုင်

ရေစကြို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ရေစကြိုမြို့နယ်အတွင်းရှိရောဂါတိုက်ခတ် ချင်းတွင်းမြစ်ကြား ကျေးရွာပေါင်း ၅၂ ရွာမှ ဒေသခံပြည်သူများ သွားလာမှုလွယ်ကူစေရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ဒေါက်တာအရှင်တေဇနိယ (သာသနဓမ္မဓမ္မာစရိယ၊ မဟာဓမ္မာစရိယ၊ မဟာဝိဇ္ဇာ ဘာသန္တရဆေက)က "ဒီပသာရမူ" ကူးတို့ဆိပ်ကမ်းကို အကုန်ကျခံကာ တည်ဆောက်ပေးပြီး "ဒီပသာရမူ" အမည် ဇက်ရေယာဉ် နှစ်စင်းဖြင့် ဒေါက်တာအရှင်တေဇနိယ ပြေးဆွဲပေးလျက်ရှိရာ ဖေဖော်ဝါရီလ ဒုတိယပတ်က တွေ့မြင်ရသည်။ ထို့ပြင် ဆရာတော်ကြီး၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ ဝန်ထမ်းများ၊ ရဟန်းသံဃာများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ ကား၊ ဆိုင်ကယ်များအား အခမဲ့တင်ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည်။

အဆိုပါ ကူးတို့ဆိပ်ကမ်းမှတစ်ဆင့် ပခန်းဦးမင်းကျော်နတ်နန်းပွဲတော် သို့လည်းကောင်း၊ ရေလယ်ကျွန်းများဆီသို့လည်းကောင်း အလည်အပတ် သွားရောက်နိုင်ပြီဖြစ်သည်။ ယခုဖေဖော်ဝါရီ ၂၃ ရက်မှ မတ် ၈ ရက်အထိ (တပေါင်းလဆန်း ၁ ရက်မှ တပေါင်းလပြည့်နေ့) ဦးမင်းကျော် ရိုးရာနတ်နန်း ပွဲတော်ကာလဖြစ်ရာ တိုင်းဒေသကြီး ပြည်နယ်အသီးသီးမှ ပြည်သူများ ပခန်းမင်း



နတ်နန်းပွဲတော်သို့ "ဒီပသာရမူ" ကူးတို့ဆိပ်ကမ်းဆင့် အရောက်သွားရောက် နိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
မြထွန်း(မလှိုင်)

သတင်းလမ်းညွှန်

ချင်းအမျိုးသားနေ့ပွဲတော် ကျင်းပမည်

ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀ ရက်တွင်ကျရောက်မည့် (၇၂)နှစ်မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့ကို ချင်းပြည်နယ် ထန်တလန်မြို့တွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၉ ရက်မှ ၂၁ ရက်အထိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။
မြင့်နိုင်စိုး(ပြန်/ဆက်)

သက်ကြီးသတင်းစာပညာရှင်များ ပူဇော်ကန်တော့ပွဲ ကျင်းပမည်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ အသက် ၇၅ နှစ်နှင့်အထက် မြန်မာနိုင်ငံသတင်းစာဆရာအသင်းဝင် သက်ကြီးသတင်းစာ ပညာရှင်များကို မေ ၁ ရက်တွင် ပူဇော်ကန်တော့ပွဲ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သက်ကြီးသတင်းစာပညာရှင်များ ပူဇော်ကန်တော့ပွဲအတွက် အလှူငွေနှင့် ဆေးဝါးများ၊ အသုံးအဆောင်များ၊ ပစ္စည်းများလှူဒါန်းလိုပါက ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်မြင့် (ဖုန်း - ၀၉-၈၆၅၄၂၄၇၂၄)၊ အတွင်းရေးမှူး ဦးမျိုးမြင့်ဆွေ (ဖုန်း - ၀၉-၇၉၀၉၇၉၀၅)၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးဘုန်းမြင့် (ဖုန်း - ၆၇၈၀၉၆၆၆၀)၊ ဘဏ္ဍာရေးမှူး ဦးလှကြူ (ဖုန်း - ၀၉-၇၇၀၀၀၀၀၅) တို့ထံတွင် ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။
မောင်မောင်(လှုပ်စစ်)

ရမည်းသင်းမြို့၌ ဖိတ်ခေါ်စက်ဘီးစီးပြိုင်ပွဲ ကျင်းပမည်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းမြို့နယ်တွင် ပထမအကြိမ် လေးမြို့နယ် ဖိတ်ခေါ်စက်ဘီးစီးပြိုင်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

စက်ဘီးစီးပြိုင်ပွဲကို ရမည်းသင်းမြို့ ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်ရှေ့မှ စတင်တာလွှတ်ပြီး မြို့လှကျေးရွာထိ အသွား/အပြန် ၂၁ မိုင်ခန့်ကို စီးနင်းယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်လိုပါက ရမည်းသင်းမြို့နယ်စက်ဘီးစီးအသင်းသို့ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၉ ရက်နောက်ဆုံးထား စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။
ဇော်ဝင်းအောင်(ရမည်းသင်း)

ဥပဒေသရုပ်ပြတရားခွင့်ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပမည်

မြန်မာနိုင်ငံရှိ မြန်မာအာရှဥပဒေကျောင်းသား ကျောင်းသူများအသင်း (ALSA Myanmar) နှင့် ရန်ကုန်မြို့ရှိ အမေရိကန် သံရုံးတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် နိုင်ငံတကာဥပဒေသရုပ်ပြတရားခွင့်ပြိုင်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ ရက်တွင် အင်းလျားလမ်းနှင့် တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်းထောင့်ရှိ အမေရိကန်စင်တာ၌ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ပြိုင်ပွဲသို့ ဥပဒေကျောင်းသား ကျောင်းသူအသင်း ခုနစ်သင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကာ အနိုင်ရအသင်းကို အမေရိကန်နိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည့် နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲသို့ စေလွှတ်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံတကာစက်မှုနှင့် နည်းပညာပြပွဲ ကျင်းပမည်

စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနမှ ကြီးမှူးကျင်းပသော အဋ္ဌမအကြိမ်မြောက် နိုင်ငံတကာစက်မှုနှင့်နည်းပညာ ပြပွဲကြီးကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ ရန်ကုန်မြို့ ဦးဝိစာရလမ်းရှိ တပ်မတော်ခန်းမ၌ နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ ခင်းကျင်းပြသသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ကိုကြေးမုံ

လူငယ်နှင့် အားကစားခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပြည်သူ့စကားပိုင်း ကျင်းပမည်

လူငယ်နှင့်အားကစားခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပြည်သူ့စကားပိုင်းကို မန္တလေးမြို့ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်ရှိ ထွန်းသစ်ကိုယ်ပိုင်အထက် တန်းကျောင်းတွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အခမဲ့ပညာဒါန ရုပ်သံတည်းဖြတ်သင်တန်း ဖွင့်လှစ်သင်ကြားမည်

အခမဲ့ပညာဒါန ရုပ်သံတည်းဖြတ်သင်တန်းကို မန္တလေးမြို့ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် ၆၆ လမ်းနှင့် ၂၉ လမ်းထောင့် ရှိ SUN Photo & Video တွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက်မှစတင်၍ ည ၇ နာရီမှ ၉ နာရီအထိ ၄၅ ရက်ကြာ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သန်းဇော်မင်း(ပြန်/ဆက်)

မန်ယူအသင်းက ကွင်းလယ်ကစားသမား ပေါ့ဘာအား ယူရို ၂၀၂၀ ပြိုင်ပွဲမတိုင်မီ ရောင်းချမည်ဟုဆို

မန်ယူအသင်းဟာ ပြင်သစ်ကွင်းလယ်ကစားသမား ပေါ့ဘာကို ယူရို ၂၀၂၀ ပြိုင်ပွဲမတိုင်မီမှာ အိုးထရက်ဖွဲ့ဖွဲ့ကနေ ရောင်းချသွားဖို့ စီစဉ်ထား တယ်လို့သိရပါတယ်။ ယူရို ၂၀၂၀ ပြိုင်ပွဲကတော့ ဇွန် ၁၂ ရက်ကနေ ဇူလိုင် ၁၂ ရက်အထိ ကျင်းပမှာလည်းဖြစ်ပါတယ်။

မန်ယူအသင်းအနေနဲ့ ဂျာဒန်ဆန်ချို၊ ဂျိမ်းစ်မက်ဒီဆင်နဲ့ ဂျက်ဂရီယယ်လစ်ရှ်တို့ ကစားသမားတွေကိုခေါ်ယူဖို့ စီစဉ်နေတာ ကြောင့် ငွေကြေးလိုအပ်မှုဖြစ်လာမှာဖြစ်တဲ့ အတွက် နွေရာသီဈေးကွက်အတွင်းမှာ

ကွင်းလယ်ကစားသမား ပေါ့ဘာအား ရောင်းချဖို့ဆုံးဖြတ်ထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကွင်းလယ်ကစားသမား ပေါ့ဘာကို ရောင်းချခြင်းဖြင့် နွေရာသီဈေးကွက်အတွင်းမှာ ခေါ်ယူမယ့် ကစားသမားတချို့အတွက် လိုအပ် နေတဲ့ ရန်ပုံငွေကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မယ်လို့ လည်း မန်ယူအသင်းက ယုံကြည်ထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကွင်းလယ်ကစားသမား ပေါ့ဘာဟာ အခုနှစ် ဘောလုံးရာသီကုန်မှာ မန်ယူအသင်း ကနေ ထွက်ခွာဖို့ ဆုံးဖြတ်ထားတယ်လို့လည်း

ပေါ့ဘာရဲ့ အေးဂျင့်ဖြစ်သူက ပြောကြားခဲ့ပါ တယ်။ ပေါ့ဘာဟာ ခြေချင်းဝတ်ဒဏ်ရာ ကြောင့် အရန်ခုံမှာပဲ အချိန်တွေကုန်ဆုံးခဲ့ပြီး အခုနှစ် ဘောလုံးရာသီမှာ မန်ယူအသင်း အတွက် ရှစ်ပွဲသာ ပါဝင်ပွဲထွက်ကစားနိုင်ခဲ့ တာ ဖြစ်ပါတယ်။

လက်ရှိမှာ မန်ယူအသင်းကွင်းလယ် ကစားသမား ပေါ့ဘာကို စပိန်လာလီဂါကလပ် ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းနဲ့ အီတလီစီးရီးအေမှ အသင်းဟောင်း ဂျူဗင်တပ်အသင်းတို့က ခေါ်ယူဖို့ စီစဉ်နေတယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။ မန်ယူအသင်းကတော့ ပေါ့ဘာကို ပြောင်းရွှေ့ ကြေး ပေါင်သန်း ၁၀၀ ရရှိမယ်ဆိုရင် ရောင်းချ မယ်လို့လည်း ပြောကြားထားပါတယ်။

ကွင်းလယ်ကစားသမား ပေါ့ဘာဟာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်က ဂျူဗင်တပ်အသင်းကနေ မန်ယူ အသင်းဆီကို ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင်သန်း ၉၀ နဲ့ ပြန်လည်ပြောင်းရွှေ့လာခဲ့တာလည်းဖြစ်ပါ တယ်။ မန်ယူအသင်းအနေနဲ့ စပါးကစားသမား အဲရစ်ဒိုင်ယာကိုလည်း ခေါ်ယူဖို့ ပစ်မှတ်ထား နေတာဖြစ်ပြီး အဲရစ်ဒိုင်ယာဟာ စပါးအသင်းနဲ့ ချုပ်ဆိုထားတဲ့ စာချုပ်သက်တမ်း ၂၀၂၁ ခုနှစ် မှာ ကုန်ဆုံးမှာလည်းဖြစ်ပါတယ်။

မန်ယူအသင်းနည်းပြ ဆိုးရှားအတွက် တော့ ဇန်နဝါရီဈေးကွက်အတွင်းမှာ ခေါ်ယူ မယ့် ကစားသမားသုံးဦးကို မခေါ်ယူနိုင်ခဲ့တာ ကြောင့် မန်ယူအသင်းနည်းပြအနာဂတ် အတွက် မသေချာဖြစ်နေတယ်ဆိုတဲ့ သတင်း တွေလည်း ထွက်ပေါ်လျက်ရှိနေတာဖြစ်ပါတယ်။



နည်းပြ ဂျီဒီယိုလာ အသင်းကနေ ထွက်ခွာခဲ့ပါက မန်စီးတီးနည်းပြဖြစ်လာရန် ပိုချက်တီနို မျှော်လင့်

မန်စီးတီးအသင်းရဲ့ လက်ရှိနည်းပြ ဂျီဒီယိုလာအသင်းကနေ ထွက်ခွာခဲ့ပါက စပါးအသင်းနည်းပြ ဟောင်း ပိုချက်တီနိုက မန်စီးတီးအသင်းနည်းပြဖြစ်လာဖို့ မျှော်လင့်လျက်ရှိတာကြောင့် ပိုချက်တီနိုကို ခေါ်ယူဖို့ စိတ်ဝင်စားနေတဲ့ မန်ယူအသင်းဟာ ပိုချက်တီနိုအား မန်စီးတီးအသင်းထံ ဆုံးရှုံးရဖယ်ရှိနေတယ်လို့ သတင်းတွေထွက်ပေါ်နေပါတယ်။

မန်စီးတီးအသင်းဟာ ယူအီးအက်စ်အေက သူ့ရဲ့ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းတွေ ချိုးဖောက်ခဲ့ ကြောင်းတွေ့ရှိခဲ့တာကြောင့် ဥရောပပြိုင်ပွဲပါဝင်ကစားခွင့်ကို နှစ်ရာသီကြာပိတ်ပင်ခံခဲ့ရတာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် မန်စီးတီးအသင်းကနေ နည်းပြဂျီဒီယိုလာ ထွက်ခွာမယ့်အခြေအနေ ရှိတာဖြစ်ပါတယ်။

နည်းပြဂျီဒီယိုလာကို လက်ရှိမှာ ဂျူဗင်တပ်အသင်းက ခေါ်ယူဖို့ စီစဉ်နေတာဖြစ်ပြီး ဂျူဗင်တပ်အသင်းနဲ့ ပိုချက်တီနိုတို့ရဲ့ အစီအစဉ်ဟာ ဂျီဒီယိုလာရဲ့ အနာဂတ်ဆုံးဖြတ်ချက်အပေါ်မှာ မူတည်နေတာဖြစ်ပါတယ်။ ပိုချက်တီနိုကတော့ လက်ရှိမှာ မန်စီးတီးအသင်းနည်းပြဖြစ်လို ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားထားတာဖြစ်ပါတယ်။

ငွေကြယ်-စုစည်းသည်

ဇန်နဝါရီဈေးကွက်အတွင်း ကစားသမားသစ်မခေါ်ယူနိုင်ခဲ့သဖြင့် နွေရာသီဈေးကွက်တွင် ကစားသမားအများအပြားခေါ်ယူရန် ချယ်လ်ဆီးဆန္ဒရှိနေ

ချယ်လ်ဆီးအသင်းဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ဇန်နဝါရီဈေးကွက်အတွင်း က ကစားသမားသစ်မခေါ်ယူနိုင်ခဲ့တာကြောင့် လာမယ့် နွေရာသီအပြောင်းအရွှေ့ကာလအတွင်းမှာ ကစားသမား အများအပြားခေါ်ယူဖို့ ပြင်ဆင်လျက်ရှိတယ်လို့ သိရပါ တယ်။

အဲဒီလို ကစားသမားခေါ်ယူရာမှာ အင်တာမီလန် အသင်းက ရောင်းချဖို့ဆန္ဒရှိနေတဲ့ မာတီယက်စ်ဗီစီနိုကို နွေရာသီဈေးကွက်အတွင်း ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၂၃ သန်း နဲ့ ချယ်လ်ဆီးအသင်းက ခေါ်ယူဖို့ စီစဉ်နေတာဖြစ်ပါတယ်။

အင်တာမီလန်အသင်းနည်းပြ ကွန်တီက သူ့ရဲ့ ကိုယ်ပိုင်အပြောင်းအရွှေ့အစီအစဉ်အတွက် ရန်ပုံငွေရရှိရေး အသက် ၂၈ နှစ်အရွယ်ရှိ ဥရုဂွေးကွင်းလယ်ကစားသမား ဗီစီနိုကို ရောင်းချသွားဖို့ စီစဉ်ထားတာလည်းဖြစ်ပါ တယ်။

ချယ်လ်ဆီးအသင်းဟာ အီတလီမြေမှာ ခုနှစ်နှစ်ကြာ ကစားသမားဘဝဖြတ်သန်းခဲ့တဲ့ ကွင်းလယ်ကစားသမား

ဗီစီနိုကို ခေါ်ယူဖို့အတွက် ပရီမီယာလိဂ်ပြိုင်ဘက် အဲဗာတန်အသင်းနဲ့ အပြိုင်ကြိုးပမ်းနေရတာလည်း ဖြစ်ပါ တယ်။

လက်ရှိမှာ ချယ်လ်ဆီးအသင်းနည်းပြ ဖရန့်လမ်းပတ် ဟာ ဇန်နဝါရီဈေးကွက်အတွင်းမှာ ကစားသမားသစ်မခေါ် ယူနိုင်ခဲ့တာကြောင့် နွေရာသီအပြောင်းအရွှေ့ကာလ အတွင်းမှာ ကစားသမားသစ် လေးဦးအထိ ခေါ်ယူသွားဖို့ ရှိနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။

ချယ်လ်ဆီးအသင်းဟာ မန်ယူအသင်းက ခေါ်ယူဖို့ မျက်စိကျနေတဲ့ ဒေါ့ဒ်ဗွန်အသင်းမှ အင်္ဂလန်ကြယ်ပွင့် ဂျာဒန်ဆန်ချိုကိုခေါ်ယူဖို့ မျှော်လင့်လျက်ရှိပြီး အဆိုပါ တောင်ပံကစားသမား ဂျာဒန်ဆန်ချိုကို ခေါ်ယူနိုင်ဖို့အတွက် ချယ်လ်ဆီးအသင်းအနေနဲ့ ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင်သန်း ၁၂၀ အထိ သုံးစွဲရလိမ့်မယ်လို့လည်း ဂျာမန်ဘောလုံး ကျွမ်းကျင်သူ ကီဗင်ဟက်ချက်ဒ်က သတိပေးပြောကြားခဲ့ပါ တယ်။



အက်စ်တွန်ဗီလာကို အနိုင်ရခဲ့သည့် စပါးအသင်း အမှတ်ပေးဇယား အဆင့် ၅ နေရာ တက်လှမ်း

စပါးအသင်းဟာ တနင်္ဂနွေညပိုင်းမှာ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် ၂၆ မှာ အက်စ်တွန်ဗီလာအသင်းကို အနိုင်ရရှိခဲ့တာကြောင့် ပရီမီယာလိဂ် အမှတ်ပေးဇယားရဲ့ အဆင့် ၅ နေရာ ကို တက်လှမ်းနိုင်မယ့်အခွင့်အရေး

တစ်ရပ်ရရှိခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီပွဲစဉ်မှာ အက်စ်တွန်ဗီလာ အသင်းဟာ ပွဲကစားချိန် ၉ မိနစ်မှာ စပါးအသင်းကစားသမား အယ်လ်ဒါ ဝီယယ်ရဲ့အမှားကြောင့် ဦးဆောင်ဂိုး စတင်ရရှိခဲ့ပြီး ပွဲကစားချိန် ၂၇ မိနစ်မှာ

စပါးအသင်းအတွက် ပေးလိုက်ရတဲ့ဂိုး ကို စပါးအသင်းကစားသမား အယ်လ်ဒါဝီယယ်ကပဲ ပြန်လည် သွင်းယူပေးခဲ့တာကြောင့် စပါး အသင်းချေပဂိုး ပြန်လည်ရရှိခဲ့ပါ တယ်။

အဲဒါကြောင့် စပါးအသင်းဟာ အက်စ်တွန်ဗီလာအသင်းကို သုံးဂိုး- နှစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီး ရမှတ် ၄၀ နဲ့ အမှတ်ပေးဇယားအဆင့် ၅ နေရာကို ရောက်ရှိခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပြိုင်ပွဲ မတိုင်မီက ရက်ဖီးလ်ယူနိုက်တက် အသင်းက ရမှတ် ၃၉ မှတ်နဲ့ အဆင့် ၅ နေရာမှာ ရပ်တည်နေတာဖြစ်ပါ တယ်။



အင်္ဂလန်ကစားသမား သုံးဦးကို ခေါ်ယူဖို့ မန်ယူအသင်း စိတ်ဝင်စားနေ

မန်ယူအသင်းဟာ အင်္ဂလန်ကစားသမား သုံးဦးကိုခေါ်ယူဖို့ စိတ်ဝင်စားနေပြီး အဲဒီကစားသမားတွေကတော့ နေ့ပိုစီဗီးတီးအသင်းမှ အသက် ၂၁ နှစ် အရွယ်ရှိ ကွင်းလယ်ကစားသမား ကန့်ဝဲလ်၊ အသက် ၂၀ အရွယ်ရှိ ညာနောက်ခံကစားသမား မက်အာရွန်နဲ့ ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းမှ အသက် ၂၁ နှစ်အရွယ်ရှိ ကွင်းလယ်ကစားသမား ဒီကလန်ရိုက်တို့ဖြစ်ပါတယ်။

မန်ယူအသင်းအနေနဲ့ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘောလုံးရာသီမှာ မာကိုယာကို ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင်သန်း ၈၀၊ အာရွန်ဘစ်ဆာကာကို ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် သန်း ၅၀၊ ဒန်နီယယ်ဂျိမ်းစ်ကို ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၁၅ သန်း၊ ဘရူနိုဖာ နန်ဒက်စ်ကို ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၆၈ သန်း၊ အိုင်ဂါလိုကို ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင်သုံးသန်း(အငှားစာချုပ်)နဲ့အသီးသီးခေါ်ယူခဲ့ပေမယ့် ရလဒ်ပိုင်းကတော့ ထင်တိုင်းမပေါက်ဖြစ်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

အဲဒါကြောင့် မန်ယူအသင်းက နည်းပြ ဆိုးရှားရဲ့နေရာမှာ နည်းပြသစ် တစ်ဦးနဲ့ အစားထိုးဖို့ စီစဉ်နေတဲ့အပြင် လက်ရှိမှာ ကစားသမားသစ်ထပ်မံ ခေါ်ယူဖို့အတွက် အင်္ဂလန်ကစားသမားသုံးဦးအထိခေါ်ယူဖို့ စီစဉ်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ မန်ယူအသင်းက နည်းပြဆိုးရှားကို အသင်းကနေ ထုတ်ပယ်ခဲ့ မယ်ဆိုရင် ဂျူဗင်တပ်အသင်းနည်းပြဟောင်း အယ်လ်လီဂရီဟာ မန်ယူ အသင်းနည်းပြဖြစ်လာဖို့ ရေပန်းစားနေတာလည်းဖြစ်ပါတယ်။

နွားစမ်းတောင် ချောင်းကူးသစ်သားတံတားကို သံကူကွန်ကရစ်တံတားအဖြစ် တည်ဆောက်

မိတ္ထီလာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
မိတ္ထီလာမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာ ၁၇ ရွာ ဖြတ်သန်းသွားလာသည့် နွားစမ်းတောင်ချောင်းကူး သစ်သားတံတားကို သံကူကွန်ကရစ်တံတားအဖြစ် ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး ပြန်လည်တည်ဆောက်လျက်ရှိရာ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မိတ္ထီလာမြို့ နွားပွဲဈေးမှ တောင်ဘက်အရပ်၌ တည်ရှိသော ကျေးရွာ ၁၇ ရွာ ဆက်သွယ်သွားလာ

သည့် ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းမရှိပြီး ၎င်းကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းမတွင် မုန့်တိုင်ဆည်နှင့် ညောင်ကုန်းတစ်တို့မှ မိတ္ထီလာကန်သို့ ဆက်သွယ်ထားသော ရေသွင်းမြောင်းလက်တံနှစ်ခုဆုံရာ၌ နွားစမ်းတောင်ချောင်းကူးသစ်သားတံတားမှာ ဆွေးမြည့်ဟောင်းနွမ်းပျက်စီးလျက်ရှိ၍ ရွှေလက်လှဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်းမှ ဆရာတော် ဦးဆောင်၍ ဒေသခံများကစုပေါင်းပြီး ခန့်မှန်းကုန်ကျငွေ သိန်း

၁၇၀ ဖြင့် အရှည်ပေ ၆၀၊ အကျယ် ၁၂ ပေ ရှိ သံကူကွန်ကရစ်တံတားကို ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်မှ စတင်၍ တည်ဆောက်လျက်ရှိကြောင်း နွားစမ်းတောင်ကျေးရွာ ရာအိမ်မှူးဦးထွန်းလင်းကပြောကြားသည်။ အဆိုပါ နွားစမ်းတောင်ချောင်းကူးတံတား တည်ဆောက်ပြီးစီးပါက ကျေးရွာ ၁၇ ရာမှ ဒေသခံပြည်သူများ သွားလာရအဆင်ပြေတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **သိန်းမြင့်ကျော်(မိတ္ထီလာ)**



ရမည်းသင်းမြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာလျှပ်စစ်မီးလင်းရေး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

ရမည်းသင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများ လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးလုပ်ငန်းများကို IGE ကုမ္ပဏီမှ PFI စနစ်ဖြင့် ကျေးရွာပေါင်း ၃၉ ရွာ တာဝန်ယူ တည်ဆောက်ခြင်းကို ရမည်းသင်း -ဆင်ဖြူတော်မှ ကျေးရွာ ၁၂ ရွာခွဲဝေ၍ 11-KV ဓာတ်အားလိုင်းနှင့် ထရန်စဖော်မာ တည်ဆောက်တပ်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဇန်နဝါရီလဆန်းမှ စတင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်တွင် ဓာတ်တိုင်စိုက်ထူခြင်းလုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့်စိုက်ထူပြီးဖြစ်သည်။ ထူးကုန်းကျေးရွာ၊ ဘွက်ကျေးရွာ၊ ဗျည်းဂါတ်ကျေးရွာသို့ ဓာတ်အားလိုင်းတည်ဆောက်မှုများ လယ်ကွင်းအတွင်းကျရောက်နေပြီး နွေစပါးရေသွင်းထားမှုကြောင့် အခက်အခဲပေါင်းများစွာ စိုက်ထူဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ပါ၍ သတ်မှတ်ကာလ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇွန်လဆန်းတွင် လျှပ်စစ်မီးလင်းနိုင်ရေး စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ **တင်ဦး (ရမည်းသင်း)**

ရှားတောမြို့နယ် ရေပူစိုက်ကွင်း၌ လယ်ယာကုန်ထုတ်လမ်းဖောက်လုပ်

ရှားတော ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ကယားပြည်နယ် ရှားတောမြို့နယ် ရေပူစိုက်ကွင်းရှိ လယ်ယာမြေများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေးအတွက် လယ်ယာကုန်ထုတ်လမ်း ဖောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၁ ရက်မှစတင်၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခုအခါ မြေသားလမ်းလုပ်ငန်း ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းသစ်သားတံတားတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း ငါးရာခိုင်နှုန်းနှင့် ရေထုတ်ပြန်တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း ၃၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးမင်းဦး၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။



ယခုတည်ဆောက်လျက်ရှိသော ရေပူစိုက်ကွင်း လယ်ယာကုန်ထုတ်လမ်းသည် အရှည်တစ်မိုင်ရှိပြီး မြေသားလမ်းအကျယ် ၁၆ ပေ ခြောက်လက်မ၊ အမြင့် တစ်ပေရှိပြီး ကျောက်ရောမြေအကျယ် ၁၂ ပေ၊

အမြင့် ကိုးလက်မရှိသည့် မြေသားနှင့်ကျောက်ရော မြေနှစ်လွှာခင်းအမျိုးအစားဖြစ်ပြီး အလျားပေ ၄၀၊ အကျယ် ၁၄ ပေ၊ အမြင့်ပေ ၂၀ ရှိ သစ်သားတံတား တစ်စင်းနှင့် အလျား ခြောက်ပေ၊ အကျယ် ၂၄ ပေ၊

အမြင့် ငါးပေရှိ ရေထုတ်ပြန်နှစ်စင်းတို့ ထည့်သွင်း တည်ဆောက်လျက်ရှိကာ ရှားတောမြို့နယ်နေ တောင်သူတို့၏ လယ်ယာမြေက ၁၅၀ အား အကျိုးပြု မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ကြီးမြင့်နိုင်(လွိုင်ကော်)**

ခရမ်း၌ ပဲတီစိမ်း စုပေါင်းရောင်းချပွဲ ကျင်းပ



ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် ခရမ်းမြို့တွင် ပဲတီစိမ်းများအား တောင်သူအစုအဖွဲ့နှင့် ကုန်သည်များ စုပေါင်းရောင်းချပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်

ဦးသက်ဇင်မောင်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး ဦးမြင့်ဆွေ၊ သုံးခွမြို့နယ် အမှတ် (၁) တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးနေဝင်းတို့က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး GAPစနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးအောင်မြင်မှုများအား သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် ခန်းမအတွင်း ခရမ်းမြို့နယ် Pulses, People, Planet, Profit(P4) Project ၏ ကောင်းမွန်ခိုင်မာသော ဈေးကွက်ဖော်ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် GAP စနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးထားသော ပဲတီစိမ်းများ တောင်သူအစုအဖွဲ့နှင့် ကုန်သည်များ စုပေါင်းရောင်းချပွဲတွင် ပြဿနာများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **သက်ခိုင် (သန်လျင်)**

မုံရွာမြို့ လုပ်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးသုတေသနဗဟိုဌာန၌ ဆောင်းသီးနှံပြပွဲ ကျင်းပ

မုံရွာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဦးစီးဌာနနှင့် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော ဆောင်းသီးနှံပြပွဲကို မုံရွာမြို့၊ ဇလပ်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးသုတေသန ဗဟိုဌာနတွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်နေ့ကျင်းပသည်။

မုံရွာမြို့နယ် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်အောင်ကြည်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာနိုင်ကြည်ဝင်းက လုပ်ငန်းစဉ်များကို ပြောကြားသည်။

ဇလပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးသုတေသန ဗဟိုဌာနတာဝန်ခံ ဦးမြင့်စိုးက ကွင်းပြပွဲပြုလုပ်မည့်အခြေအနေကို ရှင်းလင်းပြောကြားကာ တက်ရောက်လာကြသော စိုက်ပျိုးရေးဝန်ထမ်းများနှင့် တောင်သူများက ပြကွက်များကို ကြည့်ရှုကြသည်။ **မျိုးဝင်းထွန်း**

သတင်းစုံကဏ္ဍ

ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးတာ

ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) နေ့ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ပင်းတယမြို့နယ် ဖောင်းပြားကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ ကျေးရွာနေပြည်သူများအား ရွေ့လျားဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

မြေယာလုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုလက်မှတ် ပုံစံ(၇)များ၊ အိမ်ထောင်စုစာရင်းများ၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများနှင့် ရန်ကုန်မြို့သို့သွားရောက်၍ အခမဲ့မျက်စိခွဲစိတ်မည့် လူနာ ၂၁ ဦးတို့အတွက် ထောက်ပံ့ငွေများကို ဒေသဦးစီးအဖွဲ့မှ ကူညီထောက်ပံ့ပေးကြောင်း သိရသည်။ **ခင်မျိုးနွယ်(ပင်းတယ)**

ပျက်စီးနေသည့် အဝီစိစက်ရေတွင်း ပြုပြင်

ညောင်ဦး
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးမြို့နယ် ပျက်စီးကျေးရွာတွင် အဝီစိစက်ရေတွင်း ချို့ယွင်းပျက်စီးနေမှုကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများ သောက်သုံးရေ ရှားပါးမှုများ ကြုံတွေ့နေရကြောင်းသိရ၍ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၄ ရက်က ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒေါပုံမြို့နယ်မှ MiMi Pon(Philan thropy) ပရဟိတအသင်းက သွားရောက်ပြုပြင်ပေးသည်။

ပျက်စီးကျေးရွာတွင် အိမ်ခြေ ၂၈၉ အိမ်၊ လူဦးရေ ၁၇၄၀ ခန့်ရှိပြီး သောက်သုံးရေအတွက် ကျေးရွာရှိ အဝီစိစက်ရေတွင်းကိုသာ မှီခိုအားထားနေရကြောင်း သိရသည်။ **ရဲဝင်းနိုင် (ညောင်ဦး)**

အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိစေရေး ဆောင်ရွက်မည်

ရန်ကုန်
ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ထွက်ခွာအလုပ်လုပ်ကိုင်ကြမည့် သင်္ဘောသားအလုပ်သမားများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိစေရန်အတွက် နိုင်ငံခြားသင်္ဘောကုမ္ပဏီများအပါအဝင် သင်္ဘောပိုင်ရှင်များနှင့်ပါ ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံပင်လယ်ကူးသင်္ဘောသားအလုပ်သမားများအဖွဲ့ချုပ်မှ သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံပင်လယ်ကူးသင်္ဘောသား အလုပ်သမားများအဖွဲ့ချုပ်၏ အလုပ်အမှုဆောင်အသစ်များကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဗဟန်းမြို့နယ် ကြားတောရလမ်းရှိ အဏ္ဏဝါဓမ္မဗိမာန်၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁ ရက်က ရွေးချယ်ခဲ့ရာ အလုပ်အမှုဆောင်များအတွက် ကုန်းပတ်အရာရှိ ငါးဦး၊ အင်ဂျင်နီယာအရာရှိ ငါးဦးနှင့် သင်္ဘောသား ငါးဦးတို့ပါဝင်သော အမှုဆောင်သစ် ၁၅ ဦးအပါအဝင် အရန်အလုပ်အမှုဆောင် လေးဦးကို ရွေးချယ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **ပွင့်သစ္စာ**

စွမ်းအားမြှင့်မိုးဖိုများ ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်

သနပ်ပင်
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သနပ်ပင်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကိုရီးယားရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဗဟိုဌာန (Korea Climate Change Center -CCC)တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် မိုးဖိုအမှန်လက်ခံသုံးစွဲမည့် စီမံကိန်းဝင် အိမ်ထောင်စုများထံသို့ စွမ်းအားမြှင့်မိုးဖိုများ လက်ဝယ်အရောက် ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကို ကျေးရွာအုပ်စု ၂၁ အုပ်စု၊ ကျေးရွာပေါင်း ၃၆ ရွာ၊ အိမ်ထောင်စုပေါင်း ၁၀၈၀၀ ကို ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း အပြီးဖြန့်ဖြူးနိုင်ရေးအတွက် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ကြူကြူမြင့်နှင့် ဝန်ထမ်းများက စီမံကိန်းအောင်မြင်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်လျက်ကြောင်း သိရသည်။ **လှစိုး(သနပ်ပင်)**



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး (အနောက်ပိုင်း) သာယာဝတီခရိုင်အတွင်းရှိ ပြည်သူများ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၃ ရက်က ဘုရားကြီးကုန်းကျေးရွာအုပ်စု ပေါင်းကြီးကျေးရွာ၌ မြို့နယ်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာဦးရန်နိုင်ဝင်း ဦးဆောင်သော ဝန်ထမ်းများက အသိပညာပေးဟောပြောစဉ်။ **မြင့်နိုင်**

၁၃၀၀ ပြည့် အရေးတော်ပုံ (၈၁)နှစ်မြောက် အထိမ်းအမှတ် မန္တလေးမြို့၌ ကျင်းပ

မန္တလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

၁၃၀၀ ပြည့် အရေးတော်ပုံ (၈၁)နှစ်မြောက် အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို မန္တလေးမြို့ စစ်ကိုင်း-မန္တလေးကားလမ်းဘေး သူကြွယ်ကုန်းရှိ အာဇာနည် ၁၇ ဦး ဗိမာန်တွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပသည်။

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လျှပ်စစ်၊ စွမ်းအင်နှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီး ဦးဇော်အောင်က အမှတ်တရဂုဏ်ပြုစကား ပြောကြားပြီး မြို့မိမြို့ဖ တစ်ဦးဖြစ်သည့် ဒေါက်တာကိုကိုကြီးနှင့် စာရေး

ဆရာဆူးငှက်တို့က အမှတ်တရစကားပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ဗိမာန်တွင် မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေး ကြိုးပမ်းမှုသမိုင်းတွင် အရေးပါသော သမိုင်းမှတ်တိုင် တစ်ခုဖြစ်ပြီး သူ့ကျွန်ဘဝမှလွတ်မြောက်အောင် ရုန်းကန်ရင်း ကျဆုံးခဲ့သော အာဇာနည် ၁၇ ဦးတို့၏ မြှုပ်နှံထားသောနေရာဖြစ်ကာ အာဇာနည် ၁၇ ဦး တွင် ရဟန်းတော် ခုနစ်ပါးနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ် ၁၀ ဦး ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သန်းဇော်မင်း(ပြန်/ဆက်)



နိုင်ငံခြားသားများပါဝင်သော ခြေလျင်တောင်တက် အပြေးပြိုင်ပွဲကျင်းပ

သံတောင်ကြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

တွင် တတိယအကြိမ်မြောက် နိုင်ငံ ကရင်ပြည်နယ် သံတောင်ကြီးမြို့နယ် ခြားသားများပါဝင်သော ခြေလျင်



တောင်တက်အပြေးပြိုင်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက်က စတင်ကျင်းပသည်။

25 km အပြေးပြိုင်ပွဲတွင် ၂၂ ဦး၊ 10 km အပြေးပြိုင်ပွဲတွင် ၁၈ ဦး၊ 5 km အပြေးပြိုင်ပွဲတွင် ၂၁ ဦးတို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြပြီး ဆုများကို မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဇော်မိုးအောင် နှင့် မြန်မာ့တာဝန်သိခရီးသွား လုပ်ငန်းအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးညွန့်ဝင်းနိုင် တို့က ဆုများအသီးသီးချီးမြှင့်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

လုပ်ငန်းခွင်ထိခိုက်သေဆုံးမှုကြောင့် ကျန်ရစ်သူအကျိုးခံစားခွင့်ပေးအပ်

မင်းဘူး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးမြို့နယ် လူမှုဖူလုံရေးရုံးတွင် အကျိုးဝင်မှတ်ပုံတင်ထားရှိသည့် မင်းဘူးသစ်ထုတ်လုပ်ရေးဒေသမှ အာမခံအလုပ်သမားဦးဝင်းမော်၏ လုပ်ငန်းခွင် ထိခိုက်သေဆုံးမှုကြောင့် ကျန်ရစ်သူအကျိုးခံစားခွင့် ငွေလုံးငွေရင်းပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မင်းဘူးမြို့ မန်းသီတာခန်းမတွင် ကျင်းပသည်။

တိုင်းဒေသကြီး အလုပ်သမားရေးရာဝန်ကြီး ဦးမြင့်ဆွေက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး တိုင်းဒေသကြီး လူမှုဖူလုံရေးရုံး တိုင်းဒေသကြီး တာဝန်ခံ အရာရှိ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်အိအိသွယ်က ၂၀၁၂ ခုနှစ် လူမှုဖူလုံရေးဥပဒေပါ သိကောင်းစရာများ၊ အကျိုးခံစားခွင့်များအကြောင်းနှင့် မင်းဘူးမြို့နယ် လူမှုဖူလုံရေး

ရုံးတွင် အကျိုးဝင်မှတ်ပုံတင်ထားရှိသည့် မင်းဘူးသစ်ထုတ်လုပ်ရေးဒေသမှ အာမခံအလုပ်သမား ဦးဝင်းမော်၏ လုပ်ငန်းခွင် ထိခိုက်သေဆုံးခြင်းကြောင့် ကျန်ရစ်သူအကျိုးခံစားခွင့် ငွေလုံးငွေရင်းပေးအပ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ အသေးစိတ်ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး အလုပ်သမားရေးရာ ဝန်ကြီး ဦးမြင့်ဆွေက မင်းဘူးမြို့နယ် လူမှုဖူလုံရေးရုံး တွင် အကျိုးဝင်မှတ်ပုံတင်ထားရှိသည့် မင်းဘူးသစ်ထုတ်လုပ်ရေးဒေသမှ အာမခံအလုပ်သမား ဦးဝင်းမော်၏ လုပ်ငန်းခွင်ထိခိုက်သေဆုံးခြင်းကြောင့် ကျန်ရစ်သူအကျိုးခံစားခွင့် ငွေလုံးငွေရင်းကျပ် ၁၀၈၀၀၀၀ အား ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးခိုင်ထံသို့ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်စိုးဝင်း(မင်းဘူး)

ရန်ကုန်မြစ်တွင်းသွား စက်တပ်သမ္မန်များ စည်းကမ်းလိုက်နာရေးနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံရေးစစ်ဆေး

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

ရန်ကုန်မြစ်တွင်းသွား စက်တပ်သမ္မန်များ စည်းကမ်းလိုက်နာရေးနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံရေးအတွက် ဒလမြို့နယ် အတွင်းရှိ ကူးတို့ဆိပ် ၁၁ ဆိပ်၌ သတ်မှတ်ထားသော စည်းကမ်းများလိုက်နာမှု ရှိစေရေးနှင့် မြစ်အတွင်း၌ မြေအောက်ရေအောက် ခရီးသည်များတင်ဆောင်ပြီး မထွက်ခွာရေးအတွက် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက မြို့နယ်စက်တပ်ရေယာဉ်ကြီးကြပ်မှုဌာနမှ စက်တပ်ရေယာဉ်ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ ဦးကျော်ငြိမ်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးသည်။

ရန်ကုန်မြစ်အတွင်း မြေအောက်ရေအောက် ခရီးသည်များတင်ဆောင်၍ ရေယာဉ်များအား ကမ်းမှထွက်ခွာခွင့်မပြုကြစေရေး၊ သတ်မှတ်ထားသောလူဦးရေထက် ပိုမတင်ကြစေရေး၊ အသက်ကယ်အင်္ကျီများ သတ်မှတ်လူဦးရေနှင့်အညီ တပ်ဆင်ထားရှိစေရေး၊ ခရီးသည်များ အသက်လုံခြုံမှုရှိစေရေးအတွက် အသက်ကယ်အင်္ကျီများ ဝတ်ဆင်ထားကြစေရေးနှင့် ရေယာဉ်မောင်းနှင်သူများ အရက်သေစာသောက်စားခြင်းမပြုလုပ်စေရေးတို့အတွက် ကူးတို့ဆိပ်များအားလုံး ရှိဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ရေယာဉ်မောင်းနှင်သူများအား ထပ်ဆင့် အသိပေးရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ရန်ကုန်မြစ်တွင်း စက်တပ်သမ္မန်များဖြင့် သွားလာနေကြသော ခရီးသည်ပြည်သူများအတွက် အသက်အာမခံနှင့် ပတ်သက်ပြီး ပိုင်ဆိုင်ထားရှိပေးထားကြောင်း သိရသည်။

"ဒလမြို့နယ်မှာရှိတဲ့ စက်တပ်သမ္မန်တွေအားလုံးက နိုင်ငံတော်ကို အခွန်ဆောင်ရတယ်၊ မြန်မာ့အာမခံလုပ်ငန်းမှာ လိုင်စင်ပေးဆောင်တဲ့အခါ အာမခံကြေး(ပရီမီယံ)ပေးသွင်းရတယ်။ သူတစ်ပါးထိခိုက်မှု အာမခံရှိပြီးသားဖြစ်လို့ မတော်တဆဖြစ်တာ၊ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရမယ်ဆိုရင် နစ်နာကြေးရမှာဖြစ်ပါတယ်။ စက်တပ်သမ္မန်တွေအားလုံး အာမခံထားပြီးပါပြီ။ သမ္မန်စီးတဲ့ ခရီးသွားပြည်သူအားလုံး အကျိုးဝင်တယ်။ အသက်အာမခံပုံစံပတ်သက်ပြီး စီးနင်းကြတဲ့ ခရီးသည်

ပြည်သူတွေ သိရှိကြသူနည်းပါတယ်" ဟု မြို့နယ်စက်တပ် ရေယာဉ်ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌက ပြောကြားသည်။

ဒလမြို့နယ်ဘက်ကမ်းရှိ သမ္မတကမ်းခြေ၊ ဈေးဆိပ်၊ ဒလသင်္ဘောဆိပ်၊ ဗိုလ်ရန်ပြေ၊ ကမာကသွယ်၊ စက်မြေ၊ ကမာကဆိပ်၊ မှော်စက်၊ ဆာပါချောင်းနှင့် ကျောင်းစု ကူးတို့ဆိပ်တို့မှ ရန်ကုန်မြို့ဘက်ကမ်းရှိ ဗိုလ်တထောင်၊ ပန်းဆိုးတန်း၊ စဉ့်အိုးတန်း၊ မော်တင်လမ်းသစ်၊ မော်တင် (ကိုင်းတန်း အမှတ်-၂) ကူးတို့ဆိပ်တို့သို့ စက်တပ်သမ္မန်များဖြင့် နေ့စဉ် ခရီးသွားပြည်သူများစွာကို ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် ဒလမြို့နယ်၌ ပုဂ္ဂလိကပိုင် ကူးတို့

သမ္မန်ဆိပ်ခြောက်ဆိပ်ရှိရာ ကမာအောင်ကြီးကြပ်ရေးဆိပ်၌ အစင်းရေ ၁၈၀၊ ရေကန်ကြီးကြပ်ရေးဆိပ်၌ ၂၂ စင်း၊ တံလျက်ကြီးကြပ်ရေးဆိပ်၌ ၄၆ စင်း၊ ဆာပါချောင်း စက်တပ် ရေယာဉ်ကြီးကြပ်ရေးဆိပ်၌ ၄၁ စင်း၊ ကျောင်းစု(စက်မြေ) စက်တပ်ရေယာဉ်ကြီးကြပ်ရေးဆိပ်၌ ၂၂ စင်း၊ ကျောင်းစု (လက်ခပ်)မှ (စက်တပ်) ကူးတို့ဆိပ်၌ အစင်း ၂၀၊ သမဝါယမ အသင်းပိုင် ကူးတို့သမ္မန်ဆိပ် ငါးဆိပ်ဖြစ်သည့် သမ္မတ ကမ်းခြေ ကူးတို့ဆိပ်၌ ၃၄ စင်း၊ ကမာကသွယ်ကူးတို့ဆိပ်၌ အစင်း ၃၀၊ စက်မြေကူးတို့ဆိပ်၌ ၃၃ စင်း၊ ကမာကဆိပ်ကူးတို့ ဆိပ်၌ ၄၁ စင်း၊ မှော်စက် ကူးတို့ဆိပ်၌ ၃၅ စင်း စုစုပေါင်း ၅၀၄ စင်းရှိကြောင်း သိရသည်။

နိုင်လင်းကျော်(ဒလ)

မယ်စုဘီပီ(၁၃) ဂိတ်တွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် အဆုတ်ရောင်ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုမရှိစေရေး စစ်ဆေး

မယ်စု ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆

ကယားပြည်နယ် မယ်စုမြို့နယ်တွင် တရုတ်နိုင်ငံ၌ လတ်တလောဖြစ်ပွားနေသည့် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါနှင့် ပတ်သက်၍ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုမရှိစေရေး ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရန်အတွက် မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ မယ်စုဘီပီ(၁၃)ဂိတ်တွင် စစ်ဆေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာအောင်ဇော်ထွန်းနှင့် ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများက လူအဝင်အထွက်ရှိသော မယ်စုဘီပီ(၁၃) ဂိတ်၌ ထိုင်းနိုင်ငံမှ ခရီးသွားများအား ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုမရှိစေရေး ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးခြင်း၊ အဖျားတိုင်းကိရိယာဖြင့် စစ်ဆေးတိုင်းတာခြင်း၊ အသိပညာပေးခြင်းများဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးဌာနမှ တင်ပြသော သောအဆုတ်ရောင်ရောဂါ (2019-nCoV) နှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်သူများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိစေရန်အတွက် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ထုတ်ဝေသည့် အသိပညာပေး ဝီဒီယိုများကိုလည်း မြို့တွင်းလူစည်ကားရာနေရာများနှင့် ပြန့်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ် ရုံးရှေ့ နံရံကပ်ပြတိုက်တို့တွင် စိုက်ထူထားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

"ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်နဲ့ပတ်သက်လို့ နယ်စပ်ဂိတ်မှ တစ်ဆင့် ဝင်ရောက်မှုမရှိစေဖို့ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်နေပြီး မယ်စုဘီပီ(၁၃)ဂိတ်မှာ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ချက်အရ ယနေ့အထိ သံသယလူနာမတွေ့ရှိရသေးပါဘူး" ဟု မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာအောင်ဇော်ထွန်းက ပြောကြားသည်။

ဝတ်ရည်(ပြန်/ဆက်)



ဗြိတိန်နိုင်ငံရှိ အထင်ကရနေရာများနှင့် ရုပ်တုများ

စာဆိုတမန်



Winston Churchill
Prime Minister
1940-1945
and 1951-1955



David Lloyd George
Prime Minister
1916-1922



Jan Smuts
Prime Minister of
South Africa
1919-1924 and
1939-1948

(၆-၂-၂၀၂၀ ရက်နေ့မှ အဆက်)

ဗြိတိသျှဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်းများ၏ ရုပ်တုများအပါအဝင် ကမ္ဘာ့ထိပ်တန်း ခေါင်းဆောင်၊ အကြီးအကဲများနှင့် ထင်ရှားကျော်ကြားသည့် ပုဂ္ဂိုလ် ၁၂ ဦး၏ ရုပ်တုများ တည်ရှိပါသည်။

၇။ ဗြိတိသျှဝန်ကြီးချုပ်နေအိမ် (No. 10 Downing Street, London)

10 Downing Street ဟု လူသိများသည့် ဗြိတိန်ဝန်ကြီးချုပ်နေအိမ်သည် ဗြိတိသျှဝန်ကြီးချုပ်၏ နေအိမ်ဖြစ်ရုံသာမက ဝန်ကြီးချုပ်ရုံးလည်း ဖြစ်ပါသည်။ 10 Downing Street သည် ဗြိတိန်နိုင်ငံ လန်ဒန်မြို့၌ ခရီးသွားစဉ်သည်များ လာရောက်လည်ပတ်မှု အများဆုံးသော အဆောက်အဦများအနက် တစ်ခုဖြစ်ပြီး လန်ဒန်မြို့လယ် အချက်အချာကျသည့် ဝန်ကြီးဌာနများ ရုံးစိုက်ရာ ဧရိယာတွင် တည်ရှိသည်။ သို့သော် အဆိုပါရုံးထဲသို့ ဝင်ရောက်လေ့လာခွင့်မရှိဘဲ လုံခြုံရေးများ တာဝန်ချထားသဖြင့် ရုံးဝင်းအပြင်ဘက်တွင်သာ လည်ပတ်နိုင် သည်။ 10 Downing Street သည် ဗြိတိန်ဘုရင်မကြီး၏နန်းတော် ဘာကင်ဟမ် နန်းတော်၊ ဗြိတိသျှပါလီမန်နှင့် St. James' Park အနီးတွင် တည်ရှိသည်။

10 Downing Street ကို ၁၇၃၅ ခုနှစ်မှ စတင်တည်ထောင်ခဲ့ပြီး နှစ်ပေါင်း ၂၇၅ နှစ်အတွင်း ဗြိတိန်နိုင်ငံ၏ အရေးကြီးသည့် ဆုံးဖြတ်ချက်များကို ချမှတ်သည့် နေရာတစ်ခုဖြစ်သည်။ 10 Downing Street တည်ဆောက်ထားသည့် နေရာတစ်ဝိုက်သည် ရှေးခေတ်ဂရိများဖြစ်သည့် Anglo-Saxon လူမျိုးများနှင့် Norman တို့ အခြေချရာနေရာများဖြစ်ခဲ့ပြီး လွန်ခဲ့သည့် နှစ်ပေါင်း ၁၀၀၀ ခန့်ကပင် ဂုဏ်သတင်းကြီးမားသော နေရာတစ်ခု ဖြစ်ခဲ့သည်။

၁၆၅၂ ခုနှစ်တွင် King Charles II က တော်ဝင် Whitehall Palace ၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းအား Sir George Downing သို့ ပိုင်ဆိုင်ခွင့် ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ယင်းနေရာအား ၎င်း၏အမည်ပါဝင်သည့် Downing Street ဟူ၍ အမည် ခေါ်ဝေါ်စေခဲ့သည်။ ၎င်းသည် နယ်သာလန်နိုင်ငံ သည်ဟိတ်ဂျီတွင် သံတမန် နှင့် အစိုးရ Administrator အဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သူဖြစ်သော်လည်း ရက်စက်ပြီး ဆိုးရွားခက်ထန်သူတစ်ယောက်ဖြစ်ခဲ့သည်။ နောက်ပိုင်းတွင် King Charles II က ပထမဆုံးဆုံး ဗြိတိသျှဝန်ကြီးချုပ် Sir Robert Walpole အား Downing Street နေအိမ်ကို ပေးအပ်ခဲ့ပြီး လက်ရှိအထိ ဗြိတိသျှဝန်ကြီးချုပ်ရုံးနှင့် နေအိမ်ဖြစ်လာခဲ့သည်။

၈။ ထရာဖယ်ဂါရင်ပြင် (Trafalgar Square)

ထရာဖယ်ဂါရင်ပြင်သည် အများပြည်သူ စုဝေးလာရောက်သည့် နေရာ တစ်ခုဖြစ်ပြီး လန်ဒန်မြို့ရှိ အထင်ကရနေရာများဖြစ်သည့် ပြခန်းများ၊ ရှေးဟောင်းအဆောက်အဦများ၊ ရုပ်တုများ၊ အထိမ်းအမှတ် အဆောက်အဦ များထဲတွင် တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါနေရာသည် လန်ဒန်မြို့ အာဏာပိုင်အဖွဲ့၏ အုပ်ချုပ်မှု၊ ပံ့ပိုးမှုဖြင့် အခမ်းအနားများ တစ်နှစ်ပတ်လုံး စည်ကားနေသည့် နေရာဖြစ်သည်။

၁၈၀၅ ခုနှစ်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ထရာဖယ်ဂါရင်ပြင်တွင် ဗြိတိန်နိုင်ငံ အောင်ပွဲရခဲ့ခြင်း အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် အဆိုပါအမည်အား ခေါ်ဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။ ဗြိတိန်နိုင်ငံအနေဖြင့် အဆိုပါတိုက်ပွဲတွင် နပိုလီယံ၏ ပြင်သစ်ရေတပ်ကို အနိုင်ရခဲ့သော်လည်း ရေတပ်ဗိုလ်ချုပ်ကြီး Lord Horatio Nelson သည် HMS Victory အမည်ရှိ သင်္ဘောပေါ်တွင် ကျဆုံးသွားခဲ့သည်။ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး Nelson အသက်ပေးလှူခြင်းအပေါ် ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် Nelson ကျောက်တိုင် အား ထရာဖယ်ဂါရင်ပြင်တွင် တွေ့မြင်နိုင်သည်။ ကျောက်တိုင်၏ အောက်ခြေ ထောင့်လေးထောင့်တွင် တွေ့မြင်ရသည့် ခြင်္သေ့ရုပ်တုလေးရပ်သည် ဗိုလ်ချုပ် ကြီး Nelson ၏ ရေတပ်က အနိုင်ရရှိခဲ့သည့် စစ်ပွဲလေးပွဲကို ကိုယ်စားပြုထားခြင်း ဖြစ်သည်။



Henry John Temple,
3rd Viscount
Palmerston
Prime Minister
1855-1858 and
1859-1865



Edward Smith-
Stanley, 14th Earl of
Derby
Prime Minister 1852,
1858-1859 and
1866-1868



Benjamin Disraeli,
1st Earl of
Beaconsfield
Prime Minister
1868 and
1874-1880



Sir Robert Peel
Prime Minister
1834-1835 and
1841-1846



George Canning
Foreign Secretary
1807-1809 and
1822-1827;
Prime Minister 1827



Abraham Lincoln
President of the
United States
1861-1865



Nelson Mandela
President of South
Africa 1994-1999



Mahatma Gandhi
Indian
Independence
Leader



Millicent Fawcett
Campaigner for
women's suffrage

ယခင် ၁၄ ရာစုနှင့် ၁၇ ရာစု၏ တော်ဝင်မြင်းစောင်းများ ထားရှိသည့် နေရာသည် ယခု ထရာဖယ်ဂါရင်ပြင်တည်ရှိသည့် နေရာဖြစ်သည်။ အဆိုပါ မြင်းစောင်းများအား ၁၉ ရာစုတွင် ယခု ဘာကင်ဟမ်နန်းတော် ဆောက်လုပ် ထားသည့်နေရာသို့ ရွှေ့ပြောင်းခဲ့သည်။ သမိုင်းတစ်လျှောက် ကန့်ကွက်ဆန္ဒပြပွဲ များ၊ ဆန္ဒပြပွဲများနှင့် လူထုစုဝေးရာနေရာ၊ အများပြည်သူနှင့် သက်ဆိုင်သည့် အခမ်းအနားများအဖြစ် တည်ရှိခဲ့ပြီး ယနေ့ခေတ်တိုင်အောင် အဆိုပါ အစဉ်အလာအတိုင်း တွေ့မြင်ရမည် ဖြစ်သည်။

၉။ စကျင်ကျောက်ဂိတ်မုခ်ဦး (Marble Arch)

စကျင်ကျောက်ဂိတ်မုခ်ဦးသည် လန်ဒန်မြို့ရှိ အထင်ကရ လည်ပတ်စရာ နေရာများထဲမှ တစ်ခုဖြစ်ပြီး ယခင် ဘုရင့်တော်ဝင်များနေထိုင်ရာ အိမ်တော် ဝင်းရှိ တော်ဝင်ပန်းခြံ Hyde Park ၏ ထောင့်တစ်နေရာတွင် တည်ရှိ သည်။

နပိုလီယံစစ်ပွဲများတွင် အင်္ဂလိပ်တို့ အနိုင်ရ အောင်ပွဲများအတွက် ခမ်းနားထည်ဝါစွာ ကျင်းပလိုခြင်း၊ ဘာကင်ဟမ်နန်းတော်သို့ အဝင်လမ်းဂိတ် တွင် A Triumphal Arch (အောင်ပွဲခံမုခ်ဦး) အဖြစ် တည်ဆောက်ရန် ရည်ရွယ်ကာ စတုတ္ထမြောက် ဂျော့ဘုရင် (George IV) က ၎င်းသဘောကျ နှစ်ခြိုက်သော ဗိသုကာပညာရှင် John Nash ကို ဒီဇိုင်းရေးဆွဲစေခဲ့သည်။ သို့သော် စတုတ္ထမြောက် ဂျော့ဘုရင် (George IV) နတ်ရွာစံချိန်တွင် နန်းတက် လာသော ဘုရင် William IV သည် John Nash ရေးဆွဲထားခဲ့သည့် Marble Arch (A Triumphal Arch) ဒီဇိုင်းမှာ အလွန်တရာ ကြီးကျယ်ခမ်းနား လှပခဲ့ သော်လည်း ကုန်ကျစရိတ်မှာ များပြားသည်ဟုယူဆခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ၁၈၃၃ ခုနှစ် Marble Arch မုခ်ဦးသည် John Nash ရေးဆွဲထားခဲ့သလို George IV ဘုရင် ပုံတူရုပ်တုနှင့်အတူ မူရင်းဒီဇိုင်းများ ပါဝင်ခြင်းမရှိဘဲ တည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့သည်။

၁၈၃၇ ခုနှစ် ဘုရင်မကြီးဝိတိုရိယ (Queen Victoria) နန်းတက်၍ ဘာကင် ဟမ်နန်းတော်သို့ ပြောင်းရွှေ့နန်းစံချိန်တွင် ကြီးမားသောနန်းတော်အတွင်း စကျင်ကျောက်ဂိတ်မုခ်ဦးမှာ သေးငယ်လွန်းသည်ကို တွေ့ရှိရသဖြင့် စကျင် ကျောက်ဂိတ်မုခ်ဦးကို စနစ်တကျဖြုတ်သိမ်း၍ ယနေ့တိုင် တည်ရှိနေသော Hyde Park ၏ ထောင့်အဝင်လမ်းနေရာတွင် ပြန်လည်တည်ဆောက်ခဲ့သည်။ ယင်းမုခ်ဦးတည်ဆောက်ပြီးချိန်မှစ၍ တော်ဝင်အခမ်းအနားများတွင် စီတန်းလှည့်လည်ခြင်းများ ပြုလုပ်လေ့ရှိခဲ့ပြီး ၁၉၅၃ ခုနှစ်တွင် ဒုတိယမြောက် အယ်လီဇဘတ် (Queen Elizabeth II) ဘုရင်မကြီး နန်းတက်စဉ် စကျင်ကျောက်ဂိတ်မုခ်ဦးမှ ရွှေရောင်ရထားလုံးဖြင့် ဖြတ်သန်း၍ နန်းတက်ပွဲ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

ယခုအခါ စကျင်ကျောက်ဂိတ်မုခ်ဦးသည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသော လန်ဒန်မြို့၏ လမ်းမများဖောက်လုပ်ခြင်းကြောင့် Hyde Park ပန်းခြံနှင့် သီးခြားဖြစ်လာခဲ့သည်။ ထိုနေရာအနီး မြေအောက်ရထားဘူတာရုံ Marble Arch station၊ Park Grand London Kensington Hotel နှင့် ဆက်စပ်လျက် တည်ရှိသည်။

ဗိသုကာပညာရှင် John Nash ရေးဆွဲထားခဲ့သော စကျင်ကျောက်ဂိတ် မုခ်ဦး မူရင်းဒီဇိုင်းပုံတူကို လန်ဒန်မြို့ ဝိတိုရိယနှင့် အဲလ်ဘတ်ပြတိုက်တွင် တွေ့မြင်နိုင်သည်။

၁၀။ မြင်းခေါင်းရုပ်တု (Still Water Horse Head Sculpture)

လန်ဒန်မြို့ တော်ဝင်ပန်းခြံ Hyde Park ပန်းခြံထောင့် စကျင်ကျောက် ဂိတ်မုခ်ဦးကျောက်တံခါးအနီးရှိ မြင်းခေါင်းရုပ်တုကို ခရီးသွားများအနေဖြင့် တွေ့မြင်ရမည်ဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၂၄ သို့ ✦



ထရာဖယ်ဂါရင်ပြင်



ဗြိတိသျှဝန်ကြီးချုပ်နေအိမ်



လန်ဒန်မြင်ကွင်းစုံ ရဟတ်ကြီး

❖ စာမျက်နှာ ၂၃ မှ
 ၎င်းရုပ်တုကို ဗြိတိန်နိုင်ငံ နာမည်ကျော် ပန်းပုပညာရှင် Nic Fiddian Green က ထုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ မြင်းစီးခြင်းအတတ်ပညာအား ကလေးလူကြီးအပေါင်းက မြတ်နိုးကြသည်ကို အနုပညာရှင်ဖြစ်သူ ဖော်ကျူးထုဆစ်ပြသထားသော မြင်းခေါင်းရုပ်တုသည် ၃၃ ပေအရှည်ရှိ၍ ဘေးမှ ဒေါက်တိုင်များမပါဘဲ မြင်းမှ ရေသောက်နေသည့်ဟန်၊ မြင်း၏ နှာခေါင်းရိုးဖြင့်ထောက်၍ အမှီအခိုကင်းစွာ ဟန်ချက်ညီညီ ထောင်မတ်နေရန် ထုလုပ်ထားသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ ပန်းပုပညာရှင် Nic Fiddian Green သည် ကြီးမားသော မြင်းခေါင်းရုပ်တုကို ကြေးသတ္တုဖြင့် ထုလုပ်ထားပြီး ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် ခင်းကျင်းပြသနိုင်ခဲ့သည်။ လန်ဒန်မြို့ရှိ အမှီအခိုကင်းသော ကြေးပန်းပုရုပ်များအနက် အကြီးဆုံး ရုပ်တု တစ်ခု ဖြစ်လာခဲ့သည်။ ပန်းပုပညာရှင် Fiddian Green သည် ရွှံ့၊ မြေစေး၊ အင်္ဂါတေ၊ ခဲသတ္တု၊ စကျင်ကျောက် စသည်ဖြင့် ထုဆစ်ခြင်းများကို ပြုလုပ် လျက်ရှိသူဖြစ်ပြီး ၎င်းသည် ဗြိတိန်ပြတိုက်ရှိ ဘီစီ ၅ ရာစုနှစ်မှ Parthenon (ရှေးဟောင်းဂရိလူမျိုးများ ထုဆစ်သော) ရုပ်တု ပန်းပုလက်ရာ ရှေးဂရိခေတ် အဆောက်အအုံများ ရှေ့မျက်နှာစာမြင်းမိုရ်ပတ်တွင် တွေ့ရလေ့ရှိသော - Horse of Selence ကို အခြေခံ၍ စိတ်ကူးများဖြစ်ပေါ်ကာ အမှီအခို ကင်းစွာဖြင့် တည်ငြိမ်နေသော မြင်းခေါင်းရုပ်တုကို ထုဆစ်ခဲ့သည်ဟု သိရှိရပါသည်။

၁၁။ အာခီလီစ်ရုပ်တု (Statue of Achilles also known as Ladies of England)

လန်ဒန်မြို့ Hyde park ပန်းခြံ Queen Elizabeth ဂိတ်အနီးတွင် တွေ့ရသော အာခီလီစ်ရုပ်တုသည် မျိုးချစ်စိတ်ထက်သန်သော Ladies of England ဟုခေါ်တွင်သည့် အထက်တန်းလွှာ လူ့အဖွဲ့အစည်းမှ စုပေါင်း ကမကထပြုလုပ် ထုဆစ်စေခဲ့ခြင်းကြောင့် Ladies of England ရုပ်တုဟု လည်း လူသိများကြပါသည်။ ထိုရုပ်တုကို ၁၈၂၂ ခုနှစ်တွင် Sir Richard Westmacott က ထုဆစ်ခဲ့ပြီး ဝယ်လင်တန်တိုက်ပွဲအတွင်း ပြင်သစ်နိုင်ငံမှ သိမ်းဆည်းရရှိခဲ့သော အမြောက်များမှရရှိသည့် ကြေးအလေးချိန် စုစုပေါင်း

၃၃ တန်ခန့် အသုံးပြုထုဆစ်ခဲ့ပါသည်။ အင်္ဂလန်နိုင်ငံတွင် ထင်ရှားကျော်ကြားသော ဝယ်လင်တန်မြို့စား Sir Arthur Wellesley, 1st Duke of Wellington (1769-1852) ကို ဂုဏ်ပြုသော ပထမဆုံး အထိမ်းအမှတ်ရုပ်တုဖြစ်ပြီး ဗြိတိသျှတို့၏ နယ်ခြားတွင် ပြင်သစ် စစ်ဗိုလ်ချုပ် နပိုလီယံကို အောင်နိုင်ခဲ့ခြင်းအပေါ် အောင်ပွဲခံစိတ်ဓာတ်ကို ဂုဏ်ယူပြသနေသည့် အထိမ်းအမှတ်ရုပ်တု ဖြစ်ပါသည်။ နပိုလီယံကို နောက်ဆုံး အနိုင်ရခဲ့မှုအပြီး ဥရောပတစ်ခွင်တွင် တစ်မှုထူးခြားသော လက်ရာများဖြင့် စိုက်ထူထားသော ရုပ်တုတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ ဝယ်လင်တန်မြို့စား Arthur Wellesley ၏ ရွှံ့ပုံရိပ်တို့ကို တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် Salamanca တိုက်ပွဲ၊ Vitoria တိုက်ပွဲ၊ Toulouse တိုက်ပွဲ၊ Waterloo တိုက်ပွဲတို့တွင် ဗြိတိသျှတို့အောင်နိုင်မှု များ ရရှိခဲ့ပါသည်။

Sir Richard Westmacott သည် ဝယ်လင်တန်မြို့စား Arthur Wellesley ကို ဂုဏ်ပြု၍ ကြီးမားခမ်းနားသောရုပ်တု ပြုလုပ်ရန်အတွက် သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ သည့် အမြောက်များကို အသုံးပြုမည့် အကြံဉာဏ်ကို ရောမမြို့ Capitoline Hill ပေါ်ရှိ Dioscuri (ခေါ်) Alexander နှင့် Bucephalus colossal ရုပ်တုများကို အခြေခံလေ့လာ၍ ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ၁၈၁၄ ခုနှစ်တွင် နာမည်ရ ပန်းချီ ပန်းပုပညာရှင် အမျိုးသမီး Countess Spencer သည် Sir Richard Westmacott အား ထိုအကြံဉာဏ်ကို မူလပြသပေးခဲ့ပါသည်။ Countess Spencer က ယင်း ရုပ်တု ထုဆစ်ရန် ပန်းပုပညာရှင် အမျိုးသမီးများထံမှ ရန်ပုံငွေ ဦးဆောင်ရာဖွေ ခဲ့သူဖြစ်ပါသည်။ ဝယ်လင်တန်မြို့စားအထိမ်းအမှတ် ရုပ်တုသည် Countess Spencer ဦးဆောင်သော အမျိုးသမီးအများစု၏ ရန်ပုံငွေမတည်မှုများ၊ တိုက်ပွဲများမှ အနိုင်ရသိမ်းဆည်းခဲ့သော အမြောက်များ၏ တန်ဖိုးများဖြင့် ရန်ပုံငွေ စတင်ထူထောင်နိုင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ခြောက်ပေအမြင့်ရှိသော အာခီလီစ် ရုပ်တုသည် စစ်သူရဲကောင်း၏ သန်မာသော ကြွက်သားများကို ပေါ်လွင်အောင် ထုဆစ်ထားပါသည်။ ဘယ်ဘက် လက်တွင် အပိုင်းသဏ္ဍာန်ရှိသောခိုင်ကို မြှောက်ထားသည်။ ညာဘက်လက် တွင် ကိုင်ဆောင်ထားသော အလွန်ရှေးဆန်သော ဓားကိုမူ ၁၈၆၀ ပြည့်နှစ်တွင်

ထပ်မံထည့်သွင်းခဲ့သည်။ ဘယ်လက်မောင်းတွင် ဝတ်ရုံကို လွှမ်းခြုံထား ပြီး ညာဘက်ခြေထောက်သည် အနောက်ဘက် သံချပ်ကာပေါ်တွင် ရပ်လျက် အနေအထားဖြင့် ထောက်ထားသည်။ ဦးခေါင်းသည် ဘယ်ဘက်သို့ လှည့်နေ ပြီး ခြေထောက်များဖြန့်ကား၍ အားမာန်အပြည့်ဖြင့် ထောက်ထားသည်။ ရုပ်တုကို အဆင့်သုံးဆင့်ဖြင့် သယ်ပိုးမှတ်ထူထား၍ ဘုရင် George III ၏ ကမ္ပည်းစာများ ရေးထိုးထားပါသည်။

၁၂။ လန်ဒန်မြင်ကွင်းစုံ ရဟတ်ကြီး (London Eye)

၁၃၅ မီတာ မြင့်မားသည့် ကိုကာကိုလာ လန်ဒန်မြင်ကွင်းစုံ ရဟတ်ကြီး အား ကမ္ဘာ့အကြီးမားဆုံး ယာဉ်ထိန်းမောင်းတံဖြင့် တည်ဆောက်ထားပါသည်။ ရဟတ်ကြီးအား Marks Barfield ဗိသုကာပညာရှင်များအဖွဲ့က ဆောက်လုပ် ခဲ့ပြီး ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါ ရဟတ်ကြီး၏ အုံမခန်းသည် ဗိသုကာလက်ရာနှင့် နည်းပညာမြင့်မားပြီး အရွယ်အစား ကြီးမားမှုကြောင့် ပြည်တွင်း ပြည်ပ ဆုပေါင်း ၈၅ ခုကျော် ချီးမြှင့်ခြင်း ခံခဲ့ရပါသည်။ ဗြိတိန်နိုင်ငံ၏ ဧည့်သည်များ လာရောက်လည်ပတ်မှု အများဆုံး နေရာတစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါသည်။

လန်ဒန်မြင်ကွင်းစုံ ရဟတ်ကြီးသည် မိုးမြင့်မျှော်စင်ကြီး ဖြစ်ရုံသာမက ၎င်း၏ ထူးခြားဆန်းကြယ်သည့် သွင်ပြင်၊ ပုံစံနှင့် နည်းပညာကြောင့် လန်ဒန် မြို့သို့ လာရောက်လည်ပတ်သည့် ဧည့်သည်များအတွက် အတွေ့အကြုံ အသစ်များ အမြဲရရှိစေပါမည်။ မူလက ရဟတ်ကြီးအား ယာယီအနေဖြင့်သာ ထားရှိရန် ရည်ရွယ်ခဲ့သော်လည်း နေရာသစ်သို့ ရွှေ့ပြောင်းရန် အဆင်မပြေသည့်အတွက်ကြောင့် ငါးနှစ်အထိ ထပ်မံထားရှိသွားရန် ရွှေ့ဆိုင်း ခဲ့ရပါသည်။ သို့ရာတွင် နှစ်စဉ် သန်းပေါင်းများစွာ ခရီးသွားဧည့်သည်များ လာရောက်မှု၊ ရဟတ်ကြီး၏ ထင်ရှားကျော်ကြားမှု စသည်တို့ကြောင့် ထားရှိမှု ကာလအား ထပ်မံတိုးမြှင့်ခဲ့ရပါသည်။ ယခုအချိန်တွင် လန်ဒန်မြင်ကွင်းစုံ မိုးမြင့်ရဟတ်ကြီးသည် ကြီးကျယ်ခမ်းနားသည့် အထင်ကရနေရာတစ်ခု အဖြစ် လန်ဒန်မြို့ကြီးတွင် အစဉ်အမြဲ တွေ့မြင်နိုင်ပြီဖြစ်ပါသည်။ (ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)



ဖယ်ခုံမြို့နယ်၌ အပျော်စီးရေယာဉ်လုပ်ငန်းဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

ဖယ်ခုံ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ဖယ်ခုံ မြို့နယ် (ရှမ်း/ကယားနယ်စပ်)ရှိ ဖယ်ခုံအင်းအတွင်း Lake Pekhon Houseboats Co.,Ltd. မှ အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သည့် အပျော်စီးရေယာဉ်လုပ်ငန်း ဖွင့်ပွဲအခမ်း အနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီက Bamboo House စားသောက်ဆိုင်(လှ)၌ ကျင်းပ ခဲ့သည်။ အခမ်းအနားတွင် ကယားပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှထွေး၊

ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ကယန်း တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဦးခွန်းအေးမောင်တို့က အမှာစကား ပြောကြားခဲ့ကြပြီး Lake Pekhon Houseboats Co.,Ltd. မှ Managing Director ဦးအောင်ရဲကျော်က ရေယာဉ်လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်ပတ်သက် ၍ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ အင်းရေပြင်အတွင်း Lake Pekhon Houseboats မှ အပျော်စီး ရေယာဉ်များကို MVLPH Lity အမည် ဖြင့် အိပ်ခန်းသုံးခန်းပါ ခရီးသည် ခြောက်ဦးစီး ရေယာဉ်နှင့် MVLPH

Cherry အမည်ဖြင့် အိပ်ခန်းခြောက် ခန်းပါ ခရီးသည် ၁၅ ဦးစီး ရေယာဉ် နှစ်စင်းတို့ဖြင့် စတင်ပြေးဆွဲသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ Houseboats အပျော်စီး ရေယာဉ်များကို White Swan Boating Co.,Ltd. မှ ဆောက်လုပ်ခဲ့ ခြင်းဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ Lake Cruise ခရီးစဉ်များကို Lake Pekhon Houseboats က ပထမဆုံး ဖန်တီး ဖော်ဆောင်ပြေးဆွဲခြင်းဖြစ်ကြောင်း Managing Director ထံမှ သိရသည်။ ကိုထွေး(ဖယ်ခုံ)

မအူပင်ခရိုင်၌ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ စွမ်းရည်မြှင့်ဆင့်ပွားသင်တန်း ပို့ချ

မအူပင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင် မြို့နယ်တွင် ခရိုင်ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက ရွေးကောက်ပွဲ ဆိုင်ရာ စွမ်းရည်မြှင့် ဆင့်ပွား သင်တန်းကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ ရက် တွင် အမှတ် ၈ ရပ်ကွက် ရေလဲလမ်းမ ရှိ ပြေးရောင်ခြယ်ခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။ ရှေးဦးစွာ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသ ကြီး ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ အဖွဲ့ဝင် မအူပင်ခရိုင်တာဝန်ခံ ဦးခင်မောင်ဝင်းက အဖွဲ့အမှာစကား ပြောကြားရာ ခရိုင်ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌက ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ တွင် ခရိုင်အတွင်းရှိ ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများနှင့် ဝန်ထမ်းများ အား စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်စေရန်နှင့် လွတ်လပ်၍ တရားမျှတပြီး အများ ယုံကြည်လက်ခံသည့် ရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်စေရန် ရည်ရွယ်၍ သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များအား ဆွေးနွေးပြောကြား

ခဲ့သည်။ မအူပင်ခရိုင်အတွင်း ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ၌ မဲဆန္ဒရှင် စုစုပေါင်း ခုနစ်သိန်း နှစ်သောင်းကျော်နှင့် မဲရုံစုစုပေါင်း ၉၃၇ ရှိ ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ သင်တန်းကို ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ၏ကြီးကြပ်မှုနှင့် IDEA အင်တာနေရှင် နယ်အဖွဲ့၏ ထောက်ပံ့မှုတို့ဖြင့် ဖွင့် လှစ်ခဲ့ပြီး သင်တန်းနည်းပြ သုံးဦး

တို့က ခရိုင်အတွင်းရှိ ခရိုင်မြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲတို့မှ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင် (အများယုံကြည် လေးစားခြင်းခံရသော ပုဂ္ဂိုလ်များ)နှင့် ဝန်ထမ်း စုစုပေါင်း ၃၈ ဦးတို့အား နှစ်ရက်ကြာ သင်တန်းပို့ချသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အောင်ခိုင်၊ အောင်မြင်မြတ် (မအူပင်)



အိမ်ရာ

ဗဟိုဝန်ဆောင်မှု ဝန်ဆောင်မှုများ

အိမ်ရာ နှင့် နိုင်ငံတော် အိမ်ရာများ (၁၅ ရက်) 700 USD + ၂၀၀၀၀၀/-
ထွက်ခွာပေးရန်အတွက် အိမ်ရာ ဝန်ဆောင်မှု နှင့် အိမ်ရာ ဝန်ဆောင်မှု (၁၀) နှစ် (သို့မဟုတ် အထက်)

အိမ်ရာ နှင့် နိုင်ငံတော် အိမ်ရာများ (၈ ရက်) 600 USD + ၁၅၀၀၀၀/-
ထွက်ခွာပေးရန်အတွက် အိမ်ရာ ဝန်ဆောင်မှု

အိမ်ရာ နှင့် နိုင်ငံတော် အိမ်ရာများ (၇ ရက်) 1270 USD
ထွက်ခွာပေးရန်အတွက် အိမ်ရာ ဝန်ဆောင်မှု နှင့် အိမ်ရာ ဝန်ဆောင်မှု (၁၀) နှစ် (သို့မဟုတ် အထက်)

[သာသနာ့ဝန်ဆောင်မှုများအား ငါးဆယ့်နှစ်ကျော် အတွေ့အကြုံ ရှိပြီး ဝန်ဆောင်မှု (၁၀) နှစ် တစ်နှစ်ကြာတည်း
စာရင်းအမှတ်အမှတ် (၁) နှင့် အစဉ် တစ်နှစ် ကြိုတင်ချမှတ်နိုင်ပါသည်။]

(ခရီးစဉ် ထွက်ခွာပေးရန်အတွက် ၅ ရက် ကြိုတင်ချမှတ်ရန် စာရင်းအမှတ်အမှတ် (၁၀၀၀၀) - ဝန်ဆောင်မှုပေးပါသည်။
(ခရီးစဉ် အစဉ်အစဉ် အိမ်ရာ ဝန်ဆောင်မှုအဖြစ် သွားရောက်လိုပါက စိတ်တိုင်းဆန္ဒရှိပါက ဝန်ဆောင်မှုပေးပါသည်။)

အိမ်ရာဝန်ဆောင်မှု - တိုက် ၂၅၀ အိမ်ရာ - ၃၀၀၀ အိမ်ရာ၊ ဝန်ဆောင်မှုပေးရန်အတွက် ဝန်ဆောင်မှုပေးပါ။
ရန်ကင်း - ၅၀၀၀ အိမ်ရာ၊ ၅၀၀၀ အိမ်ရာ၊ ၅၀၀၀ အိမ်ရာ၊ ၅၀၀၀ အိမ်ရာ၊ ၅၀၀၀ အိမ်ရာ၊
၀၅ ၅၀၀၀ အိမ်ရာ၊ ၀၅ ၅၀၀၀ အိမ်ရာ၊ ၀၅ ၅၀၀၀ အိမ်ရာ၊ ၀၅ ၅၀၀၀ အိမ်ရာ

Travel

တောင်ကြီး အင်းလေး ပင်တယ်၊ ကရင်
ထပ်ဆင့်ခရီးစဉ် Motel-100000/-
အားလုံးကိုရင်း တို့ကို -100000/-
ဖွဲ့စည်းပေးပါမည်။ (ဖွဲ့စည်း အားလုံး
တော် (ကရင်) Motel-100000/-
09405088558

**ဝရန်ကြီးကျပြီး အရွှေအနက်ငွေ(၁၀၀၀)ခန့်၊
ပျက်စားငွေ(၆၀၀)ကျော်နှင့် ပြည်ထောင်စုပြုစုရေး
သွားလမ်းဝကြီးအားဖို့ ငြေတွက်ကြီးအားပိုင်ရှင်
ကိုယ်တိုင်ကောင်းစဉ်။ Ph:09 2039566, 09 448548778**

PANDA Engineering Group

Air-Con Sales & Service Centre

09 515 8803, 09 732 29024, 09 519 8402
09 253 582 510, 09 253 833 810

ပါဝါတိုနာ သရီးဂျီ

သည် Ginseng, Garlic, Ginkgo
သေတ္တာ ဂျီသုံးလုံးပါဝင်သောဆေးဖြစ်ပါသည်။

● အသက်ကြီးလာသော အဖွဲ့ နှင့် နှစ်ပေါင်းများစွာ သွားကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသော
● နှစ်ပေါင်းများစွာ သွားကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသော အစားအသောက်များကို ဖြစ်ပေါ်လာသော
● နှစ်ပေါင်းများစွာ သွားကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသော အစားအသောက်များကို ဖြစ်ပေါ်လာသော
● Ginseng, Garlic, Ginkgo သုံးလုံးပါဝင်သော ဆေးဖြစ်ပါသည်။

ပါဝါတိုနာ သေတ္တာ အဖွဲ့အစည်း ဖြစ်ပေါ်လာသော အစားအသောက်များကို ဖြစ်ပေါ်လာသော

Manufactured by **KOREA UNITED PHARM. INT'L JSC**

အထူး ၃၀ ပါ x ဆေးထုပ် ၂ ထုပ်ပါဝင်သည်။

YANGON TEL : 01 203103, 09 97711546
MANDALAY TEL : 09 203 7314, 09 441012541

လားရှိုးမြို့ Golden Hill Hotel

အမှတ် - ၂၃၊ ပုဂံလမ်းနှင့် နန်းတော်လမ်းထောင့်၊
ရပ်ကွက်နံပါတ် (၂)
၁၉-၂-၂၀၂၀၊ ၂၂-၂-၂၀၂၀
နံနက်(၉)နာရီမှ ည(၈)နာရီထိ

ရွှေနန်းတော်

ရွှေဝယ်ရွှေရက်ထူးကြမယ့်
ရွှေနန်းတော်ရဲ့ ရွှေရောင်လွှမ်းတဲ့ ရွှေပွဲတော်

ကံထူးခွင့်များ

ရွှေဆွဲဆီး(၂၅၀)ခု၊ ရွှေဆွဲကြိုး(၂၅)ကုံး
ချက်ချင်းငေါက်ချက်ချင်းယူ
ပလာမပါ ငွေသားကံစမ်းမဲများ
ဆိန်း(၇၀)ထက်(၁)ဆိန်းလက်ဆောင်
(၃)ဆိန်း ကျွဲနွံ(၁)စောင်

၁၉-၂-၂၀၂၀ မနက်(၁၁)နာရီမှ(၁)နာရီအထိ
အဆိုတော်ချမ်းမြေ့မောင်ချို
ဗဲကြိုးဖြတ်ပွင့်လှစ်ခြင်း၊ လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း၊
အမှတ်တရဝါတ်ပုံရိုက်ခြင်း၊ **Game** ကစားခြင်း

Facebook : Forever Gems by Golden Palace Gold & Jewellery-ရွှေနန်းတော်

68 RESIDENCE LUXURY CONDOMINIUM

“အပြီးမားဆုံးအခွင့်အရေး”

30% Discount ထိရရှိနိုင်မယ့် VVIP Sales

၁၉-၂၂၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀၂၀
Golden Hill Hotel - လားရှိုးမြို့
Ph-09-73040513, 09-969880491, 09-450021758
နံနက်(၉)နာရီ မှ ည(၇)နာရီထိ

ပထမဆုံးဝယ်ယူသူ(၅)ဦးအတွက်

- ◆ (၃၆) လ အတိုးမဲ့အရက်ကျခန့်
- ◆ Decoration အပြည့်အစုံ
- ◆ KBZ ဘဏ် နှစ်ရှည်အရက်ကျခန့်

Best Modern Architectural Design - Gold Winner
Best Serviced Apartment Development - Gold Winner
Best High End Condo Development - Bronze Winner

ကားပိုက် FREE ချည်းအခွင့်အရေး / ကားအဝင်အထွက်ထွက်ကုစေရန်အတွက် ကမ္ဘာ့အဆင့်မြင့်ဆုံးအခွင့်အရေး(၁)လမ်း(Free Lane)ပါရှိသည်။

သစ် တော မှန် လျှင် အ သုံး ဝင် အ စဉ် ထာ ဝ ရ ထိန်း သိမ်း ကြ

ကြော်ငြာ

သစ်တော

နဲ့

သစ်ပင်

ချစ်ခင်

တဲ့

လူမျိုး

သစ်ပင်

ကို

နှစ်စဉ်

စိုက်

ရွှေတိုက်

ကိုစိုး

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဦးမောင်မောင်ခိုင်(ခ)ဦးမောင်မောင်

ကြည်း-၉၇၇၇ ၀-T-S(29) ပါမောက္ခချုပ်(ငြိမ်း) ယဉ်ကျေးမှုတက္ကသိုလ် သိက္ခာတော်(၆)ပါ၊ သက်တော်(၈၄)နှစ် [ဒေါ်နန်းနန်းကြိုင်(ခ)ဒေါ်အုတေဇာ]၏ခင်ပွန်း ဦးမောင်မောင်ခိုင်(ခ) ဦးမောင်မောင်သည် ၁၄-၂-၂၀၂၀ (သောကြာနေ့)တွင် ဘဝနတ်တံပျံလွန်တော်မူသွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

၀-T-S(29) မှ သူငယ်ချင်းများနှင့် မိသားစုများ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

မုံရွာမြို့နယ် ဆရာဦးမောင်မောင် (ငြိမ်း)၏ ဇနီး၊ စိမ့်ကိန်းဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမင်းသူ၏မိခင်ကြီး ဒေါ်ကြင်ဥ အသက်(၇၈)နှစ် သည် ၁၂-၂-၂၀၂၀ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဆရာမဒေါ်စန်း(ငြိမ်း) ဗဟန်းမြို့နယ် ရန်ကုန်

အထူးကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း

၁၂-၂-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ကွယ်လွန်သွားသည့် ကျေးဇူးတင်မိခင်ကြီး ဒေါ်ကြင်ဥ၏စာပေအဖွဲ့ လိုက်ပါပို့ဆောင်ပေးကြသည့် ရုပ်ဝေးရုပ်နီးမှ ဆွေမျိုး မိတ်သက်ဟများ၊ ဆရာ/ဆရာမများ၊ သူငယ်ချင်းများ၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းမိသားစုများ၊ လူကိုယ်တိုင် မလာရောက်နိုင်သော်လည်း ဖုန်း၊ လူမှုကွန်ရက်တို့မှ အားပေးနှစ်သိမ့်ကြသူများ၊ ပိုင်းဝန်းကူညီကြသူများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ အားလုံးကို အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဦးခင်မောင်ဝေ

M.Sc (Geology), (Delf, The NetherLands) အသက် (၇၄) နှစ် ရန်ကုန်မြို့၊ မေတ္တီလီလမ်း၊ အမှတ်(၃၀၄)၊ ယုဒစီးပွားရေးတာဝါနေ ဒေါ်လှလှမြင့်(ခ)Lily Shein၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း ဆရာဦးခင်မောင်ဝေသည် ၈-၂-၂၀၂၀ (စနေနေ့) နံနက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

၁၉၇၃ ခုနှစ် ဘုမ္မိဗေဒဘွဲ့ရတပည့်များ ရန်ကုန်စိန်စွာနှင့် သိပ္ပံတက္ကသိုလ်

ဒေါ်ခင်အေးနွဲ့ (ခ) ခင်သန်းနွဲ့ အသက်(၇၁)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ (၅)လမ်း(လမ်းတို)၊ အမှတ်(၉၄/ငါးလွှာ)နေ (ဦးအေချို) ဒေါ်အုန်းမြင့်တို့၏ သမီးငယ်၊ ဦးခင်မောင်ဟန် (၈-၈-၈)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ လျှမ်းဆက်ကျော်-ယဉ်လှပဝါ၊ နေနဲ့လှတို့၏ မွေးမိခင်၊ မေယယ်ဒီ၏ အဘွားသည် ၁၆-၂-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၉:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၈-၂-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ မိတ်ဆွေသင်္ဂြိုဟ် အပေါင်းတို့အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၁:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

U Lam Za Tinh (Zllom-Naulak Beh) (၈၄)နှစ် B.A.Ed, B.Ed, B.C.Min, DD (Cand) ဖြည့်နယ်ပညာရေးမှူး (ငြိမ်း) ချင်းပြည်နယ်၊ တီးတိန်မြို့နယ်၊ ဆောင်းကျေးရွာနေ Pu Suak Thawng-Pi Niang Cing တို့၏သား၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကလေးမြို့နယ် (Nu Lam Za Cing)၏ခင်ပွန်း၊ Nu Ngiak Za Awi-Pa Cin Kho Kami Pa Suak Pumသုခုန်ပြုအရာရှိ (ငြိမ်း) (Nu Cing Za Niang)၊ Pa Khai Suangh-Nu Neam Za Niang၊ Pa Kam Za Kap-Nu Khinlay တို့၏အစ်ကို၊ Nu Cing Dim-Pa Thawng Khan Dal (စာရင်းစစ်မှူး-ငြိမ်း)၊ Syama Cing Za Pau (Olive Christian Church)၊ Syama Neam Kang-Rev.Dr.David Kham (Olive Christian Church)၊ Tg Thawng Thian Mungတို့၏ဖခင်၊ Tg Thang Khan Kap (Toyota Company)၊ Nu Cing Suan Man-Pa Thang Khat Muan Sang၊ Nu Cing Khai-Pa Thang Za Kap၊ Lia Ciang Suan Huai၊ Tg Cin Za Kim @ Kimkim၊ Lia Nuam Sian Siam၊ Mary Cing Thian Dim၊ မြေး ခုနစ်ယောက်၊ Lia Cing Huai Kim၊ မြစ်တစ်ယောက်တို့၏အဘိုး ဦးလှစံတင်(ပြည်နယ်ပညာရေးမှူး-ငြိမ်း)သည် ၁၅-၂-၂၀၂၀ရက် နံနက် ၄:၁၅ နာရီတွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၇-၂-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေး သုသာန်၌ ဝတ်ပြုစည်းဝေးပြီး ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (ယုဒစုဒ္ဓယျာဉ်မြို့တော်၊ ပိတောက်ကျောင်းမှတစ်ဆင့်) စစ်တောင်း ရုပ်မှန် Rev.Dr.David Khamနေအိမ်၊ စီးယင်းနတ်ခြင်းအသင်းတော်နှင့် ဗိုလ်ချုပ်လမ်း-ပန်းဆိုးတန်းကုန်းတတားအောက်တို့မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး ဒေါ်မုန်းမုန်းမော်အေး (ခ) မသိင်္ဂီ (၅၉)နှစ် ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ မြေနီကုန်းတောင်ရပ်ကွက်၊ အမှတ် (၁၄)၊ 5A-ဈေးလမ်းနေ (ဦးအေးကို)-ဒေါ်မော်လီစိန်တို့၏ ချစ်လှစွာသော သမီးငယ်၊ ဦးမျိုးမြင့်သန်း-ဒေါ်အေးအေးမော်အေး၊ ဗိုလ်မှူးကျော်မြင့်အောင်(ငြိမ်း)-ဒေါ်မြင့်မြင့်မော်အေး၊ ဦးမောင်မောင်ကြည်အေး၊ ဦးစော်စော်အေး-ဒေါ်စန်းစန်းသွင်တို့၏ ညီမ၊ ဦးတင်စော်၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ မအေးခင်ချစ်ဖွားတင်စော်၊ မောင်အေးမင်းခန့်ကြားတင်စော်တို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ တူ/တူမ ၁ ယောက်တို့၏အဒေါ် ဒေါ်မုန်းမုန်းမော်အေး(ခ) မသိင်္ဂီသည် ၁၅-၂-၂၀၂၀(စနေနေ့) ည ၇:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၇-၂-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍] ၂၁-၂-၂၀၂၀ (သောကြာနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁:၃၀ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြာရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု



ဒေါ်ခင်ခင်လှိုင် @ Margaret M.A. [English] (၉၂) နှစ် ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ နတ်မောက်ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၄၆-က)၊ ဖိုးစိန်လမ်းနေ [မဟာသရေစည်သူ ဦးအုန်းဇေ (တရားဝန်ကြီး-ငြိမ်း)-ဒေါ်မြမြ]တို့၏ သမီးကြီး၊ ဦးသန်းထွဋ် [အထွေထွေမန်နေဂျာ-ငြိမ်း(ကြယ်ငါးပွင့်သင်္ဘောကော်ပိုရေးရှင်း)]၏ ဇနီး၊ ဦးတင်ဇေ (MOFA-ငြိမ်း)-ဒေါ်စင်စင်တို့၏ ညီမ၊ ဦးဝင်းဇေ (ရှေ့နေချုပ်ရုံး-ငြိမ်း)-ဒေါ်ခင်ခင်စိန်၊ ဒေါ်မေမေခင်၊ ဦးလှဇေ-ဒေါ်ခိုင်ယာနာ(UK)၊ ဦးတို့ရ (ပြည်တွင်းအခွန်ဦးစီးဌာန-ငြိမ်း)-ဒေါ်ခင်ဘုန်းအေး၊ [ဦးထွန်းထွန်း(ပြည်ထောင်စု ရှေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံး-ငြိမ်း)] - ဒေါ်တီတီအုန်းတို့၏ ချစ်လှစွာသောအစ်မကြီးသည် ၁၆-၂-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၀၀:၁၅ နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၈-၂-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၃:၃၀ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍] ၂၂-၂-၂၀၂၀ (စနေနေ့) နံနက်တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြာရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်ခင်ခင်လှိုင် @ Margaret M.A. [English] (၉၂)နှစ် ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ နတ်မောက်ရပ်ကွက်၊ အမှတ် (၄၆/က)၊ ဖိုးစိန်လမ်းနေ [မဟာသရေစည်သူ ဦးအုန်းဇေ (တရားဝန်ကြီး-ငြိမ်း)-ဒေါ်မြမြ]တို့၏ သမီးကြီး၊ ဦးသန်းထွဋ် [အထွေထွေမန်နေဂျာ-ငြိမ်း(ကြယ်ငါးပွင့်သင်္ဘောကော်ပိုရေးရှင်း)]၏ဇနီး၊ ဒေါ်သုတေဇာ-Christina Heugas ဒေါ်မိမိဝင်းဇေ-(ဦးခင်ညိုလှိုင်)၊ ဗိုလ်မှူးမောင်မောင်ဝင်းဇေ(ငြိမ်း)-ဒေါ်စန်းစန်းလှိုင်၊ ဦးစောနီတင်ဇေ(US)၊ ဦးရောဘတ်ဇေ-Gabbi(UK)၊ ဦးအောင်အောင်တို့-ဒေါ်ကျွန်းသန်း၊ ဒေါ်နီလာခင်တို့-ဦးအောင်ထွန်း(အေတ္တ-UK)၊ Dr.သင်းသင်းလှိုင်-ဦးခွဲခွဲ၊ ဦးထိန်လင်းကျော်-ဒေါ်ကျော်ကလင်းအလံခွန်နောင်(အေတ္တ-ဩစတြေးလျ)တို့၏ ချစ်လှစွာသောကြီးတော်/မိခင်၊ မြေး ၁၃ ယောက်တို့၏ အဘွားသည် ၁၆-၂-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၀၀:၁၅ နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၈-၂-၂၀၂၀(အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၃:၃၀ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍] ၂၂-၂-၂၀၂၀ (စနေနေ့) နံနက်တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြာရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးဝေါင်တွာဘတ်(ခ)ဦးသိန်းဟန် အသက်(၈၅)နှစ် ရန်ကုန်မြို့၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ဦးကြယ်ဟိုးလမ်း၊ အမှတ်(၆)နေ (ဦးဝမ်ကုတ်လျှောင်-ဒေါ်တေဝမ်တို့)တို့၏ သား၊ ဒေါ်တင်သန်း၏ခင်ပွန်း၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်ကြိုင်၊ ဦးအေးချို၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်စန်း၊ ဦးစော်စော်ဝင်း-ဒေါ်သန္တာဦး (ယုဒစုပလာစာ)၊ ဒေါက်တာမောင်မောင်စိန် (UNOPS)-ဒေါက်တာနေဝင်းဖေဖေဝေး(ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီး)၊ ကိုမျိုးကျော်သူ (အေတ္တ-ဩစတြေးလျ)-မနွယ်မွန်ထူး (အေတ္တ-ဩစတြေးလျ)၊ ကိုဝင်းညွန့် (အေတ္တ-စင်ကာပူ)-မမြသိဝင့် (အေတ္တ-စင်ကာပူ)တို့၏ ဖခင်၊ မြေးခြောက်ယောက်တို့၏အဘိုး ဦးဝေါင်တွာဘတ်(ခ)ဦးသိန်းဟန်သည် ၁၆-၂-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၁၁:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၈-၂-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၉:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး ဒေါ်တင်ရွှေ(တိုးကြောင်ကလေး) မဟာစည်ယောက်၊ သင်္ဃန်းကျွန်း အသက် (၈၅) နှစ် ရန်ကုန်မြို့၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ဆက ရပ်ကွက်၊ လေးထောင့်ကန်လမ်းမကြီး၊ အမှတ်(၁၅)နေ (ဦးစံညွန့်-ဒေါ်နန်းလှိုင်)တို့၏ သမီး၊ (ဦးကျော်သိန်း)၊ (ဦးသိန်း-ဒေါ်မြစိန်)တို့၏ ညီမ၊ (ဦးကိုကိုလေး)-ဒေါ်စိန်ဝင်းတို့၏ အစ်မ၊ ဗိုလ်မှူးကြီး ဦးစိုး(ငြိမ်း)-ဒေါ်ရီရီ မြင့်၊ ဦးသန်းဇေ-ဒေါ်သင်းသင်းမော်၊ ဦးဌေးဝင်း-ဒေါ်အေးအေးသွယ်၊ ဒေါ်ရီရီတင်၊ (ဒေါ်မြင့်မြင့်ဦး)၊ ဦးသန်းလှိုင်အောင်-ဒေါ်စိုးစိုးမူ၊ ဦးသန့်စင်-Dr. စင်သုတေဇာ၊ Dr.သီတာဝင်းကိုကို၊ ဦးစန်းယုအောင်-Dr. စင်စင်ဝင်းကိုကိုတို့၏အဒေါ်၊ ကိုသူရ-မမေမြတ်နိုးလှိုင်၊ ကိုအောင်မင်းထွန်း-မခင်သန္တာအေး၊ Dr. အောင်မိုးခိုင်-မမေမြတ်နိုး၊ Dr. သဲအေ၊ မောင်ရဲဝင်းနိုင်၊ မချိုသွယ်ယုကို၊ မဟာစိယုကိုတို့၏ အဘွား၊ မြစ်လေးယောက်တို့၏ ဘွားဘွားကြီးသည် ၁၄-၂-၂၀၂၀ (သောကြာနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၈-၂-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၈ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍] ၂၀-၂-၂၀၂၀ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြာရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးမြင့်လွင် အသက် (၆၁) နှစ် ရန်ကုန်မြို့နေ (ဦးသက်-ဒေါ်သိန်း)တို့၏ ဒုတိယသား၊ (ဦးမောင်ရွှေ-ဒေါ်ကြည်ကြည်)တို့၏ သားသမက်၊ အမှတ်(၄၁)၊ ပထမထပ်(၁)၊ ဗျိုင်းရေအိုးစင်လမ်း၊ တာမွေမြို့နယ်နေ ဒေါ်ဂျွန်ဖါသိင်္ဂီ (Sule Shangrila Hotel)၏ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ မောင်တင်ဝင်းလှိုင် (Sea Harmony Shipping Co.,Ltd)-မခိုင်စင်လတ်၊ မလွင်သီရိအောင်(YTU)တို့၏ချစ်လှစွာသောဖခင် ဦးမြင့်လွင်သည် ၁၆-၂-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၀:၀၉ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၈-၂-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၉ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးမင်းလွင် (ခ) မင်းမင်း (ထားဝယ်) လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး (ဖွဲ့ပြု) အမှတ်(၁) တည်ဆောက်ရေး၊ ဖွဲ့ပြု(၄) ရုံး၊ ညောင်လေးပင် အသက် (၄၈) နှစ် ရန်ကုန်မြို့၊ အောင်မင်္ဂလာလမ်း၊ ကျောက်မြောင်း(အထက်)ရပ်ကွက်၊ အမှတ် (၉၉)၊ သုံးလွှာနေ (ဦးကျော်သိန်း-ဒေါ်စိန်ကြည်)တို့၏ သား၊ ဦးအောင်စိုး-ဒေါ်ဖြူဖြူခိုင်တို့၏ ညီ၊ (ဦးစော်ဝင်း)-ဒေါ်အေးကြည်၊ ဦးမြင့်ဆွေ-ဒေါ်ကြည်ထွေးတို့၏ မောင် ဦးမင်းလွင်သည် ၁၅-၂-၂၀၂၀ (စနေနေ့) ညနေ ၃:၃၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၇-၂-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၀:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍] ၂၁-၂-၂၀၂၀ (သောကြာနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြာရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘဝနတ်တံပျံလွန်တော်မူခြင်း ဘဒ္ဒန္တသန္တရ သိက္ခာတော်(၄၁)ဝါ၊ သက်တော်(၆၁)နှစ် မြို့နယ်သံဃာယကအတွင်းရေးမှူး(ရွှေကျင်) ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ ၆/၁၀ ရပ်ကွက်၊ ရွှေဘုန်းရှိလမ်း၊ သုခိတရာမတောကျောင်းတိုက် ဆရာတော်၊ ဘဒ္ဒန္တ-သန္တရသည် (၁၅.၂.၂၀၂၀)စနေနေ့ ညနေ (၅:၅၅)နာရီတွင် ဘဝနတ်တံပျံလွန်တော်မူသွားပါသဖြင့် (၁၇.၂.၂၀၂၀)တနင်္လာနေ့ မွန်းလွဲ (၁:၀၀)နာရီတွင် ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ ကျောက်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်၍ အန္တိမအင်္ဂုဇာပုန်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။ ကားများကျောင်းမှ မွန်းတည့်(၁၂:၀၀)နာရီထွက်ခွာပါမည်။ ဒါယိကာ၊ ဒါယကာမများ

ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်ခြင်း တေးသံရှင် Mrs. Rita Melendez nee Soe Wynn (ခ) ဒေါ်ခင်သိန်းဦး အသက် (၈၅) နှစ် ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်၊ (၄)ရပ်ကွက်၊ ဆရာသိန်းလမ်း၊ အမှတ် (၁၃၈/၁၃၈၃)နေ (ဦးဘိမလင်းဒစ်-ခရစ္စတီးယား ဒေါ်အုန်းညွန့်)တို့၏သမီး (Mrs. Teresa Bennett) (Freddy ဦးခင်မောင်ကြီး-ဒေါ်မာရီချစ်) (Anitaဒေါ်နီနီ-ဦးမောင်မောင်တင်)တို့၏ညီမ၊ (Carloဦးထွန်းအောင်)-ဒေါ်လှလှ Tina ဒေါ်သန္တာလှိုင်-(ဦးစံလှိုင်)၊ Mr.Noel Franse-Janet Franse (Patstyဒေါ်တင်တင်အေး-ဦးသန်းအောင်)တို့၏အစ်မ၊ တူ/တူမ ၃၅ ယောက်၊ မြေး ၆၀ ယောက်၊ မြစ် ၁၅ ယောက်တို့၏အဘွား Mrs. Rita Melendez nee Soe Wynn (ခ) ဒေါ်ခင်သိန်းဦးသည် ၁၅-၂-၂၀၂၀ (စနေနေ့) ညနေ ၃:၂၀ နာရီတွင် ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ၁၉-၂-၂၀၂၀ (ပုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ စိန်ကျွဲဒဲ ကက်သလစ်ဘုရားကျောင်း၌ ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်း အစီအစဉ်ကို ပြုလုပ်ပြီး ရေဝေးခရစ်ယာန်ဂိုဏ်းပေါင်းစုံသုသာန်၌ ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးနေ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟများအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (၂၃၃-A/၆) ရန်ကင်းနေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၀:၃၀နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်ခြင်း တေးသံရှင် ဒေါ်ရီတာမလင်းဒစ်စိုးဝင်း (ခ) ဒေါ်ခင်သိန်းဦး အသက် (၈၅) နှစ် ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်၊ (၄)ရပ်ကွက်၊ ဆရာသိန်းလမ်း၊ အမှတ် (၁၃၈/၁၃၈၃)နေ (ဦးဘိမလင်းဒစ်-ခရစ္စတီးယား ဒေါ်အုန်းညွန့်)တို့၏ သမီး (ဦးကေစီဘားမား-ဒေါ်မမလေး)တို့၏သမီးချွေးမ၊ ဦးစိုးဝင်း(ခ) ရာဂျာဘားမာ၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ ဒေါ်လှလှစိုး၊ ဒေါ်နုနုဝင်းတို့၏မိခင်၊ မခင်ငြိမ်းသူ၊ မမေဝင်း၊ မောင်အေးချမ်းတို့၏အဘွား ဒေါ်ခင်သိန်းဦး(ခ)ဒေါ်ရီတာစိုးဝင်းသည် ၁၅-၂-၂၀၂၀ (စနေနေ့) ညနေ ၃:၂၀ နာရီတွင် ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ၁၉-၂-၂၀၂၀ (ပုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ စိန်ကျွဲဒဲကက်သလစ်ဘုရားကျောင်း၌ ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်း အစီအစဉ်ကို ပြုလုပ်ပြီး ရေဝေးခရစ်ယာန်ဂိုဏ်းပေါင်းစုံသုသာန်၌ ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးနေ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (၂၃၃-A/၆) ရန်ကင်းနေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၀:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး ဦးမြင့်ရွှေ (တပ်မတော်-လေ၊ ငြိမ်း) အသက် (၆၂) နှစ် ပုတီးကုန်းမြို့နေ (ဦးရွှေလှ-ဒေါ်ခင်လှ)တို့၏သား၊ ဘီလူးကျွန်းမြို့နေ (ဦးသာမော-ဒေါ်စုနုနု)တို့၏ သားသမက်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရွှေခုံသာကျေးရွာအုပ်စု၊ ပတ္တမြားမြို့သစ်၊ ကျောက်စိမ်းလမ်းသွယ်(၄)၊ အမှတ်(၄)နေ ဒေါ်ငယ်၏ခင်ပွန်း၊ ဒေါ်ခင်အေးနွယ်၊ ဦးအုန်းဦး(Apex Shipping)-ဒေါ်သန်းသန်းခိုင်၊ ဒေါ်စိုးစိုးအေး (VPCL)၊ ဦးကျော်မင်းထွန်း(Ocean Win Shipping)-ဒေါ်ယုယုခိုင်တို့၏အစ်ကို၊ ကိုဌေးမင်းကြွယ်(Lizstar Shipping)-မနန်းအာလီတို့၏ မွေးသဖောင်ကျေးဇူးရှင်၊ မောင်မိုးဟန်ကြွယ်၊ မောင်ပိုင်စွမ်းပြည့်တို့၏ဘကြီးသည် ၁၅-၂-၂၀၂၀ (စနေနေ့) ည ၈ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၇-၂-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရေဝေးအေးအောက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟအပေါင်းတို့အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁၂:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍] ၂၁-၂-၂၀၂၀(သောကြာနေ့) နံနက်တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြာရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်ခြင်း ဒေါ်ငွေခင်မင်း အသက် (၅၉) နှစ် ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၄၁)၊ ဦးအောင်မင်းလမ်းနေ (Pu Than Hu -Pi Dang Thluai)တို့၏ သမီး၊ Nu Fam Lang Len, Nu Ca Nawn Sung, Nu Elizabeth, Nu Biak Hlawn Sung တို့၏ မွေးသမိခင်၊ (Sui Vung), (Ca Nawn), Tai Sung, Pi Tum Lang-Pu Mue သမိခင်၊ Pu Sui Uk-Pi Lang Bor, Pi Ci Vang-Pu Chum Ling, Pi Hnang Nawn Par-Pu Aung Aung တို့၏အစ်မ၊ Rev.Dr.Sawi Kung(Senior Pastor-LBC)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ ဒေါ်ငွေခင်မင်း (Pi Ngun Pam)သည် ၁၆-၂-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၁:၅၅ နာရီတွင် ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ၁၈-၂-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရေဝေးခရစ်ယာန်ဂိုဏ်းပေါင်းစုံသုသာန်၌ ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (လှိုင်သီရိ၊ ခဲမြဲမှတ်တိုင်၊ မျက်မမြင်ကျောင်း၊ ဘီအိမ်မှတ်တိုင်နှင့် YLBC (မ/ဒဂုံ)တို့မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း စိမ့်ကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာ့လယ်ယာ ဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မှ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဦးမင်းသူ၏မိခင် ရဟန်း ဒါယိကာမကြီး ဒေါ်ကြင်ဥ အသက်(၇၈)နှစ်သည် ၁၂-၂-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၃:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် အရာထမ်း/အမှုထမ်းများ စိမ့်ကိန်းရေးဆွဲရေးဦးစီးဌာန

JICM အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက် အမှတ်(၁) အကောင်အထည်ဖော်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ



JICM အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက် အမှတ်(၁) အကောင်အထည်ဖော်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပစဉ်။

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
(၈)ကြိမ်မြောက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် အကောင်အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး(JICM) အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက် အမှတ်(၁) အကောင်အထည်ဖော်ရန် အစိုးရနှင့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများ (NCA-S EAO)၏ နှစ်ဖက်အလုပ်အဖွဲ့ ညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ ရွှေလီလမ်းရှိ အမျိုးသားပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) ၌ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက် ယနေ့ကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးသို့ အစိုးရကိုယ်စားလှယ်များအဖြစ် အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟို ဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မင်းနောင်နှင့် ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်မောင်ဝင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်ဇော်ဦး(အငြိမ်းစား)၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးပြုံးချို(ခ) ဦးဌေးဝင်းအောင်၊ စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ

ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေး နှီးနှောဖလှယ်ပွဲ ဆင့်ပွားဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

စာမျက်နှာ » ၅

နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်မှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲမှု တစ်နိုင်ငံလုံး၏ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းပြည့်မြောက်သည့် အထိမ်းအမှတ်ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနားနှင့် မြိုင်မြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာ ၆၀ လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးအခမ်းအနားများ ကျင်းပ

စာမျက်နှာ » ၈

အက်စ်တွန်ဗီလာကို အနိုင်ရခဲ့သည့် စပါးအသင်း အမှတ်ပေးဇယား အဆင့် ၅ နေရာ တက်လှမ်း

စာမျက်နှာ » ၂၀

လက်ရှိချန်ပီယံ ရှမ်းယူနိုက်တက်အပါအဝင် ရန်ကုန်နှင့် စစ်ကိုင်း နိုင်ပွဲဆက်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆
၂၀၂၀ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၆) ဒုတိယနေ့ကို ယနေ့ညနေပိုင်းက ဆက်လက်ကျင်းပရာ လက်ရှိချန်ပီယံ ရှမ်းယူနိုက်တက်အပါအဝင် ရန်ကုန်နှင့် စစ်ကိုင်းအသင်းတို့ နိုင်ပွဲဆက်ခဲ့သည်။
စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ သို့ ၀



ဇွဲကပင်အသင်းနှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း ယှဉ်ပြိုင်နေစဉ်။

ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များ

- ၁၆ - ၂ - ၂၀၂၀
- ဟားခါး သုည ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
- ဟဲဟိုး ၃ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
- နမ့်စန် ၄ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
- ပင်လောင်း ၄ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
- မိုင်းယန်း ၄ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
- လွိုင်လင် ၅ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
- မင်းတပ် ၆ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
- တီးတိန် ၆ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
- ရမ်ကလောင်း ၆ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်

50+ အောင်မြင်မှုတွေကိုအသက်ရှာကျော်အထိ

Spektrum

for active life above fifty

DMAE + Ginseng + Multivitamin + Minerals

နှင့်သယ်ဆောင်သွားနိုင်ပါပြီ...

မြန်မာနိုင်ငံပုဂ္ဂလိက ဆေးရုံများအသင်း အဋ္ဌမအကြိမ် နှစ်ပတ်လည်အထွေထွေမျက်နှာစုံညီ အစည်းအဝေးဖိတ်ကြားခြင်း

မြန်မာနိုင်ငံ ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံအသင်း (မှတ်ပုံတင်အမှတ် - ၂၀၅၀/၂၀၀၂-၂၀၀၃)၏ အဋ္ဌမအကြိမ် နှစ်ပတ်လည်အထွေထွေမျက်နှာစုံညီ အစည်းအဝေးကြီးကို အောက်ဖော်ပြပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ အသင်းဝင် ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံများအား မပျက်မကွက်တက်ရောက်ပေးကြပါရန် လေးစားစွာ ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

- နေ့ရက်နှင့်အချိန် - ၂၀၂၀ခုနှစ်၊ မတ်လ(၂)ရက်နေ့ (တောင်သူလယ်သမားနေ့)၊ နံနက်(၈)နာရီမှ ညနေ(၅)နာရီ
- နေရာ - Myanmar Engineering Council, Function Hall (မြန်မာအင်ဂျင်နီယာကောင်စီခန်းမ) အမှတ် (5/A)၊ စခရပ်လမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်း။
- အကြိုညစာစားပွဲ - ၂၀၂၀ခုနှစ်၊ မတ်လ(၁)ရက်၊ Bagan Ballroom, Taw Win Gardan Hotel (8th Floor), ပြည်လမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်း။

- မှတ်ချက် : (၁) အသင်းဝင်ဆေးရုံတစ်ရုံလျှင် ကိုယ်စားလှယ်နှစ်ဦး တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။ တက်ရောက်မည့် ကိုယ်စားလှယ်၏ နာမည်၊ ကိုယ်စားပြုသော ဆေးရုံအမည်နှင့် ညစာစားပွဲ တက်ရောက်မည့် လူဦးရေစာရင်းအား ၂၀၂၀ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ (၂၄)ရက်နေ့၊ တနင်္လာနေ့ ညနေ (၄)နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ မြန်မာနိုင်ငံပုဂ္ဂလိကဆေးရုံများ အသင်းသို့ မပျက်မကွက်ဆက်သွယ်စာရင်းပေးပို့ကြပါရန် အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။
- (၂) အစည်းအဝေးတက်ရောက်သော ဆေးရုံများကိုသာ မဲပေးရွေးချယ်တင်မြှောက်ပိုင်ခွင့်ရှိပါသောကြောင့် အသင်းဝင်ဆေးရုံများ အနေဖြင့် AGMပွဲမစတင်မီ Registrationအချိန်မတိုင်မီ မပျက်မကွက်တက်ရောက်ပေးပါရန် အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ [Registration Counters - နံနက် (၈)နာရီမှ (၈:၃၀)အထိ၊ မတ်လ(၂)ရက်နေ့]
- (၃) အစည်းအဝေးဖိတ်စာ အချိန်မီမရောက်ရှိသော အနယ်နယ်၊ အရပ်ရပ်မှ ပုဂ္ဂလိက ဆေးရုံများ အနေဖြင့် ဤအကြောင်းကြားကို ဖိတ်စာအဖြစ် မှတ်ယူ၍ အစည်းအဝေးတက်ရောက်ပေးကြပါရန် လေးစားစွာဖြင့် အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန် - Email-mpha.org@gmail.com ဖုန်း - ၀၉ ၄၅၅၃၀၈၁၀၆, ၀၉ ၄၅၅၃၀၈၁၀၇ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီ (မြန်မာနိုင်ငံပုဂ္ဂလိကဆေးရုံများအသင်း)

ကိုဆောင်း ရွှေပေါက်ကံ
အင်္ဂုလိသစ်ပြောက်ပိုင်း၊ တောင်ပိုင်း၊ သိမ်ကမ်း၊ အရှေ့ပိုင်း၊
မြေကွက်များဝယ်ယူလိုပါသည်။ Ph:095044836

အဲယားကွန်း
အဟောင်းအပျက်များ
ဈေးကောင်းပေးဝယ်သည်။
09 5191361

သွေးတိုးကျ သွေးတိုးကျ

သန္နိဿ

အကြီးမြို့တိုင်းတွင် ရနိုင်ပါသည်။
လက်လှည့်သစ္စာ တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေး ပြည်လမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
ဖုန်း - ၀၉ ၄၄၈၀၃၄၄၇၊ ၀၉ ၂၆၁၉၉၃၆၅၃၊ ၀၉ ၄၂၂၄၄၃၃၄၅

ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အသိပေးကြေညာချက်

အမှတ် (၃၆)၊ သံတမန်လမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီးတွင် ရုံးစိုက်တည်ရှိသော **AUNG THA KHIN TRADING COMPANY LIMITED**သည် အောက်ဖော်ပြပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်၏ တစ်ဦးတည်းမူပိုင်ရှင်အဖြစ် ရန်ကင်းမြို့၊ စာချုပ်စာတမ်းများ မှတ်ပုံတင်ရုံးတွင် တရားဝင် မှတ်ပုံ တင်သွင်းထားရှိပြီးဖြစ် ပါသည်။



မှတ်ပုံတင်အမှတ်- ၄/၉၀၆/၂၀၂၀

အထက်ဖော်ပြပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ် အမည်အမှတ်အသားဖြင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကုန်စည်အမျိုးအစား (၁၁)တွင်ပါဝင်သော **MY WATER** အမှတ်တံဆိပ်ပါ ရေသန့်စင်စက်များကို ထုတ်လုပ်ခြင်း။ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကုန်စည်အမျိုးအစား (၃၅) တွင်ပါဝင်သော **MY WATER** အမှတ်တံဆိပ်ပါ ရေသန့်စင်စက်များကို လက်လီလက်ကား ပြန်ဖြူး ရောင်းချခြင်းလုပ်ငန်း။ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကုန်စည်အမျိုးအစား (၃၇) တွင်ပါဝင်သော **MY WATER** အမှတ်တံဆိပ်ပါ ရေသန့်စင်စက်များကို လူနေအိမ်၊ တိုက်ခန်းများတွင် ငှားရမ်းတပ်ဆင်ပေးပြီး လစဉ်ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းပေးခြင်း၊ သန့်စင်ပေးခြင်း၊ ရေစစ်ကိရိယာများလို့အပ်ပါက လဲလှယ်ပေးခြင်း အစရှိသည့် ထုတ်လုပ်ဖြန့်ချိရောင်းချသည့်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ကုမ္ပဏီပိုင်အမှတ်တံဆိပ်အဖြစ် အသုံးပြုသွားမည် ဖြစ်ပါ သည်။

အထက်ဖော်ပြပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ် အမည်အမှတ်အသားကို **AUNG THA KHIN TRADING COMPANY LIMITED**၏ သဘောတူခွင့်ပြုချက် တစ်စုံတစ်ရာမရှိဘဲ အခြားမည်သူတစ်ဦး တစ်ယောက်ကမှ တစ်စိတ်တစ်ဒေသသော်လည်းကောင်း၊ တိုက်ရိုက်သော်လည်းကောင်း၊ သွယ်ဝိုက်၍သော်လည်းကောင်း၊ တူပသုံးစွဲခြင်းများကို မပြုလုပ် ကြရန်နှင့်အတတ်ပြု လုပ်ပါက တရားဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူ မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။

AUNG THA KHIN TRADING COMPANY LIMITED ၏
လွှဲအပ်ညွှန်ကြား ချက်အရ-
ဦးချစ်ဆွေ **B.A (Law), LL.B.**
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၄၇၈)
Tel: (+959) 450059247

အများသိစေရန် ကြေညာချက်

၁။ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ မေဝါဝါလမ်း၊ မြေတိုင်း ရပ်ကွက်အမှတ်(၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၅၆)၊ အမှတ်(၅၆)တွင် (၁၃)ထပ်တိုက် (Lift ၁စီးပါ) အဆောက်အအုံအောက်လုပ်ရန် မြေရှင်ခေါ်တင်တင်ဝင်း၏ အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာရရှိသူဦးဝမ်းယု ရှမ်းလိုင်စင်ရကန်ထရိုက်တာ ခေါ်လင်းလင်းမိုး (LC-883) လိုင်စင်ရအင်ဂျင်နီယာခေါ်အေးအေးမိုး (LS-1315) နှင့်လိုင်စင်ရအဆောက်အအုံအင်ဂျင်နီယာဦးသက်ထွန်းဝင်း (SEC-98) တို့ သို့ ရန်ကင်းမြို့၊ တော်စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီ၊ အင်ဂျင်နီယာဌာန (အဆောက်အအုံ) ၏ (၂၈-၈-၂၀၁၅) ရက်စွဲပါစာအမှတ်၊ ၂၁၇၇/၂၀၁၆/စည်ပင်-ယာ(အ) စွဲဖြန့်ဖြူးခြင်း ဆောက်လုပ်ခွင့်ပြုထားပြီး ဖြစ်ပါ သည်။

၂။ ယခုအခါ အဆိုပါ (၁၃)ထပ်တိုက် (Lift ၁စီးပါ) အဆောက်အအုံအား ဆောက်လုပ်ရန် ဆန္ဒမရှိတော့ပါသဖြင့် ဦးဝမ်းယု အားပယ်ဖျက်ပေးပါရန် လိုင်စင်ရကန်ထရိုက်တာနှင့် မြေရှင်တို့မှ အဆောက်အအုံဆိုင်ရာလုပ်ငန်း တာဝန်ခံအဖွဲ့သို့ လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်ရန်မရှိပါက နိုင်ငံ့အဆောက်အအုံအထူးအဖွဲ့ဖြင့် ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်နေ့မှစ၍ ရက်ပေါင်း (၁၅) ရက်အတွင်း လျှောက်ထားကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက် အတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါ သည်။

အတွင်းရေးမှူး(ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်)
အဆောက်အအုံဆိုင်ရာလုပ်ငန်းတာဝန်ခံအဖွဲ့
ရန်ကင်းမြို့၊ တော်စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းအများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းမြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာလမ်း၊ တိုက် အမှတ် (၁၅) ရှိ (၁)ခန်းတွဲ (၇)ထပ်တိုက်မှ အမှတ် (၁၅)၊ ပထမထပ် (ဒုတိယလွှာ) ဟုခေါ်သော အကျယ်အဝန်း (၂၂၀x၄၅၀) ရှိသည့် တိုက်ခန်း နှင့် ယင်းတိုက်ခန်းနှင့်ပတ်သက်သည့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်အားလုံးကို အား မိမိသာလျှင် အရှင်အရှင်ကင်းစွာပိုင်ဆိုင်ကြောင်း၊ မိမိသာ တရားဝင် ပိုင်ဆိုင်ပြီး စီမံခန့်ခွဲပိုင်ခွင့်နှင့် ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ ဝန်ခံကတိပြုသူ ဦးကြည်ဖြူ (၁၂/ကမ(ရိုင်) ၀၄၅၉၀၂) ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက အပြီး အပိုင်လွှဲပြောင်းဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ သို့ပါ၍ အထက်တည်နေရာပေါ်ပြပါ တိုက်ခန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်၊ အကျိုးသက်ဆိုင်ခွင့်စသည့် အခွင့်အရေးတစ်စုံတစ်ရာရှိကြောင်း ကန့်ကွက်လိုပါက ကျွန်ုပ်တို့သို့ခိုင်လုံသော အထောက်အထား၊ စာရွက် စာတမ်း၊ စာချုပ်စာတမ်းများနှင့်တကွ လူကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ အခြား ထိရောက်သည့် နည်းလမ်းတစ်ရပ်ဖြင့်ဖြစ်စေ ဤကြေညာချက်ပါသည့် ရက်မှစ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်ကန့်ကွက်နိုင်ပါ ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သည်အထိ တရားဝင်ကန့်ကွက်မှု တစ်စုံတစ်ရာမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စပေးအပ်ပြီးဖြစ်ပါသည်။ အထက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အများသိစေရန် ကြေညာ အပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
ဒေါ်သိန်းသိန်းထွေး (LL.B, D.B.L.) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၄၈၂၀၀)
YE THAW & PARTNERS LAW FIRM LIMITED
အမှတ် (၂၆)၊ ငမိုးရိပ်(၈)လမ်း၊ ငမိုးရိပ်ရပ်ကွက်၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊
ရန်ကင်းမြို့။
Ph: 09-964555099, 09-94666990
yethaw@ytlawfirm.com, consultant@ytlawfirm.com

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

(၁) ဦးအောင်ကျော်ဖြူ၊ (၂) ဦးအိုက်ဆန်း၊ (၃) ဦးကျော်လင်းထွန်း၊ (၄) ဦးညွှတ် လင်းအောင်(ခ)လောကျ၊ (၅) ဦးကြည်ဆန်း၊ (၆) ဦးအောင်ကျော်ထွန်း၊ (၇) ဦးလှမျိုးထွန်း၊ (၈) ဒေါ်တင်ဖြူ (၉) ဦးတုတ်ဖြူ (၁၀) ဦးသန်းစိုး (ကွယ်လွန်)၊ (၁၁) ဦးညွှတ် လင်းထွန်း၊ (၁၂) ဦးစိုးကျော်။

လူကြီးမင်းများရှင်

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ တွံတေးမြို့နယ်၊ ပျော်ဘွယ်လေးကျေးရွာတွင် နေထိုင် သော (၁) ဦးတုတ်ဖြူ (ခ) ဦးမြအေး၏အား (၁၂) တတန (နိုင်) ၂၀၅၅၉၀၂ ကိုင်ဆောင်သူ ဦးထွန်းထွန်းအောင် (ဒေါ်ကျင်သိန်း၏ အခွင့်ရကိုယ်စားလှယ်) ၏ ညွှန်ကြားချက်အရ လူကြီးမင်းများသိစေရန် ကျွန်ုပ်တို့ ဤတစ်စာဖြင့် အကြောင်းကြားသိစေအပ်ပါသည်။

၁၉၅၇ ခုနှစ်က ဦးသန်းစိုးသည် ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့အစည်း ဒေါ်ကျင်သိန်းပိုင်ဆိုင်သော ပျော်ဘွယ်လေးကျေးရွာအုပ်စု ကွင်းအမှတ်-၁၉၂၊ ဦးပိုင်အမှတ်-၃၁/၂၊ မြေစရိယာ-၅.၄၄ ဧက ရှိသော လယ်ယာမြေများအား ကမ်းပြုမြေနေရာချထားမှုအပေါ် အကြောင်းပြု၍ သိမ်းဆည်းရယူသွားခဲ့ပြီး အကွက်ရိုက်ရောင်းစားရာတွင် လူကြီး မင်းတို့မှ ဝယ်ယူပြီး ထိုလယ်ယာမြေကွက်များအတွင်း အိမ်ဆောက်လုပ်နေထိုင် ခဲ့ကြသည်မှာ လူကြီးမင်း ကိုယ်တိုင်အသိဖြစ်ပါသည်။

ထိုကဲ့သို့ ဦးသန်းစိုးမှ သိမ်းယူခဲ့သည့် ဒေါ်ကျင်သိန်း၏ လယ်ယာမြေပေါ်တွင် လူကြီးမင်းတို့သည် နေအိမ်များဆောက်လုပ်နေထိုင်၍လည်းကောင်း၊ ခြံစည်းရိုးများ ကာရံ၍ ခြံကွက်များအဖြစ်ထားရှိ၍လည်းကောင်း ရယူထားရှိနေအပ်သည့် ဒေါ်ကျင် သိန်းမှ ၎င်းလုပ်ကိုင်ပိုင်ဆိုင်သောလယ်ယာမြေအား ပြန်လည်ရရှိနိုင်ရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာဌာနတွင် လျှောက်ထားဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့သည်ကို လယ်ယာမြေအား မူလအတိုင်း ပြန်လည်စိုက်ပျိုးနိုင်ရန်အတွက် လူကြီးမင်းတို့သို့ လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခံရမှုများ ပြန်လည်စိစစ်ရောင်းချမှုအဆင့်ဆင့်က ဖယ်ရှားပေးရန် အကြောင်းကြားစာများ (၃) ကြိမ်တိုင်တိုင် ပေးပို့ခဲ့သော်လည်း လိုက်နာခြင်းမရှိသည့် လူကြီးမင်းတို့အား ထပ်မံ၍ ကျွန်ုပ်တို့မှ ၁၂-၂၀၂၀ ရက်စွဲဖြင့် ဖယ်ရှားပေးရန် နှိုင်းစာများထပ်မံပေးလိုက်ကြောင်း လေးနက်စွာ (တတိယ) နောက်ဆုံးအကြိမ် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ နှိုင်းစာများပေးပို့၍လည်းကောင်း၊ အများသိစေရန်အတွက်လည်း ကြေညာထားပြီးဖြစ်သောကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့အစည်း ဒေါ်ကျင်သိန်းလယ်ယာမြေ အတွင်းမှ လူကြီးမင်းတို့ နေအိမ်အားလုံးကိုဖျက်သိမ်းဖယ်ရှားပေးရန် ပျက်ကွက် ခဲ့ပါက တည်ဆဲပေးလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ သက်ဆိုင်ရာတရားရုံးများ၌ တရားစွဲဆိုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
ဦးထွန်းထွန်းအောင် (တ) ဦးမြအေး
[၁၂/တတန (နိုင်) ၂၀၅၅၉၀၂]
ပျော်ဘွယ်လေးကျေးရွာ၊ တွံတေးမြို့၊
(ဒေါ်ကျင်သိန်း၏အခွင့်ရကိုယ်စားလှယ်) တွံတေးမြို့၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး။
ဖုန်း- ၀၉-၄၂၁၃၀၉၃၉၊
၀၉-၇၇၅၅၆၅၄၅။

ဝါဏိဇ္ဇာဘွဲ့ရများအသင်း(မြန်မာနိုင်ငံ)Commerce Graduates' Association(Myanmar) ဟောပြောပွဲ ကျင်းပမည်

ဟောပြောပွဲခေါင်းစဉ် (ပထမပိုင်း) နှင့် ဟောပြောမည့်သူများ	FORMULA ERP and IFRS Compliance Expert team from Thailand
ဟောပြောပွဲခေါင်းစဉ် (ဒုတိယပိုင်း) နှင့် ဟောပြောမည့်သူများ	Dive into IFRSs (Part 4) ၁။ ဦးစီးတင် (Chairman, MICPA) ၂။ ဦးစိုးကျော် (Secretary, CGA) ၃။ ဒေါ်စုစုတင် (EC Member, CGA)
ဟောပြောပွဲကျင်းပမည့်နေ့နှင့်အချိန်	၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၃ ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) (ပထမပိုင်း) နံနက် ၈:၃၀ နာရီ မှ ၉:၃၀ နာရီအထိ၊ (ဒုတိယပိုင်း) နံနက် ၁၀:၀၀နာရီ မှ မွန်းတည့် ၁၂:၀၀ နာရီအထိ။
ဟောပြောပွဲကျင်းပမည့်နေရာ	ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံးသင်တန်းကျောင်းခန်းမ အမှတ်(၁/၁၉)၊ သခင်မြပန်းခြံလမ်း၊ အလုံမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
ဆက်သွယ်ရမည့်သူများ	ဦးကျော်စွာဝင်း (CGA အသင်းရုံးခန်း)(၀၉-၉၇၈၄၂၃၇၈၄၊ ၀၁-၈၆၀၀၀၆၂) MICPA ရုံးခန်း (၀၉-၃၃၇၀၈၁၄၅၊ ၀၁-၂၃၁၆၅၅၃) (ရုံးချိန်အတွင်း)
မှတ်ချက်	စိတ်ပါဝင်စားသူမည်သူမဆို တက်ရောက်နိုင်ပြီး ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၃ ရက် (သောကြာနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ ကြိုတင်ဆက်သွယ် စာရင်းပေးသွင်းပါရန်။

အထက်တန်းကျောင်းမှသည် တက္ကသိုလ် ကျောင်းသို့/ကျောင်းသားများအပေါ် အင်အားစွာ အလှူအတန်းများအတွက်ပါ ဝေလှူအသုံးပြုနိုင်ပါသည်။

ရွှေအောင် ကျောင်းသား အင်အားစွာ အဘိဓာန် သိန်းလွင်ဦး

မြို့အမှတ် (၈၇/၈၈)၊ စိန်ပန်းဖြာလမ်း၊ သုဝဏ္ဏမြို့၊ ဖုန်း- ၀၁- ၃၅၆ ၂၃၃၁ ၊ ၀၉-၇၆၇၉၉၉၆၅၅

စတင်ဖြန့်ဖြူး (၅၅၀၀) ကျပ်

စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန၊ ဝန်ထမ်းဟောင်းများအသင်း ပဉ္စမအကြိမ်မြောက် အသက်(၇၅)နှစ်နှင့်အထက်ဝန်ထမ်း ဟောင်းများအား ပူဇော်ကန်တော့ပွဲနှင့်တွေ့ဆုံပွဲ

စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန၊ ဝန်ထမ်းဟောင်းများအသင်း၏ ပဉ္စမအကြိမ်မြောက် အသက်(၇၅)နှစ်နှင့်အထက် ဝန်ထမ်းဟောင်းများအား ပူဇော်ကန်တော့ပွဲနှင့် တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်းကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

ဝန်ထမ်းဟောင်းများအားလုံး စုံညီတက်ရောက်ကြပါရန် မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

နေ့ရက် - ၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၉ ရက် (စနေနေ့)
အချိန် - နံနက်(၉:၀၀)နာရီမှ မွန်းတည့်(၁၂:၀၀)နာရီအထိ
နေရာ - သာသနာ့တက္ကသိုလ်၊ နေပြည်တော်၊ ဆည်မြောင်းလမ်းနှင့် ဗိုလ်ချုပ်လမ်းဆုံ၊ (၄၅)ရပ်ကွက်၊ ၁၇မြို့နယ်(မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်။

မှတ်ချက် - အလှူငွေများကို အခမ်းအနားကျင်းပမည့်နေ့ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လည်းကောင်း ဆက်သွယ်လျှောက်ပေးနိုင်ပါသည်။
ဖုန်း-၀၉-၂၅၄၃၃၂၃၂၊ ၀၉-၄၉၂၃၂၃၂၊ ၀၉-၂၅၀၆၃၄၅၆၂၊ ၀၉-၅၀၉၅၅၇၂၊ ၀၉-၂၆၀၆၂၅၅၅၅ (သီးခြားဖိတ်စာမပို့ပါ)
လမ်းညွှန် - YBS ယာဉ် ၂၊ ၁၀၂၊ ၂၅၊ ၂၇၊ ၂၈၊ ၂၉၊ ၃၀၊ ၈၇ စီး၍ ဗဟူးဈေး၊ ၄၆ လမ်းဆုံ၊ ၄၅(သ/မ) (၇/၈)လမ်းဆုံတွင်ဆင်းရန်။
အမှုဆောင်အဖွဲ့

ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့မီးရထား အိတ်ဖွင့်တင်ခေါ်ယူခြင်း

၁။ အောက်ဖော်ပြပါ ပစ္စည်း/လုပ်ငန်းများကို မြန်မာ့မီးရထား ဝယ်ယူ/ဆောင်ရွက်လိုပါသည် -

စဉ်	တင်ပို့အမှတ်	ပစ္စည်း/လုပ်ငန်း အမျိုးအမည်
၁	၂၁၁/မမ (CME)	တွဲလျှပ်စစ်လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း(၃)မျိုးနှင့် Solar ပစ္စည်း(၂)မျိုး ဝယ်ယူရန်
၂	၂၁၂/မမ (CME) (MIT)	လူစီးကုန်ကုန်တံဆိပ်များ အခြားတန်းမြင်ရန် အရန်ပစ္စည်း (၉)မျိုး
၃	၂၁၃/မမ (CME) (MIT)	လေအိတ်တိုက် ရိုးရိုးစားလူစီးတွဲ (၁၀)တွဲ အသစ်တည်ဆောက် ရန်ပစ္စည်း (၂၀၆)မျိုး
၄	၂၁၄/မမ (CME) (MIT)	သုတ်ဆေးရောင်စုံနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ (၁၅)မျိုး
၅	၂၁၅/မမ (CE)	75 Lb Point & Crossing (1:8 1/2) (Japan Design) (39-Sets) ဝယ်ယူရန်
၆	၂၁၆/မမ (CE)	75 Lb Point & Crossing (1:8 1/2) (38-Sets) ဝယ်ယူရန်
၇	၂၁၇/မမ (CE)	2" x 2" Chain Link (8 G) (1-Roll = Width 7' 6" , Length 30 ft) (410-Roll) ဝယ်ယူရန်
၈	၂၁၈/မမ (CE)	စက်မြှုပ်ကန်ကန်ခြင်းလုပ်ငန်း (မိုး)မထူထွက်ကရစ်လီမိတက်များ ဖြိုးထုတ်ရာ စုစည်းလဲလှယ်ခြင်း) အပါအဝင် သိမ်ဆိပ်-ဖော်လီယို- ရထားလမ်း ပိုင်းစီ သတ်-ဆောင်းခြင်းအတွက် (၆)စုံနှင့် (၉)စုံဖြင့် ဝယ်ယူခြင်း

တင်ပို့ပုံစံမည့် နေ့/အချိန် - (၁၇-၃-၂၀၂၀) (၁၄:၃၀)နာရီ

၂။ တင်ပို့ပုံစံများကို အောက်ဖော်ပြပါဌာနတွင် (၁၇-၃-၂၀၂၀)ရက်နေ့မှစ၍ ရုံးချိန်အတွင်း ဝယ်ယူနိုင်ကြောင်းနှင့် အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ၎င်းဌာနသို့မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

ထောက်ပံ့ဌာန၊ မြန်မာ့မီးရထား၊ ကုန်သည်လမ်းနှင့် ၅၁ လမ်းထိပ်၊ ဗိုလ်တမောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း 294352, 291985, 291994

San brotherhood Air-Con, ရေခဲခဲသတ္တု၊ အဝတ်လျှော်စက်

ဖျားတို ဖြူညှပ် စက်ဆင် ချောင်းပေး လဲလှယ် Servicing လုပ်ငန်း ဖျားတို အသစ်ဖြင့် အိမ်အခန်းစာ ဝန်ဆောင်မှု ပေးနေပါသည်။

မိုးရာသီ အိမ်အခန်းစာ အထူးစားနပ်ရိက္ခာ

အဝတ်လျှော်စက်	ရေခဲခဲသတ္တု	အဝတ်လျှော်စက်	ရေခဲခဲသတ္တု
220,000 Ks	160,000 Ks	265,000 Ks (7 ခု)	135,000 Ks
150,000 Ks			

1HP 340,000 Ks (၃နှစ်ဘာမခံ)

"အနီးဆုံးဆိုင်ခွဲချိတ်သွယ်ရန်"

၈၈၆ (သယ်ယူကုန်) 09-5148138, 09-42422217
သမိုင်း(မရမ်းကုန်း) 01-709373, 09-73116475
နဝဓေး (လှိုင်သာယာ) 01-704467, 09-73217035
FMI City (လှိုင်သာယာ) 01-3681854, 09-5084831
နိဗ္ဗာန်လမ်း (ကြည့်မြင်တိုင်) 01-703684, 09-43130068
ဥပဒေကုန်း (ရွှေပြည်သာ) 09-5012419, 09-73126244
သုဓမ္မာလမ်း(မ/ဥက္ကလာ) 09-5190383, 09-73251535
ရွှေတိုင်းမီးပျို (ဝဟန်း) 09-43083868, 01-703241
ကျောက်မြောင်း (တာမွေ) 09-73004800, 09-73066836
ဆင်မင်းရွှေအနီး (အလုံ) 01-704101, 09-5002738
Capital အနီး (ခေါင်) 09-5053114, 01-708842
ဘုရင့်နောင်လမ်း(လှိုင်) 09-5024365, 09-42422218
တောင်မြောက်လမ်းဆုံ(တ/ခရံ) 09-5187139, 09-451238329

ရန်ကင်းမြို့၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ မြေပိုင်ဆိုင်မှု၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအဖွဲ့ (၁၇) လူ့ခေတ်ကုန်အဖွဲ့ (မ/ဥက္ကလာ) မှ ခွဲခွာလမ်းခြေကုန် အဖွဲ့ (၄၄၆) ခုခွဲခွာ (၄၀၀၀ x ၆၀၀၀) ခွဲ ဦးစီးသန်း (GBK-၀၇၀၇၀၀) အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀) ရန်ကင်းမြို့နယ် အခရောင်းအဝယ်ကို ကုန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းကြေညာခြင်း

အထက်ပါမြေကွက်ကို နှစ်(၆၀)မြေပိုင်ဆိုင်မှုတွင် တရားဝင်အမည်ပေါက်သူ ဦးစိုးသန်း(GBK-၀၇၀၇၀၀)(၈/မအန(နိုင်)၀၀၄၂၀၆)က အရွက်အရင်းကင်း ရှင်းစွာဖြင့် လက်ရှိအသုံးပြုဆိုင်ပါကြောင်းနှင့် လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိပါကြောင်း ဝန်ခံတော်ပြုသည့်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့အား အကျိုးအမြတ်ပေးပေးရန် (ရန်ကင်း)ခွဲခွာအဖွဲ့အား ဝယ်ယူခြင်း၊ အဆိုပါမြေကွက်နှင့်ပတ်သက်၍ ပိုင်ဆိုင်ခွင့် ရှိသည့် ကုန်ကွက်လုံခြုံမှုများကို ကြိုကြေညာပါသည့်နေ့မှ(၇)ရက်အတွင်း တိုက်ရိုက်လုံခြုံမှု စာရွက်စာတမ်းများနှင့်အတူ လာရောက်ကုန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်နေ့ရက်ကျော်လွန်ပါက မြေကွက်အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီပြီးဆုံး သည့်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာပါသည်။ (လွှဲအပ်ပေးကြားချက်များအရ)

ဦးစိုးသန်း (LL-B) ဧဝါဟန်ဇွန် (LL-B)
အထက်တန်းရေးမှူး(စဉ်-၂၀၆၈) အထက်တန်းရေးမှူး(စဉ်-၂၅၄၄)
Ph-09-253995848, 09-798420119 Ph-09-4200 73685
အမှတ်(၅၀) - ဝမ်း၊ အခန်း(D-2)၊ ဘက်လမ်း ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

ကန်ကွက်ရန်ကြော်ငြာ

ရန်ကင်းမြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ မြန်မာ့ အိမ်ရာရုံး တိုက်အမှတ်(၁၂)၊ အခန်း အမှတ်(၃၀)ကို အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်သူ ဦးစိုးသန်း မှတ်ပုံတင်အမှတ်-AF-026598ထံမှ စာချုပ်စာတမ်းဖြင့် ဝယ်ယူထားသူ ဒေါ်ခင်စန်းမှတ်ပုံတင် အမှတ်(၁၂)လမန(နိုင်)၀၃၆၁၅၄)မှ ပိုင်ရှင်အမည်ပြောင်းလဲပေးပါရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ခွင့်ပြုရန် မသင့်ကြောင်း ကန်ကွက်လိုပါက ကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစတင်၍(၁၄) ရက်အတွင်း စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားများပြည့်စုံစွာဖြင့် တင်ပြကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။

အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဌာနခွဲ ဖြူပြင်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန

ပျောက်ဆုံးကြောင်း

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ သီလဝါပြည်တွင်း စက်မှုဇုန် သီလဝါပြည်တွင်းစက်မှုဇုန်လမ်းနှင့် ကနောင်မင်းသား ကြီးလမ်း ထောင့်၊ အမှတ်(၅၅/၁၆)ရှိ သာသနာ့ဌာနများကို အဆင့်မြှင့်တင်ရာစပ် ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်း Southland Myanmar Rubber Co.,Ltd အမည်ဖြင့် ထုတ်ကုန်သွင်းကုန်လိုင်းစင် မှတ်ပုံတင်အမှတ်-၄၆၇၈၉(၂၇-၉-၂၀၁၇) မှုရင်းမှာ ပျောက်ဆုံးနေပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါကအကြောင်းကြားပေးပါရန်။

ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း-၀၉-၅၃၄၃၃၉၈

ကိုထွဋ် (Lucky Brothers) အိမ်ခြံမြေ အကျိုးဆောင်

ရွှေပေါက်မြို့သစ်၊ ဝဂုံမြို့သစ်အစရှိသည်၊ တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊ ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်များရှိမြေကွက် အိမ်ခြံမြေများကို နေရာယူဝယ်ယူပါသည်။

09-5173511
yehtool27@gmail.com

အမည်ပြောင်း

ရန်ကင်းမြို့၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့် မြို့နယ်၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊ ဦးကောင်း ပြည်နီး (၁၂/အန(နိုင်)၂၀၈၈)၏ သမီး အမှတ်(၁၂) အခြေခံပညာမှလွတ်လပ်မှု ကျောင်း (မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်) ပထမတန်းမှ မခင်ဘုန်းပြည့်ထက်အား မထက်အခြားကျော် ဟုပြောင်းလဲ ခေါ်ဆိုပါရန်။

မထက်အခြားကျော်

မီး သတိပြု

ရန်ကင်းမြို့၊ မြောက်ဥက္ကလာမြို့နယ်၊ (စ)ရပ်ကွက်၊ သန္တာ(၂) လမ်း၊ တိုက်အမှတ် (၄၄၉)၊ (၁၈၀၀ x ၅၄၀၀)ရှိ (၄လွှာ/ တတိယထပ်) အား ဒေါ်ခင်ဆွေပိုင်ဆိုင်သည့် RC တိုက်ခန်းနှင့် အကျိုးခံစားခွင့်တို့နှင့် ပတ်သက်၍ အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း

ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူသည် အထက်ဖော်ပြပါ တိုက်ခန်းအား လက်ရှိပိုင်ဆိုင်ထားသူ ဒေါ်ခင်ဆွေ (၁၂/ဥက္ကလာ(နိုင်)၁၂၄၂၄၁)ထံမှ ဝယ်ယူ ရန်အတွက် ရောင်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ် ပါသည်။

အထက်ဖော်ပြပါ တိုက်ခန်းနှင့်ပတ်သက်၍ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူများ၊ ကန်ကွက်မည်သူများရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသောပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထား(မူရင်း)များနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်တို့ ထံသို့ လာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက ဖော်ပြပါတိုက်ခန်းအား ဝယ်ယူခြင်းကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးပြတ်အောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။ လွှဲအပ်ပေးကြားချက်အရ ဦးစိုးသန်း (LLB, DBL, DIL) ဒေါ်ခင်ဆွေ (LLB, DBL, DIL) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၈၈၅၉) အထက်တန်းရေးမှူး (စဉ်-၃၇၉၅၄) အမှတ်-၈၇၊ ဈေးကြီးလမ်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး/ရေရပ်ကွက်၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၅၁၅၅၈၀

ဗလင်းတန်

ဖွံ့ဖြိုးဖို့

စာအုပ်စာပေ

လေ့လာဖို့

အောက်ဖော်ပြပါ မှုပိုင်ဆိုင်မှုများ ဤဌာနသို့ အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အကျိုးခံစားခွင့်အတွက် ကန်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများနှင့်အတူ ကြေညာချက်ပါရှိသည့် ရက်မှစ၍ ရက်ပေါင်း(၁၅)ရက်အတွင်း ဤဌာနသို့လျှောက်ထားရန်ကြော်ငြာခြင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည် -

စဉ်	အမည်	မှတ်ပုံတင်	လိပ်စာ	မျှော်တိုင်	မျှော်ကွက်	မျှော်အမည်ပေါက်
၁	ဒေါ်သီရိမုန်	၉/အမရ(နိုင်)၀၁၇၇၀၂	၄၁၃၊ ဆီအုန်းလမ်းနှင့်မြောင်းတိုင်းလမ်းထောင့်၊ ၄၅-ရပ်ကွက်၊ ဝဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)	၄၅	၄၁၃	ဒေါ်စန်းစန်းထွေး
၂	ဒေါ်အေးအေးမြင့်	၁၂/သတက(နိုင်)၀၆၅၇၃၅	၃၈၁/တ၊ တေတုပတီလမ်းနှင့်မြို့ရွာညိုလမ်းထောင့်၊ ၁၀၇ရပ်ကွက်၊ ဝဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)	၁၀၇	၃၈၁/တ	ဦးသိန်းဇွေ
၃	ဦးခင်မြတ်	၁/အမရ(နိုင်)၀၀၈၀၈၈	၆၀၀၊ ဓမ္မစေတီလမ်း၊ ၄၅-ရပ်ကွက်၊ ဝဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)	၄၅	၆၀၀	ဒေါ်နန်းကျော်စိန်
၄	ဒေါ်မြမြစန်း	၁၄/လမန(နိုင်)၀၁၅၃၉၀	၁၆၆၊ သစ္စာလမ်း၊ ၃၇-ရပ်ကွက်၊ ဝဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)	၃၇	၁၆၆	ဦးတိုးကြီး
၅	ဦးနေမင်းထွန်း+၀	၁၂/လမတ(နိုင်)၀၃၄၀၃၈	၈၀၄၊ ပီတောက်လမ်း၊ ရွှေလင်ပန်းတော့ရွာကုန်း၊ လှိုင်သာယာ	၈၀၄	၈၀၄	ဗိုလ်မှူးအုန်းအောင်
၆	ဦးနေမင်းထွန်း+၀	၁၂/လမတ(နိုင်)၀၃၄၀၃၈	၈၀၅၊ ပီတောက်လမ်း၊ ရွှေလင်ပန်းတော့ရွာကုန်း၊ လှိုင်သာယာ	၈၀၅	၈၀၅	ဗိုလ်ကြီး သက်နိုင်ဝင်း
၇	ဦးနေမင်းထွန်း+၀	၁၂/လမတ(နိုင်)၀၃၄၀၃၈	၃၈၇/တ+အ၊ သက္ကလမ်း၊ ၄၅-ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာ	၄၅	၃၈၇/တ၊ ၃၈၇/အ	ဦးကျော်အောင်
၈	ဒေါ်လှငွေ	၉/ညွန့်(နိုင်)၀၃၂၄၅၄	၃၉၇/တ၊ ဗဟိုစည်လမ်း၊ ၁၉-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာ	၃၉၇	၃၉၇/တ	ဦးစန်းဇွေ
၉	ဒေါ်စန်းစန်းဝင်း	၁၂/အမရ(နိုင်)၀၃၂၄၅၄	၈၉၃/တ၊ အောင်သီတာလမ်း၊ ၇-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာ	၂	၈၉၃/တ	ဦးမောင်တိုးတိုး(ခ)မြင့်တိုး
၁၀	ဦးခင်မောင်လင်း	၁၂/ရတန(နိုင်)၀၃၄၀၃၉	၆၆၈၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်းနှင့်ငယ်လမ်းထောင့်၊ ၁၉-ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာ	၄၈	၆၆၈	ဦးမောင်သင်း
၁၁	ဒေါ်သီတာ	၉/ပုဂံ(နိုင်)၀၄၃၄၅၂	၂၅၄-၊ ဓမ္မသုတလမ်း၊ ၁၇-ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာ	၅၅	၂၅၄	ဦးစိုးသိန်း
၁၂	ဒေါ်နွဲ့နွဲ့နီ	၁၂/မရတ(နိုင်)၀၃၈၂၅၉	၁၇၀၉၊ မြည်တော်သာပတ်လမ်း(ခ)သမာဓိလမ်း၊ ၀၃-ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာ	၅	၁၇၀၉	ဒေါ်ထွန်းထွန်း
၁၃	ဦးသိန်းလွင်	၁၂/သမရ(နိုင်)၀၈၂၅၃၉	၄၆၈/အ၊ အရမ်းလမ်း၊ ၁၀-ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာ	၃၄	၄၆၈/အ	ဒေါ်ခင်ဆွေ
၁၄	ဒေါ်အေးလှစန်း	၇/လမန(နိုင်)၀၆၂၃၃၈	၄၁/အ+၂၊ ဓမ္မတမ်းသာလမ်း၊ ရွှေတမ်းသာကုန်းကွက်၊ လှိုင်သာယာ	၁၅	၂၃၈	ဦးအောင်ဖိုးသိန်း
၁၅	ဦးခင်လွင်	၁၂/လမန(နိုင်)၀၃၄၀၃၇	၀၀၆၇/အ၊ ဗိုလ်မှူးကြီးလမ်း၊ ၂၀-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာ	၁၅	၀၀၆၇/အ	ဦးအောင်
၁၆	ဦးကျော်စောထွန်း	၁၂/လသန(နိုင်)၀၀၀၀၉၅	၁၀၆၄/တ၊ ဦးညွန့်လမ်း၊ ၁၆-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာ	၁၆	၁၀၆၄/တ	ဦးနိုင်စိုး
၁၇	ဒေါ်မြင့်မြင့်	CZN-၀၉၈၂၅၁	၃၉၃၊ ဓမ္မဇယဉ္ဇာလမ်း၊ ၉/တောင်ရပ်ကွက်၊ သစ်နားကျွန်း	၁၆	၃၉၃	ဒေါ်စန်းစန်း၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်
၁၈	ဒေါ်နေနီအိန္ဒိယလွင်	၁၂/မရတ(နိုင်)၀၁၀၀၀၂	၉၊ အောင်သင်္ကြာလမ်း၊ ၃-ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်း	၁၉	၂၀	ဦးတိုးမြတ်
၁၉	ဦးမြင့်အောင်+၀	NME-၅၇၈၀၆၆	၆၆၉၊ ဟံသာဝတီလမ်း၊ ရွှေပေါက်တိုမြို့သစ်ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဥက္ကလာ	၁၄	၆၆၉	ဒေါ်ထားစု
၂၀	ဒေါ်ဇွေအိမ်စိန်	၁၂/အမရ(နိုင်)၀၃၉၂၀၆	၁၂၀၊ ငှက်လမ်း၊ နှယ်အေးရပ်ကွက်၊ ခေါင်	၁၄	၁၂၀	ဦးစန်းလွင်၊ ဦးသန်းဌာ
၂၁	ဒေါ်ခင်စော်စာနီ	၇/လမတ(နိုင်)၀၂၃၃၁	၅၆၃၊ သခင်စိုးလူကြီးလမ်း၊ ၄၃-ရပ်ကွက်၊ ဝဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)	၄၃	၅၆၃	ဒေါ်တင်တင်မြ

အတွင်းရေးမှူး(၁)တိယဥက္ကလာရေးမှူးချုပ်) အထောက်အပံ့အညီဆိုင်ရာလုပ်ငန်းတာဝန်ခံအဖွဲ့၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ကော်တည်လမ်းသာယာနေအိမ်ထောင်စု

ဖောင်ကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ်-၇၄/၄၄၃၃ ဖောင်ကြွပျောက်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ဖောင်ကြွပျောက်ပေးပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

ကညနု၊ ရီဒီရှင်း (ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း)

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်

ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၈၊ မြေကွက်အမှတ်-၄၈၀၊ ဣန္ဒာ(၅)လမ်း၊ အလျားပေ(၄၀ x အနံ ၆၀)၊ (၂၄၀၀) စတုဂံပုံပေရီ နှစ်(၆၀)ဂရမ်မြေကွက်နှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ သည် မြို့မြေစာရင်းတွင် ဦးညွှတ်လင်းအောင် [၁၂/ဗဟန(နိုင်)၀၄၉၀၂] အမည်ဖြင့် တည်ရှိသော နှစ်(၆၀)ဂရမ်မြေကွက်ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းထံမှ ကျွန်တော် ဦးရဲထွဋ် [၁၂/ဗဟန(နိုင်)၀၀၆၅၀၁]က အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် (စရန်ငွေ) တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဖော်ပြပါမြေကွက်နှင့် ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ပိုင်ဆိုင်မှုစာရွက်စာတမ်းများနှင့် တကွ ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှ (၁၅)ရက်အတွင်း ကျွန်တော်ထံသို့ လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ထက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာ အပ်ပါသည်။

ဦးရဲထွဋ် [၁၂/ဗဟန(နိုင်)၀၀၆၅၀၁] အမှတ်(၇)၊ ဝါးတန်းလမ်း၊ ကီလီရီပိုင်သာလမ်းသွယ်၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်။ ဖုန်း-၀၉-၅၀၃၉၉၃၂

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာချက်

မွန်ပြည်နယ်၊ မော်လမြိုင်မြို့၊ လိုင်ရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ်-၃၃၊ အကွက်အမည်-သင်းချိုင်းအကွက်၊ ဦးပိုင်အမှတ်-၂၇၊ အကျယ်(၂၀၀ပေ x ၂၀၀ပေ)ရှိ မြေကွက်အား ဦးမောင်မောင်(MMMN-503772)နှင့် ဒေါ်အေးအေး(MMN-503773)တို့(၂)ဦးကင်းတို့သာလျှင် ပိုင်ဆိုင်ပြီး အကျိုးခံစားခွင့်ရှိကာ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း အဆိုပြုကမ်းလှမ်းလာ သဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန်ရောင်းဖူးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသောစာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားများဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ လက်ယာတိုင်လာရောက်၍ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြုပြင်ဆောင်ရွက်အောင် ဆက်လက်ဆောင် ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ - ဒေါ်ခင်ခင်ခင်ခင် LL.B ဝေါ်ကောသီကျော် LL.B, D.B.L, D.I.L, D.M.L ကရားလွှတ်တော်ရုံး(စဉ်-၁၃၆၉) Ph-095011402 ဓနုအောင်အောင်ရုံး(စဉ်-၁၃၆၉) Ph-095506143, 09-799487280

အများသိစေရန်ကြေညာချက်

ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ အနော်ရထာလမ်း၊ အမှတ်(၁၀၅၉)တွင် ၂၀၀၅ (၃)ထပ်တိုက် (Roof Slab) ဆောက်လုပ် ခွင့်ပြုမိန့်အား ဤဥပဒေအရ ၁၇-၃-၂၀၁၇ရက်စွဲပါ စာအမှတ်-၂၄၀၉/၂၄၀၈/ စည်ပင်-ယာ(အ)အရ မြေရှင် ဒေါ်ဝင်းတင်၊ လိုင်စင်ရကန်ထရိုက်တာ ဦးနေ လင်းအောင်(LC-၁၁၁၁)နှင့် လိုင်စင်ရအင်ဂျင်နီယာ ဦးနေလင်းအောင် (LS-၁၀၀) တို့ဖြင့် ဆောက်လုပ်ခွင့်ပြုခဲ့ပါသည်။

၎င်း(၃)ထပ်တိုက် အဆောက်အအုံ၏ ဆောက်လုပ်ခွင့်အားသက်တမ်း တိုး တင်ပြုလာရာတွင် လိုင်စင်ရကန်ထရိုက်တာ ဦးနေလင်းအောင် (LC- ၁၁၁၁)မှ လိုင်စင်ရကန်ထရိုက်တာ ဦးဇော်မင်းလွင် (LC-၅၆၆)ဖြင့် ပြောင်းလဲ ရှိသည့်ကမ်းတိုးခွင့်ပြုပေးပါရန် မြေရှင်နှင့်ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်မည့် လိုင်စင်ရကန်ထရိုက်တာတို့မှ လျှောက်ထားလာခြင်းအပေါ်ကန့်ကွက်ရန် ရှိပါက ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့် ရက်မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက် နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုလုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

အတွင်းရေးမှူး(ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်) အဆောက်အအုံဆိုင်ရာလုပ်ငန်းတာဝန်ခံအဖွဲ့ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ ၁/ထုပါရုံရပ်ကွက်၊ ထုပါရုံ(၁)လမ်း၊ အမှတ် (၁၃၄၄/၁)နေ ဦးမျိုးဇော်ငယ်[၁၂/သကတ(နိုင်)၁၄၄၄၀၀] ကိုင်ဆောင်သူ၏ တရားဝင် လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါ သည်။

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၆၄)ရပ်ကွက်၊ ထုံးဘိုလမ်းသွယ်(၁) ဆိုင်ခန်းအမှတ် (D1-61)ဟုခေါ်တွင်သော (အလျား၁၀ပေ x အနံ ၁၅ပေ)ရှိ ဆိုင်ခန်း(၁) ခန်းနှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အား မြန်မာ့စာပေဗဟိုအဖွဲ့တိုးတက်ရေး ကော်မတီ၊ အမှတ်(၃)စက်မှုနယ်စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီတွင် ၁၈-၁-၂၀၀၅ရက်စွဲပါ အမည် ပြောင်းပြောစာအမှတ်(၀၅၃၄)ဖြင့် တရားဝင်အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်သူ ဦးကျားမင်း(ခ)ဦးစိုးဝင်း [၁၂/၁လန(နိုင်)၀၄၉၇၈၇]ကိုင်ဆောင်သူထံမှ အထက်ပါဆိုင်ခန်း(၁)ခန်းနှင့် အကျိုး ခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်းဝယ်ယူရန် ကျွန်ုပ်တို့မိတ်ဆွေက စရန်ငွေများ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

အထက်ပါ ဆိုင်ခန်းအရောင်းအဝယ်ကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်မှုအထောက် အထားများနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ အကယ်၍ သတ်မှတ်ရက်အတွင်းကန့်ကွက်မည်သူ တစ်ဦးတစ်ယောက်မျှမရှိခဲ့ပါက အဆိုပါ ဆိုင်ခန်းအရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားသူ ဦးမျိုးဇော်ငယ် [၁၂/သကတ(နိုင်)၁၄၄၄၀၀] တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၉၈၈၅)(၂၄၄-၄-၂၀၁၄) (စဉ်-၁၄၀၉၅)(၁၆-၁-၂၀၁၈) အမှတ်(၁၄၀၇/က) ထုပါရုံ(၁)လမ်းအရှေ့ ၁/ရပ်ကွက်၊ သာကေတမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၉-၇၃၁၉၃၃၄၄၊ ၀၉-၄၅၇၂၉၃၃၄၄၊ ၀၉-၇၉၀၉၃၂၉၀

သစ်တောနဲ့သစ်ပင် ချစ်ခင်တဲ့လူမျိုး သစ်ပင်ကို နှစ်စဉ်စိုက် ရွှေ့တိုက်ကိုစိုး

Table with 8 columns: No., Name, Address, and other details. It lists various individuals and their associated information.

Table with 7 columns: No., Name, Address, and other details. It lists various individuals and their associated information.

ရတနာသစ်တောပြည်ဆွေးကြော်သစ်တောရတနာသိမ်းပါ



ပရဟိတ ကလေးများဘဝ ရွှေရောင်တောက်ပစို့ မြေတောင်မြှောက်ကြစို့

မွန်ပြည်နယ်၊ ဘီးလင်းမြို့နယ်၊ တောင်စွန်းစံမြို့ကျေးရွာ၊ မြို့ဦးပရဟိတတန်းအတတ်ကြီးသင် ပညာရေးကျောင်းကို ၂၀၀၀ ခုနှစ်တွင်

မိခင်၊ဖခင်၊ မိမိခင်၊ မိဘမဲ့၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါး၊ ကလေးများဖြင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရ သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနတို့၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပါသည်။ ယခုနှစ် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ်မှာ သူငယ်တန်းမှ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအထိ ကျောင်းသား/ကျောင်းသူ ကလေးပေါင်း (၃၄၂)ဦးကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် ပညာသင်ကြားပေးလျက်ရှိပါသည်။ (၁၆)နှစ်တာ ခန့်တိုင်အောင် ဖြတ်သန်းလာရသော်လည်း အမာခံ ငွေပင်ငွေရင်း ကျောထောက်နောက်ခံမရှိခြင်း၊ ရပ်ဝေးအလှူရှင်အားနည်းခြင်း စသောအကြောင်းများကြောင့် လိုအပ်ချက်များ ရှိနေပါသည်။ အထူးသဖြင့် ကလေးများအတွက် ကျေးမွေးရေး ဆန်း ဆီ၊ ပဲ၊ အာလူး၊ ကြက်သွန် စသော မီးဖိုချောင်သုံးပစ္စည်းများ လိုအပ်ခြင်း၊ "သုံးထပ်ကျောင်းဆောင်" လိုအပ်ခြင်းတို့သည် အရေးကြီးဆုံးများဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ စေတနာရှင် မိဘပြည်သူများသည် ဤကျောင်းရှိ ကလေးများအား မိမိတို့၏သားသမီးပမာ ကရုဏာထား၍ အနုဂုဏ်မှာ ရွှေရောင်တောက်ပစို့ ဝိုင်းသန်း၍ မြေတောင်မြှောက်ကြပါရန် အထူးမေတ္တာရပ်ခံ နှိုးဆော်အသိပေးအပ်ပါသည်။

အောက်ပါရန်ပုံငွေပေးပို့သူများကို ဆက်သွယ်စုံစမ်းလျှောက်နိုင်ပါသည်။

- ၁။ ကျောင်းအုပ်ဆရာတော် ဇနီး-၀၉-၇၉၆၆ ၂၅၇၀၀၊ ၀၉-၂၅၇၇၄၆၆ ၂၄၊ ၀၉-၄၉၃၀၅၇၄၀ KBZ Bank ဦးစိုလ U ZATILA (A/C No.007-301-00700708002) CB Bank U ZATILA(A/C No.00926001 00002526) ကမ္ဘာ့ရတနာတင် U ZATILA (A/C No.1101210001113) နီးစပ်ရာတက်လို့ ထည့်သွင်း၍ လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။ ၂။ ဦးအောင်လှိုင်-ဒေါ်မျိုးချိုထွေး (ငြိမ်းစုမ်းစေးနှင့်ကမ္ဘာကျော် ပင်ရင်းထိဆိုင်ကြီး) အမှတ်(၁၆၈/၁၈၈) အခန်း(၄)၊ ၂၇လမ်း(အထက်) ရန်ကင်းမြို့၊ ဇနီး-၀၉-၅၁၄၉ ၂၀၈၊ ၀၁-၂၄၈၀၀၈၀ ၀၁-၂၄၉၀၁၃၊ ၀၁-၂၄၉၀၁၅ ၃။ ဦးဟန်ကြည်-ဒေါ်မိမိကျော် Alpine သောက်ရေသန့်ကုန်စားလှယ်မိသားစု ပုဇွန်တောင်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဇနီး-၀၉-၅၀၄၄၁၉၀၊ ၀၉-၅၁၃၀၁၃၀ ၄။ အဖြူရောင်မေတ္တာအဖွဲ့ ရန်ကင်းမြို့၊ ဇနီး-၀၁-၅၅၃၃၅၁၁၊ ၀၉-၅၄၄၄ ၂၅၅၊ ၀၉-၅၁၁ ၂၄၁၆။ စိတ်ဝင်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့အစည်းများ၊ တစ်ခေါက်တစ်ခါ အရေးကိစ္စများအပေါ်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့အစည်း (၁၇)နိုင်ငံခြားသို့ ကွာပါသည်။ ကေလာသဘော၊ ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့အစည်း (၁)နိုင်ငံခြားသို့ ကွာပါသည်။ မှတ်ချက်။ မည်သူ့ကိုမျှ အလှူခံ စေလွှတ်ထားခြင်းမရှိပါ။

FOUR PAWS သည် လူသားများအနေဖြင့် တိရစ္ဆာန်တို့အပေါ် သနားကြင်နာ နားလည်ပေးလျက် ကောင်းကောင်းမွန်မွန် ဆက်ဆံကြရေးကို တိုက်တွန်းအားပေးရန် ကူညီရန် သန္နိဋ္ဌာန်ချထားကာ ဆောင်ရွက်နေသော တိရစ္ဆာန်စောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ မိမိတို့အဖွဲ့အစည်းကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် အစိုးရမဟုတ်သော နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်း(INGO) တစ်ရပ်အဖြစ် မှတ်ပုံတင်ကာ ၂၀၁၈ခုနှစ်မှစ၍ လုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ မိမိတို့ INGO အဖွဲ့အစည်း၏ ဒါရိုက်တာများဘုတ်အဖွဲ့တွင် ဒေါက်တာဖုန်းဝင်းနှင့် ဒေါ်ယုဇာမော်ထွန်းတို့အား ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၉ရက်မှစ၍ အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်များမဟုတ်ကြောင်းကို ကြေညာအပ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဒေါက်တာ ဖုန်းဝင်းနှင့် ဒေါ်ယုဇာမော်ထွန်းတို့သည် FOUR PAWS ၏စာခေါင်းစီး၊ တံဆိပ်တုံး စသည်တို့အား အသုံးပြုရန်လည်းကောင်း၊ FOUR PAWS ၏ အမည်ကို အသုံးပြုခြင်းအားလည်းကောင်း၊ FOUR PAWS အား ကိုယ်စားပြုဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြုလုပ်ရန် လည်းကောင်း၊ အခွင့်အာဏာမရှိတော့ပါ။ ထို့ကြောင့် ၎င်းတို့က သို့မဟုတ် ၎င်းတို့၏ကိုယ်စားလှယ်များက အဆိုပါပစ္စည်းတို့အား ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ အသုံးပြုမှုတို့အတွက် FOUR PAWS က မည်သို့မျှ တာဝန်ယူမည်မဟုတ်ပါ။ ထို့ပြင် မိမိတို့အနေဖြင့် Mingalar Myanmar နှင့်သော်လည်းကောင်း၊ Mingalar Myanmar ၏ ကိုယ်စားလှယ်/ဝန်ထမ်းများနှင့်သော်လည်းကောင်း လက်တွဲပူးပေါင်းလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မှုမရှိ တော့ပါကြောင်း ဆက်လက်ကြေညာအပ်ပါသည်။ စုံစမ်းမေးမြန်းလိုပါက အောက်ဖော်ပြပါ ပုဂ္ဂိုလ်များထံဆက်သွယ်ကြပါရန်- Mr.Mahdi Quatrameez Senior Project Manager VIER PFOTEN International Linke Wienzeile 236 1150 Wien,Austria +431545502075 mahdi.quatrameez@vier-pfoten.org Mr.Saw Ghay Soe Project Coordinator FOUR PAWS International Myanmar Co.,Ltd အမှတ်-၃(ဘီ)၊ မေလီခလမ်း၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး။ +၉၅၉၅၅၇၉၃၉၄၉ Sawghay.soe@four-paws.org

တော တောင် ပျက် ပြုန်း မြေ ဆီ သုဉ်း ၏

အများသိစေရန်ကြေညာချက် ၁။ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ယောမင်ကြွေရပ်ကွက်၊ယောမင်ကြွေလမ်း၊ အမှတ်(၅)တွင် Basement-(၆)ထပ်တိုက်(Lift နှစ်ပါး)အဆောက်အအုံအောက်လုပ်ရန် မြေရှင် ဦးမင်းသိန်း၊ဦးမြင့်သိန်း၊လိုင်စင်ရကန်ထရိုက်တာဦးသက်နိုင်(PE-S-434)နှင့် မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ရအင်ဂျင်နီယာပညာရှင်ဦးဇော်မျိုးစွမ်း(PE-S-404)တို့သို့ ရန် ကုန် မြို့ တော်စည် ပင် သာယာရေး ကော်မတီ အင်ဂျင် နီ ယာဌာန (အဆောက်အအုံ)၏(၃-၁-၂၀၁၉)ရက်စွဲပါစာအမှတ်၊ ၇၆၀/၇၇၉/စည်ပင်- ယာ(အုံ)စွင့်ပြုမိန့်ဖြင့်အောက်လုပ်ရန်ပြုထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ၂။ ယခုအခါအဆိုပါ Basement-(၆)ထပ်တိုက်(Lift နှစ်ပါး)အဆောက်အအုံ အဆောက်အအုံ ဆန္ဒမရှိတော့ပါသဖြင့် စွင့်ပြုမိန့်အား ပယ်ဖျက်ပေးပါရန် မြေရှင်နှင့်လိုင်စင်ရကန်ထရိုက်တာတို့မှ အဆောက်အအုံဆိုင်ရာလုပ်ငန်း တာဝန်ခံအဖွဲ့သို့ လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့်ကြေညာချက်ပါရှိသည့်နေ့မှစ၍ရက်ပေါင်း(၁၇)ရက် အတွင်းလျှောက်ထားကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့်သတ်မှတ်ရက်အတွင်းကန့်ကွက်မှု မရှိပါကလုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်အညီဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ အတွင်းရေးမှူး(ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်) အဆောက်အအုံဆိုင်ရာလုပ်ငန်းတာဝန်ခံအဖွဲ့ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

သမီးအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း လွိုင်မြို့နယ်၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ ဇေယျ သစ္စာလမ်း၊ အိမ်အမှတ် (၃၀/၁)၊ ဦးလှ ထွန်းကျော် - (ဒေါ်တင်တင်အေး)၏သမီး ဖြစ်သူ မနိုင်ဝါ [၁၂/လသာ(နိုင်)၀၄၁ ၄၁၅]သည် မိဘနှင့်မွေးရင်းများအား စိတ်ဆင်းရဲအောင် အကြိမ်ကြိမ်ပြုလုပ် ခြင်းနှင့် အကျိုးစီးပွားဆုံးရှုံးအောင် ပြုလုပ်ခြင်းတို့ကြောင့် ယနေ့မှစ၍ သမီး အဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။ နောက်ဆောင် ငှင်းနှင့်ပတ်သက်သည့် ကိစ္စအဝဝအား လုံးဝ(လုံးဝ) တာဝန်ယူ မြေရှင်းပေးမည်မဟုတ်ကြောင်း အသိပေး အပ်ပါသည်။ (စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းသည်ခံပါ) ဦးလှထွန်းကျော် [၁၂/လသာ(နိုင်)၀၄၁၀၉] (၁)ရပ်ကွက်၊ လွိုင်မြို့နယ်

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း ရန်ကင်းမြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ မေတ္တာညွန့်ရပ်ကွက်၊ သမာဓိလမ်း၊ အမှတ် ၁၁၇၀၊ ၃၃၃(A)၊ အကျယ်အဝန်း (၁၅၀ပေ x ၅၅ပေ)ရှိ တိုက်ခန်းနှင့် ရေမီးအစုံအပင်အင် တိုက်ခန်း(၁)ခန်း၏ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ် အားလုံးတို့ကို ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားသူ ဒေါ်ဝင်းဝင်းရီ [၁၂/တမန(နိုင်)၀၂၅၆၂] ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူက ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေပြီးဖြစ်ပါသည်။ ကန့်ကွက်မည့်သူရှိပါက ခိုင်လုံသောအထောက် အထား စာရွက်စာတမ်းများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၁၄)ရက် အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်မည့်သူ မရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဒေါ်စုရည်လင်း (အထက်တန်းရှေ့နေ) LLB,LL.M (စဉ်-၂၅၃၄၄) အမှတ် (၇၀)၊ သုနန္ဒာလမ်း၊ သုမာရီလမ်းအိမ်ရာ၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း ၀၉-၂၅၆၄၂၀၇၇၇

နိုင်ငံ တစ်ဝန်း စိမ်းလန်း ဖို့ သစ်ပင် စိုက်ပျိုး ထိန်းသိမ်း စို့

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် - ၁၊ မြေကွက်အမှတ် - ၄၄၄၊ မြေကွက်အနည်အောက် - အမှတ် (၄၄၄) သုမိတ္တာ(၁၅)လမ်း၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ ဒေါ်မြရင် (၁၂/၂၇ကမ (နိုင်) ၀၄၃၀၃၀) ဦးမောင်ခင် (၁၂/၂၇ကမ (နိုင်) ၁၄၄၀၃၀) အမည်ပေါက်တစ်စုံဖြစ်သူ (မိခင်) ဒေါ်မြရင် သည် (၁၄-၈-၁၉၅၅)ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း၊ (ဖခင်) ဦးသန်းမောင်သည် (၂၂-၁၂-၁၉၅၅)ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း အသီးသီးကွယ်လွန်သဖြင့် ၎င်းတို့၏ သားသမီးများဖြစ်သော ဦးခင်တင် (၁၄/မမက (နိုင်) ၀၁၀၈၄၄) ဦးလှမြင့် (၁၂/၂၇ကမ (နိုင်) ၀၄၃၅၄၀) ဒေါ်ရင်အေး (၁၂/၂၇ကမ (နိုင်) ၁၄၄၀၃၀) ဒေါ်မြရင် အမေအတွက် အမွေဆက်ခံခွင့်ရှိကြောင်း ဒဂုံမြို့နယ်တရားရုံးကွန်ရက်လွှာအမှတ် ၀၉/၇၉၅/၁၉ နှင့် ကျန်အမည်ပေါက်တစ်စုံဖြစ်သူ (ဖခင်) ဦးမောင်ခင်သည် (၅-၉-၂၀၁၂)ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း၊ (မိခင်)ဖြစ်သူ ဒေါ်မြရင်သည် (၅-၈-၂၀၁၄)ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း အသီးသီးကွယ်လွန်သဖြင့် ၎င်းတို့၏ သားသမီးများဖြစ်ကြသော ဒေါ်ဝင်းကြည် (၁၂/၂၇ကမ (နိုင်) ၁၂၀၁၀၁) ဦးတင်ဝင်း (၁၂/၂၇ကမ (နိုင်) ၁၂၀၁၀၈) နှင့် ဦးကဲစိန် (၁၂/၂၇ကမ (နိုင်) ၀၄၄၀၄၀)တို့မှ ဦးမောင်ခင်၏အမေအတွက် အမွေဆက်ခံခွင့်ရှိကြောင်း ဒဂုံမြို့နယ်တရားရုံး ကွန်ရက်လွှာအမှတ် (၀၉/၇၉၅/၁၉) သေစာရင်း၊ အိမ်ထောင်စုစာရင်း၊ အမည် ပေါက်ကုန်နှင့်ပတ်သက်၍ ၎င်းတို့၏အထွေထွေကိုယ်စားလှယ်လွှာအမှတ် (၂၅၄၄၄/၄-၉-၂၀၁၄)နှင့် (၁၄/၉၀၈/၂၄-၁၂-၂၀၁၄)တို့ရှိသည့် ဒေါ်ဝင်းခင် (၁၂/ရကန (နိုင်) ၀၀၃၀၁၀) ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းနှင့် အရောင်းအဝယ်စာချုပ် ချုပ်ဆိုရန် မြေကွက်လျှောက်ထားလာမှုအပေါ် တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်သောအထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်းကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှု မရှိပါက လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်အတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ ဌာနမှူး (ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်) မြို့ပြစီမံကိန်းလုပ်ငန်းတာဝန်ခံအဖွဲ့ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးမြို့၊ ဗိုလ်တန်း (၁၈) ရပ်ကွက်၊ ကုန်းအမှတ် (၆၄၁) ကမာနတ်ကွင်း၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၃၄-၀)၊ ဧရိယာ (၀.၄၆) ဧက၊ ပဲခူးမြို့၊ ပဲခူးမြို့နယ်၊ ဗိုလ်တန်း (၁၈) ရပ်ကွက်၊ ကျောက်တန်းနန်းဘုရားလမ်း၊ အမှတ် (၃၄၀) တရားစင်တင် သော" အနီ (မျက်နှာ) ၁၈၃ ပေ၊ အလျား (မေ/မနက်) ၁၀၀ မီ မြေကွက်ကြီးအမှတ်မှ မြေရင်းဆောက်ခြင်းရှိ အနီ (ရေ) ပေ၊ အလျား (၁၀၀) ပေ မီ မြေကွက်နှင့် ယင်း မြေကွက်ပေါ်ရှိ တစ်ထပ်တိုက် အဆောက်အအုံအား လွှဲပြောင်းရောင်းချမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ပိုင်ရှင်ချောင်းနှင့် မိသားစုများ ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း ၁။ အထက်ရည်ညွှန်းပေးပါ လိပ်စာပါ မြေစွဲတိုက်အဆောက်အအုံနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်တို့၏ မိတ်ဆွေမှ တရားဝင် လွှဲပြောင်းရောင်းချခြင်းမရှိဘဲပဲ တရားဝင်အပြစ်အဒိုင်း လွှဲပြောင်းပေးယူရန် လက်ခံသောစာချုပ်ဖြစ်၍ နှစ်ဦးနှစ်ဘက်သဘောတူ လက်ခံသတ်မှတ်ထားပြီးဖြစ်သည့် တိုက်ခန်းအဖွဲ့အစည်းစာအုပ်၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းကို ကြိုတင်ခွင့် (စရိတ်) အဖြစ် ရောင်းချသူတို့အား အသိသက်သေလျက်ပြုစုပေးရန်အတွက်တွင် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ၂။ အထက်ရည်ညွှန်းပေးပါ ပစ္စည်းနှင့်ပတ်သက်၍ တရားဝင်ပိုင်ရှင်ချောင်းနှင့် မည်သူမဆို ယခု သတင်းစာကြေညာချက်ပါရှိသည့် ဧရာ/ရက်မှတစ်စုံ (၇) ရက်ပြည့်မြောက်သည် ဧရာ/ရက်ကို ရောက်ဆုံးသတ်မှတ်၍ အထောက်အထားပိုင်ပေးမှုဖြင့် ကန့်ကွက်တို့ထံမှ လွှဲတိုက်ပိုင်ဆိုင်ပေး တာဝန်ယူရန် ဖြစ်ကြောင်း စာပြုခြင်းပေး အတိအလင်းကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ၃။ တရားဝင်အထောက်အထား ပိုင်ပေးမှုဖြင့် ကန့်ကွက်မည့်ပိုင်ပိုင်ပိုင်ပိုင်ပိုင်ပိုင်ပိုင်ပိုင်ပိုင်ပိုင်ပိုင်ပိုင်ပိုင် (၇) ရက်ပြည့်မြောက်ပြီးနောက် အရောင်းအဝယ်တရားရုံးရှိပြောင်းအောင်ပြုနိုင်သည့်အထိ ဥပဒေနှင့်ညီ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာချက်ပြုပါသည်။ ညွှန်ကြားချက်အရ ဦးချစ်ကိုကို ဦးသန်းမိုက်အောင် ဦးအောင်လှိုင်မော် တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေနှင့် မိုတိုပစ္စလစ် အထက်တန်းရှေ့နေ အထက်တန်းရှေ့နေ စဉ် - ၂၈၀၃ စဉ် - ၄၉၉၃၃ စဉ် - ၅၁၁၆၆ အမှတ် (၆၀)၊ မြေညီထမ်း၊ မဟာမိတ်လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့ ဖုန်း - ၀၁-၂၅၂၅၂၅ (ရုံးခန်း) ၀၉-၅၁၀၀၂၅ ၀၉-၂၆၄၉၀၁၀၅ ၀၉-၄၉၆၆၆၄၉၃၀၁ ၀၉-၄၉၀၁၄၄၅၂၄